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Łowicz�|�Decyzja�radnych:�burmistrz�dostał�zgodę�na�podpisanie�porozumienia�z�koleją

Zielone światło dla tunelu, 
a oczyszczalnia po kawałku
Ograniczenie zakresu modernizacji miejskiej oczyszczalni ścieków 
(czytaj więcej na stronie 7) otworzyło władzom miasta drogę 
do wybudowania tunelu pod torami w ul. Mostowej/Armii Krajowej. 
Radni miejscy 11 marca jednogłośnie dali burmistrzowi zielone światło 
na podpisanie umowy ze spółką kolejową PKP PLK.

Głównym inwestorem ma być 
według tej umowy miasto, które 
przeznaczy na ten cel 16 mln zł 
netto (20 mln zł brutto). Zarówno 
burmistrz Krzysztof Jan Kaliński, 
jak i naczelnik wydziału inwesty-
cji i remontów Grzegorz Pełka, 
mówili, że bardzo duże są szanse, 
że część (8 mln zł) z tego pokry-
je dotacja z rządowego Funduszu 
Dróg Samorządowych. Władze 
miasta mają zresztą szukać róż-

nych możliwych sposobów dofi -
nansowania. PLK ze swojej stro-
ny ma dołożyć 5 mln zł (netto). 
W tym roku miałby być prze-
targ na dokumentację techniczną, 
a budowa ma być prowadzona 
w latach 2021-2022.

Przypomnijmy, że miasto wraz 
z koleją jest już w trakcie reali-
zacji innego zadania, czyli wia-
duktu kolejowego w ul. 3 Maja 
wraz z infrastrukturą dojazdową 
(w tym dwa ronda w Warszawskiej 
i w Bolimowskiej). Tunel w Mo-
stowej byłby odrębnym zadaniem. 

Sam tunel ma mieć ok. 15 me-
trów długości, przy 100 m ścian 
oporowych. Droga dla samocho-
dów przewidziana jest na 7 m 

szerokości, z opaskami po 75 cm 
na lusterka. Z boku ma być prze-
jazd i przejście pieszo-rowerowe. 

Pas kolejowy byłby własno-
ścią PKP PLK, która weźmie na 
siebie odpowiedzialność za szko-
dy powstałe w związku z użytko-
waniem infrastruktury kolejowej 
i urządzeń z nią związanych.

Głównym argumentem za bu-
dową tunelu jest to, że po mo-
dernizacji linii znacząco ma się 
zwiększyć ruch pociągów przez 
Łowicz (do 300 w ciągu doby 
według niektórych szacunków). 
Grzegorz Pełka mówił też, że wy-
budowanie tunelu powinno roz-
wiązać wiele problemów w ruchu 
miejskim, który obecnie odbywa 

się falami – kiedy zamknięty jest 
przejazd, dużo samochodów stoi, 
potem wszystkie na raz ruszają. 
Tunel powinien ten ruch upłynnić.

Zaplanowana zmiana 
organizacji ruchu
Budowa tunelu pociągnie za 

sobą zmiany w infrastrukturze 
drogowej po obu stronach torów. 
Obecne skrzyżowanie ulic Mo-
stowej i Blich zostanie przerobio-
ne na rondo, do którego zostanie 
też podłączona ul. Boczna (patrz 
mapka na str. 6). 

Po drugiej stronie miejsca na 
rondo jest zbyt mało, dlatego zde-
cydowano się na inne rozwiąza-
nie bardzo kłopotliwego dzisiaj 
skrzyżowania Mostowej z Nad-
bzurzańską. Zmieniony zostanie 
obecny bieg Nadbzurzańskiej, na 
którą wjazd będzie za obiektem 
kancelarii Aneks i dawnej apte-
ki, natomiast obecna część ulicy 
przy siedzibie PZMot zostanie za-

mieniona na parking dla PZMot 
i ZOM. Burmistrz przewiduje, że 
po zrealizowaniu planowanych in-
westycji ruch na Nadbzurzańskiej 
będzie niewielki, stanie się ona 
praktycznie drogą lokalną.  str. 6
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Stachlew
Potrzebna pomoc
po pożarze

7 marca w Stachlewie doszło 
do pożaru domu (piszemy o tym 
na stronie 2). Organizowana jest 
pomoc dla dotkniętej dramatem 
rodziny. Na ten cel będą przezna-
czone wszystkie ofi ary zebrane na 
tacę podczas niedzielnych mszy 
świętych w stachlewskiej parafi i. 
Pomoc organizują też sołtysi, rady 
sołeckie i radni ze Stachlewa i Ka-
lenic, którzy zapraszają do współ-
pracy wszystkich chętnych, by po-
móc.  tm

Łowicz�|�Bazylika
Prace zmierzają 
ku końcowi
Do końca marca wierni 
i zwiedzający muszą 
się liczyć ze sporymi 
utrudnieniami 
w funkcjonowaniu łowickiej 
bazyliki katedralnej.

Rekompensatą za to, poza udo-
stępnieniem w przyszłości krypt, 
będzie też odnowiona posadzka. 

Prace konserwatorsko-budow-
lane w podziemiach, o których 
już pisaliśmy, sprawiły, że na 
okres około trzech tygodni (dwie 
niedziele) wyłączone z użytku są 
nawa główna i południowa nawa 
boczna. Dostępna przestrzeń 
w tym okresie ograniczy się wła-
ściwie tylko do nawy bocznej 
przed kaplicą Pana Jezusa Ukrzy-
żowanego i Najświętszego Sakra-
mentu. 

Na szczęście to już ostatni etap 
prac, które były z przerwami pro-
wadzone od 2015 roku. Na po-
czątku kwietnia powinny być już 
dostępne wszystkie nawy, wraz z 
odnowioną posadzką. Na swoje 
miejsca powrócą też zdjęte na czas 
prac ołtarze. – Ołtarze nie są pod-
dawane konserwacji, zostały jedy-
nie zdemontowane na czas trwa-
nia prac – wyjaśnia proboszcz ks. 
Robert Kwatek. Prosi on parafi an 
o cierpliwość i wyrozumiałość.  tm

RZUT OKiEM�|�SPOnTAnICZnIE�DLA�KASI

Coraz szersze kręgi zatacza akcja pomocy dla pozostającej w śpiączce, po wypadku samochodowym, 
Katarzyny Stańczyk z Lenartowa w gminie Kocierzew.�na�zdjęciu:�radny�Sejmiku�Wojewódzkiego�i�prezes�
OSP�Wicie�Waldemar�Wojciechowski�i�Katarzyna�Piekacz�z�KGW�Osiek,�które�to�koło,�wspólnie�ze�strażakami,�
zorganizowało�w�piątek,�8�marca,�imprezę�charytatywną�na�rzecz�chorej.�Więcej – na str. 23.
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Kolejna tragedia – co można
zmienić na feralnym skrzyżowaniu
DK 14 z „Chruślanką”? str. 3

Gmina Domaniewice�|�Wokół�nagród

W sporcie jest miejsce 
także dla „łobuzów”
Mieczysław Szymajda, 
bez reszty oddany swej 
pracy i pasji trener UKS 
Błyskawica, laureat tytułu 
Łowiczanina Roku 2018, 
nie godzi się z decyzją 
gminnej komisji przyznającej 
nagrody za osiągnięcia 
sportowe, która odmówiła ich 
trzem jego wychowankom
ze względu na ich „niegodne” 
zachowanie.

Trener sam postanowił więc 
nagrodzić niepokornych, ale 
utalentowanych zdobywców 
VI miejsca w Mistrzostwach Pol-
ski Młodzików w shorttracku, 
rozegranych w Gdańsku: Patry-
ka Winiarskiego, Kacpra Jana-
sza i Wiktora Mroczkowskiego, 
a zrobił to w widowiskowym sty-
lu – na sesji Rady Gminy Doma-
niewice 13 marca. W ten sposób 
Mieczysław Szymajda dał wyraz 
tego, co myśli o decyzji komisji 
i postawie wójta Pawła Kwiat-
kowskiego, który jedynie w przy-
padku tych trzech wytypowanych 

przez klub do nagród zawodni-
ków zwrócił się o opinię na te-
mat ich zachowania do szkoły, 
a ta była niepochlebna, co przesą-
dziło o nieprzyznaniu im nagród. 
Decyzję tę utrzymano nawet
po odwołaniu złożonym przez 
trenera. 

Trener odczytał na sesji pi-
smo, które skierował do urzędu, 
a w którym oświadczył, iż nie 
zgadza się z decyzja o nieprzy-
znaniu nagród Kacprowi, Patry-
kowi i Wiktorowi, bo uważa, że 
wysokie wyniki pretendują ich 
do nagrody. Jego zdaniem, jedy-
nym kryterium jej przyznawania 
powinno mieć znaczenie dyscy-
pliny dla gminy oraz osiągnięty 
przez zawodników wynik spor-
towy, co jest zgodne z zapisami 
Ustawy o sporcie. Nieprzyzna-
nie nagród trzem wytypowanym 
sportowcom Mieczysław Szy-
majda odczytuje jako podważa-
nie jego kompetencji i wielolet-
niego dorobku pedagogicznego. 

Obszernie o tym ciekawym 
sporze przeczytasz za tydzień 
w NŁ.  ewr
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Stachlew |�Konstrukcja�dachu�będzie�do�wymiany�

Pożar domu, straty nawet 70 tys. zł
Do groźnego pożaru domu jednorodzinnego 
doszło w czwartek, 7 marca, około godziny 13.30 
w Stachlewie w gminie Łyszkowice. Zapaliło 
się na poddaszu użytkowym. W efekcie pożaru 
konieczne będzie całkowite rozebranie konstrukcji 
dachu. Podczas gaszenia pożaru poważnie zalane 
zostało też piętro budynku, a mniej poważnie 
– pomieszczenia na parterze.

Straż otrzymała zgłoszenie 
o pożarze od jednego z miesz-
kańców domu. W chwili, gdy 
pierwszy z zastępów straży po-
żarnej dojechał na miejsce, wszy-
scy domownicy już byli na ze-
wnątrz. – Próbowali gasić, ale 
było dużo dymu – dowiedzieli-
śmy się na miejscu od strażaków. 

Nikt w wyniku pożaru nie ucier-
piał. 

Pierwsi na miejscu byli straża-
cy z JRG Skierniewice, później 
docierały kolejne zastępy z Ło-
wicza, gminy Łyszkowice, Nie-
borów oraz z Makowa – łącznie 
osiem zastępów, w tym cztery 
straży zawodowej. 

Jednostki spoza powiatu łowic-
kiego (JRG Skierniewice i OSP 
Maków) pojechały do pożaru 
w Stachlewie, gdyż miejsco-
wość ta znajduje się na tzw. ob-
szarze chronionym – będące 
w Krajowym Systemie Ratowni-
czo-Gaśniczym jednostki straży 
spoza powiatu mają tam bliżej niż 
te z pow. łowickiego. Na miejsce 
wysłany również został podnośnik 
z komendy w Łowiczu. Z uwa-
gi na zadymienie strażacy, którzy 
gasili pożar z podnośnika oraz ci, 
którzy dostali się na piętro domu 
po drabinie, weszli przez balkon 
i gasili pożar od wewnątrz, musie-
li pracować w aparatach ochrony 
górnych dróg oddechowych. 

Pożar udało się dość szybko 
opanować, co niestety nie zna-
czy, że nie obyło się bez strat 
– i to niemałych. Według wstęp-
nej oceny konieczne może być ro-
zebranie całej konstrukcji dachu. 
Z zewnątrz, szczególnie od stro-
ny drogi, strat i uszkodzeń aż tak 
bardzo nie widać. Patrząc na dach 
od strony podwórza od razu nato-
miast można zauważyć poważne 
uszkodzenia poszycia dachowe-
go. Jednak dopiero widok wnę-
trza domu przeraża i pokazuje jak 
duże było zagrożenie i jakie straty 
spowodował pożar. Całe podda-
sze jest spalone, ocieplenie z waty 
szklanej nadawało się wyłącz-
nie do wyrzucenia. Wysoka tem-
peratura spowodowała też duże 
straty na piętrze budynku. Stopie-

niu uległa znaczna część elemen-
tów plastikowych, typu telewizor, 
nadpalone, okopcone oraz zalane 
podczas akcji gaśniczej wodą są 
meble, ściany, zniszczone podło-
gi. 

Co mogło być przyczyną poża-
ru? O tej porze roku, kiedy jeszcze 
wiele domów jednorodzinnych 
jest ogrzewanych, częstą przy-
czyną pożarów jest nieszczelność 
przewodów kominowych lub za-
palenie się sadzy w kominie. Tym 
razem jednak strażacy wyklu-
czyli tego rodzaju przyczyny. Do 
pożaru doszło prawdopodobnie 
w wyniku zwarcia w instalacji 
elektrycznej. – Od wczoraj mie-
liśmy wygaszony piec, nie pali-
liśmy w nim – dowiedzieliśmy 

się od współwłaścicielki domu. 
– Przecież nic tam na poddaszu 
nie robiliśmy... Skąd tam się wziął 
ogień? Wszystko zniszczone... 
– mówiła z trudem opanowując 
emocje, ze łzami w oczach. 

– Szczęściem w nieszczę-
ściu było to, że do pożaru doszło 
w ciągu dnia, a nie na przykład 
w środku nocy. Przecież ci lu-
dzie by się podusili od dymu, za-
czadzili – komentowali okoliczni 
mieszkańcy. 

Dom był ubezpieczony, jesz-
cze tego samego dnia właściciele 
zgłosili szkodę do ubezpieczycie-
la, żeby jak najszybciej oszaco-
wać jej wartość i ustalić wysokość 
odszkodowania. Od pomocy po-
gorzelcom nie odżegnuje się też 

gmina Łyszkowice. Następnego 
dnia od rana na polecenie wój-
ta podstawiony na posesję został 
kontener na śmieci, żeby można 
było przystąpić do uprzątnięcia 
spalonych rzeczy oraz okopconej 
waty szklanej stanowiącej docie-
plenie stropu. Część z tego docie-
plenia została zrzucona z podda-
sza już poprzedniego dnia przez 
strażaków, pod koniec akcji. Trze-
ba było bowiem zabezpieczyć 
pogorzelisko, żeby nie doszło do 
ponownego zapalenia się niedo-
gaszonych resztek. 

Żeby nie powodować kolejnych 
strat „przelewaniem” tlących się 
resztek docieplenia i innych nad-
palonych rzeczy z poddasza, zo-
stały one zrzucone na przyczepę 
i dogaszone już poza posesją. 

Gmina rozważy również udzie-
lenie pomocy fi nansowej, ale jesz-
cze nie zostało określone na jakich 
zasadach i w jakiej wysokości. 
– Wiadomo, że nie będziemy wy-
ręczać ubezpieczyciela. Najpierw 
zapłacimy za kontenery i trans-
port. Do rozmowy na ten temat 
potrzebne jest oszacowanie strat 
i przynajmniej wstępny kosztorys 
koniecznych napraw – deklaruje 
wójt Adam Ruta.  mak 

Łowicz�|�Awantura�w�kamienicy�przy�Mostowej�

Próbował podpalić, 
odpowie za uszkodzenie mienia

Zarzut uszkodzenia mienia 
usłyszał 37-letni mieszkaniec Ło-
wicza, który rzucił butelką z ła-
twopalną substancją w okno na 
parterze budynku ZGM przy ul. 
Mostowej 3. Prokurator zastoso-
wał wobec podejrzanego dozór 
policyjny. 

Do zdarzenia doszło we wto-
rek, 5 marca, po godzinie 18 w Ło-
wiczu w rejonie ulicy Mostowej 
– od strony podwórza – w budyn-
ku administrowanym przez Za-
kład Gospodarki Mieszkaniowej. 
Mężczyzna rzucił w okna jednego 
z mieszkań butelką z substancją 
łatwopalną. Podwójna szyba nie 
została wybita, butelka nie wpa-
dła do mieszkania, ale zapłon na-
stąpił, okopcona i pod wpływem 

temperatury zniekształcona zosta-
ła plastikowa futryna okienna. 

Na miejscu interweniowała 
straż pożarna oraz policja wezwa-
na przez mieszkańców. – Staram 
się nie wypowiadać na temat tego, 
co robią nasi lokatorzy, ale świę-
ci to oni nie są. Dobrze się stało, 
że zawiadomiona została policja, 
może to trochę utemperuje zapę-
dy niektórych osób – dowiedzie-
liśmy się w ZGM. Uszkodzone 
zostały zarówno okna jednego 
z mieszkań, jak i fragment elewa-
cji budynku. Po zdarzeniu spraw-
ca uciekł. – To podwórko to nie 
jest oaza spokoju. Zdarza się, że 
bywa tam dość głośno, szczegól-
nie latem – dowiedzieliśmy się od 
okolicznych mieszkańców. 

Po oględzinach dokonanych 
przez dział techniczny ZGM 
okno zostało zakwalifi kowane 
do wymiany – samo umycie go 
było zabiegiem niewystarcza-
jącym. W związku z tym straty 
oszacowano na 2,5 tys. złotych. 
Wcześniej policjanci wykonali 
oględziny oraz ustalili sprawcę. 
Mężczyzna został zatrzymany 
następnego dnia. 

– To znany łowickim stróżom 
prawa 37-latek z Łowicza. Usły-
szał zarzut uszkodzenia mienia, 
za co grozi do 5 lat pozbawienia 
wolności. 7 marca Prokurator Re-
jonowy w Łowiczu zastosował 
wobec podejrzanego dozór poli-
cyjny – informuje podkom. Ur-
szula Szymczak.  mak 

Na poddaszu spłonęło dosłownie wszystko,�a�okopcone�i�zalane�
docieplenie�nadawało�się�do�wyrzucenia.�

Mimo, że paliło się na poddaszu,�od�wysokiej�temperatury�
i�dymu�zniszczone�zostały�również�sprzęty�i�wyposażenie�domu�
na�niższych�piętrach.�

Poważnie uszkodzone zostało 
nie tylko pokrycie dachowe,�
ale�przede�wszystkim�konstrukcja�
dachu.�

RZUT OKiEM�|�KOLIZJA�TRZECh�SAMOChODÓW�nA�A2�

Do groźnie wyglądającej kolizji dwóch samochodów – jednego typu 
bus oraz lawety – doszło w środę, 6 marca, przed godziną 10.00, 
na autostradzie A2 na wysokości Kalenic w gminie Łyszkowice.�
Mimo�że�wyglądało�to�groźnie,�a�samochody�były�poważnie�
uszkodzone,�nikt�nie�odniósł�poważniejszych�obrażeń�i�nie�trzeba�było�
nikogo�hospitalizować.�–�uczestnicy�zdarzenia�wyszli�z�pojazdów�
o�własnych�siłach�jeszcze�przed�naszym�przyjazdem�–�dowiedzieliśmy�się�
w�straży�pożarnej.�Ruch�na�autostradzie�w�kierunku�Warszawy�odbywał�
się�jednym�pasem.�mak�

Sanniki�|�Policja�i�straż�połączyli�siły�

Szczęśliwy fi nał poszukiwań
W środę 6 marca ok. godz. 

17.00 na Posterunek Policji w San-
nikach zgłosiła się kobieta, która 
poinformowała o zaginięciu swo-
jego ojca. Policjanci i strażacy po-
łączyli siły, aby odnaleźć 60-let-
niego mieszkańca Sannik. 

Mężczyzna oddalił się z domu 
ok. godz. 10.00 i nie wracał mimo 
upływu godzin. Zaniepokojona 
rodzina najpierw szukała go na 
własną rękę, ale gdy to nie przyno-
siło rezultatów, poproszono o po-
moc policję. – Mundurowi od razu 
rozpoczęli czynności poszuki-

wawcze, gdyż takie zgłoszenia są 
traktowane w sposób priorytetowy 
przez stróżów prawa – poinformo-
wała podkom. Dorota Słomkow-
ska z KPP w Gostyninie. 

Do poszukiwań włączyli się 
także druhowie z jednostek OSP 
z terenu gminy Sanniki. W nie-
spełna godzinę od zgłoszenia, 
w Mocarzewie jeden z zastępów 
zauważył idącego drogą mężczy-
znę. Okazał się nim być poszuki-
wany 60-latek z Sannik. Zaraz po 
odnalezieniu trafi ł pod opiekę le-
karzy.  opr. aa 

Łowicz
Zgon starszej 
kobiety

W piątek, 8 marca, ok. godz. 
12.30 strażacy zostali poproszeni 
o pomoc policji w dostaniu się do 
mieszkania w jednym z bloków 
na os. Starzyńskiego. Powodem 
interwencji był brak kontaktu ze 
starszą kobietą. 

Po wejściu do mieszkania oka-
zało się, że 82-latka nie żyje. 
– Lekarz wykluczył udział osób 
trzecich, ciało zostało wydane ro-
dzinie – poinformowała nas rzecz-
nik policji w Łowiczu Urszula 
Szymczak.  aa 

Łowicz�|�Skrzyżowanie�Blich/Zamkowa

Nie było poważnych obrażeń
Dwa samochody osobowe zde-

rzyły się 7 marca około godziny 
14.30 w rejonie skrzyżowania ulic 
Blich i Zamkowej w Łowiczu. Do 
szpitala na obserwację została za-
brana pasażerka jednego z nich, 
na szczęście nie doznała poważ-
nych obrażeń i po godzinie została 
wypisana do domu.

Ulicą Zamkową (droga krajowa 
nr 14) od strony drogi krajowej nr 
92 jechały Volkswagen Bora i Re-
nault Scenic. Według wstępnych 
ustaleń policji Volkswagen miał 
skręcać w lewo, w ul. Blich, kiedy 
w jego tył uderzył jadący za nim 
Reanault.

Volkswagenem kierował 
38-letni mieszkaniec Kutna, za 
kierownicą Renault siedział nato-
miast 45-latek z powiatu łowickie-
go. Pasażerką Volkswagena była 
44-letnia mieszkanka Kutna. tm

Renault nie zachował�
bezpiecznej�odległości.�
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Łowicz 
Stracił 
prawo jazdy 
W sobotę 9 marca 
około godziny 17.20
na ul. Poznańskiej w Łowiczu
ze swoim prawem jazdy 
pożegnał się 52-letni mieszkaniec 
województwa lubelskiego. 
Jadący Volkswagenem 
mężczyzna przekroczył 
dozwoloną prędkość w obszarze 
zabudowanym o 58 km/h, 
co oznacza że jechał 108 km/h. 
– Kierowca został ukarany 
mandatem i stracił uprawnienia 
do kierowania pojazdem – 
poinformowała rzecznik KPP 
w Łowiczu Urszula Szymczak.aa 
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„Chruślanka” |�Skrzyżowanie�z�DK14�przypomniało�o�swej�złej�sławie

Ciężarowy DAF uderzył w Opla Corsę 
– zginęła kobieta
49-letnia mieszkanka Piaseczna zginęła na miejscu, a 23-letni mężczyzna, 
także z tej miejscowości, odniósł poważne obrażenia 8 marca w wypadku  
na skrzyżowaniu drogi powiatowej Łyszkowice – Chruślin z Drogą Krajową  
nr 14 w Krępie w gminie Domaniewice. Nieoficjalnie dowiedzieliśmy się,  
że to matka z synem. To kolejne zdarzenie na skrzyżowaniu,  
od lat uznawanym za jedno z najniebezpieczniejszych w powiecie łowickim.

Do wypadku doszło o godz. 
17.00, kiedy było jeszcze widno. 
Jadący od strony Łyszkowic dro-
gą powiatową osobowy Opel Cor-
sa nie zatrzymał się przed skrzy-
żowaniem z DK14. Wjechał pod 
jadącego od Łowicza w kierunku 
Łodzi, drogą z pierwszeństwem, 
ciężarowego DAFA z naczepą 
wypełnioną ładunkiem. Siła ude-
rzenia była duża, rozbita Corsa 
odbijając się od ciężarówki wpa-
dła do przydrożnego rowu.

Jeszcze przed przybyciem 
służb kierowcy i okoliczni miesz-
kańcy ruszyli z pomocą. Pierwsi 
na miejsce dotarli strażacy ochot-
nicy z Domaniewic, chwilę po 
nich przybyły dwa zastępy z JRG 
w Łowiczu, a także ochotnicy  
z Rogóźna i Łowicza oraz Zespół 
Ratownictwa Medycznego.

Na miejscu stwierdzono, że 
obie poszkodowane osoby są nie-
przytomne, a ich funkcje życiowe 
są ledwie wyczuwalne. Kobieta 
była przygnieciona zgnieciony-
mi elementami karoserii. Natych-
miast zapadła decyzja o wezwaniu 
na miejsce Lotniczego Pogotowia 
Ratunkowego.

– Naprawdę wszystko działo się 
bardzo szybko, po 10 minutach od 
przyjazdu karetki helikopter me-
dyczny już lądował na łące obok, 
wcześniej strażacy rozcięli dach 
wyciągając tych ludzi z samocho-
du, chyba po zderzeniu wszyst-
ko było tak pogięte, że nie można 
było dostać się do wnętrza samo-
chodu – powiedział nam jeden ze 
świadków obserwujący działanie 
przybyłych służb.

Śmigłowiec zabrał nieprzytom-
nego mężczyznę do jednego ze 
szpitali w Łodzi. Jak się dowie-
dzieliśmy, wydobyta z wraku ko-
bieta żyła, niestety w czasie pro-
wadzonych czynności doszło do 
nagłego zatrzymania akcji jej ser-
ca. Wysiłki ratowników, którzy 
natychmiast rozpoczęli resuscyta-
cję, aby przywrócić pracę serca, 
nie przyniosły skutku.

– To jakieś przeklęte miejsce, 
nie lubię tędy jeździć – powiedział 
nam jeden z mieszkańców gmi-
ny Domaniewice obecny w miej-
scu zdarzenia. – Trudno zliczyć 
ile było tu wypadków i stłuczek, 
co roku jest ich kilka.

Rzecznik prasowy Komendy 
Powiatowej Policji w Łowiczu Ur-
szula Szymczak powiedziała nam, 
że ponieważ kierowca Corsy był 
w stanie wykluczającym badanie 
alkomatem, zdecydowano o po-
braniu krwi w celu przebadania 
jej pod kątem zawartości alkoho-
lu. 27-letni mieszkaniec Łowicza, 
kierowca DAFA, który należy do 

jednej z łowickich firm transporto-
wych, był trzeźwy.

Wypadek spowodował poważ-
ne utrudnienia w ruchu, droga kra-
jowa była nieprzejezdna od godz. 
17.00 niemal do godz. 22.00. Po-
licjanci kierowali samochody  
na wyznaczone objazdy. 

Czy da się z tym  
coś zrobić? 
– Temat oznakowania na tym 

skrzyżowaniu zostanie przez nas 
poruszony po raz kolejny na przy-
szłotygodniowym posiedzeniu 
komisji do spraw bezpieczeństwa 
i organizacji ruchu – zapowia-
da dyrektor Powiatowego Zarzą-
du Dróg i Transportu w Łowiczu 
Anna Gajek-Sarwa. Wg dyrek-
tor komisja podda rozważaniom 
weryfikację oznakowania, choć 
dodaje, że skrzyżowanie to jest 
właściwie oznakowane. – Kąty 
widoczności też są zachowane  
– mówi. 

Komisja nie rozważała też do 
tej pory stosowania na wspomnia-
nej drodze powiatowej progów 
zwalniających. – To droga zbior-
cza, a na takich drogach zwykle 

nie stosuje się progów zwalniają-
cych, ale zastanowimy się również 
i nad tym – mówi dyrektor. 

Przypomnijmy, że w koncep-
cji modernizacji drogi krajowej 
nr 14 w tym miejscu planowana 
jest budowa ronda. – Pamiętam, 
że przed wieloma latami, my-
ślę że ponad 10 lat temu, uzgad-
nialiśmy w tym miejscu z GDD-
KiA rondo. To by znacząco 
spowolniło ruch i załatwiło spra-
wę – uważa Gajek-Sarwa. Sęk  
w tym, że kompleksowa mo-

dernizacja „czternastki” została 
przez Generalną Dyrekcję Dróg 
Krajowych i Autostrad „odsu-
nięta w czasie” – bez podawania 
konkretnych terminów realizacji. 

– Byłem następnego dnia w tym 
miejscu, przyglądałem się ozna-
kowaniu i wydaje się być dobre. 
Znaków jest nastawianych dużo, 
widoczność jest na tym skrzyżo-
waniu bardzo dobra, a jednak do-
chodzi tam raz na jakiś czas do po-
ważnych wypadków – powiedział 
nam wójt gminy Domaniewice 

Paweł Kwiatkowski. Zamierza 
zaproponować władzom powia-
tu oraz policji napisanie wspólne-
go pisma do zarządcy drogi wyż-
szej kategorii (GDDKiA w Łodzi)  
z wnioskiem o rozważenie zasto-
sowania w tym miejscu tzw. ak-
tywnego oznakowania – znaków 
pulsacyjnych. 

– Dokumentacja na moderni-
zację „czternastki” była uzgadnia-
na z samorządami w 2010 r. – po-
twierdza słowa dyr. Gajek-Sarwy 
naczelnik Wydziału Inwestycji 
i Remontów łowickiego ratusza 
Grzegorz Pełka. Pamięta on, że 
krajowa czternastka na odcinku 
od Łowicza do Głowna miała zo-
stać kompleksowo przebudowana 
do 2015 r. W ramach tej przebu-
dowy planowane było m.in. rondo 
zamiast skrzyżowania w Krępie. 

Kompleksową moderniza-
cję „czternastki” jednak GDD-
KiA porzuciła i w najbliższych 
latach nie należy się spodziewać 
powrotu do planów jej moder-
nizacji. Rzecznik łódzkiego od-
działu GDDKiA Maciej Zalew-
ski przyznaje, że „przynajmniej na 
tę chwilę żadna poważna moder-
nizacja DK 14 nie jest planowa-
na”. Dlaczego? – Jako odpowiedź  
na to pytanie podaje dane z po-
miaru ruchu. W ciągu doby prze-
jeżdża tamtędy około 5,5 tysią-
ca samochodów, tymczasem np.  
na drodze krajowej nr 12 z Piotr-
kowa do Sulejowa pomiar ruchu 
wskazuje ok. 21 tys. pojazdów. 
Jeśli jednak wpłynie wniosek  
o rozważenie zamontowania do-
datkowego oznakowania, GDD-
KiA rozważy go.  tb, mak

Zielkowice |�Lądował�LPR�

Potrącenie 17-latki 
W niedzielę, 10 marca, ok. 

godz. 18.30 doszło do potrącenia 
17-letniej pieszej w Zielkowicach. 
Dziewczyna została zabrana śmi-
głowcem Lotniczego Pogotowia 
Ratunkowego do szpitala. 

Z ustaleń policji wynika, że 
17-latka została potrącona przez 
Fiata Pandę, którym kierowała 
28-latka. Obie to mieszkanki po-
wiatu łowickiego. – Wyjaśniamy 
przyczyny i okoliczności wypad-

ku. W tej sprawie prowadzone 
jest postępowanie – informuje 
rzecznik KPP w Łowiczu Urszu-
la Szymczak. 

Nieoficjalnie dowiedzieliśmy 
się, że do zdarzenia doszło na od-
cinku drogi Zielkowice – Czajki, 
wzdłuż której nie ma chodnika. 

Strażacy zabezpieczyli lądowi-
sko dla śmigłowca LPR, którym 
17-latka została zabrana do szpita-
la w Warszawie.  aa 

Łowicz�|�Rowerem�zjechała�z�chodnika�na�pasy�

Potrącenie rowerzystki – wina była po jej stronie 
W piątek, 8 marca,  
ok. godz. 12.30 doszło 
do potrącenia 75-letniej 
rowerzystki  
na ul. Starzyńskiego. 
Policjanci ustalili, że do 
kolizji doszło z jej winy.

– 75-letnia mieszkanka Łowi-
cza zjechała rowerem z chodni-

ka na przejście dla pieszych – po-
informowała nas rzecznik policji  
w Łowiczu podkom. Urszula 
Szymczak. Wówczas została po-
trącona przez wyjeżdżający z par-
kingu przy Kauflandzie samo-
chód Opel Meriva, za kierownicą 
którego siedział 70-letni mieszka-
niec powiatu łowickiego.

Udało nam się dowiedzieć, 
że nieprawdą jest, że kierowca 
„uciekł” z miejsca zdarzenia, jak 

mówiły nam niektóre osoby po-
stronne. Ustaliliśmy, że po po-
trąceniu kierowca zatrzymał się 
i chciał udzielić pomocy kobie-
cie, jednak ona powiedziała, że jej 
nie potrzebuje. Mimo to kierowca 
zgłosił się do policjantów, by po-
informować ich o zaistniałym zda-
rzeniu. 

Z naszych nieoficjalnych usta-
leń wynika, że 75-latka jechała 
rowerem wzdłuż ulicy Starzyń-

skiego w kierunku Przedmieścia, 
gdzie mieszka. Już po potrąceniu, 
mimo rozległej rany nogi, kobieta 
wróciła na targowisko, by zosta-
wić w naprawie rower. Wówczas 
handlujący, wśród których była 
bliska jej osoba, zainteresowali się 
jej stanem i wezwana została ka-
retka pogotowia. 

Kobieta została zabrana do szpi-
tala w Łowiczu, ale jeszcze tego 
samego dnia mogła go opuścić. aa 

Złowrogie miejsCe 
Okoliczni�mieszkańcy�zwracają�
uwagę,�że�jadąc�od�strony�
Reczyc�w�kierunku�feralnego�
skrzyżowania�kierowca�widzi��
w�oddali�światła�domów�
wzdłuż�drogi�lokalnej�w�Krępie,�
która�jest�jednak�oddalona�
od�„czternastki”�o�ok.�200�
metrów.�–�Sprawia�to�wrażenie,�
że�do�skrzyżowania�jest�jeszcze�
daleko.�Oczywiście�są�znaki,�
które�mówią�co�innego,�ale�
zagapić�się�łatwo�–�powiedział�
nam�mieszkaniec�Krępy,�który�
widział�już�niejeden�wypadek��
w�tym�miejscu.�
Do�poważnych�wypadków,�
w�tym�niestety�również�
śmiertelnych,�na�skrzyżowaniu�
„czternastki”�z�„chruślanką”�
dochodziło�już�wielokrotnie.�
Przypominamy�tylko�ostatnie�
z�nich:�4�maja�ubiegłego�roku�
około�godziny�22.�dostawczy�
Iveco�Daily�uderzył�w�tył�Skody�
Octavia�hamującej�przed�

nieustalonym�samochodem,�
który�wyjechał�z�drogi�
podporządkowanej.�Do�szpitala�
trafili�kierowcy�obydwóch�
samochodów.�21�stycznia�
2017�roku�około�południa�
samochód�ciężarowy�Renault�
Magnum�z�naczepą�zderzył�
się�z�osobowym�Renault�
Scenic.�Zginęła�wtedy�53-letnia�
kierująca�samochodem�
osobowym�–�mieszkanka�
Łowicza.�Samochody�jechały�
drogą�krajową�nr�14��
w�przeciwnych�kierunkach.�
Do�zderzenia�doszło�
dosłownie�pośrodku�feralnego�
skrzyżowania.�
W�kwietniu�2016�roku�kierujący�
samochodem�osobowym�
Mazda�mieszkaniec�gminy�
Bielawy,�jadąc�od�strony�
Łyszkowic�w�kierunku�
Chruślina,�nie�ustąpił�
pierwszeństwa�przejazdu�
60-letniemu�rowerzyście��

z�gminy�Domaniewice,�który�
jechał�od�strony�Domaniewic��
w�kierunku�Łowicza.�
Rowerzysta�może�mówić��
o�szczęściu,�gdyż�wyszedł��
z�tego�wypadku�wyłącznie��
z�siniakami�i�otarciami.�
26�maja�2014�roku,�ok.�godz.�
18.,�kierujący�osobowym�
Volkswagenem�jechał�
„czternastką”�od�strony�
Łowicza�i�wykonywał�skręt��
w�lewo,�kiedy�z�dużą�prędkością�
wpadł�na�niego�jadący�za�
nim�Land�Rover.�Dodatkowo,�
kierowca�jadącego�za�Land�
Roverem�Volvo�nie�zdołał�
uratować�się�przed�zderzeniem�
–�jego�samochód�uderzył�w�
Land�Rovera�i�wpadł�do�rowu.�
Wtedy�okazało�się,�że�kierowca�
Land�Rovera�był�nietrzeźwy.�
23�grudnia�2012�roku�ok.�godz.�
9.�doszło�do�śmiertelnego�
wypadku,�w�którym�zginął�
53-letni�mieszkaniec�Łowicza.�

Do�wypadku�doszło�na�
prostym�odcinku�drogi,�
kilkadziesiąt�metrów�przed�
skrzyżowaniem�z�chruślanką.�
53-letni�mieszkaniec�Łowicza,�
kierujący�samochodem�
Audi�Q5,�jechał�od�strony�
Domaniewic�krajową�
czternastką�w�kierunku�
Łowicza.�Zjechał�z�drogi�i�
uderzył�w�drzewo.�
20�stycznia�2012�roku�
około�południa�kierująca�
samochodem�Audi�
29-letnia�mieszkanka�gminy�
Domaniewice,�która�jechała�
drogą�podporządkowaną�w�
stronę�Rogóźna,�wymusiła�
pierwszeństwo�przejazdu�na�
samochodzie�Skoda�Octavia,�
którym�kierował�39-letni�
mieszkaniec�Łodzi.�Jechał�
od�strony�Łowicza.�W�wyniku�
wypadku�do�szpitala�zostały�
zabrane�3�osoby,�w�tym�
2,5-letnie�dziecko.�mak�

Leżącemu w rowie Oplowi Corsie strażacy odcięli dach,�aby�bezpiecznie�wydobyć�ze�środka�
poszkodowanych.�

To�jakieś�przeklęte�
miejsce,�nie�lubię�
tędy�jeździć.�
Trudno�zliczyć��
ile�było��
tu�wypadków��
i�stłuczek,�co�roku�
jest�ich�kilka.

Mieszkaniec  
gminy Domaniewice
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Aktualności
Socjalne mieszkanie
z grzybem na ścianach
będzie do wyburzenia? str. 10

REKLAMA

Łowicz |�Czas�na�renowację�docieplonych�bloków�

Umyć, odgrzybić i pomalować
– Patrz Pan, środek miasta, a tak to wygląda,  
że przykro patrzeć. Może to wystarczy pomalować? 
– zagadnął do naszego reportera mieszkaniec osiedla 
Reymonta w Łowiczu na temat elewacji spółdzielczego 
budynku przy ul. 3 Maja.

Rzeczywiście, elewacja tego 
budynku wygląda źle: jest brud-
na i sprawia wrażenie poważnie 
zagrzybionej. Widać na niej na-
wet ślady po kołkach mocujących 
styropianowe płyty docieplenio-
we, które zamontowano na tych 
blokach w 2005 roku, kiedy to 
przeprowadzona była moderniza-
cja nie tylko elewacji, ale również 
i rozprowadzenie w mieszkaniach 
centralnego ogrzewania. Wcze-
śniej mieszkania były ogrzewane 
za pomocą pieców. Budynek ten 
powstał w 1958 roku. 

Mimo tego, spółdzielnia w tym 
roku nie zamierza poprawić stanu 
elewacji akurat tych budynków. 
Zarówno ten przy ul. 3 Maja, jak 
i oba bloki od strony ul. 11 Listo-
pada, będą musiały na swoją ko-
lej jeszcze poczekać. – Trochę li-

czyliśmy na to, że uda nam się 
kiedyś „podczepić” pod rewitali-
zację śródmieścia Łowicza, która 
przecież kiedyś ruszy, ale obser-
wujemy, że budynki wyglądają 
coraz gorzej. Trzeba będzie je od-
świeżyć, ale raczej nie w tym roku  
– powiedział nam prezes Łowic-
kiej Spółdzielni Mieszkaniowej 
Armand Ruta. 

Przypomnijmy, że spółdzielnia 
już od kilku lat myła z użyciem 
wody pod ciśnieniem oraz środka-
mi odgrzybiającymi elewacje bu-
dynków. W praktyce okazało się 
jednak, że taki zabieg – bez uzu-
pełniania ubytków w elewacji oraz 
ponownego malowania farba-
mi silikonowymi – wystarczał na 
rok, czasami dwa. Później zabieg 
należałoby powtórzyć. Dodatko-
we malowanie oraz zaaplikowanie 

przed malowaniem dodatkowego 
środka odgrzybiającego ma spo-
wodować, że elewacja zostanie za-
bezpieczona na co najmniej kilka, 
jeśli nie kilkanaście lat. Koszt ta-
kich robót jest jednak wyższy od 
samego mycia karszerem z pod-
nośnika. 

Na ten rok zarząd spółdziel-
ni wstępnie wytypował trzy inne 

budynki do odświeżenia: umy-
cia, odgrzybienia i pomalowania 
elewacji zewnętrznej farbami sili-
konowymi. Tego typu renowacją 
objęte mają być bloki: na osiedlu 
Reymonta 1, Bratkowice nr 6 oraz 
nr 18 na osiedlu Kostka. Ostatecz-
ny plan remontowy Rada Nadzor-
cza ŁSM ma jednak zatwierdzić 
pod koniec marca.  mak 

Łowicz�|�W�końcu�na�Starym�Rynku�założono�odbojniki

Niewielki koszt, a nerwów kierowców dużo mniej
20 gumowych 
odbojników, zwanych 
też ogranicznikami, 
zamontowali pracownicy 
Zakładu Utrzymania Miasta 
na wszystkich miejscach 
postojowych fragmentu 
parkingu na Starym Rynku 
w sąsiedztwie pomnika 
Synów Ziemi Łowickiej.

Uchronią one kierowców przed 
zniszczeniem zderzaków, które 
często w tym miejscu uderzały  
w wysoki krawężnik.

– Co się stało, że oni to robią, 
przecież odkąd pamiętam, a mam 
50 lat, był problem z bezpiecz-
nym zaparkowaniem samochodu 
w tym miejscu, sam wielokrotnie 
widziałem, jak samochody, szcze-
gólnie te o niskim zawieszeniu, 
uderzały w ten krawężnik, a nie-
które nawet się na nim zawieszały. 
Słuchać było tylko zgrzyt i chro-
botanie – powiedział nam jeden  

z kierowców spotkanych na Sta-
rym Rynku.

Faktycznie, problem przez wie-
le lat był zgłaszany do ratusza i nic 
się nie działo. Ostatnio pisaliśmy  
o nim także w NŁ. Prezes ZUM 
Grzegorz Gawroński powiedział 

nam, że zakład otrzymał zlece-
nie na montaż odbojników z ratu-
sza po tym, jak wpłynęły kolejne 
uwagi kierowców. Jak zaznaczył, 
koszt prac jest stosunkowo nie-
wielki, same odbojniki udało się 
kupić po okazyjnej cenie 3,5 tys. 

zł. Całkowita wartość prac powin-
na wynieść około 5 tys. zł. – Dzię-
ki odbojnikom nie tylko samocho-
dy unikną uszkodzenia, ale także 
będą parkować dalej od chodnika 
i nie będą go zajmować pieszym  
– zaznacza prezes.

Jedyny problem z odbojnika-
mi dotyczy sposobu ich montażu. 
Są one przykręcane do nawierco-
nej granitowej kostki wkrętami  
o dużej średnicy. Już w czasie prac 
okazywało się, że jest ona na tyle 
niestabilna, że po dokręceniu od-
bojnika można było podnieść go 
razem z pojedynczą kostką, do 
której został przykręcony. Koła 
napierające na odbojnik mogą 
spowodować więc jego wyrwa-
nie. Prezes ZUM powiedział nam, 
że elastyczne odbojniki zapobie-
gną takim przypadkom, jeśli jed-
nak istotnie tak się będzie działo, 
to ZUM wróci na Stary Rynek  
i prawdopodobnie wyleje w miej-
scu montowania ograniczników 
betonowe ławy, do których zosta-
ną one przykręcone.  tb

Łowicz�|�Pierwsza�w�tym�roku�inwestycja

10 nowych miejsc parkingowych
przy Przedszkolu nr 3

Najprawdopodobniej 17 mar-
ca rozpocznie się budowa miejsc 
parkingowych po południowej 
stronie Przedszkola nr 3 przy ul. 
3 Maja. Będzie to wiązało się  
z utrudnieniami dla miesz-
kańców kamienic nr 1 i 5 przy  
ul. 11 Listopada, jak i pracowni-
ków przedszkola, którzy korzy-
stali z dotychczas dzikiego par-
kingu.

Inwestycja będzie kosztować 
132 tys. zł i wykona ją firma Wig 
Kost spod Łowicza, termin za-

kończenia prac wyznaczono na 
31 maja, ale po dotychczas reali-
zowanych przez nią pracach moż-
na się spodziewać, że zostaną one 
wykonane znacznie szybciej.

Zakres prac przewiduje budo-
wę 10 miejsc parkingowych po-
między ogrodzeniem przedszko-
la a istniejącą drogą wewnętrzną 
zaplecza kamienic i nowego od-
cinka chodnika, który zostanie 
przesunięty bezpośrednio pod 
wspomniane ogrodzenie. Oprócz 
tego przebudowana zostanie na-

wierzchnia wjazdu na zaplecze 
kamienic, gdzie zarówno na dro-

dze, jak i chodnikach, położna 
zostanie kostka.  tb

Na dawnym trawniku przy przedszkolu powstał dziki parking,�
mieszkańcy�zdecydowali,�że�chcą�jego�utwardzenia.

W tym roku docieplony zostanie wyłącznie budynek nr 2  
na�osiedlu�Starzyńskiego�w�Łowiczu.�

Łowicz�|�Prawie�milion�na�docieplenie

Stare płyty  
już nic nie dają  
– czas na zmianę

Termomodernizacja budynku 
numer 2 na osiedlu Starzyńskie-
go w Łowiczu będzie kosztowała 
około 940 tysięcy złotych. Robo-
ty mają się rozpocząć na początku 
kwietnia. Termin ich zakończenia 
został określony w umowie na ko-
niec sierpnia. 

Łowicka Spółdzielnia Miesz-
kaniowa wybrała na wykonawcę 
robót firmę Energo-Bud Przemy-
sława Trafalskiego z Dobrzelina. 
Umowa już została podpisana. 
Tym samym będzie to pierwszy 
spółdzielczy budynek, który bę-
dzie docieplany po raz drugi, gdyż 
raz już go docieplano, w latach 90-
tych. Mimo to nie spełnia on obec-
nych norm tzw. przenikalności 
cieplnej. Obecnie pod białą bla-
chą na budynku Starzyńskiego 2 
znajduje się ok. 5-centymetrowej 
grubości pianka. Ponadto w oko-
licach łączeń z oknami po latach 
pianka oraz obróbki blacharskie 
uległy degradacji, co powodowa-
ło, że podczas dłuższych lub ulew-
nych deszczów woda dostawała 
się pomiędzy docieplenie a płyty, 
z których zbudowany jest blok. 

W ramach termomodernizacji 
blacha oraz pianka pod nią zosta-
ną całkowicie usunięte oraz zutyli-
zowane. Nowe docieplenie będzie 

stanowić styropian o grubości 12 
centymetrów, który będzie pokry-
ty na wierzchu warstwą specjalne-
go tynku. 

Oprócz tego całkowicie wy-
mienione mają zostać dachy nad 
wejściami do klatek schodowych 
oraz poprawiony zostanie stan 
balkonów. Oprócz wymiany lub 
oczyszczenia rdzewiejących ele-
mentów metalowych spółdzielnia 
podniesie o kilkanaście centyme-
trów wysokość balkonowych ba-
rierek. Nowe przepisy budowlane 
w tym względzie przewidują, że 
barierki mają mieć wysokość nie 
niższą od 1,1 m. W czasie budo-
wania bloków w latach 70-tych 
wysokość barierek mogła wyno-
sić 0,9 m.  mak

Pracownicy Zakładu Utrzymania Miasta montując odbojniki  
użyli z początku jedynie kotw do betonu,�potem�jednak�zdecydowali��
o�ich�dodatkowym�podklejeniu�do�podłoża.

Elewacja budynku przy ul. 3 Maja 2 w Łowiczu po�tegorocznej�zimie�
prezentuje�się�wyjątkowo�źle.�

Będzie�to�pierwszy�
spółdzielczy�
budynek,�który�będzie�
docieplany�po�raz�
drugi,�gdyż�raz�już�go�
docieplano,��
w�latach�90-tych.
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centrum 
farmaceutyczne

Łowicz  ul. Zduńska 38

Czynne 7 dni 
w tygodniu
Łowicz  ul. Zduńska 38

Moments for You
Pasja tworzenia wspomnień

Fotografia: rodzinna, dziecięca, ciążowa, 
okolicznościowa

605 636 215
         www.momentsforyou.pl

    /ASDmomentsforyou
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Gmina Łowicz |�Otolice�okazały�się�podzielone

Protest na wybory sołtysa
W piątek 8 marca w Otolicach odbyło się zebranie 
wiejskie, w trakcie którego na nowego sołtysa 
została wybrana Krystyna Straszyńska. 
Część mieszkańców ma jednak zastrzeżenia 
co do przebiegu tych wyborów. 

Udało nam się ustalić, że 
w zebraniu wiejskim uczestni-
czyło ok. 50 osób. Na karty do 
głosowania zostały wpisane dwie 
kandydatury na sołtysa: dotych-
czas pełniącego tę funkcję Hen-
ryka Sałudy i Krystyny Straszyń-
skiej, która większością głosów 
została wybrana przez mieszkań-
ców. 

– Wyboru dokonuje zebranie 
wiejskie – wyjaśnia Anna Kozyra 
z Urzędu Gminy Łowicz. 

Część mieszkańców ma jednak 
zastrzeżenia co do przebiegu tych 
wyborów, o czym poinformowali 
nas w mailu: „Zgłoszona kandy-
datka, która w późniejszym głoso-
waniu wygrała, nie jest w świetle 
prawa mieszkańcem tej wsi, nie 
znajduje się na liście wyborców 
uprawnionych do głosowania, a co 
za tym idzie nie może startować 
w wyborach. Obecny na zebraniu 
wójt Andrzej Barylski ostrzegał 
uczestników, że ta kandydatka nie 

może brać udziału w wyborach 
w świetle obowiązującego prawa, 
ale mieszkańcy Otolic uważają 
chyba, że ich prawo nie obowią-
zuje i zażądali zatwierdzenia tego 
głosowania”. 

W Urzędzie Gminy Łowicz 
sprawdziliśmy, że istotnie, w dniu 
wyborów kandydatka nie znaj-
dowała się w rejestrze wyborców 
gminy Łowicz i nie była zameldo-
wana. 

wójt ostrzegał 
W zebraniu wiejskim w Oto-

licach uczestniczył wójt gminy 
Łowicz Andrzej Barylski, który 
poinformował mieszkańców, że 
osoba, która nie jest zameldowana 
w danym sołectwie i nie jest wpi-
sana na listę wyborców zgodnie 
z prawem nie powinna kandydo-
wać na sołtysa, ponieważ takie 
wybory mogą zostać zakwestio-

nowane. W rozmowie telefonicz-
nej, w trybie głośnomówiącym 
konsultował nawet tę sprawę z se-
kretarz Beatą Orzeł. 

Mieszkańcy zbagatelizowali 
jednak te ostrzeżenia, kandydatu-
rę wpisano na karty do głosowania 
i większością głosów dokonano 
jej wyboru. Już na początku przy-
szłego tygodnia wpłynął do gminy 
protest na te wybory. 

– Rozstrzygnę ten protest zgod-
nie z literą prawa – zapowiada 
wójt Andrzej Barylski. 

sołtys-elekt: taka była 
wola mieszkańców 
Krystyna Straszyńska powie-

działa w rozmowie z nami, że od 
25 lat mieszka i pracuje w Otoli-
cach, jest z nimi związana emo-
cjonalnie, choć istotnie nie jest 
tam zameldowana. Zgodę na kan-
dydowanie w wyborach na soł-

tysa Otolic wyraziła na namową 
mieszkańców, którzy – jak prze-
konuje – byli w pełni świadomi 
uwarunkowań, w jakich dokonu-
ją wyboru. – Pozostawiłam to do 
decyzji mieszkańców – komentuje. 

Oni zaś przeważającą ilością 
głosów zdecydowali o jej wyborze 
na sołtysa. Krystyna Straszyńska 
powiedziała nam, że wobec tak du-
żego poparcia ze strony mieszkań-
ców, jeśli zajdzie taka konieczność, 
poczyni ona odpowiednie kroki, by 
uregulować kwestie meldunkowe 
względem gm. Łowicz. 

Samorząd |�Zebrania�sołeckie�

Gdzie i kiedy kolejne  zebrania wiejskie?
Podajemy terminy i miejsca 

ostatnich już zebrań wiejskich 
w okolicznych miejscowościach. 
Zdecydowana większość z nich 
już odbyła się – pisaliśmy o nich 
na łamach NŁ na bieżąco. Miesz-
kańcy spotykali się po to, by wy-
słuchać sprawozdań z działalności 
rad sołeckich w ubiegłym roku, 

ale przede wszystkim po to, żeby 
dokonać wyboru nowych sołty-
sów i rad sołeckich. Terminy spo-
tkań podajemy od najbliższego 
czwartku tylko w tych gminach, 
w których w tym czasie są zapla-
nowane. Tam, gdzie już wybrano 
sołtysów – podajemy ich nazwi-
ska. 

gmina Chąśno   
Ostatnie z zaplanowanych ze-

brań wyborczych w gminie 
Chąśno miało miejsce 7 marca 
w Sierżnikach. Na sołtysa ponow-
nie została wybrana Irena Kolos, 
przewodnicząca stowarzyszenia 
„KGW – Razem dla Gminy Chą-
śno”. 

gmina łowicz
W ostatnim czasie na terenie gm. 

Łowicz odbyły się kolejne zebra-
nia, w trakcie których na sołtysów 
zostali wybrani: Jan Domińczak 
w Jamnie, Krystyna Straszyńska 
w Otolicach, Ewelina Kryszkie-
wicz w Popowie, Adam Plichta 
w Świącach. Nie udało się wyłonić 
sołtysa w Klewkowie, gdzie wybo-
ry zostaną powtórzone. 

To już ostatnie terminy zebrań 
sołeckich w gm. Łowicz. W naj-

bliższym czasie odbędą się one: 
14 marca o godz. 18.00 w Domu 
Ludowym w Zielkowicach; 
w piątek 15 marca o godz. 18.00 
w Domu Ludowym w Zawadach, 
w sobotę 16 marca o godz. 18.00 
w Domu Ludowym w Wygodzie 
i ostatnie, w środę 20 marca o 
godz. 13.00 w Świeryżu Drugim.

W pozostałych gminach jest już 
po wyborach, nazwiska sołtysów 
podawaliśmy w poprzednich nu-
merach NŁ.  opr. mak  

Urząd 
Marszałkowski 
Do 10 tysięcy 
złotych na 
sołectwo
Tylko do 15 marca gminy 
województwa łódzkiego 
w porozumieniu z sołectwami 
mogą składać do Urzędu 
Marszałkowskiego WŁ wnioski 
o dofi nansowanie działań 
w sołectwach. Jedno sołectwo 
może otrzymać do 10 tys. zł 
na realizację małego projektu 
na rzecz rozwoju lokalnej 
społeczności. Fundusz dotacji 
sołeckich został z budżetu 
wojewódzkiego wydzielony 
już po raz trzeci w Łódzkiem. 
Zostały zabezpieczone na 
ten cel 3 miliony złotych. 
Jedna gmina może zgłosić 
maksymalnie do trzech 
projektów, które chciałaby 
realizować w II połowie tego 
roku. Jednym 
z warunków jest zaangażowanie 
w przedsięwzięcie lokalnej 
społeczności danego
sołectwa.  tm

Wójt�Andrzej�Barylski,�
poinformował�
mieszkańców,�że�osoba,�
nie�zameldowana�
w�danym�sołectwie�
i�nie�wpisana�na�listę�
wyborców�zgodnie�
z�prawem�nie�powinna�
kandydować�na�sołtysa.

agniesZKa
antosiewiCZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
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dokończenie ze str. 1
W planie jest też duży kolektor 

od początku nowego biegu Nad-
bzurzańskiej, który odprowadzał-
by do Bzury wody deszczowe  
z ulic Chełmońskiego i Armii 
Krajowej. 

Żeby tunelu  
nie zalewało
W dyskusji na sesji przewod-

niczący Rady Miejskiej Henryk 
Zasępa zapytał o to, czy nie ma 
ryzyka, że tunel będzie zalewa-
ny. Przypomniał tutaj, że kiedyś 
rozważany był tunel jako alterna-
tywa dla wiaduktu w ul. 3 Maja, 

wtedy jednym z argumentów 
przytaczanych przeciwko tunelo-
wi było właśnie ryzyko jego zale-
wania. Naczelnik Pełka odpowie-
dział, że nie można porównywać 
tych dwóch miejsc, chociażby dla-
tego, że na 3 Maja jest 6 torów, 
na Mostowej tylko 2. Poza tym  
w tamtym miejscu droga w tunelu 
przebiegałaby poniżej średniego 
poziomu Bzury, tutaj z kolei 1,5-
2 m powyżej tego poziomu. Dno 
tunelu będzie znajdowało się na 
wysokości terenu zielonego przy 
parkingu PGE. Teren ten bardzo 
rzadko, ale bywa zalewany, dla-
tego zakładana jest też przepom-

pownia, która uruchamiałaby się 
automatycznie w sytuacjach kry-
zysowych. 

Radny Robert Wójcik prosił  
o przypilnowanie, żeby przepom-
pownia była zrobiona jak nale-
ży, ponieważ znane są przykłady, 
chociażby w Łodzi, gdzie w przy-
padku ulew tunele są wyłączane  
z ruchu. 

Radny Wójcik zwrócił też uwa-
gę, że umowa w formie przed-
stawionej radnym przez burmi-
strza jest bardzo korzystna dla 
PLK, chociażby z tego względu,  
że udział spółki w inwestycji zo-
stał określony w konkretnej kwo-
cie, a nie w procentach – stwarza 
to ryzyko, że przy ewentualnym 
wzroście kosztów, pokryje je wy-
łącznie miasto. 

Na to samo zwrócił uwagę rad-
ny Michał Trzoska, przypomina-
jąc, że podobnie, tyle że na ko-
rzyść miasta, wyglądało to przy 
umowie na wiadukt i tam miasto 
na tym sporo skorzystało. 

Burmistrz mówił, że teoretycz-
nie jest jeszcze możliwość anek-
sowania umowy. Uważa, że i tak 
wynegocjowano bardzo dużo,  
a PLK utrzymuje, że nie może 
już zaoferować więcej, natomiast  
w kolejce czekają na podobne 
umowy inne samorządy, gotowe 
do współpracy z koleją. 

Radni zastanawiali się też 
nad zasadnością budowy ronda  
na skrzyżowaniu ulic Mostowej 
i Blich. Początkowo wątpliwości 
co do takiej potrzeby sygnalizo-
wał Michał Trzoska, ale po zabra-
niu głosu przez Henryka Zasępę, 
przyznał mu rację, że jest ono jed-
nak potrzebne. Przewodniczący 
Zasępa, który mieszka przy ulicy 
Blich, mówił, że kłopotliwe jest 
szczególnie wyjechanie z ulicy 
Blich w lewo, w Mostową.  tm

Łowicz�|�Decyzja�radnych:�burmistrz�dostał�zgodę�na�podpisanie�porozumienia�z�koleją

Zielone światło dla tunelu,  
a oczyszczalnia po kawałku

jest sZansa na rZądowe wsparCie
Ciągle�nie�są�znane�
ostateczne�kryteria��
dla�ubiegających�się��
o�dofinansowanie��
z�rządowego�Funduszu�
Dróg�Samorządowych.�
naczelnik�Wydziału�Inwestycji�
i�Remontów�w�ratuszu�
Grzegorz�Pełka�powiedział�
nam,�że�w�ciągu�ostatnich�
tygodni�wielokrotnie�rozmawiał�
z�pracownikami�urzędu�
Wojewódzkiego�w�Łodzi�
odnośnie�możliwych�kryteriów.�
Jego�zdaniem�wszystko�
wskazuje,�że�wniosek�miasta�

o�dofinansowanie�budowy�
tunelu�ma�szansę��
na�uzyskanie�pozytywnej�oceny�
i�zakwalifikowanie�do�wsparcia.�
Kryteria,�które�będzie�musiał�
spełnić�wnioskujący,�nie�
powinny�daleko�odbiegać�
od�tego,�co�do�tej�pory�
obowiązywało�w�przypadku�
Programu�Przebudowy�Dróg�
Lokalnych,�który�zastąpi�
Fundusz.�Podstawowe,�takie�
jak�poprawa�bezpieczeństwa�
użytkowników�dróg�przez�
budowę�ronda,�ścieżki�
rowerowej,�chodników,�przejść�

dla�pieszych�są�spełnione,�
spodziewa�się�też,�że�pojawią�
się�kryteria�dotyczące�poprawy�
komunikacji,�w�tym�przypadku�
dwóch�oddzielonych�od�siebie�
części�Łowicza�i�płynności�
ruchu.�
nie�bez�znaczenia�może�być�
też�argument�w�postaci�ilości�
pojazdów,�które�korzystają�
obecnie�z�przejazdu.�
Wykonane�w�dniach�28�
-29�września�2016�badania�
natężenia�ruchu�wykazały,�że�
w�ciągu�doby�przejeżdża�przez�
niego�8.767�samochodów.�To�
dużo�więcej�niż�np.�na�drodze�

krajowej�nr�14�w�rejonie�Krępy,�
gdzie�pojazdów�dziennie�
przejeżdża�o�ponad�3�tysiące�
mniej.�
Ważne�dla�łowickiej�inwestycji�
są�też�zapowiedzi�rządu,�
że�FDS�będzie�finansował�
inwestycje�wieloletnie,��
a�budowę�tunelu�planuje��
się�na�kilkanaście�miesięcy��
w�latach�2020-2021.
Miasto�nie�otrzyma�
maksymalnego�
zapowiadanego�wsparcia�dla�
inwestycji�w�wysokości�80%,�
bo�ma�zbyt�wysoki�średni�
dochód�na�mieszkańca��

z�podatków.�Mowa�jest�o�tym,�
że�na�20�mln�zł,�jakie�miasto�
planuje�wydać�z�budżetu,��
8�mln�zł�do�niego�wróci,��
ze�wspomnianego�Funduszu�
Dróg�Samorządowych�
–�będzie�to�połowa�
przewidywanych�kosztów�
kwalifikowanych,�czyli�
związanych�z�wydatkami��
na�budowę�drogi.�Pozostałe�
4�mln�zł�miasto�będzie�
musiało�pokryć�w�całości�
–�są�to�wydatki�związane�
z�usunięciem�kolizji�
infrastruktury�podziemnej,�
w�tym�np.�przebudowa�sieci�

teleinformacyjnej��
i�telekomunikacyjnej.
Jeśli�miasto�nie�uzyska�
wsparcia�z�FDS,�pozostanie�
staranie�się�np.�o�umarzalną��
w�części�pożyczkę��
z�Wojewódzkiego�Funduszu�
Ochrony�Środowiska�na�
pokrycie�kosztów�przebudowy�
kolektora�deszczowego,��
co�oceniane�jest�na�około��
3�mln�zł.�niestety�inne�źródła�
dofinansowania�dla��
tego�typu�inwestycji,�np.��
w�oparciu�o�środki�unijne,�nie�
są�dostępne.�Chyba�że�do�
2020�roku�coś�się�zmieni.�tb

tunel to inwestyCja nieZaleŻna od moderniZaCji e20 
Porozumienie�pomiędzy�PKP�
PLK�a�miastem�w�sprawie�
budowy�tunelu�w�ciągu�ulicy�
Mostowej�/�Armii�Krajowej�
wcale�nie�oznacza,�że�roboty�
związane�z�modernizacją�
przechodzącej�przez�Łowicz�
linii�kolejowej�E20�zostaną�
przedłużone.�Zanim�jednak�
wyjaśnimy�zawiłości�z�tym�
związane,�należy�dodać,�że�we�
wtorek,�12�marca,�dokument�
porozumienia�podpisany�przez�
miasto�został�zawieziony�do�
warszawskiej�centrali�spółki�
PKP�PLK�i�tam�dopiero�ma�
zostać�podpisany�przez�
władze�spółki.�Formalnie�więc�
o�podpisaniu�porozumienia�
przez�obydwie�strony�jeszcze�
nie�można�na�tę�chwilę�mówić,�
choć�obydwie�strony��
do�tego�dążą.�
Wracając�jednak�do�tunelu:��
–�To�będzie�zupełnie�odrębna,�
niezależna�inwestycja,��
a�wcześniej�konieczność�

ogłoszenia�kolejnych�
przetargów.�Stroną�wiodącą�
będzie�w�tym�przypadku�
miasto,�a�nie�kolej�–�wyjaśnia�
naczelnik�Wydziału�Inwestycji�
i�Remontów�Grzegorz�Pełka.�
–�To�nie�będą�nasze�roboty,�to�
zupełnie�nowa�rzecz,�więc�nie�
da�się�nam�tego�„przykleić”�
jako�zwiększenia�zakresu�robót.�
nic�nam�do�tego,�przynajmniej�
na�tym�etapie�–�dowiedzieliśmy�
się�w�spółce�Trakcja�PRKiI�S.A.,�
która�modernizuje�linię�kolejową�
Sochaczew�–�Swarzędz.�
Według�naczelnika�Pełki�
porozumienie�z�koleją�
jest�dopiero�początkiem�
kilkuletniego�procesu,�który�
ma�doprowadzić�do�powstania�
tunelu�pod�torami.�Przewiduje,�
że�w�maju�tego�roku�miasto�
–�a�konkretnie�wydział,�
którym�zarządza�–�ogłosi�
przetarg�na�przygotowanie�
dokumentacji�technicznej�
budowy�tunelu.�–�Jeśli�uda�się�

szybko�rozstrzygnąć�przetarg,�
podpisać�umowę��
z�wykonawcą�dokumentacji,��
to�szacuję,�że�pod�koniec�2020�
roku�będziemy�ją�mieli�zrobioną�
–�powiedział�w�rozmowie��
z�nowym�Łowiczaninem.�
Według�niego�ogłoszenia�
przetargu�na�roboty�związane�
z�budową�tunelu�należy�
spodziewać�się�nie�wcześniej�
niż�na�przełomie�2020��
i�2021�roku.�Kiedy�więc�należy�
spodziewać�się�rozpoczęcia�
robót�przy�budowie�tunelu�pod�
torami?�–�najpierw�musi�być�
zrobiony�i�oddany�do�użytku�
wiadukt�w�pobliżu�stacji�Łowicz�
Główny.��
na�czas�większej�części�robót�
przy�budowie�tunelu�przejazd�
tamtędy�będzie�zamknięty.�
Bez�uruchomionego�wiaduktu�
byśmy�sparaliżowali�miasto.�
najpierw�wiadukt,�potem��
tunel�–�mówi�naczelnik�Pełka.�
mak�

Burmistrz Krzysztof Jan Kaliński odpowiada�na�pytania�radnych�o�infrastrukturę�dojazdową�do�planowanego�
tunelu.�

Tunel będzie rozwiązaniem bolączki wielu mieszkańców Łowicza�
jakim�jest�częste�zamykanie�przejazdu�na�ul.�Mostowej.�
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Łowicz�|�Radni�za�zmianami�w�planach�finansowych�miasta

Oczyszczalnia jednak dużo tańsza?
Przetarg na modernizację miejskiej oczyszczalni 
w Łowiczu ma zostać unieważniony i ogłoszony 
po raz trzeci, tym razem ze zmniejszonym 
zakresem prac. Rada Miejska w Łowiczu 
zgodziła się na zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej, w których kluczowe jest zmniejszenie 
planowanych wydatków na tę potężną inwestycję.

Decyzja Rady Miejskiej za-
padła na sesji zwołanej 11 marca  
w trybie nadzwyczajnym na wnio-
sek burmistrza. Na 20 obecnych 
radnych „za” przyjęciem zmian 
głosowało 15 z nich, bez głosu 
przeciwko. Wstrzymało się 5 rad-
nych z klubu „PiS i Niezależni”. 

Po przyjętych zmianach, któ-
re wcześniej zaproponowali bur-
mistrz Krzysztof Jan Kaliński  
i skarbnik Arkadiusz Podsędek, 
planowane wydatki na oczysz-
czalnię zostały zmniejszone  
o 15 mln zł w 2019 roku i o ko-
lejne 10 milionów w 2020 roku 
– po zmniejszeniu wynoszą nie-
co ponad 98,6 mln zł, przy czym 
45 mln zł stanowi dofinansowanie 
NFOŚiGW. 

nadal nadzieja?
Władze miasta wciąż liczą na 

możliwość aneksowania umowy 
i zwiększenia dofinansowania do 
66 mln zł (informacje, jakie nasza 
reakcja uzyskała oficjalną drogą z 
NFOŚiGW mówią, że takiej opcji 
nie ma). – Będziemy jeszcze roz-
mawiać i wysyłać pisma, pozy-
skanie tych pieniędzy jest możli-
we – przekonywał jednak później 
burmistrz w rozmowie z nami.

Przypomnijmy, że najtańsza 
oferta złożona we wciąż jeszcze 
ważnym, II przetargu to 116 mln 
zł, zaoferowane przez spółkę Inży-
nieria Rzeszów S.A. (druga oferta 
129 mln). Jeszcze do 19 kwietnia 
władze miejskie są związane ofer-
tą z Inżynierią Rzeszów. 

Burmistrz ma nadzieję, że do 
czasu ogłoszenia następnego prze-
targu ceny na rynku budownictwa 
znormalizują się, bo w ostatnim 
roku były wyjątkowo wysokie, co 
sprawiło wiele problemów wielu 
samorządom.

rozsądna decyzja
Zdaniem radnego Roberta 

Wójcika decyzja o zmniejszeniu 
zakresu była rozsądna, jeżeli za-
chowany będzie efekt ekologicz-
ny modernizacji oczyszczalni  
i tym samym nie przepadnie dota-
cja. Podkreślił, że jeszcze nie było 
w historii miasta kadencji władz  
z tak dużymi inwestycjami.

Wątek dotacji na oczyszczalnię 
kontynuował radny Michał Trzo-
ska. Pytał burmistrza czy zmiana 
zakresu prac nie spowoduje zmia-
ny wskaźników, która skutkowa-
łaby ryzykiem straty pieniędzy  
z NFOŚiGW.

Burmistrz odpowiedział ogól-
nikowo, że efekt ekologiczny za-
leżny jest od gospodarki osadowej. 
To ona daje projektowi punkty, za 
które zostało przyznane dofinan-
sowanie, dlatego troszczyć trzeba 
się przede wszystkim o inwestycję 
w tym zakresie. 

Nie da się przy tym zmoderni-
zować samej tylko części osado-
wej, z pominięciem modernizacji 
części ściekowej, choćby nawet 
we fragmencie. – Szukamy alter-
natywnych rozwiązań – mówił 
burmistrz. – Myślimy o gospodar-
ce osadowej. Ani ja, ani nikt inny 
nie jest w stanie tego teraz uszcze-
gółowić. Jutro (w miniony wto-
rek – przyp. red.) mamy spotkanie  

z firmą projektową, będą się na ten 
temat wypowiadali prezes, opie-
kun projektu i inni fachowcy.

Radny Trzoska zapytał więc, 
czy w takim razie sesja nie powin-
na być zwołana po tak ważnym 
spotkaniu, skoro na ten moment 
są tak duże znaki zapytania, jeśli 
chodzi o zakres prac. Zadeklaro-
wał, że w takiej sytuacji wstrzy-
ma się od głosu nad zmianami  
w WPF.

Burmistrz odparł, że to spotka-
nie też nie odpowie na wszystkie 
pytania, bo firma projektująca po-
trzebuje co najmniej 2-3 miesięcy 
na analizę projektu i przedstawie-
nie możliwych rozwiązań. Pod-
kreślił, że miasto wciąż ma ważną 
umowę o dofinansowanie i dużą 
przychylność NFOŚiGW, z któ-
rego przedstawicielami rozmawiał 
wiele razy. Nawet w dniu tej sesji 
miała miejsce taka rozmowa, py-
tał w niej o to, kiedy powinien wy-
stąpić o aneks na zakończenie in-
westycji. 

Burmistrz mówił też, że sesję 
zwołał po to, aby móc następnego 
dnia podpisać z PKP PLK umo-
wę na budowę tunelu w ul. Mo-
stowej/Armii Krajowej (patrz tekst 

obok,  na stronie 6). Przyznał, że 
gdyby nie zmniejszenie planowa-
nych wydatków na oczyszczalnię, 
budżet miasta nie byłby w stanie 
wytrzymać kosztów tej inwestycji. 

To samo mówił później w roz-
mowie z NŁ. – Zdecydowałem 
się na zaproponowanie zmian  
w WPF, aby umożliwić wybudo-
wanie tunelu, który jest niezbędny 
– stwierdził.

Rozmawialiśmy z burmistrzem 
po jego wtorkowym spotkaniu  
z projektantem. Powiedział, że 
nie udzieli odpowiedzi na pyta-
nie z jakich elementów konkretnie 
można będzie zrezygnować w ko-
lejnym przetargu, ponieważ jest to 
dopiero rozważane. – Wariantów 
są setki, potrzeba czasu – mówi.

dyrektor ZuK: 
modernizować musimy 
– Jeszcze nie porzuciliśmy na-

dziei na to, że uda nam się przynaj-
mniej w części uzyskać zwiększe-
nie dofinansowania w Funduszu 
– potwierdza stanowisko bur-
mistrza dyrektor Zakładu Usług 
Komunalnych Janusz Michalak. 
Zapewnia jednak też, że miasto 
równolegle pracuje wraz z projek-
tantem modernizacji oczyszczalni 
nad tym, z czego ewentualnie bę-
dzie można zrezygnować na tym 

etapie modernizacji. O szczegó-
łach jednak nie chciał w tym mo-
mencie mówić. – Jest zbyt wcze-
śnie, żeby składać jakiekolwiek 
deklaracje, czy mówić, że coś 
„wyjmiemy” z aktualnego zakre-
su robót. Ta sprawa cały czas się 
jeszcze toczy i sami nie jesteśmy 
w stanie teraz powiedzieć jak się 
skończy – mówi.

Jest natomiast przekonany, że 
modernizację oczyszczalni ko-
niecznie trzeba wykonać i to 
jak najszybciej. Jako argument 
na to przytoczył poniedziałko-
wą awarię jednej z dwóch pomp  
w tzw. sali krat. – Dzwoni do mnie  
w poniedziałek kierownik 
oczyszczalni i mówi, że leży-
my na całej linii, że padła trzecia 
pompa na przepompowni w sali 
krat. Dobrze, że udało się napra-
wić – opowiada. Należy w tym 
miejscu dodać, że dwie zapaso-
we pompy są obecnie w serwisie. 
Oczyszczalnia działałaby przy 
jednej pompie pod warunkiem, 
że obciążenie jej ściekami byłoby 
nieduże. Poważny kłopot mógłby 
więc pojawić się nawet podczas 
średniego deszczu. Pompę udało 
się jednak naprawić, ale nie wia-
domo jak długo będzie jeszcze  
w stanie posłużyć.

Kierownik oczyszczalni: 
czas nas nagli
Kierownik oczyszczalni ście-

ków Cezary Kołodziejski po-
wiedział nam, że żywi poważne 
obawy co do prawidłowego funk-
cjonowania oczyszczalni ścieków 
nie w najbliższych latach, ale już 
w nadchodzących miesiącach. 
Wydłużenie czasu rozpoczęcia 
prac może mieć jego zdaniem 
katastrofalne skutki. Przyczy-
ną jest stan oczyszczalni w wy-
niku braku inwestycji ostatnich 
5 latach, co spowodowane było 
oczekiwaniem na rozpoczęcie I 
etapu modernizacji. Miał się on 
koncentrować na wybudowaniu 
nowoczesnego ciągu technolo-
gicznego zagospodarowania osa-
dów. Był on ściśle związany z II 

etapem, który obejmował mo-
dernizację części oczyszczania 
ścieków, która powstała w latach 
90. Odliczenia z podatku VAT 
z pierwszej inwestycji miały fi-
nansować drugą, która ruszyła-
by równocześnie. Plany te zni-
weczyły opisywane przez nas 
wielokrotnie problemy z pierw-
szym wykonawcą – krakowską 
firmą Control Process.

W 2013 roku, przy wykony-
waniu projektu modernizacji 
oczyszczani, dokonano inwen-
taryzacji i oceny stanu technicz-
nego wszystkich obiektów, aby 
określić priorytety. Zdecydowa-
no się na wykonanie części osa-
dowej, a w części ściekowej tyl-
ko tych obiektów, gdzie było to 
niezbędne. Dziś, wobec nie inwe-
stowania w oczyszczalnię przez 
ostatecznie 5 lat, sytuacja diame-
tralnie się zmieniła – ocenia Ko-
łodziejski. Stan części ściekowej 
pogorszył się na tyle, że pilna sta-
je się jej modernizacja. Koniecz-
ne staje się wykonanie ponownej, 
gruntownej oceny stanu urządzeń 
oczyszczalni.

Miasto nie chce pozwolić so-
bie na utratę przyznanych już 45 
mln. zł dofinansowania z Naro-
dowego Funduszu, problem jed-
nak jest to, że dofinansowanie to 
przyznano za projekt, w którym 
punktację przyznano za moderni-
zację gospodarki osadowej – tego 
nie da się zmienić. Kołodziejski 
mówi, że propozycja, aby zro-
bić przetarg na część osadową  
i z reszty pieniędzy robić najpil-

niejsze rzeczy w części obejmu-
jącej gospodarkę ściekową (infor-
mowaliśmy o nim tydzień temu) 
ma poważne wady: dziś osady 
opuszczają oczyszczalnię z za-
wartością wody wynoszącą ok. 
80%, po modernizacji ma ona 
się zmniejszyć do 10 procent.  
A to oznacza, że na odciekach 
pojawi się więcej silnie zanie-
czyszczonej wody z osadów, któ-
ra będzie musiała być skierowana 
do ponownego oczyszczenia. To 
rodzi pytanie, czy oczyszczalnia 
w Łowiczu będzie w stanie spro-
stać takiemu dodatkowemu ob-
ciążeniu, spełnić normy i uzyskać 
efekt ekologiczny.

Kołodziejski potwierdził to, 
co mówił dyrektor Michalak: że 
doszło ostatnio do awarii. Objęła 
ona halę krat, gdzie na kracie osa-
dzają się wszystkie odpady sta-
łe wędrujące wraz ze ściekami. 
Krata została uszkodzona, aby 
ją w hali naprawić trzeba, ze 
względu na zagrożenie np. opa-
rami siarkowodoru, zachować 
szczególną ostrożność. Do środ-
ka można wejść tylko w strojach 
ochronnych, nie można tam uży-
wać otwartego ognia, a więc spa-
wanie odpada.

Do tego doszły awarie dwóch 
z czterech pomp, które mają za 
zadanie przepompować ścieki  
z hali krat do oczyszczalni. Je-
śli te pompy „padną”, to trzeba 
będzie zlecić firmie zewnętrz-
nej instalację pomp zastępczych 
– a to może potrwać kilka dni. To 
zaś może oznaczać, że trzeba bę-
dzie otworzyć przelew i ścieki bez 
oczyszczania popłyną do Bzury, 
lub na stawy. Nawet jeśli zostanie 
zgłoszona awaria, to i w tym przy-
padku ZUK-owi mogą grozić za 
to poważne kary.  tm, mak, tb

motywaCje: wójCiK, siewiera, Zasępa
–�Zagłosowanie�w�
przyszłości�za�zaciągnięciem�
50-milionowego,�
długoterminowym�i�drogiego�
kredytu�nie�wchodziło��
w�grę�–�uważa�radny miejski 
Robert Wójcik.�Wątpliwości�
były�od�początku,�ale�
mieliśmy�nadzieję,�że�uda�się�
doprowadzić�do�zwiększenia�
wysokości�dofinansowania�
modernizacji�oczyszczalni.�
Oczyszczalnia�jednak�musi�
zostać�zmodernizowana,�
również�dlatego,�żeby��
w�przyszłości�miasto�nie�
płaciło�kar�środowiskowych.�
Czy�przeważyła�chęć�
„uratowania”�budowy�tunelu�
w�ciągu�ulicy�Mostowej�/�
Armii�Krajowej?�–�Tunel�
ten�jest�też�miastu�bardzo�
potrzebny,�bo�czas�
stania�przed�przejazdem�
kolejowym�w�tym�miejscu�
by�się�wydłużał�wraz�ze�
wzrostem�natężenia�ruchu�
pociągów.�To�był�bardzo�
ważny�argument�–�przyznaje�
Wójcik.�uważa�on,�że�dzięki�
ograniczeniu�zakresu�
modernizacji�oczyszczalni�
oraz�podjęciu�decyzji��
o�podpisaniu�z�PKP�PLK�
porozumienia�w�sprawie�
budowy�tunelu�pod�torami�
uda�się�zrobić�jedną�i�drugą�
inwestycję.�

–�Przeważyły�dwie�rzeczy�–�
uzasadnia�przedstawioną�
Radzie�propozycje�
wiceburmistrz Mariusz 
Siewiera.�Po�pierwsze,�że�
nie�jest�pewne�zwiększenie�
dofinansowania�modernizacji�
oczyszczalni�ścieków.�Po�

drugie:�waga�inwestycji�
związanej�z�budową�tunelu�
pod�torami�i�informacja�
od�skarbnika,�że�nie�
wygospodarowałby�on��
w�żaden�sposób�pieniędzy�na�
tę�inwestycję.�To�przeważyło�
o�decyzji.�
Według�niego�
przekonującym�argumentem�
było�też�to,�że�rozmowy�
prowadzące�do�podpisania�
uzgodnień�z�koleją�należą�do�
trudnych�i�długotrwałych.�–�
Kolejnej�okazji�do�podpisania�
takiego�porozumienia�po�
prostu�mogłoby�już�nie�być�–�
podkreśla�Siewiera.�

–�Ponieważ�nie�możemy�
liczyć�ze�stuprocentową�
pewnością�na�zwiększenie�
dofinansowania�modernizacji�
oczyszczalni�ze�strony�
funduszu,�konieczne�stało�się�
ograniczenie�zakresu�robót�w�
taki�sposób,�żeby�zachować�
efekt�ekologiczny�i�nie�stracić�
tego,�co�mamy�obiecane�
–�mówi,�uzasadniając�
decyzję,�przewodniczący 
Rady Henryk Zasępa.�–�
Skoro�zmniejszamy�zakres�
modernizacji�oczyszczalni,�bo�
nie�dostaniemy�z�Funduszu�
wyższego�dofinansowania,�to�
oznacza,�że�po�ograniczeniu�
zakresu�tej�inwestycji�mamy�
pieniądze�na�tunel�–�mówi.�
Podkreśla�jednak,�że�
oczywiście,�informacja�o�tym,�
że�tunel�jednak�powstanie,�
jest�bardzo�dobra.�–�Skoro�
PKP�jest�skłonne�przekazać�
miastu�5�mln�złotych�netto�
na�ten�tunel,�to�trzeba�z�tego�
skorzystać�–�uważa.�

Radni PiS, w�tej�kadencji�będący�w�opozycji�do�burmistrza,�po�raz�kolejny�
wstrzymali�się�od�głosu�w�kwestii�zmian�w�WPF.�

Zdecydowałem�się�
na�zaproponowanie�
zmian�w�WPF,�
aby�umożliwić�
wybudowanie�tunelu,�
który�jest�niezbędny.

Burmistrz  
Krzysztof Kaliński

rZeCZniK nFoŚigw: Zmiana ZaKresu robót jest moŻliwa 
Opowiadając�na�nasze�
pytania�rzecznik�prasowy�
nFOŚiGW�Sławomir�
Kmiecik�odpisał,�że�możliwa�
jest�modyfikacja�zakresu�
rzeczowego�projektu,�
etapowanie�jego�realizacji�
oraz�rezygnacja�z�zadań�
nieistotnych�dla�uzyskania�
efektu�ekologicznego�–�bez�
narażenia�się�na�utratę�

przyznanej�dotacji.�
Według�rzecznika�
każda�taka�zmiana�
podlega�oczywiście�
analizie�i�dokonywana�
jest�za�zgodą�Instytucji�
Wdrażającej�(nFOŚiGW)�
lub�Instytucji�Pośredniczącej�
(Ministerstwo�Środowiska),�
jeśli�wiąże�się�ze�
zmniejszeniem�wskaźników�

wpisanych�do�umowy��
o�dofinansowanie.
Ponadto�potwierdził,�że�
planowana�zmiana�zakresu�
modernizacji�oczyszczalni�
ścieków�w�Łowiczu�była�
sygnalizowana�w�nFOŚiGW,�
a�także,�że�szczegóły�
dotyczące�ewentualnej�
zmiany�będą�z�funduszem�
uzgadniane.�opr. mak 
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Gmina Łyszkowice�|�Bimber�u�radnego

Handlował czy tylko posiadał?
Ponad 130 litrów alkoholu bez akcyzy znaleźli 
policjanci Komendy Miejskiej Policji  
w Skierniewicach po kontroli samochodu,  
a następnie domu mieszkańca powiatu łowickiego. 
To wieloletni radny Rady Gminy Łyszkowice, 
obecnie zasiadający w prezydium rady.

Radny pracuje w Skierniewi-
cach i to właśnie w drodze z pracy 
został zatrzymany. Kontroli doko-
nali funkcjonariusze zajmujący się 
zwalczaniem przestępczości go-
spodarczej. W samochodzie zna-
leźli 35 litrów, okazało się, że jesz-
cze więcej znajduje się w domu 
zatrzymanego, na terenie gminy 
Łyszkowice. Na razie sprawę wy-
jaśnia policja.

– Prowadzone jest dochodzenie 
w sprawie przestępstw, zarówno  
z obowiązującej ustawy o wy-
chowaniu w trzeźwości i prze-
ciwdziałaniu alkoholizmowi oraz  
z ustawy o wyrobie alkoholu ety-
lowego oraz wytwarzaniu wyro-
bów tytoniowych – informuje mł. 
asp. Justyna Florczak-Mikina, 
oficer prasowa KMP w Skiernie-
wicach.

Radny, zastrzegając sobie ano-
nimowość, mówił nam, że zapa-
sy alkoholu zostały mu po weselu 
córki. Część wziął do samochodu, 
ponieważ jest w trakcie organizo-
wania kolejnej, prywatnej impre-
zy. Podkreśla, że posiadanie tzw. 
„bimbru” i spożywanie go na uży-
tek własny jest prawnie dozwolo-
ne. Przypuszcza, że policję zawia-
domił ktoś, kto zobaczył butelki  
w jego samochodzie, a nagłośnie-
nie całej sprawy ma – jego zda-
niem – podłoże polityczne. – Są-
dzę, że to próba rozbicia grupy 
ośmiorga radnych, którzy mają  
w radzie większość – mówi. – Od 
dłuższego czasu przeciwko nam 
prowadzone są różne dziwne dzia-
łania.  tm

Sanniki |�Czy�jest�możliwe�przedłużenie�linii�autobusowej?�

Gmina rozważy opłacenie „czerwoniaka” 
– Czy jest możliwość przedłużenia linii autobusowej, 
popularnie nazywanej płockim „czerwoniakiem”, tak, 
żeby autobus dojeżdżał do Sannik? – pytał na ostatniej 
sesji Rady Miasta i Gminy w Sannikach radny 
Wiesław Nowicki.

Według niego należałoby wy-
stąpić do samorządu Płocka  
z pismem o przedstawienia kal-
kulacji kosztów takiego rozwią-
zania. Pomysł radnego Nowic-
kiego rozszerzył przewodniczący 
Rady Miasta i Gminy Sanniki Je-
rzy Jabłoński. – Na przykład dla 
mieszkańców Osmolina, którzy 
nie posiadają własnego samo-
chodu, dojazd do Sannik też jest 
kłopotliwy – mówił. Według nie-
go, rozważając więc angażowa-
nie się finansowe gminy Sanniki  
w przedłużenie kursu autobu-
su do Sannik, należy wziąć pod 
uwagę również interes mieszkań-
ców innych miejscowości w gmi-
nie. Jego zdaniem warto przemy-

śleć sprawę kursowania autobusu 
po całej gminie – nie tylko w kie-
runku Osmolina. 

Radny Nowicki jako przykład 
podobnego rozwiązania przyto-
czył gminę Gąbin, która ma pod-
pisaną z samorządem Płocka 
umowę na kursowanie płockich 
autobusów miejskich – zwanych 
właśnie „czerwoniakami” po te-
renie tej gminy. – Skoro do Gąbi-
na już dojeżdżają, to teraz można 
pomyśleć o przedłużeniu linii do 
Sannik, bo już jest blisko i koszt 
byłby pewnie niższy – zastanawiał 
się radny Nowicki. 

Burmistrz Gabriel Wieczorek 
przyznał, że rozmawiał już na ten 
temat z burmistrzem Gąbina, ale 

jeszcze nie konsultował się z pre-
zydentem Płocka. – Gąbin do-
kłada do kursowania po ich gmi-
nie nawet kilkaset tysięcy rocznie 
– mówił. Według niego koszt tyl-
ko doprowadzenia linii „czerwo-
niaka” do Sannik to rocznie oko-
ło 300 tysięcy złotych, a ustalenie 
dodatkowych kursów po gminie 
generowałoby koszt w wysokości 
kolejnych 200-300 tysięcy złotych 
rocznie (w zależności od długości 
trasy). 

Gmina Sanniki zamierza wy-
stąpić do samorządu Płocka z za-
pytaniem o przedstawienie stawek 
oraz wstępną kalkulację ewentual-
nych kosztów dojazdu i kursowa-
nia „czerwoniaka”. Burmistrz nie 
ukrywa, że to duży koszt, skarb-
nik dodaje, że w budżecie nie 
ma zabezpieczonych pieniędzy 
na ten cel, ale, jak zwykł mówić 
burmistrz: – Decyzja należy do 
radnych. Będziemy informować  
o rozwoju sprawy.  mak 

Zduny |�Przed�rewitalizacją�centrum�miejscowości

Nie pominąć parkingu 
między kościołem a bankiem
Gmina Zduny przymierza się do przeprowadzenia 
rewitalizacji centrum Zdun. Chodzi o teren 
pomiędzy drogą krajową nr 92, Domem Kultury, 
kościołem parafialnym i Urzędem Gminy. 

We wrześniu ubiegłego roku 
został nawet ogłoszony przetarg 
na tą inwestycję, jeszcze przez 
poprzedniego wójta Jarosła-
wa Kwiatkowskiego, na począt-
ku grudnia nowo wybrany wójt 
Krzysztof Skowroński przetarg 
unieważnił. 

Powodem – jak już pisaliśmy 
na naszych łamach – były zbyt 
wysokie ceny, jakie zaproponowa-
li oferenci. Przypomnijmy, że naj-
tańsza opiewała na prawie 900 tys. 
zł, tymczasem gmina miała zare-
zerwowane na ten cel 660 tys. zł. 
Inwestycja ponownie została wpi-
sana do budżetu na 2019 rok, tym 
razem widnieje przy niej kwota 
690 tys. zł. Czy wystarczy – na ra-
zie nie wiadomo. 

W sprawie rewitalizacji nic się 
nie dzieje, ponieważ samorząd li-
czył na to, że mogą się pojawić 
możliwości pozyskania zewnętrz-
nych pieniędzy, a takich na razie 
nie ma. W sprawie jest jeszcze je-
den aspekt – chodzi o własność 
parkingu w sąsiedztwie terenu, na 
jakim planowane są roboty, który 

położony jest na działce parafial-
nej, która ma powierzchnię ok. 
2.200 mkw. Nie był on uwzględ-
niony w projekcie rewitalizacji.

W minionych latach gmi-
na prowadziła ze stroną kościel-
ną rozmowy w sprawie zakupu 
działki lub zamiany na inną nie-
ruchomość, które nie uzyskały ak-
ceptacji właściciela. Teraz podjęto 
rozmowy o użyczeniu, które trwa-
łoby 20, a może nawet 30 lat. 

Na sesji Rady Gminy 7 marca 
pytania w tej sprawie zadał wójto-

wi radny Józef Warzywoda, który 
pytał, czy umowa użyczenia bę-
dzie wystarczająca wobec planów 
inwestycji. Wójt w odpowiedzi 
mówił m.in., że prowadził wstęp-
ne rozmowy na ten temat z kurią 
i ma nadzieję, że ich finał będzie 
pomyślny, a wieloletnie użycze-
nie będzie wystarczające. Chciał-
by, aby teren parkingu, który speł-
nia funkcje publiczne, został ujęty 
w rewitalizacji. Gmina i tak o ten 
teren dba, a wielu mieszkańców 
może nawet nie ma świadomości, 
że nie jest to teren gminy. 

Przypomnijmy, że w ramach 
rewitalizacji w centrum Zdun 

planuje się ponadto wyburzenie 
parterowego budynku starego 
urzędu gminy, wykonanie traw-
ników, cięgów komunikacyjnych 
(w tym dojazdów) z kostki beto-
nowej oraz chodników – również 
z kostki. W miejscu tym zamon-
towane zostanie nowe oświe-
tlenie, maszty flagowe i ław-
ki. Renowacji poddany zostanie 
pomnik Poległych Gminiaków. 
 mwk

Tutaj: widok�w�stronę�kościoła.

A tutaj –�w�stronę�szosy�nr�92.

Plac jest duży. Tu:�widok�w�stronę�urzędu�Gminy.

W�sprawie�rewitalizacji�
samorząd�liczył�na�to,�
że�mogą�się�pojawić�
możliwości�pozyskania�
zewnętrznych�
pieniędzy,�a�takich��
na�razie�nie�ma.
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Łowicz�|�74.�rocznica�„odbicia�Cyfry”

Łowiczanie uczcili bohaterów
To było 31 minut, które na stałe zapisały się  
w historii Łowicza. Jak co roku 8 marca  
o godz. 11.00 Łowicz oddał hołd bohaterom akcji 
uwolnienia więźniów NKWD i UB z więzienia 
przy ul. Kurkowej. W tym roku minęły 74 lata  
od przeprowadzenia akcji.

Akcja z 8 marca 1945 roku 
nazywana jest „Małym Arsena-
łem” w nawiązaniu do warszaw-
skiej „Akcji pod Arsenałem”, któ-
ra była dla niej inspiracją, bądź też 
„Odbiciem Cyfry”, chociaż nale-
ży pamiętać, że poza harcerzem 
Zbigniewem Feretem ps. „Cyfra” 
uwolniono ponad 70 więźniów,  
w większości związanych z nie-
podległościową konspiracją. Nie 
żyje już żaden z 12 uczestników. 
Ostatnim żyjącym był zmarły  
w maju 2017 roku ks. Stefan Wy-
socki ps. „Ignac”.

Na piątkowej uroczystości sta-
wili się członkowie rodzin uczest-
ników akcji: Anna Godlewska 
– córka Kazimierza Chmielew-
skiego, Sylwia Grzelakowska 
– córka Wojciecha Tomczyka, 
Maria Kuczyńska – córka Jana 
Kopałki, dowódcy akcji oraz Wi-
told Wysocki – brat księdza Ste-
fana. Byli też m.in. Lidia Teleman 
– wdowa po Stanisławie Telema-
nie z Szarych Szeregów, Zbigniew 
Szczerbuk ze Związku Sybiraków 
oraz łowiccy repatrianci ze wscho-
du.

Głos w imieniu rodzin bo-
haterów zabrała Anna Godlew-
ska. Mówiła, że dzisiaj jej ojciec  
i jego koledzy są nazywani bo-
haterami, jak na to zasługują, ale 

przez lata propaganda mówiła  
o nich „bandyci”. O tym, że ban-
dytami nie byli, najlepiej świad-
czy to, że przeprowadzili ak-
cję bez żadnego wystrzału. Nie 

chcieli zabijać strażników, choć 
mogliby, co potem utrudniłoby 
ich rozpoznanie. 

Przemawiali też burmistrz Ło-
wicza Krzysztof Jan Kaliński, któ-
ry zwrócił się też do przedszko-
laków, które przez całą godzinę 
dzielnie i cierpliwie przygląda-
ły się uroczystościom oraz hm. 
Krzysztof Jakubiec z Chorągwi 
Łódzkiej ZHP. Opel poległych 
odczytał pwd. Tomasz Fudała  
z łowickiego hufca ZHP. Oprawę 

muzyczną uroczystości zapewniła 
Orkiestra Miasta Łowicza.

Kwiaty przy pamiątkowej tabli-
cy złożyły delegacje m.in. władz 
Łowicza i powiatu łowickiego, 
harcerstwa, służb mundurowych, 
szkół i placówek oświatowych 
oraz stowarzyszeń i organizacji 
pozarządowych. Burmistrz, dzię-
kując wszystkim za przybycie, już 
teraz zapowiedział, że uroczysto-
ści odbędą się także za rok, rów-
nież 8 marca, o godzinie 11.00.  tm

Znany gawędziarz, pedagog i popularyzator historii Polski  
hm. Krzysztof Jakubiec�oraz�burmistrz�Łowicza�Krzysztof�Jan�Kaliński.�

Wśród delegacji składających kwiaty znalazła�się�m.in.�reprezentacja��
II�LO�w�Łowiczu�oraz�łowickiego�oddziału�Stowarzyszenia�Szarych�Szeregów.��

Przy uroczystości asystowały poczty sztandarowe łowickich szkół. �
na�zdjęciu�–�Szkoły�Podstawowej�i�Gimnazjum�nr�2.

Dzieci z łowickich przedszkoli�zaimponowały�wszystkim��
wytrwałością,�z�jaką�przez�godzinę�przyglądały�się�uroczystościom.��
na�zdjęciu�grupa�z�Przedszkola�nr�2.

Poczet sztandarowy oraz warta honorowa hufca�ZhP�w�Łowiczu.
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Łowicz�|�Matka�skarży�się�na�warunki,�w�jakich�mieszkał�zmarły�syn

Socjal z grzybem na ścianach
– Jak można pozwolić, aby człowiek mieszkał w takich warunkach? – pyta Krystyna 
Bończak i pokazuje ścianę do połowy wysokości zawilgoconą i ciemną od rozwijającej 
się na niej pleśni. Mieszkanie znajduje się w liczących około 100 lat ofi cynach budynku 
przy ul. Mostowej 22. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej Joanna Mika 
odpowiada, że najemca mieszkania wynajął je odnowione i w dobrym stanie. 
A to, co pojawiło się na ścianach, jest efektem jego zaniedbań w użytkowaniu.

Lokal socjalny o powierzch-
ni 20 m², składający się z jedne-
go pokoju, sześć lat temu został 
wynajęty synowi pani Krystyny, 
Mariuszowi. W tym jednym po-
koju znajdował się niczym nie za-
słonięty sedes, brodzik do kąpieli, 
zlew oraz kuchnia, która zosta-
ła zastąpiona niewielkim piecem, 
tzw. kozą, z której sterczy dłu-
ga rura odprowadzająca dym do 
otworu w zawilgoconej ścianie. 
O jakimkolwiek komforcie czy 
prywatności przy załatwia-
niu czynności fi zjologicznych 
w obecności innej osoby nie ma 
mowy. Aż trudno uwierzyć, że to 
wszystko, wraz z meblami, mogło 
się w tym pokoju zmieścić.

– Ja z mężem i dwóch doro-
słych synów mieszkaliśmy na nie-
spełna 40 m². Mariusz spał w ko-
rytarzu na materacu – tak już nie 
mogliśmy dłużej i zwróciliśmy się 
do miasta o mieszkanie dla niego 
– opowiada pani Krystyna. Miesz-
kanie w chwili przekazania było 
odnowione, ściany pokrywała far-
ba i, jak przyznają pani Krystyna 
i jej mąż, prezentowało się dobrze. 
– Zwróciliśmy jednak uwagę, że 

ściany są mokre, ale powiedziano 
nam, że to farba schnie. Ale sądzę, 
że już wówczas była w nich wil-
goć, tyle że tego nam nie powie-
dziano. Chciano to ukryć – mówi 
mężczyzna. 

Syn mieszkał w lokalu przez 
sześć lat, do stycznia tego roku, 
gdy znaleziono go bez oznak ży-
cia, siedzącego na krześle. Pogo-
towiu nie udało się go uratować. 
Wykluczono udział osób trzecich, 
a przyczyny jego śmierci określo-
no jako nieznane.

Na pytanie o kondycję syna, 
rodzice mówią, że był postaw-
nym mężczyzną, pracującym do-

rywczo, palił papierosy, ale nie-
dużo, nie stronił od alkoholu, ale 
był też wieloletnim honorowym 
dawcą krwi. Pytani o to, co więc 
mogło przyczynić się do jego nie-
spodziewanej śmierci, pokazują 
ścianę. – Wilgoć i grzyb na ścia-
nie na pewno nie był obojętny dla 
jego zdrowia, w ostatnim okresie 
mocno kaszlał, wręcz dusił się 
– mówi pani Krystyna. Podkre-
śla ona, że wilgoć w mieszkaniu 
była wszechobecna do tego stop-
nia, że ubrania w szafach były 
mokre i czuć było od nich spe-
cyfi czny zapach pleśni. – Najgor-
sze jest to, że tego tak na pierw-

szy rzut oka nie było widać, bo 
ściany były zastawione meblami. 
– Syn spał na wersalce, a głowę 
miał przy ścianie, cały czas oddy-
chał tym, co się na niej rozwijało 
– mówią nam.

Jak twierdzą rodzice, pan Ma-
riusz starał się ogrzewać pokój, 
palił w piecu, licząc, że pozbędzie 
się wilgoci, starał się go wietrzyć, 
ale to nie przynosiło skutku. Roz-

grzany piec stojący przy ścianie 
i rura odprowadzająca dym na-
grzewały ścianę, a ta, odparowy-
wując wilgoć do mieszkania, dzia-
łała jak knot świecy, zaciągając ją 
z gruntu, ponieważ wątpliwe jest, 
aby fundamenty budynku były 
odpowiednio zabezpieczone.

– On wstydził się tego miesz-
kania, nie chciał tu nawet niko-
go zapraszać, z najbliższą rodzi-

ną spotykał się u nas – mówi pani 
Krystyna. Pamięta ona, że syn po 
trzech latach starał się o zamia-
nę mieszkania, był w tej sprawie 
w ratuszu. Kominiarz, który skon-
trolował mieszkanie latem ubie-
głego roku, zapisał w protokole 
pokontrolnym, że konieczne jest 
wykonanie dodatkowej wentyla-
cji, aby wymusić w pomieszcze-
niu obieg powietrza, administrator 
budynku jednak tego nie wykonał.

Dyrektor ZGM Joanna Mika 
nie zgadza się z twierdzeniami 
rodziny. Mówi, że mieszkanie 
wynajęte panu Mariuszowi było 
mieszkaniem socjalnym o naj-
niższym standardzie, o to, aby się 
do niego przeprowadził, zabiega-
ła matka – przyczyn nie zna. Od-
bierając je i wprowadzając się do 
niego najemca był informowany, 
że musi być ono stale wietrzone, 
po to w mieszkaniu zamontowano 
nowe, plastikowe okno, którego 
skrzydło można było rozszczelnić 
lub uchylić. 

Jak twierdzi Mika, za wilgoć na 
ścianie odpowiada niestosowanie 
się do zaleceń administracji, ale 
także zaleceń kominiarza, który 
w czasie ostatniej kontroli zalecał 
to samo. Dodatkowa wentylacja 
w celu usunięcia wilgoci nie zo-
stała wykonana, bo – twierdzi dy-
rektorka – nie udało się wynająć 
fi rmy, która by się tym zajęła. 

– Z tego co wiemy lokator nie 
przebywał stale w mieszkaniu, po-
nadto lokal był obciążony zadłu-
żeniem, które – w obliczu eksmi-
sji – zostało spłacone. Nie mam 
też żadnej informacji o tym, aby 
lokator zgłaszał nam jakikolwiek 
problem ze stanem lokalu – utrzy-
muje Joanna Mika.

Obecnie budynek, ze względu 
na stan techniczny i niski standard 
lokali, nie jest już zasiedlany no-
wymi lokatorami. Prawdopodob-
nie w przyszłości zapadnie decy-
zja o jego wyburzeniu. 

Wilgoć i pleśń na�wysokości�listwy�przypodłogowej�ściany�działowej.

Pani Krystyna Bończak pokazuje zawilgoconą ścianę�w�domu�jej�
zmarłego�syna.

tomasZ
bartos

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Toaleta, brodzik i umywalka�(w�tle�drzwi�wejściowe)�–�wszystko�
w�jednym�pokoju�mieszkalnym�o�pow.�około�20�m2.
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Gmina Zduny |�Problem�rolników�może�się�stać�problemem�gminy

Co robić z foliami po kiszonkach?
Sołtys Bąkowa Dolnego, Andrzej Dałek,  
poruszył na sesji Rady Gminy Zduny 7 marca 
poważny dla rolników problem braku możliwości 
pozbycia się z gospodarstwa folii po kiszonkach  
i sianokiszonkach. 

Na własną rękę robił on w tej 
sprawie rozpoznanie i zorientował 
się, że firmy nie są zainteresowane 
odbiorem takiej folii od indywidu-
alnego rolnika i przerobem jej. Su-
gerował, aby znaleźć rozwiązanie, 
co z tymi foliami robić, bo jeśli ta-
kiego nie będzie, to rolnicy będą 
je magazynować albo wywozić 
do lasów. 

Wójt Krzysztof Skowroński 
przyznał, że problem jest mu zna-
ny, poruszany był również podczas 
niedawno zakończonych zebrań 
wiejskich, na których wybierani 
byli sołtysi. Faktycznie, wcześniej 
problemu takiego nie było, ponie-

waż było to opłacalne i folie zbie-
rane u nas trafiały do chińskich 
firm. Dodał też, że budżecie gmi-
ny nie ma pieniędzy na to i nie jest 
pewien, czy gdyby gmina chciała 
dopłacić do odbioru folii rolniczej 
jakieś pieniądze, co by na to po-
wiedzieli mieszkańcy, którzy nie 
są rolnikami. Zaproponował, aby 
sprawę omówić na posiedzeniach 
komisji Rady Gminy. 

W sprawie tej głos zabrał rów-
nież radny Adam Grzegory z Łaź-
nik, który przyznał, że faktycznie 
folie po kiszonkach nie są odpa-
dami komunalnymi, ale popro-
dukcyjnymi, ponieważ jednak jest 

problem, co z nimi zrobić, to jest 
prośba do wójta, aby rolnikom po-
móc i spróbować sprawę rozwią-
zać kompleksowo w całej gminie. 
bo – jeśli nic się z problemem nie 
zrobi – to folie będą się poniewie-
rać po polach i w pewnym mo-
mencie może się z tego zrobić 
problem, który będzie dotyczył 
wszystkich mieszkańców. 

Jak się dowiedzieliśmy po se-
sji, ostatnia zbiórka folii (ale też 
sznurków do pras, plastikowych 
mebli ogrodowych, beczek z two-
rzyw sztucznych, makulatury, 
płyt CD) na terenie gminy Zdu-
ny została przeprowadzona w paź-
dzierniku 2017 roku. Wtedy fir-
ma Eko-Kossa z okolic Góry Św. 
Małgorzaty sama zwróciła się do 
gminy z taką ofertą. Przygotowa-
ne miała już swoje ulotki, Urząd 
Gminy Zduny pomógł jedynie  
w rozpropagowaniu tej informacji. 

We wcześniejszych latach firmy 
zajmujące się tym również same 
docierały do gminy. Nie było po-
trzeby, aby aktywnie ich poszuki-
wać. Teraz to się zmieniło. 

Problem nie dotyczy tylko na-
szego terenu, ale wydaje się być 
ogólnopolski. Na dowód tego 
urzędnicy ze Zdun wskazali nam 
dostępne w internecie publika-
cje na ten temat z ubiegłego roku. 
Wynika z nich, że Zarząd Krajo-
wej Rady Izb Rolniczych zwró-
cił się w lipcu ubiegłego roku do 
Ministerstwa Środowiska z wnio-
skiem o podjęcie działań legisla-
cyjnych, które ułatwią rolnikom 
pozbywania się folii i sznurka wy-
korzystywanych w rolnictwie. 

Chodziło przede wszystkim  
o wprowadzenie przepisów, któ-
re pozwolą na stworzenie miejsc, 
gdzie odpady te byłyby przyjmo-
wane, lub też zobowiązujących 
dostawców folii i sznurka rolni-
czego do odbioru tych odpadów 
– a takie przepisy funkcjonują  
w przypadku sprzętu RTV, 
AGD, a na rolniczym podwórku  

– w przypadku opakowań po środ-
kach ochrony roślin. 

Niestety minister środowiska 
uznał, że problem z zagospoda-
rowaniem folii jest problemem 
samego rolnika, który jest „wy-
twórcą tych opadów” i ma obo-
wiązek na własny koszt je zago-
spodarować, zlecając to firmie, 
która ma na to zezwolenie. Prze-
pisy takie funkcjonują już od 2012 
roku, ale rolnicy ich nie odczuwa-
li, ponieważ był popyt na takie od-
pady i firmy odbierały je bezpłat-
nie. Zmieniło się to na początku 
2018 roku. 

W piśmie Krajowej Rady Izb 
Rolniczych jest jednak wzmian-
ka o tym, że przedstawiciele re-
sortu mają świadomość zaistniałej 
sytuacji oraz „problemów, które  
z niej wynikają, w tym możliwych 
ograniczeń w odbiorze odpadów 
danego rodzaju, również odpłat-
nie”. Sytuacja jest analizowana 
pod kątem możliwości wprowa-
dzenia rozwiązań prawnych, któ-
re ułatwiają rolnikom zagospoda-
rowanie tych odpadów. 

Na razie nowych rozwiązań nie 
ma.  mwk

Łowicz�|�Gawrony�na�Błoniach�znów�mają�się�dobrze

Sokolnik za drogi, innych sposobów nie zastosowano
Gawrony – utrapienie osób, które przechadzają 
się parkiem Błonie lub parkiem Sienkiewicza, nie 
opuszczą prawdopodobnie w tym roku znajdujących 
się tam miejsc ich gniazdowania. Ratusz wstrzymuje 
się od wydania pieniędzy na ich płoszenie.

Naczelnik Wydziału Spraw 
Komunalnych Paweł Gawroński, 
pytany przez nas czy rozważano 
pozbycie się gniazd z parku przez 
zrzucenie ich z drzew przed okre-
sem lęgowym, co np. w Żychlinie 
zniechęciło gawrony do ich zakła-
dania na kasztanowcach rosną-
cych nad chodnikiem przy jednej 
z ulic, odpowiedział, że w przy-
padku parku Błonie pomysł ten 
jest trudny do realizacji. Do par-
ku musiałby wjechać ciężki pod-
nośnik o bardzo długim ramieniu, 

aby sięgnąć gniazd znajdujących 
się na topolach na wys. ponad 
20 m. Wynajęcie odpowiednie-
go sprzętu byłoby drogie. W Ży-
chlinie gniazda na kasztanowcach 
znajdują się znacznie niżej. 

Można byłoby zrobić to dużo 
prościej, przez zaangażowanie do 
tego celu którejś z jednostek stra-
ży pożarnych, aby zmyła prądem 
wody gniazda z drzew – choć to 
drastyczne rozwiązanie, to jest 
ono stosowane w Polsce. Gawroń-
ski mówi jednak, że jest obawa, 

że samochód strażacki operujący  
w parku zniszczyłby kołami i swo-
im ciężarem alejki i trawniki.

Naczelnik dodaje, że poważnie 
rozważano możliwość zatrudnie-
nia sokolnika. Chętny był do tego 

jeden z nich, mieszkający pod Ło-
wiczem. Ale cena, jaką zapropo-
nował za trzytygodniową usługę 
– 30 tys. zł – polegającą na co-
dziennej obecności w Parku Bło-
nie z ptakiem drapieżnym i jego 
przeloty nad drzewami, została 
odrzucona jako zbyt droga.

Naczelnik powiedział nam, że 
kierowany przez niego wydział 
przygotowuje wystąpienie do Re-
gionalnej Dyrekcji Ochrony Śro-
dowiska o odstąpienie od zakazu 
płoszenia gawronów w trwającym 
już okresie ochronnym. – Liczy-
my, że tańszym rozwiązaniem bę-
dzie płoszenie akustyczne. Mowa 
o kwocie kilkunastu tysięcy zło-
tych – mówił, dodając, że ta kwo-
ta nie jest zapisana w budżecie, 
ale można przesunąć pieniądze 

między działami, aby ją uzyskać. 
Wcześniej jednak musi wystąpić 
do burmistrza Krzysztofa Kaliń-
skiego o zgodę na poniesienie ta-
kiego wydatku przez miasto. 

Ten rodzaj płoszenia polegałby 
na puszczaniu przemiennie gło-
sów ptaków drapieżnych z hukiem 
wystrzałów. – Sprawa jest otwarta 
– mówi naczelnik. – Będziemy tę 
metodę rekomendowali burmi-
strzowi.  tb

Przepisy�takie�
funkcjonują�już�od�
2012�roku,�ale�rolnicy�
ich�nie�odczuwali,�
ponieważ�był�popyt��
na�takie�odpady��
i�firmy�odbierały�je�
bezpłatnie.��
Zmieniło�się�to�na�
początku�2018�roku.

Jest�obawa,�że�
samochód�strażacki�
operujący�w�parku�
zniszczyłby�kołami��
i�swoim�ciężarem��
alejki�i�trawniki.

Sokolnik Andrzej Fijałkowski z Pabianic płoszył w 2013 roku  
przy�użyciu�sokołów�gawrony�w�parku�Błonie�i�w�Alejach�Sienkiewicza.
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Zduny�|�Program�„Czyste�powietrze”

Możesz otrzymać dotację na wymianę 
pieca lub docieplenie domu
18 marca w godz. 9-14  
w Domu Kultury  
w Zdunach odbędzie się 
spotkanie informacyjne 
dla mieszkańców na temat 
rządowego programu 
„Czyste powietrze”.

Z programu skorzystać mogą 
osoby, które planują wymienić 
stare piece lub kotły na paliwo 
stałe lub przeprowadzić termo-
modernizację budynków jedno-

rodzinnych. Mogą one pozyskać 
dotację lub pożyczkę pod wa-
runkiem, że są właścicielami do-
mów lub posiadają zgodę na ich 
budowę. Pieniądze pochodzą  
z Narodowego i Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej. 

Założenia i zasady programu 
na spotkaniu w Zdunach przed-
stawiać będą właśnie pracownicy 
WFOŚiGW w Łodzi. Oni rów-
nież przedstawią sposób wypeł-
niania wniosków o dofinansowa-

nie oraz zasady rozliczania dotacji 
lub pożyczek. 

Warto dodać, że w Urzędzie 
Gminy w Zdunach również bę-
dzie można uzyskać informacje 
na temat programu, gdyż jeden  
z pracowników został w tym za-
kresie przeszkolony. Wnioski 
można składać w punkcie, któ-
ry niedawno powstał w Staro-
stwie Powiatowym, jest on czynny  
w każdy piątek w godz. 9-14.  
W punkcie tym można również 
uzyskać wszelkie informacje.  mwk  

RZUT OKiEM |�PIERWSZOKLASIŚCI�W�STRAży�POżARnEJ�
Uczniowie klas pierwszych 
technikum oraz szkoły branżowej 
ZSP nr 1 w Łowiczu�w�ramach�
zajęć�dla�bezpieczeństwa�
odwiedzali�na�przełomie�lutego�
i�marca�jednostkę�Państwowej�
Straży�Pożarnej�w�Łowiczu.�Klasy�
technikum�udały�się�na�wycieczkę�
pod�opieką�Ewy�Wieczorek,�
a�klasa�szkoły�branżowej�pod�
opieką�heleny�Grzegory.�Młodzież�
zapoznała�się�ze�sprzętem��
do�gaszenia�ognia,�jak�i�neutralizacji�
substancji�chemicznych,�rozcinania�
i�rozwierania�blach�pojazdów��
i�innych�obiektów.�uczniowie�mieli�
też�okazję�przećwiczyć�pierwszą�
pomoc�przedmedyczną.�opr. mak 

Gmina Łowicz |�Można�pozyskać�do�6�tys.�zł�

Gmina dofinansuje 
wymianę pieców
100 tys. zł z budżetu  
na 2019 rok gmina Łowicz 
przeznacza na program,  
w ramach którego dofinansuje 
swoim mieszkańcom 
wymianę pieców  
centralnego ogrzewania.  
Na ostatniej sesji Rady 
Gminy, 27 lutego,  
radni jednogłośnie przyjęli 
uchwałę w tej sprawie,  
której istotą jest regulamin.

Program dotyczy wymia-
ny źródeł ciepła w budynkach 
mieszkalnych. Mogą z niego sko-
rzystać osoby fizyczne z tytułem 
prawnym do nieruchomości (je-
śli jest współwłasność, musi być 
zgoda wszystkich współwłaści-
cieli), które nie zalegają z podat-
kami w Urzędzie Gminy. 

Wójt Andrzej Barylski, któ-
ry jest inicjatorem wprowadze-
nia gminnego programu, mówił 

na sesji, że już teraz spotyka się 
z zainteresowaniem mieszkań-
ców, którzy pytają czy wystarczy 
pieniędzy dla wszystkich. – Jeżeli 
tych pieniędzy zabraknie, to zro-

bimy wszystko, by powiększyć 
pulę środków na ten cel – zapew-
nił. 

– Kwota uchwalona, 100 tys. 
zł, to początek projektu, kwota 

będzie zwiększana przez Radę 
Gminy w zależności od zainte-
resowania udziałem w projekcie  
– zapowiedział też przewodni-
czący Rady Gminy Łowicz Ma-
ciej Malangiewicz. 

Mieszkańcy gminy Łowicz 
będą mogli ubiegać się o dofinan-
sowanie w wysokości 50% kosz-
tów kwalifikowanych (nie więcej 
niż 6 tys. zł), które obejmują de-
montaż starego źródła ogrzewa-
nia oraz zakup i montaż nowego 
pieca. 

Z programu nie można sko-
rzystać w sytuacji, gdy miałoby 
dojść do tzw. „podwójnego finan-
sowania”, bo przypomnijmy, że  
o dofinansowanie m.in. na wy-
mianę pieców można ubiegać 
się też z rządowego programu 
„Czyste powietrze”. Zdaniem 
przewodniczącego rady Macie-
ja Malangiewicza, aplikowanie 
do gminnego programu będzie 
jednak dużo prostsze, a kwota 
dofinansowania nie będzie uza-
leżniona od kryterium dochodo-
wego, tak jak jest to w programie 
„Czyste powietrze”. – Myślę, że 
my, jako radni, powinniśmy być 
dumni z tego programu – mówił  
na sesji Maciej Malangiewicz. 

Jeśli uchwała zostanie zatwier-
dzona przez nadzór prawny wo-
jewody, to niebawem ruszy nabór 
wniosków.  aa 
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Łowicz�|�Rekrutacja�do�przedszkoli

Miejsc nie powinno 
zabraknąć
Od 8 marca przedszkola 
miejskie w Łowiczu  
mają już wstępne listy dzieci 
zakwalifikowanych  
w pierwszym naborze dzieci 
do przedszkoli na przyszły 
rok szkolny. Ci, którzy 
jeszcze tego nie zrobili, 
powinni dzisiaj, 14 marca, 
potwierdzić swój wybór.

Potwierdzenie ma znacze-
nie przy weryfikacji list, ponie-
waż wiele nazwisk powtarza się 
w różnych przedszkolach, co jest 
dla dyrektorów mylące. Jutro, 
15 marca, powinny być już goto-
we listy po weryfikacji. Dyrektor 
Zakładu Ekonomiczno-Admini-
stracyjnego w Łowiczu Joanna 
Mostowska uspokaja, mówiąc,  
że ogólna organizacja rekrutacji 
jest podobna jak w ubiegłym roku 
i dla wszystkich biorących udział 
w pierwszej rekrutacji miejsca się 
znajdą. Jedyne wątpliwości doty-
czą tego, w którym przedszkolu 
znajdzie się dziecko i ile wolnych 
miejsc zostanie. Ta druga informa-
cja będzie istotna później, kiedy 
będzie mogła być ogłoszona dru-

ga, czyli uzupełniająca rekrutacja 
(nie wcześniej, niż po upłynięciu 
czasu na procedury odwoław-
cze po pierwszej). W uzupełnia-
jącej rekrutacji mogą brać udział  
w pierwszej kolejności dzieci 
2,5-letnie, a następnie dzieci spo-
za Łowicza.

Liczba miejsc wolnych zależeć 
też będzie od innych czynników, 
na przykład od tego ilu rodziców 
przepisze bądź wypisze dziecko  
z przedszkola, czy też ilu dzie-
ciom 6-letnim zostanie odroczony 
obowiązek szkolny.

W miejskich przedszkolach, tak 
jak w bieżącym roku szkolnym, 
będzie od września 39 oddziałów. 
W Przedszkole nr 1 – 7 oddziałów, 
nr 2 – 6, nr 3 – 6, nr 4 – 5 (w tym 
dwa integracyjne), nr 7 – 4, nr 10  
– 6 integracyjnych. 

Jedyną zmianą w stosunku 
do bieżącego roku jest zamia-
na dwóch zwykłych oddziałów 
Przedszkola nr 5 na integracyjne, 
czyli takie, w których są również 
dzieci niepełnosprawne. W od-
dziale zwykłym może być maksy-
malnie 25 dzieci, w integracyjnym 
20.      tm

Wójt Andrzej Barylski przedstawiał�na�sesji,�na�czym�będzie�polegał�
gminny�program�dofinansowania�wymiany�pieców�centralnego�ogrzewania.
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Kiernozia |�Gmina�planuje�wiosenne�naprawy�dróg�

Na które drogi trafi asfaltowy destrukt?
Wykonanie podbudowy z de-

struktu asfaltowego połączone  
z łataniem największych dziur na 
odcinkach dróg gminnych planu-
je przeprowadzić wczesną wio-
sną gmina Kiernozia. Tematy re-
montów dróg zwykle wzbudzają 
spore emocje, bo wszystkich po-
trzeb nie da się spełnić, więc 
zwykle omawiane są na sesji. 
Tak ma się stać również i tym ra-

zem. – Czekamy na sesję, chce-
my zebrać wszystkie dane i za-
potrzebowanie – powiedział nam 
sekretarz gminy Jarosław Boguc-
ki. 

Na tę chwilę ustalono, że de-
strukt asfaltowy ma trafić na co 
najmniej trzy odcinki dróg: w Je-
rzewie w kierunku posesji nr 33, 
na drogę w Czerniewie na odcin-
ku od posesji nr 13 w kierunku 

południowym do rowu meliora-
cyjnego oraz na drogę w Woli Stę-
powskiej na odcinku od posesji nr 
32 na zachód w kierunku lasu. To 
jednak nie koniec wiosennych na-
praw dróg. Decyzje, gdzie jeszcze 
konieczne jest łatanie, mają za-
paść po sesji Rady Gminy w Kier-
nozi 22 marca. Roboty powin-
ny być wykonane w pierwszych 
dniach kwietnia.  mak 

Kiernozia�|�Projekt�„E-aktywni�mieszkańcy”�

Są jeszcze miejsca na szkolenia komputerowe 
Mieszkańcy gminy Kierno-

zia, którzy ukończyli 25 lat, mogą 
zapisywać się na bezpłatne szko-
lenia komputerowe w ramach 
dofinansowanego unijnymi pie-
niędzmi programu „E-aktywni 
mieszkańcy”. Dwunastogodzinne 
szkolenie zostanie podzielone na 
3 dni – każdego dnia uczestnicy 
spędzą przy komputerach po 4 go-
dziny. Szkolenie ma obejmować 4 

bloki tematyczne: rodzic w inter-
necie, moje finanse i transakcje in-
ternetowe, rolnik w sieci oraz kul-
tura w sieci. 

Zajęcia będą odbywały się 
w Gminnym Ośrodku Kultury  
w Kiernozi, w kilkunastoosobo-
wych grupach. Przeszkolonych 
ma zostać łącznie 150 osób. Chęć 
uczestnictwa zgłosiła już znacz-
na część członków kiernoskie-

go Klubu Seniora. Za uzyskane  
w ramach projektu dofinansowa-
nie gmina kupiła 10 laptopów, 
które później trafią do szkoły pod-
stawowej. Zapisów można doko-
nywać w Urzędzie Gminy w Kier-
nozi (pokój nr 6) lub telefonicznie 
pod numerem 24 / 277-90-32. 
Konkretne terminy spotkań zosta-
ną ustalone bezpośrednio z zainte-
resowanymi.  mak 

Autostrada A2 |�Jest�umowa�na�przygotowanie�koncepcji�rozbudowy�autostrady�

Trzeci pas z Warszawy do Łodzi za 6 lat
Autostrada Wolności na odcinku od Warszawy do Łodzi będzie miała trzy, a miejscami 
cztery pasy – to już przesądzone. Umowa na przygotowanie analizy technicznej 
i koncepcji budowy trzeciego pasa ruchu na autostradzie A2 od węzła Łódź Północ  
do granicy z woj. mazowieckim została podpisana 11 marca w łódzkim oddziale 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. To początek prac, w efekcie których 
A2 na odcinku z Łodzi do Warszawy będzie miała większą przepustowość.

Niestety, wstępne harmonogra-
my zakładają, że budowa ma za-
kończyć dopiero za sześć lat. 

Przygotowaniem dokumenta-
cji dobudowania trzeciego pasa 
na nieco ponad 46-kilometrowym 
odcinku Łódź – granica woje-
wództwa zajmie się firma Trans-
projekt Gdański za 2,5 mln zł. 

GDDKiA zapowiada ponadto, 
że lada dzień wskaże najkorzyst-
niejszą ofertę na dalszy ciąg po-
szerzenia A2 do węzła Konotopa 
(ok. 43 km), a od środy, 13 marca 
miała ruszyć likwidacja wysp na 
nieczynnym punkcie poboru opłat 
w Pruszkowie. To właśnie w tym 
miejscu kierowcy najszybciej po-
winni odczuć zmiany. Do tej pory 
dojeżdżając do tego miejsca nale-
żało zwolnić do 40 km/h. Po roze-
braniu na PPO Pruszków 7 tzw. 
wysp segregacyjnych i wyremon-
towaniu nawierzchni betonowej 
takiego ograniczenia już tam nie 
będzie. Zakończenie robót prze-
widziano już na 30 czerwca. 

Natomiast na efekty pracy pro-
jektantów, którzy opracują anali-
zę techniczną z elementami kon-
cepcji na budowę trzeciego pasa 
ruchu (w miejsce obecnego pasa 
rozdziału) i uzyskają decyzję śro-

dowiskową, poczekamy 19 mie-
sięcy. 

To jednak dopiero początek. 
Najpierw, do połowy przyszłego 
roku, opracowana zostanie wspo-
minana dokumentacja. Potem roz-

pisany zostanie przetarg w trybie 
„projektuj i buduj”. Wykonawca 
będzie miał czas prawdopodobnie 
do połowy 2025 roku, by posze-
rzyć autostradę. 

jakie warunki 
prowadzenia prac 
GDDKiA w umowie na wyko-

nawstwo będzie miała jednak je-
den – bardzo istotny z punktu wi-
dzenia kierowców warunek: prace 
nie mogą wpływać na zmniejsze-
nie przepustowości A2. 

Należy zaznaczyć, że projekt 
istniejącej autostrady przewidywał 
budowę 3 pasa w miejsce obecne-
go pasa rozdziału, zatem istnieją-
ce obiekty inżynierskie i pozosta-
ła infrastruktura są przystosowane 
do wprowadzenia takiego rozwią-
zania. 

Czwarty pas na A2 będzie do-
budowany na odcinku od Pruszko-
wa do Warszawy, gdzie ruch jest 
jeszcze większy niż na „naszym” 
odcinku. 

Co z dodatkowymi 
węzłami? 
Umowa na analizę techniczną 

i koncepcję rozbudowy autostra-
dy o trzeci pas ruchu teoretycznie 
nie jest związana z ewentualnymi 
dodatkowymi węzłami autostra-

dowymi, o które starają się gmi-
ny Bolimów i Dmosin, ale jak 
nam powiedział wójt gminy Boli-
mów Stanisław Linart, gmina „nie 
ustaje w lobbowaniu i staraniach”. 
Gmina ma koncepcję budowy 
węzła w Bolimowie z wykorzy-
staniem skrzyżowania z drogą nr 
705: od strony Skierniewic opar-
tą na dwóch rondach z wykorzy-
staniem istniejącego wiaduktu. 
– Lobbujemy w tej sprawie wszę-
dzie, gdzie się da: w Ministerstwie 
Infrastruktury, GDDKiA w War-

szawie i w oddziale w Łodzi oraz 
w Urzędzie Marszałkowskim. Na 
tym etapie nie ma żadnych no-
wych informacji czy decyzji z tej 
sprawie – powiedział nam wójt 
Linart. 

Gmina nie zamierza jednak po-
rzucać starań o budowę węzła. – 
Jesteśmy na tyle zdeterminowa-
ni, że będziemy skłonni rozważać 
partycypowanie w kosztach bu-
dowy – oczywiście chcielibyśmy, 
żeby były one po naszej stronie jak 
najmniejsze – mówi.  mak 

Autostrada A2 na odcinku od Warszawy do Łodzi�będzie�miała�trzy,��
a�miejscami�nawet�cztery�pasy.�niestety�dopiero�w�2025�roku.
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 gigantyCZny ruCh na autostradZie
Jak�informuje�rzecznik�
Prasowy�Generalnej�Dyrekcji�
Dróg�Krajowych�i�Autostrad�
Jan�Krynicki,�poszerzenie�
autostrady�A2�związane�
jest�z�rosnącym�natężeniem�
ruchu�oraz�planowaną�
realizacją�Centralnego�Portu�
Komunikacyjnego�w�sąsiedztwie�
autostrady.�Generalny�Pomiar�
Ruchu�wykonany�w�2015�r.�
wykazał,�że�na�odcinku�Łódź�
Północ�–�Wiskitki�wynosił�on�
ok.�40�tys.�pojazdów�na�dobę,�
Wiskitki�-�Grodzisk�Maz.�45�tys.�
pojazdów�na�dobę,�pomiędzy�
Grodziskiem�Maz.�a�Pruszkowem�

wzrósł,�osiągając�ok.�57�tys.�
pojazdów�na�dobę,�natomiast�na�
wlocie�do�Warszawy�pomiędzy�
Pruszkowem�a�Konotopą�liczba�
pojazdów�sięgnęła�ok.�75�tys.�
pojazdów�na�dobę.�
Przeprowadzony�w�2017�r.�
pomiar�ruchu�na�odcinku�
pomiędzy�Wiskitkami�a�
Grodziskiem�Maz.�wykazał�wzrost�
o�13�tys.�pojazdów�na�dobę��
w�stosunku�do�danych�z�2015�r.�
Dodatkowy�pas�ruchu�pozwoli�
zwiększyć�płynność,��
a�tym�samym�zapewni�poprawę�
bezpieczeństwa�ruchu�
drogowego. opr. mak 
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to było na rocznicę 
śmierci wieszcza
(...) Jako urodzony i wychowa-

ny w Łowiczu, choć od czasów 
studenckich mieszkający w Ło-
dzi, żywo interesuję się sprawami 
rodzinnego miasta. Wasze pismo 
otrzymuję mniej więcej z kwartal-
nym opóźnieniem, jest co prawda 
internet, ale mając gazetę w ręku 

mogę dokładniej przestudiować 
zawarte w nim materiały. Otóż 
w numerze 51 z 19 grudnia 2018 
roku, na stronie 3 (prawy, gór-
ny narożnik) w notatce „O Czaj-
kach...” piszecie o pomniku Józe-
fa Piłsudskiego znajdującym się 
na ul. Podrzecznej przy dawnych 
koszarach 10 PP, m.in. „... Marek 
Wojtylak,..., że w 1958 roku zmie-
nił on patrona na Adama Mickie-
wicza...”.

Nie jest to prawdą; pamiętam 
doskonale, że jako 9-letnie pacholę 

byłem przypadkowym świadkiem 
odsłonięcia pomnika Wieszcza  
i było to w roku 1955, a okazją  
dla tego wydarzenia była 100.  
rocznica śmierci Adama Mickie-
wicza. 

Niewielu było uczestników tej 
uroczystości, a świadków jesz-
cze mniej, dlatego przypuszczam,  
że i pamięć o tym w mieście już się 
zatarła. Ale może warto przypo-
mnieć jak było naprawdę? 

Z poważaniem
Wojciech i. Kaźmirski

LiSTy  
DO REDAKCJi

RZUT OKiEM |�MRM�nA�DZIEń�KOBIET�

W piątek, 8 marca, nie tylko w szkole, pracy i w domu pamiętano o Dniu Kobiet.�Młodzieżowi�Radni�
Miejscy�w�Łowiczu�rozdali�z�tej�okazji�250�żółtych�tulipanów.�O�godz.�10.00�spotkali�się�na�nowym�Rynku,��
skąd�wyruszyli�w�kierunku�ulic�przyległych,�by�wręczyć�po�kwiatku�każdej�napotkanej�pani.�„Dziękuję�bardzo!”,��
„Jak�miło!”,�„A�od�kogo�to?”�–�te�słowa,�w�towarzystwie�szczerych�uśmiechów,�były�najczęstszymi�reakcjami�pań�
na�wręczone�tulipany.�Inicjatywę�młodzieżowych�radnych�pochwaliło�też�kilku�panów.�aa 

RZUT OKiEM |�WARSZTATy�Z�OKAZJI�DnIA�KOBIET

Własną biżuterię haftowaną, jak na przykład bransoletki czy naszyjniki, wykonali uczestnicy warsztatów 
rękodzieła zorganizowanych 3 marca przez Muzeum w Łowiczu.�Prowadziła�je�Anna�Kośmider,�kierownik�
ds.�naukowych�muzeum.�Okazją�był�zbliżający�się�Dzień�Kobiet�i�to�kobiety�były�w�zdecydowanej�większości�
liczebnej�podczas�obu�tur�tych�warsztatów.�tm

Gmina Nieborów |�Zmiana�prezesa�Gminnej�Rady�Kobiet

Grażyna Haczykowska 
zastąpiła  
Teresę Duranowską
Grażyna Haczykowska 
została nową 
przewodniczącą 
Gminnej Rady Kobiet 
gminy Nieborów.  
4 marca, na zebraniu, 
głosowała na nią 
większość delegatek 
z 12 działających 
na terenie gminy 
Nieborów Kół 
Gospodyń Wiejskich. 

Zastąpi ona na tym stanowisku 
dotychczasową przewodniczącą 
Teresę Duranowską, która zrezy-
gnowała z ubiegania się o reelek-
cję.

Teresa Duranowska powie-
działa nam, że już wcześniej po-
informowała koleżanki o swo-
im zamiarze nie kandydowania. 
Ustąpiła także po 12 latach z prze-
wodniczenia kołu w Kompinie.  
– Od momentu, gdy moje dzie-
ci poszły do szkoły, angażowa-
łam się w różne społeczne sprawy  
i zawsze piastując jakąś funkcję, to 
w Radzie Rodziców, przy telefo-
nizacji wsi czy ostatnio w KGW. 
Prawda jest taka, że praca ta z jed-
nej strony przynosi satysfakcję, 
z drugiej absorbuje czas i obcią-
ża. Postanowiłam więc odpocząć 
i oddać pole do działania młod-
szym, energicznym koleżankom, 
które na pewno będą miały też cie-
kawe pomysły – powiedziała nam.

Chce teraz bardziej skoncen-
trować się na sobie i swojej rodzi-
nie. Myśli o podróżach, a inspira-
cją do wybrania kierunków będzie 
na pewno książka „Księga Cudów 
Polski”, którą otrzymała w po-
dziękowaniu za pracę społeczną 
od wójta Jarosława Papugi.

Przewodniczącą Gminnej Rady 
Kobiet była przez cztery lata, czyli 
przez jedną kadencję zastąpiła na 
tej funkcji wieloletnią przewodni-

czącą Irenę August z Nieborowa. 
Czas ten ocenia bardzo pozytyw-
nie, przede wszystkim dlatego, że 
od początku mogła liczyć na po-
moc swojej poprzedniczki. Szcze-
gólnie cieszy ją to, że co roku uda-
wało się nie tylko na szczeblu 
gminy, ale też samych kół, orga-
nizować wycieczki turystyczne 
w ciekawe zakątki Polski, np. w 
2018 roku panie odwiedziły Puła-
wy, Lublin i Kazimierz nad Wisłą. 
Z okazji odzyskania przez Polskę 
niepodległości były na warszaw-
skich Powązkach, aby zwiedzić 
je z przewodnikiem, w tym roku 
były już w Żelazowej Woli. Ale 
panie w tych ostatnich latach od-
wiedziły też Litwę, Czechy i Sło-
wację. Dużym wsparciem przy 
ich organizacji była pomoc fi-
nansowa urzędu gminy. Oprócz 
tego uczestniczyły w kiermaszach  
i spotkaniach.

– Dzięki tej pracy poznałam 
nowe miejsca, wielu wspania-
łych ludzi, ale też dołożyłam swój 
udział do wielu ciekawych wyda-
rzeń na terenie gminy, takich jak 
jubileusze istnienia kół, to mnie 
cieszy – ocenia miniony okres.

Grażyna Haczykowska od lat 
aktynie działa Kole Gospodyń 
Wiejskich w Bednarach, miej-
scowości, w której mieszka, jest 
też prezesem tego koła. W roz-
mowie z nami powiedziała, że 
także będzie chciała, aby panie  
z KGW mogły dalej uczestniczyć 
w wycieczkach, bo ta propozy-
cja cieszy się dużym zaintereso-
waniem. Ale chce zaproponować 
nowy pomysł – integrację kół 
gospodyń wiejskich z różnych  
gmin na szczeblu powiatu przez 
spotkania i wspólne przedsię-
wzięcia.

W zebraniu wyborczym  
4 marca udział wzięło ok. 30 pań 
z 12 spośród 13 kół działających 
na terenie gminy Nieborów. Gra-
żynę Haczykowską poparło 20 
delegatek. Tym samym wygrała 
ona z jedyną kontrkandydatką, 
Danutą Siemińską z Julianowa.

W czasie zebrania wybra-
no skład nowego zarządu: Iwo-
na Dratwa została wiceprze-
wodniczącą, Justyna Siewierska  
– skarbnikiem, Bożena Dudziń-
ska – sekretarzem i Katarzyna 
Tracz – członkiem.  tb

Grażyna Haczykowska (z lewej) objęła kierowanie Gminną Radą 
Kobiet�w�gminie�nieborów�zastępując�Teresę�Duranowską�(z�prawej).
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RZUT OKiEM |�REAKTyWACJA�TRADyCJI

W ostatki, 5 marca, z inicjatywy kilku mieszkańców Wojewodzy w gm. Bielawy, a�w�szczególności�
przewodniczącej�KGW�Justyny�Marczewskiej,�grupa�mieszkańców�tej�wsi�zebrała�się,�by�reaktywować�dawny�
zwyczaj�zapustów.�Przebierańcy�odwiedzali�domy,�przedstawiając�gospodarzom�krótki�program�artystyczny��
oraz�składając�życzenia.�W�zamian�dostawali�słodycze,�jaja,�a�czasem�pieniądze.�Zgodnie�z�starym�obyczajem,�
byli�chętnie�przyjmowani�i�goszczeni,�bo�ich�przybycie�wróży�domownikom�dobry�rok.�Zebrane�pieniądze�zostały�
przeznaczone�na�działalność�KGW,�natomiast�konsumpcja�podarowanej�żywności�trwała�do�północy.�ewr
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Łyszkowice
Kwiaty na Dzień Kobiet

Około 100 pań z terenu gminy Łyszkowi-
ce wzięło udział 10 marca w gminnych ob-
chodach Dnia Kobiet w Łyszkowicach. Ży-
czenia złożył im wójt gminy Adam Ruta, 
który podkreślił ich rolę w gminie i podzię-
kował w aktywne włączanie się w jej życie. 
Obecni na sali panowie wręczyli wszystkim 
kobietom kwiaty, a dyrektor Monika Waw-
rzyn przypomniała, że tego dnia obcho-
dzony jest Dzień Mężczyzny i z tej okazji 
otrzymali oni czekolady. Po części oficjalnej 
zgromadzeni obejrzeli występ kabaretu Bu-
melant z Nakła nad Notecią i wzięli udział  
w słodkim poczęstunku.  tb

Urząd Marszałkowski�|�Artur�Michalak�dyrektorem

Z Łowicza do Łodzi 
przez ministerstwo
Były wieloletni pracownik 
Urzędu Miejskiego  
w Łowiczu i radny Powiatu 
Łowickiego Artur Michalak 
od początku stycznia 
pełni funkcję dyrektora 
Departamentu Promocji  
i Współpracy Zagranicznej 
Urzędu Marszałkowskiego 
w Łowiczu.

Przypomnijmy, że Artur Mi-
chalak w łowickim ratuszu pra-
cował w latach 2007 – 2017, był 
naczelnikiem wydziału promo-
cji, kultury, sportu i turystyki,  
a następnie wydziału strategii, roz-
woju i obsługi przedsiębiorców. 
W kadencji 2010 – 2014 zasia-
dał w Radzie Powiatu Łowickie-
go, wybrany z komitetu burmi-
strza Krzysztofa Jana Kalińskiego,  
w koalicji z PiS (w pierwszej poło-
wie kadencji rządzącej, w drugiej 
w opozycji).

W lipcu 2017 roku przeszedł do 
pracy w Kancelarii Prezesa Rady 
Ministrów, gdzie był zaufanym 
współpracownikiem i doradcą 
ówczesnego ministra Grzegorza 
Schreibera. Ten został po ostat-
nich wyborach samorządowych 
marszałkiem województwa łódz-
kiego. Niedługo potem zatrudnie-
nie w urzędzie marszałkowskim 
znalazł również Artur Michalak, 
początkowo jako pracownik De-
partamentu Prawno-Organizacyj-
nego.

Na dyrektora departamen-
tu promocji i współpracy zagra-
nicznej został powołany 2 stycz-
nia, zastępując na tym stanowisku 
Macieja Łaskiego, kierującego tą 
jednostką od 2012 roku. 

Do zadań tego departamen-
tu należą sprawy: promocji wo-
jewództwa, współpracy między-
regionalnej i zagranicznej oraz 
realizacja zadań związanych  
z organizacją portalu „lodzkie.pl”  
i wydawaniem pisma samorządo-
wego „Ziemia Łódzka”. W jego 

skład wchodzą wydziały promo-
cji i współpracy zagranicznej, dwa 
referaty i trzy samodzielne stano-
wiska. 

Departament ten już wcześniej 
współpracował z Łowiczem i po-
wiatem łowickim przy okazji im-
prezy Mixer Regionalny i Forum 
Promocji. – Marszałek Grzegorz 
Schreiber chciałby tę współpra-
cę zdecydowanie poszerzyć – in-
formuje Artur Michalak. – Mam  
na myśli przede wszystkim or-
ganizacje pozarządowe, stowa-
rzyszenia kulturalne, sportowe, 
koła gospodyń wiejskich czy też 
Ochotnicze Straże Pożarne. Fun-
damentalne znaczenie ma rów-
nież wsparcie przedsiębiorców,  
w szczególności z mikro, małego  
i średniego sektora.

Rok 2019 jest dla Urzędu Mar-
szałkowskiego szczególny, ponie-
waż 2 sierpnia mija 100. rocznica 
utworzenia województwa łódzkie-
go. Z tej okazji, Departament Pro-
mocji i Współpracy Zagranicznej 
podejmie w regionie wiele inicja-
tyw i działań. Oprócz tradycyjne-
go Mixera Regionalnego, Forum 

Promocji czy Festiwalu Myśle-
nia Projektowego, które będą or-
ganizowane wokół tej rocznicy, 
przygotowuje inne ciekawe wy-
darzenia – premiery wydawni-
cze, filmowe, wycieczki i wysta-
wy. – Nie możemy też zapominać 
o włączeniu się w realizację ogól-
nopolskich obchodów Roku Mo-
niuszki – informuje Artur Micha-
lak. – Liczę, że z tej okazji 5 maja 
Plac Dąbrowskiego wypełni się 
miłośnikami kultury z całego wo-
jewództwa. To będzie prawdziwa 
uczta melomana.

Jeśli chodzi o współpracę za-
graniczną, to planowany jest udział 
departamentu w targach spożyw-
czych „Slow Food” w Stuttgarcie, 
w projektach z Komisji Europej-
skiej „JOURNEY Joint Organi-
sation to Unite Rural Networks of 
Entrepreneurial Youth”,  „RITA 
Region in Transition” oraz organi-
zację misji wyjazdowych w zagra-
nicznych targach branżowych dla 
przedsiębiorców z regionu łódz-
kiego w ramach projektu „LODZ-
KIE GO! Nowe rynki dla kluczo-
wych branż WŁ”.   tm

A
R

C
h

IW
u

M
�n

Ł�

Wójt Adam Ruta wręczył�każdej�z�pań�na�sali�po�tulipanie.

Artur Michalak (na pierwszym planie) podczas obrad Rady Powiatu 
Łowickiego w marcu 2011 roku. Za�nim,�z�lewej,�Magdalena�Pietrzak��
–�ówczesna�sekretarz�powiatu,�od�3�marca�2018�roku�Szefowa�Krajowego�
Biura�Wyborczego,�z�prawej�–�nieco�zasłonięty�Janusz�Michalak�–�wtedy�
starosta�łowicki.�

RZUT OKiEM |�KOnCERT�MŁODZIEży�I�POCZęSTunEK�KGW

Zespół młodzieżowy pod kierunkiem Pawła Godlewskiego,�działający�przy�Gminnym�Ośrodku�Kultury��
w�Bolimowie,�wystąpił�w�piątek,�8�marca�dla�ponad�50�mieszkanek�gminy�Bolimów.�Młodzi�artyści�przygotowali�
bogaty�program,�na�który�składały�się�m.in.�piosenki:�„Jej�Portret”�z�repertuaru�Bogusława�Meca,�„nigdy�więcej”�
Piotra�Szczepanika�czy�„Kasztany...”,�które�śpiewała�pierwotnie�natasza�Zylska,�a�ostatnio�Edyta�Górniak.�
życzenia�obecnym�złożyli�zastępca�wójta�Patryk�Kołosowski�oraz�dyrektor�GOK�Irena�Śmigiera-Milewska.�
Spotkanie�zakończył�słodki�poczęstunek�przygotowany�przez�KGW�Bolimów.�tb
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PSL z tęczową koniczynką?
Polskie Stronnictwo Ludowe, prowadzone na postronku 
przez radykalną światopoglądową lewicę, przestaje być tym 
stronnictwem, na które pewna część z nas była zawsze gotowa 
głosować – ugrupowaniem umiarkowanym, centrowym, 
racjonalnym, nawet jeśli krytykowanym za kolesiostwo, 
to jednak rozumiejącym czego chcą ludzie.

To skończyło się z chwilą, gdy 
23 lutego PSL podpisało poro-
zumienie o przystąpieniu do tzw. 
„Koalicji Europejskiej” w wybo-
rach do Parlamentu Europejskie-
go. Rada naczelna PSL podjęła tę 
decyzję wiedząc, że 5 dni wcze-
śniej nowy prezydent Warszawy 
z ramienia PO Rafał Trzaskow-
ski, podpisał tzw. Kartę LGBT+, 
deklarując wiele działań na rzecz 
środowiska gejów i lesbijek. 
W tym deklarując to, co najbar-
dziej poruszyło opinię publiczną: 
wprowadzenie w warszawskich 

szkołach programów „eduka-
cji antydyskryminacyjnej i sek-
sualnej” wg. „zaleceń” WHO – a 
to oznacza m.in. zajęcia z nauki 
masturbacji dla dzieci już w wie-
ku 4 lat(!), kontaktów płciowych 
w wieku lat 9, a tego jak przery-
wać ciążę – dla dzieci 12-letnich.

Rada Naczelna PSL deklarację 
Trzaskowskiego znała, a mimo to 
jego partię uznała za dobrego part-
nera w koalicji. Za stronnictwo, 
z którym chce działać razem 
w Europie. 

Pomijam tu to, co się stało 
w ostatnich latach z Platformą, 
która przecież zaczynała jako par-
tia centrowa, pomijam też, jak bar-
dzo Trzaskowski oszukał swych 
warszawskich wyborców, tych li-
beralnie, ale jednak jeszcze roz-

sądnie myślących – bo w swej 
kampanii bynajmniej postulatów 
środowisk homoseksualnych nie 
akcentował, a karta LGBT+ jest 
niemal żywcem przepisanym pro-
gramem wyborczym środowisk 
homoseksualnych. To są proble-
my Platformy.

Nas, w Łowiczu, siłą rzeczy 
bardziej interesuje to, co się dzie-
je z PSL-em. Takiego wyboru 
koalicyjnego, tak świadomego, 
w takich okolicznościach doko-
nanego – nie sposób wytłuma-
czyć. Stronnictwo, które głośno 
występuje w obronie Konstytucji, 
jego zdaniem łamanej przez PiS 
w sprawach dotyczących nieza-
leżności wymiaru sprawiedliwo-
ści – tutaj podpisuje się pod dzia-
łaniami, które wprost naruszają 
konstytucyjne prawo rodziców 
do wychowania swoich dzieci 
zgodnie z tym, co uznają za swe 
wartości. 

A jest to prawo, do którego Po-
lacy są bardzo przywiązani i któ-
re cenią. Bo wiedzą, że są sfery 
wychowania zastrzeżone wyłącz-
nie dla rodziny – szczególnie te 
dotyczące życia intymnego. Bo 
większość z nas czuje, że są to 
wartości nieoddzielne właśnie od 
życia rodzinnego.

Polacy nie są przy tym naro-
dem negatywnie nastawionym 
do homoseksualistów. U nas  
i przed wojną stosunki homosek-
sualne nie były karalne, w prze-

ciwieństwie do wielu krajów Eu-
ropy. Jesteśmy przywiązani do 
wolności – a w tym i do dziwac-
twa, odmienności, ekstrawagan-
cji. Nawet coś, co niegdyś nazy-
wano zboczeniami, nas nie dziwi, 
uznajemy jakoś wewnętrznie, że 
takie rzeczy mogą się zdarzać. 

Nawet w Łowiczu, „nasi” ho-
moseksualiści skłamaliby, gdyby 
powiedzieli, że są dyskrymino-
wani. Żyją między nami, są tole-
rowani, akceptowani, nie ma wo-
bec nich aktów agresji.

Ale na pewno nie chcemy, by 
ktoś nam narzucał, żeby taką od-
mienność, jak im się przytrafi -
ła, uznawać za normę! By żądać 
„małżeństw” dla związków, któ-
re z małżeństwem nic wspólne-
go nie mają. Nie chcemy, by do 
takich poglądów zmuszano na-
sze dzieci. I nie chcemy przede 
wszystkim, by te dzieci od naj-
młodszych lat demoralizowano 
pod płaszczykiem „działań anty-
dyskryminacyjnych”. 

Myślimy zdroworozsądkowo. 
Wiemy, że młodzież wielokrot-
nie nie prowadzi się tak, jak by-
śmy chcieli, jak byśmy jej tego 
życzyli, nauczeni przez życie. 
Wiemy też, czego uczy chrze-
ścijaństwo, w którym wzrastamy, 
choć często jesteśmy z nim na ba-
kier, znamy jego piękną naukę o 
miłości – w tym o ludzkiej seksu-
alności, tak subtelnie często wy-
rażaną i głoszoną przez św. Jana 
Pawła II. Znamy na tym tle wła-
sne zaniedbania i słabości – ale 
na pewno nie chcemy, by ktoś na 
siłę demoralizował nasze dzieci – 
i to już w tak młodym wieku! In-
stynktownie wyczuwamy jeszcze 
czym jest dziecięca niewinność 
i chcemy ją chronić. 

Co więcej: jestem przekonany, 
że użycie tu słowa „jeszcze” jest 
zbędne – bo zawsze będziemy 
wiedzieć, instynktownie czuć, 
co jest dla naszych dzieci dobre. 
Potem, gdy dorastają, jest nam 
trudniej przekazać to, co wiemy 
o życiu i w co wierzymy, dostrze-
gamy czasem własną ułomność, 
może to, że nie zawsze jesteśmy 
sami dobrym przykładem – ale 
homoseksualistów chcemy trzy-
mać z daleka od dzieci. Bo wie-
my, że są kruche i że łatwo je 
skrzywdzić – nawet jeśli to nie 
będą akty pedofi lskie, „tylko” ro-
bienie wody z mózgu. Takie jest 
powszechne przekonanie. 

A co ma do tego PSL? To, że 
wspomniane powszechne prze-
konanie stronnictwo winno było 
wyartykułować, głośno o tym 
powiedzieć. A jego politycy mil-
czą. Paweł Bejda, który chciałby 
zostać europosłem, mówi nasze-
mu dziennikarzowi (patrz obok), 
że w tej „europejskiej” koalicji 
chce być prawym, konserwatyw-
nym skrzydłem, zakotwiczonym 
w naszych wartościach. Tylko na 
czym to zakotwiczenie ma pole-
gać, skoro w tak oczywistej spra-
wie, gdy zwykli ludzie czują, że 
miarka się przebrała, poseł nie 
potrafi  powiedzieć głośno swego 
sprzeciwu? 

Na czym to przywiązanie do 
wartości ma polegać, jeśli wła-

śnie teraz Paweł Bejda nie krzyk-
nie: „Hej, Trzaskowski, wycofaj 
się, łamiesz konstytucję, a przy 
okazji gadasz głupoty! Z taką 
PO, jaką ty pokazujesz, my do 
europarlamentu nie chcemy, bo 
tam nie będziemy się zgadzać, 
to nie nasza śpiewka. A ty, Grze-
gorz, ucisz faceta, tak jak już go 
raz uciszyłeś z opłatami za wie-
czyste użytkowanie”. 

Tego z ust Pawła Bejdy nie 
usłyszeliśmy. Nie powiedział 
tego także Władysław Kosiniak-
-Kamysz. Nie doczekaliśmy się 
takiego non possumus w formie 
oświadczenia lokalnych działa-
czy PSL. Internauci na forach 
kpią, że to poselskie gaże w euro, 
wynegocjowane przez podział 
miejsc na listach, są tu decydują-
ce, że one każą milczeć. 

Jeśli tak, to ludowcy mogą się 
bardzo przeliczyć. Bo nawet jeśli 
dzięki wejściu do tej koalicji, któ-
ra nagle zrobiła się tęczowa, a nie 
biało-czerwona, w której rady-
kalna lewica ma najwięcej do po-
wiedzenia, zdobędą kilka manda-
tów – to będzie to zysk na 4 lata, 
dla kilku osób. Dla stronnictwa 
taki wybór jest fatalny – jest tylko 
kolejnym potwierdzeniem, że re-
alną troskę o polską rodzinę i tra-
dycyjne wartości wykazuje tylko 
PiS. 

Bo w polityce chodzi koniec 
końców o przekonania. W koń-
cu zawsze nadchodzi moment, że 
trzeba się określić za czym się jest 
i przeciw czemu. W tym przy-
padku za rodziną czy przeciwko 
niej, za czystym dzieciństwem 
czy za propagandą gejowską. Za 
prawdą, także w używanym ję-
zyku (homoseksualiści, zamiast 
używanego powszechnie dawniej 
słowa „pederasta”, dziś forsują 
„gej” – że niby wesołek i fajny fa-
cet) – czy za fałszywym obrazem 
człowieka i wykoślawionym ob-
razem miłości. 

PSL miało właśnie tę chwilę, 
by w tak fundamentalnym sporze 
cywilizacyjnym, opowiedzieć się 
po stronie życia. Milcząc wybrało 
coś, co Jan Paweł II określał jako 
cywilizację śmierci. 

To nie są zbyt mocne słowa. Te 
same środowiska bowiem lansu-
ją gejowskie związki, które są za 
aborcją za życzenie, poza granicę 
najczarniejszego horroru. Krótko 
przed deklaracją Trzaskowskie-
go, w stanie Nowy Jork przyjęto 
ustawę zezwalającą w pewnych 
okolicznościach na aborcję na-
wet w przeddzień urodzin… Z tej 
okazji urządzono w mieście ilu-
minację. Na różowo. 

Czy w tym kolorze, albo 
w barwach gejowskiej tęczy, 
Rada Naczelna będzie chciała 
malować swą koniczynkę? 

Dla�stronnictwa�
taki�wybór�
jest�fatalny�
–�jest�tylko�kolejnym�
potwierdzeniem,�
że�realną�troskę�
o�polską�rodzinę�
i�tradycyjne�
wartości�wykazuje�
tylko�PiS.

Instynktownie�
wyczuwamy�
czym�jest�dziecięca�
niewinność�i�chcemy�
ją�chronić.�

Polityka�|�Wybory�do�Parlamentu�Europejskiego

Poseł Bejda nr 2 na liście
Paweł Bejda z PSL, obecnie poseł, będzie kandydatem w najbliższych 
wyborach do Parlamentu Europejskiego. Otrzyma nr 2 na liście kandydatów 
Koalicji Obywatelskiej w województwie łódzkim.

Przypomnijmy, że 57-letni dziś 
Paweł Bejda został wybrany na 
posła w 2015 roku. Wcześniej był 
m.in. wiceburmistrzem Łowicza, 
radnym powiatu łowickiego, wi-
cewojewodą łódzkim i członkiem 
zarządu Województwa Łódz-
kiego. Jest liderem struktur PSL 
w powiecie łowickim i członkiem 
zarządu wojewódzkiego tej partii.

W najbliższych wyborach bę-
dzie jedynym reprezentantem 
PSL na liście w województwie 

łódzkim. O tym, że zarząd woje-
wódzki postawił właśnie na nie-
go zdecydowało przede wszyst-
kim czteroletnie doświadczenie 
w sejmowej komisji ds. Unii Eu-
ropejskiej, w której był jedynym 
reprezentantem ludowców w tej 
kadencji.

W rozmowie z nami poseł 
i kandydat na eurodeputowanego 
przekonuje, że z Brukseli moż-
na zdziałać więcej dla Polski i dla 
naszego regionu, ponieważ to tam 

zapadają najważniejsze decyzje 
w sprawie funduszy. Za priorytet 
uważa odbudowę pozycji Polski 
w Unii Europejskiej, walkę o ko-
rzystny dla naszego kraju przydział 
dofi nansowań, obronę dopłat rol-
niczych. W jego odczuciu działa-
nia polityków PiS mogą zmierzać 
do „Polexitu”, który uważa za cał-
kiem realne niebezpieczeństwo. 

O Koalicji Obywatelskiej 
mówi, że jest w niej miejsce dla 
ludzi o różnych przekonaniach. 

Pod względem światopoglądo-
wym chce w niej pełnić rolę „pra-
wej kotwicy”. – Wartości chrześci-
jańsko-demokratyczne, jak wiara, 
tradycja, rodzina, zawsze były mi 
bliskie – deklaruje.  tm

REKLAMA

Paweł Bejda podczas Święta 
Ludowego�w�katedrze�w�Łowiczu.�
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J
uż co czwarty Polak ma pro-
blem z  obniżeniem zbyt wyso-
kiego poziomu cukru we krwi. 

Według diabetologów ze Światowej 
Organizacji Zdrowia mamy do czy-
nienia z  epidemią hiperglikemii 
i  cukrzycy. Jak uchronić się przed 
tymi groźnymi schorzeniami?

 

Do hiperglikemii i  cukrzycy typu 
II nieuchronnie prowadzi nadmier-
ne spożywanie cukru. U osób, które 
mają zbyt wysoki poziom cukru we 
krwi, serce, nerki i  trzustka są ob-
ciążone i w każdej chwili mogą prze-
stać działać. Nadmiar cukru we krwi 
uszkadza naczynia krwionośne, co 
prowadzi do utraty wzroku, powsta-
nia trudno gojących się ran, a nawet 
do zawału serca i udaru mózgu.

Uwaga! Nawet jeśli wyniki Twoich 
ostatnich rutynowych badań krwi 
mieściły się  w  normie, nie oznacz 
to, że jesteś bezpieczny. To tylko je-
den z mitów o cukrzycy, które mogą 
zabić, jeśli w  porę nie dowiesz się 
PRAWDY…

MIT NR 1: 

Duży odsetek ludzi z wysokim pozio-
mem cukru we krwi nie wie, że ma 
początki cukrzycy. Powód? Choro-
ba nie daje żadnych niepokojących 
symptomów. Dlatego też, gdy dowia-
dujemy się m że mamy podwyższone 
stężenie cukru we krwi, część osób 
IGNORUJE tę informację.

To błąd, który może by groźny 
w skutkach!

Podczas gdy osoby te szukają wy-
mówek, by nic nie robić („Każdy jest 
senny po dużym obiedzie”; „To tylko 
niewyspanie”; „Moje gorsze samo-
poczucie nie ma nic wspólnego ze 
stanem zdrowia”), cukrzyca rozwija 
się w  najlepsze, siejąc spustoszenie 

w  organizmie. Dlatego 
ci, którzy trafiają do 
szpitala z  zawałem ser-
ca lub udarem mózgu, 
bardzo często dopiero 
tam dowiadują się, 
że to efekt zaniedba-
nia hiperglikemii 
lub cukrzycy.

MIT NR 2: 

D i a b e t o l o d z y 
ostrzegają, że sie-
dzący tryb życia to 
prosty sposób, by 
mieć hiperglikemię 
po skończeniu czter-
dziestki. Jednak oka-
zuje się, że aktywne 
spędzanie czasu wol-
nego – choć jest bardzo 
korzystne dla naszego 
zdrowia – nie chroni 
w  100% przed skokami 
cukru. Znacznie waż-
niejsza jest nasza dieta. Niestety, 
dowiedziono, że aż 80% żywności 
w Polsce zawiera cukier. Znajdzie-

my go w  ketchupie i  go-
towych sosach, owo-
cach w syropie, chlebie, 
a  nawet w  kiełbasie 
i  wędlinach. Doda-
je je się go także do 
pozornie „zdrowej” 
żywności: jogurtów 
owocowych, go-
towanych owsia-
nek czy batoni-
ków zbożowych. 
Dlatego mimo 
dobrych chęci zu-
pełnie wyelimi-
nowanie go z  die-
ty jest praktycznie 
niemożliwe…

MIT NR 3: 

Do niedawna mogl i -
śmy wybierać  pomię-
dzy chemiczną ofertą 

aptek a   mało skutecznymi her-
batkami z iołowymi.  Na szczęście 
diabetolodzy dokonal i  przeło-
mu na miarę  odkr ycia  insu l iny 

(a   może nawet 
p r z e b i j a j ą c e g o 
to os iągnię-
cie) .  Dzię-
ki  niemu dziś 

można unormować poziom cu-
kru we kr wi  i   odzyskać  pełnię 
zdrowia  zupełnie  NATURALNIE 
i  bez  skutków ubocznych. 

Dokładnie 2 lata temu naukowcy 
z  Instytutu Monitorowania Chorób 
Cywilizacyjnych w  Oslo rozpoczęli 
pracę nad kuracją gelsotyczną, która 
działa jak naturalny bloker cukru. 
Nieważne, czy masz stan przedcu-
krzycowy, hiperglikemię, skoki cu-
kru, czy po prostu przejmujesz się 
swoim zdrowiem – ta naturalna ku-
racja rozwiążę wszystkie Twoje pro-
blemy związane z  poziomem cukru 
we krwi.
Wystarczy jedna kapsułka dzien-
nie, by :
-  utrzymać poziom cukru we krwi 

pod całkowitą kontrolą,
-  poprawić stan zdrowia i  samopo-

czucie,
- stracić zbędne kilogramy.

Na to pytanie odpowie najlepiej 
specjalista z  dziedziny dietetyki 
i  diabetologii, prof. Ralf Newman: 
„Do tej pory nie spotkałem się 
z tak skuteczną, naturalną kuracją, 
która bezpośrednio trafia w  przy-
czyny hiperglikemii i  cukrzycy 
typu II. Kuracja gelsotyczna działa 
w  zgodzie z  organizmem. Bloku-
je enzymy trawiące węglowodany. 
W  rezultacie niestrawiony cukier 
nie przenika do krwi. Po prostu 
przechodzi przez jelita i  jest bez-
piecznie wydalany z  organizmu. 
Dzięki temu poziom cukru utrzy-
muje się na stabilnym poziomie, 
a  odkładanie się tkanki tłuszczo-
wej zostaje zablokowane”.

w organizmie Dlatego my go w ketchupie i go-
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Łowicz�|�ZSP�nr�3

Zajęcia z mistrzami
W Zespole Szkół Ponadgim-

nazjalnych nr 3 w Łowiczu wszy-
scy uczniowie klas Technikum 
Żywienia i Usług Gastronomicz-
nych wzięli udział w trzygodzin-
nym szkoleniu zorganizowanym 7 
marca w ramach programu „Szef 
dla młodych talentów”.

Pokaz kulinarny prowadziło dla 
nich dwóch szefów kuchni poka-
zowej MAKRO w Warszawie 
– Cezary Powała i Michał Grzy-
wacz. Na oczach uczniów wy-
konali takie przysmaki jak: filet  
z kaczki sous vide z pomarańczo-
wym puree z pasternaku, galaret-
ką kwiatową, żurawiną i pianą z 
jarmużu, rosół z perliczki z pulpe-
cikami, warzywnym julienne (wa-
rzywa krojone na długie, cienkie 
słupki) i śmietaną pomidorową, 
kanapka w stylu orientalnym z sa-
łatką z ogórka i pora czy kurczak 
w białym winie z warzywami. 

Składniki dostarczyła firma 
Drosed, jeden z największych  
w kraju producentów branży dro-
biarskiej. Przedstawicielki firmy 
– Renata Walczyk, Ilona Kieroń 

i Kinga Łukomska-Zawadziłło 
– przygotowały również prezen-
tację dla uczestników spotkania. 
Uczestnicy mogli poszerzyć wie-
dzę z zakresu poszczególnych ga-
tunków ptactwa hodowlanego, 
takich jak kaczka barbarie, per-

liczka czy kurczak kukurydziany 
i zagrodowy.

– Nauczyłem się od kucharzy 
wielu przydatnych umiejętności, 
odkryłem wiele wspaniałych sma-
ków – stwierdził po warsztatach 
ich uczestnik Bartosz Jankowski  
z klasy II BS.

Na najbardziej aktywnych 
członków szkolenia czekają na-
grody wydane przez MAKRO. 
Warto też dodać, że program 
wspiera najzdolniejszych uczniów 
branży gastronomicznej z całego 
kraju, którzy od tego roku mogą 
zostać „junior ambasadorem”. Ty-
tuł taki ma uczeń ZSP nr 3 Paweł 
Kosiorek, z którego inicjatywy 
szkolenie odbyło się w szkole. – 
Patrząc tylko na moją klasę, mógł-
bym wskazać przynajmniej kilka 
osób, które mógłbym polecić jako 
ambasadorów tego programu – 
mówi w rozmowie z nami Paweł 
Kosiorek. – To osoby poważnie 
zainteresowane rozwojem w bra-
ny gastronomicznej, czy pokrew-
nych, jak na przykład dietetyka. 

Paweł mówi, że główną ko-
rzyścią z bycia ambasadorem są 
liczne kontakty, w tym z szefami 
kuchni, czy restauratorami szu-
kającymi chętnych na staż czy do 
pracy.  tm

Łowicz�|�II�LO

Pracownia biologiczna 
nie do poznania
II LO w Łowiczu 
dysponuje już 
nowoczesną pracownią 
biologiczną. Jej otwarcie 
po generalnym remoncie 
miało miejsce 11 marca.

Odnowienie dawnej pracowni 
biologicznej to efekt zaangażowa-
nia rodziców, nauczycieli i samych 
uczniów, którzy również włączyli 
się w prace wykończeniowe i po-
rządkowe. Inwestycję wsparli licz-
ni sponsorzy, całą przeprowadzo-
no z pieniędzy pozyskanych. 

Do dyspozycji uczniów jest 
m.in. z rzutnika interaktywny, mi-
kroskopy i różnego rodzaju po-
moce dydaktyczne, jak na przy-

kład modele. Wyposażenie będzie 
jeszcze uzupełniane. 

Z pracowni korzystać będą 
m.in. klasy o profilu medycz-
nym. Pierwsza taka klasa działa 
od września, planowany jest nabór 
do kolejnej. Szkoła stara się też 
o nawiązanie ścisłej współpracy 
z Warszawskim Uniwersytetem 
Medycznym. – Jesteśmy blisko 
podpisania takiej umowy, która 
obejmowałaby na przykład nasze 
wyjazdy na warsztaty na uczelni, 
czy też przyjazdy wykładowców 
do nas – mówi nam dyrektor szko-
ły Agnieszka Ruta-Kucińska.

Odnowiona pracownia znajdu-
je się na parterze, przy pracowni 
językowej, która również przeszła 
niedawno generalny remont i zy-

skała nowoczesne, multimedialne 
wyposażenie. W planach szkoły 
są podobne prace w innych pra-
cowniach.  tm

ŁOK�|�I�wyjazdowa�sesja�

Licealiści mogli poczuć się jak studenci
Wulkany, wodospady, krajobra-

zy naturalne i kulturowe Etiopii – 
to tylko przykładowe zagadnienia, 
które we wtorek, 12 marca, zapre-
zentowali wykładowcy z Wydzia-
łu Nauk Geograficznych Uniwer-
sytetu Łódzkiego na wykładach 
w ramach I wyjazdowej sesji dla 
licealistów w Łowickim Ośrodku 
Kultury. 

Agnieszka Piorun, nauczyciel-
ka geografii w I LO w Łowiczu, 
powiedziała nam, że współpraca 
tego liceum z wydziałem trwa od 

dawna, jednak do tej pory, to lice-
aliści wyjeżdżali na wykłady do 
Łodzi. Przyznała, że zorganizo-
wana w ŁOK I wyjazdowa sesja 
w ramach XIX Festiwalu, Nauki, 
Sztuki i Techniki w Łodzi, to dla 
uczelni dobra okazja, by zachęcić 
licealistów do podjęcia studiów na 
wydziale. – Myślę, że jeśli nie za 
rok, to za dwa na pewno znowu do 
nas przyjadą – powiedziała nam 
Agnieszka Piorun. 

W wykładach udział wzięli 
uczniowie I, II i Pijarskiego LO 

oraz Ekonomika. Wykładowcy 
poprowadzili dla nich blok 4 wy-
kładów obejmujących zagadnie-
nia geograficzne. Dotyczyły one 
m.in. relacji pomiędzy środowi-
skiem przyrodniczym a człowie-
kiem, najsłynniejszych wodospa-
dów świata, zjawiska krasowienia 
– czyli naturalnego procesu rzeź-
bienia skał oraz krajobrazów natu-
ralnych i kulturowych Etiopii. 

Wydarzenie zostało zorganizo-
wane przez I LO i Wydział Nauk 
Geograficznych UŁ.  aa 

REKLAMA

REKLAMA

3200 zł - 4500 zł brutto

3200 zł - 4700 zł brutto

2700 zł - 3800 zł brutto

KIEROWCA C+E

MECHANIK I ELEKTRONIK
3200 zł - 5500 zł brutto

3300 zł - 5000 zł brutto

Symboliczną wstęgę  
w odnowionej pracowni 
przecina dyrektor�Agnieszka�
Ruta-Kucińska.�
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Dla adeptów sztuki kulinarnej 
i usług gastronomicznych 
możliwość�oglądania�przy�pracy�
zawodowców�to�bez�wątpienia�
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REKLAMA

Łowicz�|�Szkoły�pijarskie:�niezwykły�czas�ze�Starym�Testamentem

Rekolekcje z Samsonem
Od wtorku 12 marca 
uczniowie gimnazjum  
i liceum pijarskich  
w Łowiczu zamiast 
zwykłych lekcji  
przeżywają trzydniowe 
rekolekcje wielkopostne. 

Można było ich spotkać  
na przykład w parku Błonia, gdzie 
czytali Pismo Św. i odgrywali bi-
blijną scenkę.

Wyjście do parku było jednym 
z punktów programu pierwszego 
dnia rekolekcji dla starszej grupy 
uczniów, czyli gimnazjalistów i li-
cealistów, dla których rekolekcje 
prowadzi o. Marek Barczewski. 
W ich organizację zaangażowani 
są także uczniowie, którzy ukoń-
czyli kurs animatora pijarskiego. 
W liceum i klasach gimnazjalnych 
jest ich łącznie ok. 50. 

W sensie metaforycznym i du-
chowym miała to być podróż do 
starożytnej Timny wraz z Samso-
nem, czyli postacią wokół której 
osnute są w tym roku rekolekcje. 
To właśnie w drodze do tego fili-
styńskiego miasta biblijny sędzia 
stoczył zwycięską walkę z lwem, 
w czasie której opanował go duch 
Pana.

Uczniowie w grupach czyta-
li tam na głos 13. rozdział Księ-

gi Sędziów, opowiadający o lo-
sach Samsona i jego małżonki  
w Timnie. Następnie prezentowa-
li treść tej historii w formie krót-
kiej pantomimy (niektórzy w for-
mie scenki mówionej).

Timna to w tych rekolek-
cjach symbol miejsca, w któ-
rym człowiek na swojej drodze  
spotyka się z działaniem Boga, 

uświadamia je sobie. Wyjście do 
parku było poprzedzone dwie-
ma konferencjami, na których  
znaczenie tej historii było oma-
wiane.

Uczniowie liceum: Mag-
da, Weronika, Roksana i Maciej  
w rozmowie z nami mówią, że 
taka forma poznawania Biblii jest 
dla nich ciekawa i atrakcyjna, jest 

też okazją do lepszego poznania 
siebie nawzajem i integracji po-
między klasami. Mówią, że po-
stać Samsona uczy ich siły rozu-
mianej w sensie duchowym. 

Rekolekcje mają też uczniowie 
klas szkoły podstawowej, przy-
świeca im hasło „Ja jestem krze-
wem winnym, wy – latoroślami”. 
 tm

Łowicz�|�Zakład�Karny

Pozbawieni wolności, nie wiary
Pobyt w więzieniu nie zamy-

ka przed wierzącymi możliwości 
przystępowania do sakramentów 
kościelnych. Przykładem może 
być dwóch osadzonych, którzy 4 
marca przyjęli tam bierzmowanie.

Bierzmowani wybrali sobie 
imiona Robert i Jakub. Wcześniej 
brali udział w kursie przygoto-
wawczym, prowadzonym przez 
kapelana zakładu ks. Bogdana 
Skórę. Uroczystości bierzmowa-
nia w tych nietypowych warun-
kach przewodniczył ks. bp Woj-
ciech Osial, a asystował mu ks. 
Robert Kwatek, proboszcz pa-
rafii katedralnej. W uroczystości 
uczestniczyli też współwięźnio-
wie bierzmowanych.

Jak mówią uczestnicy litur-
gii – był to ich świadomy wybór, 
a duszpasterska praca kapelana z 

tutejszej jednostki skłoniła ich do 
przemyśleń i refleksji, a tym sa-
mym do pojednania się z Bogiem.

– Osoby pozbawione wolności, 
pomimo że są niekiedy sprawcami 
poważnych przestępstw i  wyma-
gają pomocy wychowawcy oraz 
psychologa, zgłaszają także po-
trzeby pomocy duchowej. – mówi 
por. Robert Stępniewski, rzecz-
nik prasowy łowickiego zakładu.  
– Spotkania z osobami duchowny-
mi w zakładzie karnym to szcze-
gólny rodzaj kontaktu, oparty na 
rachunku sumienia, żalu za popeł-
nione przestępstwa i próba napra-
wienia popełnionego zła.

Obecnie w Zakładzie Karnym 
w Łowiczu opiekę duszpasterską  
i posługi religijne prowadzą trzy 
kościoły i związki wyznaniowe. 
 tm

Łowicz�|�Olimpiada�Teologii�Katolickiej

Kto wiedział najwięcej na temat św. Jacka
Zaledwie 17 osób ze szkół po-

nadpodstawowych diecezji ło-
wickiej przystąpiło do etapu die-
cezjalnego Olimpiady Teologii 
Katolickiej, który 27 lutego odbył 
się w Wyższym Seminarium Du-
chownym w Łowiczu.

Laureatami tego etapu zosta-
li: Artur Ciąpała z Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 4 w Ło-

wiczu – który zajął miejsce trze-
cie, Zofia Gala z LO im. Bole-
sława Prusa w Skierniewicach 
– miejsce drugie i Aleksandra 
Supeł z Klasycznego LO im. Ks. 
Stanisława Konarskiego w Skier-
niewicach – która zajęła miejsce 
pierwsze. 

Cała trójka będzie reprezen-
towała naszą diecezję w ogól-

nopolskim finale XXIX OTK,  
który zostanie zorganizowany  
28-30 marca w Opolu. Dodat-
kowo, za zwycięstwo w etapie 
diecezjalnym (jest to etap drugi, 
pierwszy był szkolny) wymie-
niona trójka laureatów weźmie 
udział w pielgrzymce ufundowa-
nej przez Kurię Diecezjalną Ło-
wicką. 

Hasło tegorocznej edycji 
brzmi pod hasłem „Święty Ja-
cek – wzór ewangelizacji”. Jak 
wyjaśniają organizatorzy, pocho-
dzący z Kamienia Śląskiego św. 
Jacek Odrowąż to jedyny Polak 
przedstawiony na kolumnadzie 
Berniniego na Placu św. Piotra 
w Watykanie. Głosił Ewangelię 
wszystkim, wszędzie i na wszel-
kie sposoby, dlatego organizato-
rom z Opola zależało, aby przy-
bliżyć młodym ludziom postać 
tego świętego.  mwk

Łowicz�|�Akcja�„Zjedz�obiad�z�seniorem”�

Wolontariusze potrzebni od zaraz
Trwa poszukiwanie wolonta-

riuszy do udziału w trzeciej edy-
cji akcji „Zjedz obiad z seniorem”, 
którzy chcieliby raz w miesią-
cu spotykać się z seniorami na 
wspólnym obiedzie. Warto się po-
spieszyć, bo akcja ma wystarto-

wać jeszcze w marcu. Jacek Ry-
bus, koordynator akcji z Urzędu 
Miejskiego w Łowiczu, powie-
dział nam, że akcja od początku 
spotyka się z dużą życzliwością ze 
strony restauratorów, wolontariu-
szy i seniorów.  str. 20

Ks. bp Wojciech Osial udziela�sakramentu�bierzmowania�osadzonym.�

Choć wiał bardzo zimny wiatr,�to�emocje�podczas�pierwszego�dnia�rekolekcji�były�gorące.�

TO
M

A
S

Z�
M

AT
u

S
IA

K

P
O

R
.�R

O
B

E
R

T�
ST

ę
P

n
IE

W
S

K
I



20 �www.lowiczanin.info14�marca�2019������nr 11   

Niedźwiada |�Podsumowanie�powiatowych�konkursów�uczniowskich�

Poznali wartość nauki i pomagania 
Najlepsi uczniowie z całego powiatu łowickiego wraz z opiekunami 
przyjechali we wtorek, 12 marca, do Szkoły Podstawowej w Niedźwiadzie, 
by odebrać nagrody i wyróżnienia w konkursach przedmiotowych. 

Do domów odjechali bogatsi 
o dużo więcej, a wszystko za spra-
wą poruszającego przedstawie-
nia i akcji charytatywnej na rzecz 
13-letniego Kuby Chrabańskiego 
z Łowicza. 

W organizowanych przez Sto-
warzyszenie na Rzecz Oświaty 
Gminy Łowicz (prowadzi szko-
ły w Jamnie, Niedźwiadzie i Wy-
godzie) powiatowych konkursach 
przedmiotowych wzięło w tym 
roku udział 139 uczestników z 27 
szkół. W 5 rywalizacjach przy-
znano łącznie 19 nagród i 8 wy-
różnień. Wszyscy oni otrzyma-
li nagrody książkowe, by jeszcze 
bardziej poszerzać swoją wiedzę.    

Część artystyczną przygotowa-
li uczniowie ze Szkoły Podstawo-
wej w Wygodzie. Ich przedstawie-
nie opowiadało o tym, że dobroć 
i pomaganie są wartościami, które 
są w stanie przezwyciężyć smutek 
i zgryzotę. 

Rozdaniu nagród towarzyszy-
ła w tym roku akcja charytatyw-
na ph. „Kubuś potrzebuje Twojej 
pomocy”, której celem była zbiór-
ka pieniędzy na leczenie 13-let-
niego Kuby Chrabańskiego z Ło-
wicza. Zainicjowała ją Karolina 
Antoniak, wolontariuszka znana 
m.in. jako liderka akcji Szlachetna 
Paczka w Łowiczu. Gościem spe-
cjalnym wydarzenia była mama 
Kuby, pani Maria, która opowie-
działa o zmaganiach z chorobą 
nowotworową syna. Jego lecze-
nie można było wesprzeć kupując 
przedmioty na bazarku lub wrzu-
cając pieniądze do puszek. 

Pani Maria powiedziała dzie-
ciom, że jej syn jest w podobnym 
wieku co one, a mimo bardzo 
młodego wieku choruje już od 10 
lat. Z tego powodu – choć trud-
no w to uwierzyć – nigdy nie był 
w szkole, mimo że mieszka nie-
opodal niej, a przez to nie ma 
przyjaciół i najlepszego kolegi 
z ławki. – Gdyby tutaj przyszedł 

wygląda troszeczkę inaczej niż 
wy. Choroba zniszczyła jego ży-
cie do tego stopnia, że nie chodzi 
do szkoły. Jego nauczanie organi-
zowane jest w domu, mieszkamy 
w Łowiczu, przy szkole nr 7 i z tej 
szkoły przychodzą bardzo sympa-
tyczni nauczyciele, którzy prowa-
dzą z nim zajęcia – opowiadała. 

Wójt gminy Łowicz Andrzej 
Barylski mówił w swoim wystą-
pieniu o tym, że ma wrażenie, 
że to spotkanie przybliżyło jego 
uczestnikom dwie ważne w życiu 
wartości: nauki i pomagania. 

nagrody i wyróżnienia 
dla najlepszych 
A oto lista nagrodzonych we 

wspomnianych konkursach. 
31 uczestników z 20 szkół 

wzięło udział w Powiatowym 
Konkursie Ortografi cznym 
dla uczniów klas Vi, który od-
był się 5 lutego w szkole w Wy-
godzie. Najlepsi okazali się być: 
I miejsce – Natalia Mortecka (SP 
Stachlew); II miejsce ex aequo – 
Anna Biernacka (SP 2 Łowicz) i 
Maciej Witerek (SP 2 Łowicz); III 
miejsce ex aequo – Jakub Białek 
(SP Wygoda) i Otylia Dudek (SP 
Domaniewice). Wyróżniona zo-
stała Maria Gać z Zespołu Placó-
wek Oświatowych w Nieborowie. 

Do Powiatowego Konkursu 
Matematycznego dla uczniów 
klas iV – „ Mistrz Matematyki”, 
który odbył się 6 lutego w szkole 
w Jamnie, przystąpiło 40 uczest-
ników z 20 szkół. Do Niedźwia-
dy po odbiór nagrody zaproszenia 
otrzymali: I miejsce – Marcel Sa-
lamon (SP Bobrowniki); II miej-
sce ex aequo – Adam Obórka 
(Zespół Szkolno-Przedszkolny 
w Starym Waliszewie) i Mateusz 
Rak (SP Łyszkowice); III miej-

sce ex aequo – Józef Haj Osman 
(SP Skaratki) i Bartosz Materek 
(SP Nowe Zduny). Wyróżnienia 
w tym konkursie odebrali: Zo-
fi a Gładka (SP Sobota); Mikołaj 
Więcek (SP Dąbkowice Dolne), 
Julia Szymańska (SP Łyszkowice) 
i Franciszek Plichta (SP 7 Łowicz). 

18 uczestników z 11 szkół przy-
stąpiło do Powiatowego Kon-
kursu Polonistycznego dla 
uczniów klas Vii, który odbył się 
7 lutego w szkole w Niedźwia-
dzie. Nagrodzeni zostali w nim: I 
miejsce – Weronika Wysocka (SP 
Jamno); II miejsce – Bartłomiej 
Śliwiński (SP Niedźwiada) i III 
miejsce Gabriela Rześna (SP Gą-
golin Południowy). Wyróżnienia 
otrzymali: Zuzanna Bryk (SP Bie-
lawy) i Bartłomiej Stelmaszczyk 
(SP Kiernozia). 

35 uczniów z 18 szkół mierzy-
ło się 27 lutego w szkole w Niedź-
wiadzie w Powiatowym Konkur-
sie z Języka Angielskiego dla 
uczniów klas V. Najlepsi oka-
zali się być: I miejsce – Damian 
Kruk (SP Niedźwiada); II miejsce 

ex aequo – Karolina Śnieguła (SP 
Wygoda) i Aleksandra Pieńkow-
ska (Pijarska Szkoła Podstawowa 
w Łowiczu); III miejsce – Blanka 
Cytryńska (SP Bednary).

Do Powiatowego Konkursu 
Ekologicznego dla uczniów 
klas iii, który został rozegrany 27 
lutego w szkole w Jamnie, w tym 
roku przystąpiło 15 uczestników 
z 8 szkół. W tych zmaganiach na-
grodzeni zostali: I miejsce – Miko-
łaj Kruk (SP w Jamnie); II miej-
sce – Aleksandra Pietrzak (Zespół 
Szkolno-Przedszkolny w Starym 
Waliszewie); III miejsce – Maja 
Dudzińska (SP w Popowie). Wy-
różnienie powędrowało do Micha-
ła Papiernika ze Szkoły Podstawo-
wej w Popowie. 

dokończenie ze str. 19
– Już na ostatnim obiedzie se-

niorzy dopytywali, czy akcja bę-
dzie kontynuowana – przyznaje 
w rozmowie z nami. 

Akcja polega na tym, że raz 
w miesiącu samotny senior ma 
możliwość zjedzenia wspólnie 
z wolontariuszem ufundowanego 
przez restauratorów obiadu u sie-
bie w domu lub w jednej z łowic-
kich restauracji. Spotkania z zało-
żenia będą się obywać w ostatnim 

tygodniu miesiąca, pierwsze – już 
pod koniec marca. 

– Obiad jest tylko pretekstem 
do spotkania, a główny element 
polega na zbudowaniu relacji. 
Uważam, że udział w każdej tego 
typu akcji uszlachetnia – przeko-
nuje Jacek Rybus. 

Udział w tegorocznej edycji za-
deklarowało już 10 punktów ga-
stronomicznych. Na obecnym 
etapie trwają poszukiwania wo-
lontariuszy, ponieważ dotychczas 

zgłosiło się ich dopiero kilku (nie-
którzy są w akcji od samego po-
czątku). Powinny nimi być osoby 
pełnoletnie, ale nie muszą to być 
tylko ludzie młodzi. Bardziej niż 
wiek liczy się odpowiedzialność 
i świadomość, że będzie się od-
wiedzać osobę starszą i samotną. 

Osoby zainteresowane udzia-
łem w akcji mogą zgłaszać się do 
pok. numer 6 w Urzędzie Miej-
skim w Łowiczu. Z koordynato-
rem Jackiem Rybusem można się 
kontaktować pod numerem tel. 
(46) 830 91 78 lub pod adresem e-
-mail: jacek.rybus@um.lowicz.pl. 
 aa 

Łowicz�|�Akcja�„Zjedz�obiad�z�seniorem”�

Wolontariusze potrzebni od zaraz

REKLAMA

agniesZKa
antosiewiCZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Przedstawienie uczniów ze szkoły w Wygodzie. Smutek�odkrywa,�
że�to�nie�mądrość�jest�tym,�czego�szuka.�

Uczniowie ze Szkoły Podstawowej w Wygodzie�wystawili�
przedstawienie�o�tym,�że�tylko�dobroć�i�pomaganie�są�wartościami,�które�
są�w�stanie�przezwyciężyć�smutek�i�zgryzotę.�

Weronika Wysocka ze Szkoły Podstawowej w Jamnie�odbiera�
nagrodę�za�I�miejsce�w�Powiatowym�Konkursie�Polonistycznym�
dla�uczniów�klas�VII.

miKołaj KruK 
SP w Jamnie 

Mikołaj�Kruk�ze�Szkoły�
Podstawowej�w�Jamnie�zajął�
I�miejsce�w�Powiatowym�
Konkursie�Ekologicznym�dla�
uczniów�klas�III.�Dla�niego�
ekologia�polega�m.in.�na�tym,�
by�segregować�śmieci�i�być�
przyjaznym�dla�środowiska.�
Tego�nauczył�się�na�przyrodzie,�
choć�wcale�nie�jest�ona�jego�
ulubionym�przedmiotem.�
najbardziej�lubi�informatykę,�
historię�i�geografi�ę.�Mimo,�że�
dwa�ostatnie�nie�są�objęte�
programem�nauczania�w�jego�
klasie,�to�sam�zdobywa�wiedzę�
w�tych�dziedzinach.�

natalia morteCKa
SP w Stachlewie 

natalia�Mortecka�ze�Szkoły�
Podstawowej�w�Stachlewie�
zajęła�I�miejsce�w�Powiatowym�
Konkursie�Ortografi�cznym�
dla�uczniów�klas�VI.�uważa,�
że�świetną�znajomość�zasad�
ortografi�cznych�zawdzięcza�
swojej�polonistce�i�temu,�że�
dużo�czyta.�najbardziej�lubi�
literaturę�fantasy,�jej�ulubionymi�
książkami�są�te�z�serii�o�
harrym�Potterze.�W�jej�opinii,�
w�konkursowym�dyktandzie,�
główną�trudność�stanowiła�
pisownia�wyrazów�z�„nie”.�
natalia�ulubionego�przedmiotu�
wskazać�nie�potrafi�,�bo�każdy�
lubi�po�trochu.�W�wolnych�
chwilach�pasjonuje�się�
fotografi�ą.�
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Szachy |�Mistrzostwa�Polski

Sukces młodej łowiczanki
10-letnia Kinga Marczyk zajęła 7. miejsce 
rozgrywanych w Szklarskiej Porębie 
Mistrzostwach Polski w szachach, w kategorii 
do lat 10. Po pięciu partiach była nawet 
na prowadzeniu zawodów, pierwsze miejsce 
straciła dopiero po porażce z Wiktorią Śmietańską 
– wicemistrzynią świata.

Mistrzostwa były rozgrywane 
w Szklarskiej Porębie od 23 lutego 
do 3 marca. Wystartowało w nich 
134 szachistów z kraju, którzy zo-
stali wyłonieni po wcześniejszych 
eliminacjach – 66 dziewczynek 
i 68 chłopców. W turnieju każdy 
z zawodników rozegrał 9 partii. 
Dzięki zajętemu miejscu Kinga 
w przyszłym roku będzie mogła 

startować w Mistrzostwach Polski 
(w kat. do lat 12) bez eliminacji. 

Kinga mieszka w Łowiczu, 
na co dzień uczy się w Pijarskiej 
Szkole Podstawowej.

Gry w szachy nauczyła się po 
okiem taty, Sylwiusza, który na-
dal pomaga jej w przygotowa-
niach do zawodów (sam mówi, 
że nigdy nie był profesjonalnym 

szachistą). Pierwsze partie Kinga 
rozgrywała w wieku sześciu lat. 
Od 31 maja 2016 roku zarejestro-
wana jest jako aktywna zawod-
niczka w bazie Polskiego Związ-
ku Szachowego. Po ostatnich 
mistrzostwach ma kategorię II+. 
W ubiegłym roku pisaliśmy o niej, 
kiedy zdobyła brązowy medal Mi-
strzostw Polski do lat 9, reprezen-
tując UKS „Pijarski KS” Łowicz. 
Mistrzostwa, z których wróci-
ła teraz, to najbardziej prestiżowa 
impreza szachowa w kraju w tej 
kategorii wiekowej. Kinga obec-
nie reprezentuje Klub szachowy 
„Dwie wieże” Rzgów. 

W tych samych mistrzostwach, 
w kategorii męskiej, wystąpił jej 
szkolny kolega, Ernest Wolski, re-

prezentujący UKS „Pijarski KS” 
Łowicz.  tm

Kinga Marczyk przy�szachownicy�
w�Szklarskiej�Porębie.�

Głowno�|�To�był�już�piąty�festiwal�„Kolej�na�kobiety”�

Już wiedzą, że dobrze być kobietą
Pokaz mody, odkrywanie mocy naturalnych 
kosmetyków, bezpłatna strefa piękna, koncerty 
i warsztaty – takie atrakcje na Dzień Kobiet 
to w Głownie już tradycja. Za nami piąta edycja 
festiwalu Kolej na Kobiety. Jubileuszowy pociąg 
pełen kobiecości ruszył w sobotę, 9 marca. 

Fashion express, 
czyli różne oblicza 
kobiecości 
Na dobry początek festiwalu 

głownianie mogli uczestniczyć 
w Gali Fashion Express, czyli po-
kazie mody z udziałem modelek-
-amatorek. W tym roku na wy-
biegu w Szkole Podstawowej nr 2 
w Głownie królowały mieszkan-
ki Głowna, Łowicza i okolic, Ło-
dzi, Łęczycy czy Konstantynowa 
Łódzkiego. Swoje wdzięki panie 
prezentowały na scenie wielokrot-
nie, a widzowie mogli podziwiać 
je w ciekawych odsłonach, m.in. 
w wersji eleganckiej, karnawało-
wej czy nocnej. W trakcie dziesię-
ciu wyjść modelki przedstawiały 
produkty fi rm oferujących odzież 
damską, modne okulary i torby 
czy wygodne piżamy. 

plus size też może 
być piękne 
Z entuzjazmem publiczności 

spotkał się przede wszystkim po-
kaz z udziałem modelek plus size, 
które udowodniły, że moda słu-
żyć może wszystkim i sprawić, że 
piękny wygląd staje się niezależ-
ny od rozmiaru. Naszemu repor-
terowi udało się porozmawiać z 

jedną z modelek biorących udział 
we wspomnianym pokazie, Do-
miniką Karpik, która przyznała, 
że udział w kobiecym projekcie 
był dla niej szansą na zwiększenie 
własnej pewności siebie. 

– Uczestnictwo w tych spotka-
niach nauczyło mnie, że niezależ-
nie od liczby kilogramów mogę 
się czuć ze sobą dobrze. Dzięki 
takiej świadomości chętniej prze-
bywam z innymi, łatwiej się ko-
munikuję i jestem bardziej otwar-
ta. To projekt, który z jednej strony 
nauczył mnie eksponować swoją 
kobiecość, a z drugiej udowodnił, 
że w życiu istnieją zjawiska 
o wiele ważniejsze od wyglądu 
zewnętrznego – powiedziała nam 
pani Dominika, która w Kolei na 
Kobiety brała udział po raz drugi. 

łączy je... kobiecość! 
Podczas sobotniej gali nie za-

brakło również atrakcji szczegól-
nych, a taką dla miłośników mody 
z pewnością okazała się obecność 
gościa specjalnego, którym w tym 
roku był projektant Maciek Sie-
radzky. Dodatkową gratką sta-
ły się pokazy odzieży marek Top 
Secret oraz Sadowska Fashion. 
W kreacji projektu Marii Sadow-
skiej ukazała się publiczności 
m.in. Kinga Dłużak z Łowicza. 

– To absolutnie mój styl: ko-
lorowy, oryginalny, inspirowany 
folklorem. Brałam udział także 
w innym pokazie i tam miałam 
z kolei okazję zaprezentować się 
w neonowym różu. Uwielbiam ta-
kie rzeczy, bo to coś zupełnie inne-
go niż mogę nosić na co dzień – za-
uważa pani Kinga, która realizuje 
się w pracy policjantki i doskona-

le wie, że mundur nieco ogranicza 
możliwości zabawy modą. 

– Po pracy lubię modowe eks-
perymenty, dlatego chętnie korzy-
stam z folkowych dodatków czy 
butów w intensywnych kolorach. 
W ten sposób podkreślam swój 
styl. Pamiętajmy, że na udział 
w pokazie nie zdecydowałam się 
jako policjantka, lecz jako kobie-
ta i matka – zauważa pani Kinga. 

O tym, że kobiecość może być 
niezależna od wykonywanej na co 
dzień pracy oraz pełnionych obo-
wiązków, przekonywał naszego 
reportera także jeden z organiza-
torów festiwalu, Michał Kmieć. 
W rozmowie z nami zauważył, 
iż w tegorocznej edycji udział 
wzięły przedstawicielki różnych 
zawodów, które na czas wydarze-
nia zapominały o codzienności, po 
to, by poczuć pełnię kobiecości. 

– Na wybiegu prezentowały 
się panie, które na pierwszy rzut 
oka nie miały ze sobą zbyt wiele 
wspólnego: nauczycielki, nianie, 
a także te realizujące się jako do-
radca fi nansowy, lekarz lub pra-
cownik sądu. Elementem łączą-
cym je była właśnie kobiecość i to 
ona pozwoliła osobom tak od sie-
bie różnym odnaleźć wspólny ję-
zyk niemal od pierwszych chwil 
– uważa nasz rozmówca.

express pełen piękna 
Pod znakiem dbałości o urodę 

upłynęło mieszkankom Głowna 
także niedzielne popołudnie, 10 
marca, kiedy to na terenie Szko-
ły Podstawowej nr 2 odbywały się 
Targi Beauty Express. Do dyspo-
zycji pań pozostawała strefa pięk-
na, w której czekały na nie bez-
płatne makijaże, stylizacje fryzur 
i paznokci, profesjonalny brafi t-
ting oraz testowanie kosmetyków. 
Zainteresowaniem uczestniczek 
cieszyły się również warsztaty 
z samodzielnego przyrządzania 
koktajli oczyszczająco-odżyw-
czych. Dietetyk przekonywała 
podczas nich, że warzywne kok-
tajle stanowią najlepszy sposób na 
odżywienie po zimie, ucząc zara-
zem jak właściwie przeprowadzić 
oczyszczanie organizmu, by mo-
gło ono w pełni służyć zdrowiu 
oraz dobremu samopoczuciu. 

wielkie rzeczy 
w małym mieście 
Co ważne, przygotowując się 

do niedzielnego spotkania or-
ganizatorzy pomyśleli nie tylko 
o kobietach, lecz także o ich ro-
dzinach, w tym również o pocie-
chach.

– Zależało nam na tym, by nie-
dziela była czasem integracji ca-
łych rodzin, dlatego nie zabrakło 
atrakcji dla wszystkich. Szczegól-
nie zadowolone były dzieci, które 

przez cały dzień mogły korzystać 
z naszej strefy gier i zabaw, gdzie 
dostępne było m.in. malowanie 
buziek, wata cukrowa i fotobud-
ka czy warsztaty z tworzenia lalek 
motanek – zauważa organizator 
Michał Kmieć.

Tegoroczny festiwal Kolej na 
Kobiety zwieńczyła prezentacja 
młodych talentów z Miejskiego 
Ośrodka Kultury w Głownie oraz 
pokaz mody dziecięcej z udziałem 
małych mieszkańców naszego 
miasta, którzy przed publiczno-
ścią wystąpili m.in. w oryginal-
nych strojach karnawałowych. 

– Co roku biorę udział w fe-
stiwalu i uważam, że ta idea jest 
świetna. To wydarzenie udowad-
nia, że w małym mieście także 
można dokonać wielkich rzeczy 
– powiedziała nam pani Karoli-
na, uczestniczka niedzielnych tar-
gów. 

gdy emocje opadną...
Jubileusz to czas, który często 

stanowi moment podsumowania 
dotychczasowych osiągnięć oraz 
snucia odważniejszych planów na 
przyszłość w oparciu o zdobyte 
uprzednio doświadczenie. Z per-
spektywy Michała Kmiecia, który 
jest koordynatorem festiwalu od 
samego początku, największym 
sukcesem weekendowego wy-
darzenia wydaje się przejście od 
małej imprezy dla kobiet do zna-
czącego eventu, który łączy poko-
lenia oraz integruje społeczność 
lokalną. 

– Kiedy zaczynaliśmy przy-
godę z tym projektem, nikt z nas 
nie spodziewał się, że za kilka lat 
konieczne będzie znalezienie du-
żego lokalu na potrzeby pokazu, 
w którym chęć udziału deklaru-
je ponad sto kobiet oraz mnóstwo 
usługodawców, bo tak to wyglą-
da dziś. Ogromnie cieszymy się, 
że Kolej na Kobiety na stałe wpi-
sała się w kalendarz miejskich im-
prez – podkreśla Michał Kmieć. 

Dodajmy, że ostatecznie w so-
botnim pokazie mody wystąpiło 
blisko pięćdziesiąt uczestniczek, 
dla których był to czas podejmo-
wania wyzwań, pokonywania 
własnych ograniczeń oraz walki 
o akceptację oraz miłość do samej 
siebie. 

– Kolej na Kobiety to świetna 
przygoda, podczas której możli-
we jest oderwanie się od codzien-
nych obowiązków oraz odkry-
wanie własnej kobiecości. Mnie 
samą festiwal nauczył większej 
pewności siebie i otwartości na in-
nych. Zauważyłam, że pod wpły-
wem tych spotkań pozytywnie 
się zmieniam – powiedziała nam 
Monika Darnowska, która z wy-
darzeniem związana pozostaje 
od trzech edycji. 

Podobne odczucia mają także 
inne uczestniczki projektu, któ-
rym po zakończeniu festiwalu to-
warzyszyło uczucie radości, satys-
fakcji oraz niedosytu. 

– Dzięki chwilom spędzonym 
z innymi kobietami na próbach, 
wyjazdach oraz w trakcie same-
go pokazu odkryłam jak waż-
ne jest współdziałanie w grupie. 
Przez cały festiwal miałam poczu-
cie, że jestem ważna jako element 
twórczej całości. Jestem ogromnie 
wdzięczna ludziom zaangażowa-
nym w ten projekt za szansę, któ-
rą dali każdej z modelek. Ich wie-
dza, doświadczenie i cierpliwość 
potrafi ą zdziałać cuda – podkreśla 
Kinga Dłużak. 

To�absolutnie�mój�styl:�
kolorowy,�oryginalny,�
inspirowany�folklorem.�
uwielbiam�takie�rzeczy,�
bo�to�coś�zupełnie�
innego�niż�mogę�nosić�
na�co�dzień.

Kinga Dłużak z Łowicza

Sobotni pokaz mody z�udziałem�mieszkanek�Głowna.�

agniesZKa
wojCiesZeK

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info

Wśród modelek pojawiły się uczestniczki od dawna związane z festiwalem,�które�same�siebie�opatrują�
mianem�„dinozaurów”.�nie�zabrakło�również�nowych�twarzy.�
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Największe brawa publiczności�towarzyszyły�pokazowi�z�udziałem�
modelek�plus�size.�
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WSPOMNiENiA |�POZOSTAną�W�nASZEJ�PAMIęCI

ODESZLi OD NAS
26.02.-10.03.2019

�26 lutego:�Ryszard�Gałaj,�l.73;�
Adela�Kalicka,�l.93.

�28 lutego:�
Genowefa�Zdunik,�l.87;�
Irena�Podrażka,�l.90.

�1 marca:�Marian�Godos,�l.83.
�3 marca:�Jan�Kwestarz,�l.97.�

Leokadia�Sender,�l.89,�Stryków;�
helena�Kret,�l.86,�Łowicz.

�4 marca:�helena�Matych,�
l.96;�helena�Czaja,�l.73,�Łowicz;�
Władysława�Gajewska,�l.80.�

�6 marca:�Marek�Ziarnik,�l.68;�
helena�Warzywoda,�l.78,�Łowicz;�
Ryszard�Bombrych,�l.80,�Łowicz;�
Barbara�Misiak,�l.78.

�8 marca:�Jadwiga�Gawinek,�
l.83;�Krystyna�Pacholak,�l.78.�
Mirosław�Chachuła,�l.77.

�9 marca:�
Andrzej�Wawrzynczak,�l.78.

�10 marca:�Zofia�Wójcik,�l.86.
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 Wanda Piklikiewicz-
Broszkowska
(1926 – 2019)

Wanda�Piklikiewicz-
Broszkowska,�powstaniec�
warszawski�i�żołnierz�
Polskich�Sił�Zbrojnych�
na�Zachodzie.�Z�Łowiczem�
nie�była�związana�do�czasu,�
gdy�nawiązało�z�nią�kontakt�
Stowarzyszenie�historyczne�
im.�10�Pułku�Piechoty�
i�zaproponowało�zostanie�
matką�chrzestną�kopii�
sztandaru�pułku�
z�okresu�przedwojennego.�
Zgodziła�się.�Przez�kolejne�
lata�Łowicz,�za�sprawą�
członków�„Dziesiątki”,�
stał�się�jej�bliższy.�Gdy�
zachorowała,�po�apelu�
członków�stowarzyszenia�
wielu�mieszkańców,�ale�
też�uczniów�miejskich�
szkół,�przesyłało�jej�kartki�
z�pozdrowieniami�
i�życzeniami�powrotu�
do�zdrowia.

Piotr Marciniak, prezes Sto-
warzyszenia Historycznego 
im. 10 Pułku Piechoty w Łowi-
czu, powiedział nam, że po raz 
pierwszy spotkał panią Wandę 
w 2009 roku, w czasie uro-
czystości w Teatrze Wielkim 
w Warszawie z okazji wybuchu 
II wojny światowej. – Byliśmy we 
czterech, staliśmy w kuluarach 
i w pewnym momencie spostrze-
gliśmy, że jakiś starszy mężczy-
zna bacznie się nam przygląda. 
Po chwili podszedł i spytał, czy 
jesteśmy z Łowicza – opowiada 
Piotr Marciniak.

Był to mąż pani Wandy, Hen-
ryk. Jak się okazało, przed woj-
ną jako ofi cer był w Łowiczu 
na ćwiczeniach, potem otrzymał 
przydział do pułku rezerwowe-
go, który miał być formowany 
w przypadku wybuchu wojny. 
Tak też się stało, w pierwszych 
tygodniach II wojny światowej 
z pułkiem tym przewędrował 
do Rawy Mazowieckiej i dalej 
do Brześcia. Ranny, cudem unik-
nął sowieckiej niewoli.

Od tego czasu Stowarzyszenie 
utrzymywało stały kontakt z mał-
żeństwem. Na jego zaproszenie 
państwo Piklikiewicz kilkakrot-
nie byli w Łowiczu. Wówczas 
pani Wanda miała okazję po-
znać bliżej Łowicz, a pan Hen-
ryk przypomnieć sobie miasto 
z okresu młodości. Mimo upły-
wu czasu wiele miejsc rozpozna-
wał, przypominał sobie też róż-
ne zdarzenia, m.in. jak jadąc na 
koniu prowadził wojska z koszar 

przy ul. Podrzecznej do katedry 
na mszę świętą. 

Pani Wanda opowieści te 
przyjmowała ze zdziwieniem, bo 
mąż nigdy wcześniej nie opowia-
dał, że był w Łowiczu. Miasto 
bardzo jej się spodobało, szcze-
gólnie katedra i oba rynki. Nic 
dziwnego – z wykształcenia była 
historykiem i historykiem sztuki.

W 2014 roku, w czasie uroczy-
stego przekazania kopii przed-
wojennego sztandaru 10 Pułku 
stowarzyszeniu, pani Wanda wy-
stąpiła w roli matki chrzestnej. 
Niestety, jej mąż zmarł wcze-
śniej. Piotr Marciniak powiedział 
nam, że miał nadzieję, że wystąpi 
on w roli chrzestnego, przypomi-
nając, że chrzestnymi przedwo-
jennego sztandaru była rodzina 
Bukowieckich, spokrewniona 
z dowódcą pułku Marianem Kru-
dowskim.

– Pani Wanda bardzo cieszyła 
się z powierzonej jej roli, mówi-
ła, że czuje z tego powodu dumę, 
po części był to też dla niej gest 
w stronę nieżyjącego męża, który 
był związany z Łowiczem przed 
wojną – opowiada Marciniak. 

Po uroczystym przekazaniu 
sztandaru pani Wanda odwie-
dziła Łowicz jeszcze kilkakrot-
nie, była gościem honorowym na 
uroczystościach patriotycznych, 
które odbywały się się w mieście, 
jak i na uroczystościach pułko-
wych, organizowanych przez Sto-
warzyszenie. Jednak, jak mówi 
Piotr Marciniak, po śmierci męża 
pani Wanda powoli zaczęła opa-

dać z sił i podupadać na zdrowiu. 
– Po tej parze widać było ogrom-
ne zżycie, którego można jedy-
nie pozazdrościć, na pewno pani 
Wandzie nie było łatwo – dodaje.

Podkreśla, że zapamięta ją 
jako osobę bardzo pogodną, peł-
ną energii i trudnej do określenia 
aury, która sprawiała, że można 
było przy niej czuć się dobrze. 
Oprócz tego pani Wanda potra-
fi ła zaskoczyć. W pamięci ma 
na przykład spotkanie w Warsza-
wie, w jednej z restauracji opo-
dal Placu Zbawiciela, restaura-
cja nie była najwyższych lotów, 
miejsca w niej zajmowali raczej 
panowie spod ciemnej gwiazdy, 
ale gdy tylko weszli do środka, 
została przywitana „Dzień Dobry 
Pani Wandeczko”. – Oniemia-
łem, bo na twarzach panów ryso-

Wanda Piklikiewicz-Broszkowska (1926-2019)

Bardzo�cieszyła�się�
z�powierzonej�jej�roli,�
mówiła,�że�czuje
z�tego�powodu�
dumę,�po�części�był�
to�też�dla�niej�gest
w�stronę�nieżyjącego�
męża,�który�był�
związany�z�Łowiczem�
przed�wojną.
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wał się prawdziwy szacunek dla 
pani Wandy. Nie wiem z czego to 
wynikało i co mogło ich łączyć, 
ale wrażenie było piorunujące 
– wspomina Piotr Marciniak. Po 
każdym spotkaniu w restaura-
cji kazała spakować na wynos 
jedzenie, którego nie zjedzono, 
przykładała bardzo dużą wagę do 
tego, aby się ono nie marnowało. 

Bardzo bolało ją to, że symbol 
Polski Walczącej jest wykorzy-
stywany przez środowiska naro-
dowe, że trafi ł na koszulki, na-
lepki, że mają go na sobie osoby, 
które, nie znając jego znaczenia 
i nie potrafi ąc się zachować, 
uwłaczają jego znaczeniu. Dla 
niej był on świętością, symbo-
lem walki i dramatu jej pokole-
nia, znakiem, za który w czasach 
jej młodości można było zginąć.

Nie oceniała Powstania War-
szawskiego – czy było dobre, czy 
złe, mówiła o wielkiej radości 
pierwszych dni, gdy po 1 sierp-
nia wyrwano Niemcom frag-
ment Polski i dramacie tego, co 
nastąpiło później. 

W pamięci wyryło jej się spo-
tkanie w ostatnich dniach po-
wstania z jego dowódcą, Anto-
nim Chruścielem „Monterem”, 
ukrywała się wówczas z grupą 
ludzi w jednej z piwnic. Jak mó-
wiła, zajrzał tam jego adiutant, 
na pytanie dowódcy „Jak mora-
le”, odpowiedział mu  „W miarę 
dobre” i wyszedł.  A w tej piw-
nicy, jak mówiła z przejęciem 
pani Wanda, w jednym kącie le-
żał trup, w drugim rodziła kobie-
ta, a w trzecim płakały kobiety 
i dzieci, wszyscy brudni od ku-
rzu i krwi.

Pani Wanda zaskoczyła Marci-
niaka kiedyś czymś jeszcze: wy-
znała, że otrzymała kwiaty od 
jakiejś Szaron i, że ona nie wie 
nawet kto to jest. Zdziwił się, gdy 
odkrył, że chodzi o Sharon Stone, 
aktorkę, gwiazdę Hollywod. Pani 
Wanda spotkała się z nią raz na 
zjeździe kobiet, gość spotkania 
zza Wielkiej Wody był tak ocza-
rowany panią Wandą, że postano-
wił jej podziękować za spotkanie 
właśnie kwiatami.

– Mimo wielu trudnych prze-
żyć, pani Wanda nigdy się nie 
skarżyła, nie narzekała, dziel-
nie znosiła chorobę, choć z po-
wodu udaru w ostatnim jej etapie 
nie było z nią pełnego kontaktu 
– mówi Piotr Marciniak. Ale 
wówczas Dziesiątacy starali się 
zrobić dla niej cokolwiek, wymy-
ślili akcję „Kwiaty dla Wandecz-
ki”. Na apel, aby wysyłać do szpi-
tala, w którym przebywała kwiaty 
oraz kartki z pozdrowieniami, od-
powiedziały łowickie szkoły, pry-
watne osoby i instytucje. Cieszyła 

ją ta pamięć, także dla jej bliskich 
było to bardzo miłe.

„Dziesiątacy” wzięli udział 
w uroczystościach pogrzebowych, 
na warszawskie Powązki poje-
chało ich kilkunastu, w tym 11 
w mundurach. W wyjeździe po-
mógł łowicki ratusz. Jak się oka-
zało, było ich więcej niż żołnierzy 
Wojska Polskiego, których wy-
słano zaledwie kilku. Dzięki ich 
obecności miała w swej ostatniej 
drodze prawdziwą asystę wojsko-
wą.  tb

***
Wanda Piklikiewicz-Brosz-

kowska urodziła się w 1926 roku 
jako córka Stanisława Broszkow-
skiego, dyrektora banku oraz Ka-
tarzyny z Rudzińskich w Wo-
łominie. Miała dwóch braci, 
Władysława (ur. 1919) i Stani-
sława (1934-2000) oraz siostrę 
Marię (ur. 1928). Po wybuchu 
II wojny światowej kontynu-
owała naukę na tajnych komple-
tach. Maturę zdała przed wybu-
chem Powstania Warszawskiego. 
Po wybuchu powstania znalazła 
się na Powiślu, służyła jako łącz-
niczka batalionu Zaremba-Piorun 
w stopniu starszego strzelca, pra-
cowała w fabryce Alfa Laval przy 
produkcji granatów. 

Po kapitulacji powstania zo-
stała wzięta ze swoim batalio-
nem do niewoli. W drodze do 
obozu trafi ła na przesłuchanie 
do pałacyku w Ożarowie, gdzie 
rezydował dowódca oddziałów 
SS skierowanych do stłumie-
nia powstania, Erich von dem 
Bach-Zalewski. Opowiadała, że
w trakcie przesłuchania stanął 
nad nią i mierzył wzrokiem, jak-
by nie dowierzając z kim przy-
szło walczyć jego żołnierzom. 
Ponieważ nic nie zeznała, zosta-
ła skierowana do obozów Bad 
Fallingbostel, Bergen-Belsen, 
Oberlangen, z którego 12 kwiet-
nia 1945 r. wyzwolili ją żołnierze 
2 Pułku Pancernego 1 Dywizji 
Pancernej gen. Maczka.

Po wojnie wróciła do kraju 
i wspólnie z najbliższą ocalałą ro-
dziną osiadła w Łodzi. Wyszła za 
mąż za Henryka Piklikiewicza, 
z którym miała syna Macieja 
(ur. 1958 r.). 

Należała do Światowego 
Związku Żołnierzy Armii Kra-
jowej, była prezesem Środowi-
ska „Oberlangen” należącego do 
warszawskiego okręgu ŚZŻ AK.  
Została odznaczona Krzyżem 
Ofi cerskim Orderu Odrodzenia 
Polski, Krzyżem Komandorskim 
tego orderu oraz Krzyżem Party-
zanckim. 

Zmarła 25 stycznia tego roku 
w stopniu majora WP.  opr. tb

Osiek�|�Dla�Katarzyny�Stańczyk

33 tysiące w 5 godzin
Mieszkańcy gminy Kocierzew Południowy 
stanęli na wysokości zadania bawiąc się po 
południu 8 marca w strażnicy w Osieku: 
przez pięć godzin zebrali na rehabilitację 
Katarzyny Stańczyk z Lenartowa 32.905 zł. 
Imprezę rozmachem przygotowały panie 
z Koła Gospodyń Wiejskich, przy wsparciu panów
z Ochotniczej Straży Pożarnej w Osieku. 

Katarzyna Piekacz, prezes Koła 
Gospodyń Wiejskich z Osieka, 
główna organizatorka wydarze-
nia, powiedziała nam, że rzeczy-
wistość przerosła jej oczekiwania. 
Zaraz po rozpoczęciu imprezy 
sala strażnicy wypełniła się ludź-
mi i tak było niemal do końca. 
– Jestem bardzo zadowolona z na-
szej akcji i niesamowicie dumna 
z pań z mojego koła, które spisa-
ły się na medal przygotowując im-
prezę. Spędziły długie godziny, 
chociażby przygotowując 1.200 
losów loterii, pakując nagrody 
– wspomina.

Bez trudu wymienia też naj-
bardziej zaangażowane panie: 
z zarządu KGW w Osieku Lu-
cynę Dałek i Wandę Stańczyk 
oraz członkinie: Dorotę Siewier-
ską, Krystynę Kołodziejczyk, 
Annę Dobrzyńską, Monikę Piech, 
Agnieszkę Woźniak i Marze-
nę Piekacz – te dwie ostatnie od-
powiedzialne były za pozyska-
nie sponsorów, zaś zespół: Edyta 
Zielak, Anna Gać i Krystyna Ko-
łodziejczyk zajął się dekoracją 
i przygotowaniem sali.

Przewodnicząca koła podkreśli-
ła, że w organizację imprezy zaan-
gażował się mocno mieszkaniec 
gminy, radny sejmiku samorzą-
dowego województwa łódzkiego 
Waldemar Wojciechowski, m.in. 
zdobywając wiele przedmiotów, 
które trafi ły na licytację. W roz-
mowie z nami wynik akcji określił 
jako sukces i powiedział, że to po-
tężne wsparcie, które zostanie wy-
korzystane w najlepszy sposób, 
aby pani Katarzyna mogła wrócić 
do domu, do swoich najbliższych. 
Pieniądze zostały przekazane sio-
strze Katarzyny Stańczyk w po-
niedziałek 11 marca.

Pani Katarzyna Piekacz przy-
znała, że nie zna Katarzyny Stań-
czyk. Mimo że mieszkają w tej 
samej gminie, prawdopodobnie 
nigdy się nie spotkały. Dlaczego 
tak się zaangażowała w pomoc 
nieznanej bliżej osobie? Mówi, że 
to odruch serca, zna siostrę pani 
Katarzyny która prowadziła zaję-
cia zumby, w których brała udział.

Imprezę otworzyli wspólnie 
z organizatorami starosta łowic-
ki Marcin Kosiorek, wicestaro-
sta Piotr Malczyk (starostwo ob-
jęło patronatem wydarzenie), 
wójt gminy Kocierzew Południo-
wy Agnieszka Wojda, proboszcz 
parafi i w Kocierzewie ks. Jan Ja-
nik. Dla dzieci pani Katarzyny, 
Michaliny (4 lata) i Antoniego 
(5 lat), przygotowano niespo-
dziankę – duże torby z prezen-
tami, które wręczono im zaraz 
na początku zabawy. Po tym ru-
szyła sprzedaż losów i licytacje. 
Zwłaszcza te drugie były emo-
cjonujące, bo licytowano warto-
ściowe rzeczy. Wśród nich była 
np. suknia wieczorowa zaprojek-
towana i przekazana przez pro-
jektantkę Elę Piorun czy dwa 
kuce, które przekazała Marianna 
Sierota, właścicielka sal wesel-
nych, te znalazły nabywców za 
około 500 zł każdy.

Były też wystawione na licyta-
cję vouchery na przelot widokowy 
helikopterem dla dwóch osób (zo-
stały „rozdane” za 200 zł), oprócz 
tego licytowano pobyt w atrakcyj-
nym hotelu, duży zestaw kluczy 
warsztatowych, zestaw łowickich 
gadżetów oraz obrazy wykonane 
przez lokalnego twórcę.

W czasie imprezy czynne było 
stoisko policji dotyczące bez-
pieczeństwa na drodze, stoisko, 
na którym wykonywane były za-
biegi kosmetyczne, a dla dzie-

ci przygotowano stół, na któ-
rym mogły układać klocki Lego. 
Na zewnątrz czekały na nie do-
datkowe atrakcje: przejażdżki na 
kucach oraz quadzie, a także stra-
żacy, którzy prezentowali swój 
sprzęt. W czasie imprezy moż-
na było posłuchać młodzieżo-
wej orkiestry strażackiej z Wicia 
oraz obejrzeć przygotowane 
przez młodzież z Gimnazjum 
w Kocierzewie przedstawienie 
na podstawie Zemsty Aleksan-
dra Fredry. Dużym zaintereso-
waniem cieszył się też pokaz siły 
Strongmana w wykonaniu Kon-
rada Karwata.

Panie z Osieka zadbały też, 
aby w czasie imprezy bawiący się 
na niej mogli się posilić, odpo-
wiadała za to Renata Brzozowska. 
Z pomocą przyszły panie z KGW 
Wicie, które dostarczyły dodat-
kowo ok. 20 ciast. W zaimprowi-
zowanym bufecie była też kawa 
i herbata.

Pani Agata Żaczek, która bawi-
ła się tego popołudnia w Osieku, 
powiedziała nam, że zaskoczył 
ją rozmach imprezy i atrakcyjne 
nagrody, które podniosły jej ran-
gę. Przyszła na nią, choć z po-
czątku się wahała, przekonało 
ją jednak ogromne społeczne za-
angażowanie organizatorów. Ni-
gdy nie poznała Katarzyny Stań-
czyk, ale trudno jej wyobrazić 
sobie położenie, w którym zna-
lazła się rodzina, szczególnie 
dzieci. Szczerze jej współczuje 
i nie wahała się aby wesprzeć ak-
cję. – Powiem panu, że patrząc 
na tych wszystkich ludzi, tak 
mocno zaangażowanych w po-
moc dla Kasi, nie boję się choro-
wać – stwierdziła.

Pani Katarzyna Piekacz po-
wiedziała nam, że ponieważ le-
czenie Katarzyny Stańczyk wy-
maga dużych nakładów, można 
się spodziewać kolejnych akcji 
na terenie gminy. 

Młodzieżowa Orkiestra OSP z Wicia�w�czasie�imprezy�grała�
w�przerwach,�między�licytacjami.

Każdy mógł spróbować szczęścia w loterii,�panie�z�KGW�przygotowały�
na�imprezę�1,2�tys.�losów.

RZUT OKiEM�|�DOChÓD�DLA�MIESZKAnKI�LEnARTOWA
Także Łowicki Uniwersytet 
Trzeciego Wieku włączył się 
w pomoc dla Katarzyny 
Stańczyk z Lenartowa.�
Przed�koncertem�Łowickiej�
Orkiestry�Kameralnej�z�okazji�
Dnia�Kobiet,�9�marca,�uniwersytet�
rozprowadził�cegiełki�o�wartości�
5�zł,�co�pozwoliło�zebrać�kwotę�
2,4�tys.�zł.�
W�czasie�koncertu�sala�kina�
była�pełna,�część�osób�
musiała�zająć�miejsca�na�
dostawionych�krzesłach.�Orkiestra�
zaprezentowała�program�pt.�
„W�świecie�operetki”,�a�gościnnie�
zaśpiewali�soliści�Sylwia�
Strugińska-Wochowska�–�sopran�
i�Szymon�Jędruch�–�tenor.�tbTO
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Prowadzącymi licytację byli�szefowa�KGW�w�Osieku�Katarzyna�Piekacz�
oraz�radny�sejmiku�wojewódzkiego�Waldemar�Wojciechowski.
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Łowicz |�PBP

Turniej jednego wiersza
Powiatowa Biblioteka 
Publiczna w Łowiczu 
wraz z Klubem Seniora 
Radość organizują 21 marca 
„Turniej jednego wiersza”.

Mogą w nim wziąć udział oso-
by dorosłe (poeci – amatorzy), 
które mają napisany przez siebie 
wiersz, który nie był dotąd nigdzie 
publikowany ani nagradzany. 

Wiersz trzeba będzie pod-
czas spotkania zaprezentować. 
Zgłoszenia chętnych do udziału  
w turnieju będą przyjmowane bez-
pośrednio przed nim. Same zma-
gania rozpoczną się o godz. 16. 

Warto dodać, że data turnieju 
nie jest przypadkowa. 21 marca to 
nie tylko pierwszy dzień kalenda-
rzowej wiosny, ale również Świa-
towy Dzień Poezji.  mwk

Zduny�|�Dzień�Kobiet

Kiljański zaśpiewał, a wójt  
ze strażakami rozdał tulipany
Ponad 100 mieszkanek 
gminy Zduny wysłuchało 
10 marca w Domu Kultury 
koncertu Krzysztofa 
Kiljańskiego z okazji Dnia 
Kobiet.

Artysta pokazał klasę i na kon-
cert w niedużej miejscowości 
przyjechał z akompaniującym mu 
triem muzyków, dzięki temu z es-
trady popłynęły prawdziwe, żywe 
dźwięki. 

Wokalista przyłączył się do ży-
czeń, które paniom złożyli prze-
wodniczący Rady Gminy Wie-
sław Dałek oraz wójt Krzysztof 
Skowroński, mówiąc: – Czym 
świat byłby bez was, na pewno 
nie byłoby nas. I żartobliwie opo-

wiedział o zwyczaju w krajach 
dawnego Związku Radzieckie-
go, gdzie dzień, na który przypa-
da święto kobiet, jest dniem wol-
nym od pracy, wyrażając nadzieję, 
że może zwyczaj ten przyjmie się 
także w Polsce. 

Kiljański śpiewał przez godzi-
nę, m.in. piosenki z repertuaru 
Franka Sinatry (z interpretacji któ-
rych jest znany) oraz utwory ze sło-
wami Jonasza Kofty – „Naprawdę 
jaka jesteś” i „To była Blondyn-
ka”, pod koniec zabrzmiał prze-
bój „Prócz Ciebie nic...”, któ-
ry śpiewa wspólnie z Kayah.

Po koncercie obecnym na sali 
paniom tulipany wręczyli wójt, 
przewodniczący rady oraz straża-
cy z OSP w Złakowie Borowym. 
 tb

Łowicz�|�Koncert�w�sali�barokowej

„Klasycznie niepoważni” dla pełnej sali
Sala barokowa łowickiego 
muzeum nie pomieściła 
wszystkich chcących 
wysłuchać koncertu  
z cyklu Burmistrza  
Łowicza Zaprasza  
z okazji Dnia Kobiet,  
w niedzielę, 10 marca.

Część osób nawet nie usiadła w 
przedsionku, który prowadzi do 
sali, ale musiała słuchać wystę-
pu kwintetu wokalno-instrumen-
talnego „Klasycznie niepoważ-
ni” na stojąco. Burmistrz Łowicza 
Krzysztof Kaliński powiedział 
nam, że nie pamięta tak wysokiej 
frekwencji na koncercie z okazji 
święta kobiet. Przed jego rozpo-
częciem wręczył on paniom pra-

wie 300 tulipanów. Część z nich 
przyszła w towarzystwie męż-
czyzn, a sala, przypomnijmy, dys-
ponuje 200 miejscami siedzącymi.

Grupa „Klasycznie niepoważ-
ni” otworzyła koncert utworami  
z opery „Carmen” Georges’a Bi-
zeta, uwerturą i arią torreadora, 
zagrali walca „Por una cabeza” 
Carlosa Gardela z filmu „Zapach 
kobiety”. Wykonali też popular-
ne polskie utwory „Umówiłem się  
z nią na dziewiątą” z repertuaru 
Eugeniusza Bodo, „Tango Mi-
longa” z repertuaru Mieczysława 
Fogga, a także „Brunetki, blon-
dynki” z repertuaru Jana Kiepu-
ry. Pod koniec muzycy wykonali 
piosenkę Elvisa Presleya – „Can’t 
Help Falling in Love” z dedykacją 
dla pań z okazji ich święta.  tb

Łowicz�|�XV�Powiatowy�Konkurs�Czytelniczy

Całe podium dla dziewcząt
Po raz 15. w Pijarskich 
Szkołach Królowej Pokoju 
został zorganizowany 
Powiatowy Konkurs 
Czytelniczy dla uczniów 
klas IV-VI szkół 
podstawowych.  
Najlepsi jego uczestnicy  
26 lutego rozwiązali test  
II etapu, a 11 marca poznali 
rozstrzygnięcie.

Główną nagrodę, czyli wy-
cieczkę do Budapesztu wraz  
z opiekunem, wywalczyła Zuzan-
na Pietrzak ze szkoły Podstawo-
wej w Kocierzewie Południowym. 
Druga była Łucja Kaczmarek  
z Pijarskiej Szkoły Podstawowej,  
trzecia Natalia Mortecka ze Szkoły 
Podstawowej w Stachlewie.

24 uczestników z 14 podstawó-
wek sprawdziło swoją znajomość 
książek Katarzyny Majgier z cy-
klu „Tajemnice starego pałacu”, 
który tworzą tytuły: „Duch z Nie-
wiadomic”, „Milioner z Gdańska” 
oraz „Konserwator z Warszawy”. 

To książki przygodowe dla dzieci 
i nastolatków.

W imieniu Zuzanny Pietrzak 
nagrodę odbierała jej nauczyciel-
ka Renata Kunat. O swojej pod-
opiecznej wypowiadała się w sa-
mych superlatywach, mówiąc,  
że jest uczennicą bardzo solidną  
i jednocześnie pasjonatką książek. 
– Myślę, że nasze przygotowania 

do tego konkursu były przyjem-
nością tak dla mnie, jak i dla Zu-
zanny – mówiła nam Renata Ku-
nat. – To przede wszystkim była 
jej praca, ja starałam się ją napro-
wadzać i doradzać.

Druga w konkursie Łucja 
Kaczmarek mówiła, że choć kon-
kurs był wymagający, to lekturę 
zadanych książek uważa za przy-

jemność. Sama bardzo lubi czy-
tać, nie ma jednego ulubionego ty-
tuły ani autora, przyznaje, że lubi 
książki przygodowe.

W komisji konkursowej, jak 
co roku, zasiadały była dyrektor  
I LO w Łowiczu Elżbieta Sko-
neczna i dyrektor Biblioteki Miej-
skiej w Łowiczu Magdalena Pa-
kulska.  tm

Uczestnicy drugiej, finałowej rundy konkursu, którzy�osobiście�przybyli�na�ogłoszenie�wyników.

Solista kwintetu „Klasycznie niepoważni” Arkadiusz Anyszka�
(baryton)�wykonywanie�arii�torreadora�z�opery�Carmen�rozpoczął�w�czasie�
swego�wejścia�na�salę.

Krzysztof Kiliański w czasie koncertu w Zdunach�złożył�obecnym�
paniom�życzenia�z�okazji�Dnia�Kobiet.
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Nieborów�|�Co�nosiły�na�sobie�nieborowskie�damy

Suknie, bluzki, hafty i koronki  
– super wystawa w pałacu
Do 9 czerwca zwiedzający Muzeum w Nieborowie będą mieć okazję zobaczyć niezwykłą  
wystawę mody dawnych mieszkanek pałacu. Zobaczyć na niej można m.in. oryginalne secesyjne suknie 
i bluzki Anny z Lubomirskich, żony Janusza Radziwiłła – ostatniego właściciela Nieborowa  
oraz zrekonstruowane suknie z XIX w., które dotąd można było oglądać na portretach.

W otwarciu wystawy 9 marca 
uczestniczył prof. Jerzy Mizio-
łek, dyrektor Muzeum Narodowe-
go w Warszawie. Podzielił się on 
refleksją, iż w czasach, gdy stro-
je były wykonywane, kosztowały 
więcej niż obrazy, na których zo-
stały uwiecznione, dziś zaś obrazy 
osiągają zawrotne sumy. Wyraził 
też nadzieję, że nieborowska wy-
stawa będzie przyczynkiem do bu-
dowy nowej tradycji pokazywania 
znakomitych kobiecych kreacji, 
które winny być prezentowane jak 
najwybitniejsze dzieła sztuki, któ-
rymi w rzeczywistości są.

Kurator muzeum Monika Ant-
czak zdradziła nam, że pomysł  
na wystawę zrodził się, gdy  
w trakcie inwentaryzacji w jednej 
ze skrzyń złożonych w magazynie 
natrafiono na zawiniątko, w któ-
rym znajdowały się koronki, koł-
nierze i materiał przygotowany do 
uszycia sukni. Zdano sobie wów-
czas spraw, że dotknięto obszaru, 
który w Nieborowie nie był do-
tąd prezentowany, a który posia-
da ogromny potencjał. Suknia, 
której wykroje znaleziono, zosta-
ła po ponad 100 latach dokończo-
na, można ją oglądać na wystawie, 
to tzw. princeska z drugiej połowy 
XIX wieku.

Muzeum „przypomniało so-
bie”, że jest właścicielem czterech 
sukni secesyjnych Anny Lubo-
mirskiej, które ponad 30 lat temu 
przekazano na ekspozycję tema-
tyczną Muzeum w Płocku. Udało 
się je odzyskać i tworzą one trzon 
części wystawy poświęconej se-
cesji, którą można oglądać w Sali 

Białej. Oprócz nich prezentowa-
nych jest 8 bogato zdobionych ko-
ronkami i haftami bluzek z tego 
okresu.

Kurator wystawy Barbara 
Szewczyk zaznaczyła, że w zbio-
rach muzeum nie ma z tego okre-
su spódnic, składały się na nie 
duże płachty materiału, które ze 
względu na wartość nawet na 
dworach z czasem wykorzysty-
wano do szycia kolejnych strojów. 
Wśród innych eksponatów są też 
koronkowe kołnierzyki i mankie-
ty z bluzek, peniuar, ozdoby oraz 
zachwycająca suknia ślubna Anny 
z Lubomirskich, która na wysta-
wę przyjechała z rekonstrukcji na 
dzień przed otwarciem i została na 
niej ustawiona niemal z marszu. 

Kurator wystawy podkreśliła, 
że w magazynie znaleziono tyl-
ko tren z tejże sukni, ona sama się 
nie zachowała, odtworzono ją na 
podstawie rodzinnych zdjęć po-
zostawionych przez Radziwiłłów. 
Oryginalne ubiory wykonane z je-
dwabiu, a więc suknie, jak i bluz-
ki, nie zostały przed wystawą pod-
dane gruntownej renowacji, aby 
zachować ich historyczną wartość.

W Sali Czerwonej zwiedzający 
przeniosą się w czasie do wieku 
XIX i będą mieć możliwość prze-
śledzenia ówczesnej mody. Mu-
zeum zdecydowało się na orygi-
nalny krok – dwie prezentowane 
suknie zostały „zdjęte” z wiszą-
cych w pałacu portretów. 

Podobnie jak w przypadku czę-
ści secesyjnej, tak i tu rekonstruk-
cję powierzono pracowni Fundacji 

Nomina Rosae, specjalizującej się 
w renowacjach i rekonstrukcjach 
historycznych strojów, nad praca-
mi czuwała dr. Maria Molenda.  
– Secesja była pierwsza, ale myśląc 
nad wystawą poczuliśmy że to za 
mało, że nie powinniśmy skupiać 
się wyłącznie na ostatnich właści-
cielach Nieborowa, a sięgnąć dalej 
w przeszłość – powiedziała nam 
kurator Monika Antczak.

Zobaczymy więc w całej oka-
załości suknie Anieli z Radziwił-
łów Czartoryskiej – w stylu an-
tycznym oraz Leontyny Gabrieli 
Clary und Aldringen, babki Janu-
sza Radziwiłła – w stylu bieder-
meier. Prezentowane są też suknie 
z turniurami, popularne w drugiej 
połowie XIX wieku, w których 
ozdobnie formowany materiał 
koncentrował się z tyłu, podkre-
ślając kobiece kształty. Jest też 
suknia z krynoliną, sztywną spód-
nicą opartą na metalowym stela-
żu, które noszono w pierwszej po-
łowie XIX wieku.

Warto wybrać się do 9 czerwca 
do nieborowskiego muzeum, aby 
zobaczyć prezentowaną wysta-
wę, tym bardziej, że część ekspo-
natów, zwłaszcza historycznych, 
wykonanych z jedwabiu, w trosce  
o materiał trafi zaraz po jej zakoń-
czeniu i zabezpieczeniu ponownie 
do muzealnego magazynu. 

Nad aranżacją wystawy czuwa-
ła zastępca kuratora Elżbieta Bo-
gaczewicz-Biernacka, która za-
dbała, aby prezentowane stroje 
były odpowiednio wyeksponowa-
ne.  tb

Tłum oglądających wystawę XiX-wiecznych sukni w Sali Czerwonej nieborowskiego muzeum  
–�w�pierwszym�rzędzie,�trzymający�katalog,�dyrektor�Muzeum�narodowego�w�Warszawie�prof.�Jerzy�Miziołek.
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Elżbieta Bogaczewicz-
Biernacka,�zastępca�kuratora�
Muzeum�w�nieborowie�i�Arkadii.
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Prezes Fundacji Nomina Rosae Maria Molenda uzupełniała 
opowieść kuratorki wystawy Barbary Szewczyk,�zdradzając�wiele�
szczegółów�dotyczących�rekonstrukcji�sukni.

Na wystawie można też zobaczyć co kobiety musiały założyć,��
aby�nadać�np.�turniurom�odpowiedni�kształt,�i�skonfrontować�to�z�jedną��
z�sukni�w�tym�stylu.
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Tomasz Żółtko�uważa,�że�jednym�z�największych�problemów�ludzi��
jest�dziś�brak�zdolności�przebaczania.�
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Łowicz�|�Zakład�Karny

Muzyczne rekolekcje
Tomasz Żółtko znów odwiedził 

osadzonych w łowickim więzie-
niu, gdzie zagrał przeszło godzin-
ny koncert. Muzyk, poeta i kom-
pozytor opowiedział m.in. o tym, 
że sam w swoim życiu był kiedyś 
na dnie.

Bard prezentował autorskie 
utwory, przeplatane dygresjami  
o miłości, pokoju czy przebacze-
niu. Przekonywał, że największy 

upadek człowieka jest wtedy, kie-
dy sam zaczyna wierzyć, że jest 
nikim. Powiedział, że jemu god-
ność przywróciła dopiero wiara.

Wśród wykonywanych utwo-
rów nie mogło zabraknąć piosen-
ki „Kochaj mnie i dotykaj”, który 
przez 30 tygodni gościł w „gorą-
cej dziesiątce” Muzycznej Jedyn-
ki, stając się tym samym najwięk-
szym przebojem Tomasza Żółtko.

RZUT OKiEM�|�DZIECI�DLA�DZIECI�

Przed przedszkolakami i młodzieżą szkolną z Sannik wystąpili we 
wtorek, 5 marca, z koncertem „W hołdzie Chopinowi” uczniowie 
Państwowej Szkoły Muzycznej im. Stanisława Moniuszki z Gąbina�
–�wielu�z�nich�to�mieszkańcy�gminy�Sanniki.�Takie�koncerty�uczniów�dla�
uczniów�w�pałacu�w�Sannikach�odbywają�się�od�kilku�już�lat.�Tym�razem��
z�powodzeniem�wystąpili:�Zuzanna�Kordalewska,�Julia�Wypysińska,��
Marta�Majewska,�Michalina�Dobaczewska,�Jan�Zieliński,�Błażej�Lenarcik,�
Julia�Kalińska�i�Jan�Szarota.�na�zakończenie�wybrzmiał�Walc�As-dur�op.�
nr�3�F.�Chopina�w�wykonaniu�Zbigniewa�Mereckiego�–�nauczyciela��
w�klasie�fortepianu.�opr. mak 
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RZUT OKiEM |�„ChOPIn�nA�MAZOWSZu”�DO�KOńCA�MARCA�

Na wystawę prac Barbary 
Jachimowicz z Sochaczewa  
pt.: „Chopin na Mazowszu  
i kwiaty polskie” zaprasza pałac 
w Sannikach. Wystawę�można�
oglądać�do�końca�marca.��
–�Po�prostu�lubię�malować,�
mam�do�tego�profesjonalne�
przygotowanie,�cieszy�mnie�świat�
i�życie.�Często�maluję�kwiaty,�
martwą�naturę,�abstrakcje,�pejzaże�
poplenerowe�–�mówiła�o�sobie�
malarka�podczas�wernisażu,�który�
odbył�się�w�niedzielę,�3�marca,�
po�koncercie�chopinowskim.�
Ponieważ�mieszka�blisko�
żelazowej�Woli,�częstym�tematem�
jej�prac�jest�dworek�–�miejsce�
urodzenia�Fryderyka�Chopina.�
Maluje�go�w�różnych�ujęciach��
i�o�różnych�porach�roku.��
Podobnie�zresztą�jak�i�pałac��
w�Sannikach.�opr. makEC
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Łowicz
Ognisko 
Muzyczne 
przed jubileuszem 

26 maja w Muzeum w Łowi-
czu zaplanowano koncert jubile-
uszowy z okazji z 62-lecia dzia-
łalności Społecznego Ogniska 
Muzycznego w Łowiczu oraz 
20-lecia powołania Łowickiego 
Towarzystwa Muzycznego im. 
Mikołaja Zieleńskiego. 

W związku z przygotowania-
mi do obchodów poszukiwane 
są ciekawe fotografie lub osoby, 
które były uczniami i chciały-
by się podzielić wspomnieniami  
lub nawet wystąpić podczas ob-
chodów. 

– Być może została w nich 
jeszcze ta pasja – powiedział 
nam Eugeniusz Strycharski,  
z którym można kontaktować się 
pod numerem tel. 660-809-372. 
 aa 

Łowicz, Łódź�|�Występ�uczniów�Pijarskiego�LO

FranLow na Frankofonii
Uczniowie łowickich 
szkół pijarskich po raz 
kolejny zostali docenieni 
za ich pasję do języka 
francuskiego i muzyki. 
Tworzony przez nich zespół 
FranLow został zaproszony 
do występów na łódzkich 
obchodach Frankofonii.

Zespół powstał jeszcze w gim-
nazjum, początkowo występował 
w wydarzeniach szkolnych, jak 
na przykład na wieczorku języ-
ka francuskiego. Później z sukce-
sami pojawiał się na konkursach 
w Łowiczu, Skierniewicach czy 
w Łodzi. Tworzący go uczniowie 
to już licealiści – Jakub Micha-
lak (śpiew), Miłosz Włodarczyk 
(pianino), Adam Głowacki (gita-
ra), Filip Wojda (gitara) i Amelia 

Kutermankiewicz (śpiew). W so-
botę 2 marca francuskojęzyczny 
łowicki zespół zaprezentował się,  
na zaproszenie organizatorów, 

podczas imprezy „Tkalnia francu-
skiego – 100% francuski/Franko-
fonia 2019” w łódzkiej Manufak-
turze.  tm

FranLow na�scenie�Frankofonii�w�Manufakturze.�
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Nasza historia
Zduny|�O�tradycjach�bankowości

Wielki bank w małej wsi
Przed 50. laty zmarł Władysław Grabski (7 VI 1874 – 1 III 1938), wybitny mąż stanu, społecznik i polityk, a także znakomity 
uczony. Swoją wiedzę teoretyczną o wsi i rolnictwie systematycznie wykorzystywał w działalności praktycznej. Wiele też 
projektów i pomysłów zrealizował w gminie Zduny, wówczas gminie Bąków z siedzibą w Zdunach. Uważał ją bowiem  
za najgospodarniejszą społeczność księżacką w Królestwie Polskim, społeczność przywiązaną do ziemi, wiary i ojczyzny.

Władysław Grabski uważał, 
że jedną z głównych barier roz-
woju wsi polskiej bezpośred-
nio po uzyskaniu niepodległości  
w 1918 r. był brak kredytów. Ak-
tywizacji społeczno-gospodarczej 
służyć miało też powołanie roz-
porządzeniem prezydenta Rzecz-
pospolitej Polskiej z dnia 30 XI 
1924 r. Gminnych Kas Pożyczko-
wo-Oszczędnościowych /GKPO/. 
Rozporządzenie to podpisał pre-
zydent Stanisław Wojciechow-
ski oraz ówczesny premier i mini-
ster finansów Władysław Grabski, 
który był też faktycznym jego 
twórcą. Zadaniem tych kas było 
udostępnianie ludności kredytu na 
cele gospodarcze oraz gromadze-
nie oszczędności i ich oprocento-
wanie.

Gminna Kasa Pożyczkowo-
-Oszczędnościowa w Zdunach 
gminy Bąków, bo taka była jej 
urzędowa nazwa, została powo-
łana 1 IV 1928 r. uchwałą Rady 
Gminnej. Jej pierwotn kapitał za-
kładowy wynosił 3.000 zł, a na-
stępnie, w 1930 r., został pod-
niesiony do 5000 zł. Znikoma ta 
suma nie mogła oczywiście ob-
służyć potencjalnych pożyczko-
biorców, toteż koniecznym było 
zaciągniecie pożyczki w Pań-
stwowym Banku Rolnym /PBR/  
w Warszawie. Uchwała o zało-
żeniu Kasy została zatwierdzona 
przez Wydział Powiatowy w Ło-
wiczu 29 IV 1928 r. Do uchwa-
ły Rady Gminnej wprowadzono 
jedynie zastrzeżenie, że ogólna 
suma zobowiązań nie może prze-
kraczać dwudziestokrotnej wyso-
kości kapitału zakładowego.

od pierwszych 
wkładów do dużych 
pożyczek
Pierwsze wkłady zaczęli 

mieszkańcy lokować już w lipcu 
1928 r. Wśród wkładców znajdo-
wały się zarówno osoby prywatne, 
jak również instytucje państwowe 
i spółdzielcze. W sumie jednak 
do końca 1929 r. zarejestrowano 
tylko 19. wkładców. Jednak dzię-
ki szybkiemu wzrostowi wkładów 
już w 1930 r., a więc dobie wiel-
kiego kryzysu światowego, Kasa 

stała się samowystarczalna i nie 
korzystała z pomocy kredytowej 
z zewnątrz, gromadząc na swo-
im koncie już ponad 50 tys. zł. Od 
tego momentu przyrost wkładów 
był niezwykle dynamiczny, gdyż 
w następnym roku wynosiły już 
93,1 tys. zł, a w 1933 – 42,9 tys. zł. 
Natomiast w październiku 1938 r. 
wynosiły one już blisko 900 tys. 
zł! Z powyższej sumy na wkłady 
z tutejszej gminy przypadało 800 
tys. zł, pozostałą zaś sumę stano-
wiły wkłady z sąsiednich gmin  
i miast. Była to wtedy największa 
tego typu instytucja w Polsce.

W 1938 r., a więc w ostatnim 
roku normalnego funkcjonowa-
nia Kasy, udzielono aż 1100 po-
życzek na ogólną kwotę 732,1 
tys. zł. Dominowały pożyczki 
względnie duże, bo przekraczają-
ce 500 zł. Takich pożyczek udzie-
lono 327, na łączną sumę 554,4 
tys. zł. Z reguły były one prze-
znaczane na inwestycje produk-
cyjne (maszyny, nawozy sztucz-
ne, warsztaty rzemieślnicze itp.), 
a także budowę nowych domów 
mieszkalnych. Inwestycje bu-
dowlane nasiliły się zwłaszcza 
w latach 1936-1939, kiedy to Za-
rząd Gminy uznał część wsi Zdu-
ny, leżącej między Jackowica-
mi a Szymanowicami, za tereny 
budowlane. Natomiast drobnych 
pożyczek (do 150 zł) udzielono 
tylko 302, a ich suma wynosiła 
zaledwie 30,3 tys. zł.

na zakup ziemi 
i na jej zachowanie
Jeśli natomiast chodzi o struk-

turę udzielonych kredytów, to 
518,0 tys. zł przeznaczonych było 
na zakup ziemi. Z kolei spłaty ro-
dzinne pochłonęły blisko 500 tys. 
zł, przyczyniając się tym samym 
do zachowania wielkości gospo-
darstw rodzinnych i umożliwiały 
spłaconym sukcesorom usamo-
dzielnienie własnego bytu. Zduń-
ska Kasa przyznała też ponad 34 
tys. zł kredytów różnego rodza-
ju istniejącym na terenie gminy 
spółdzielniom, w tym najwięk-
szej Spółdzielni Budowlanej, któ-
ra w 1929 r. uruchomiła własną 
cegielnię. W rok później przystą-
piono w centrum Zdun, a dokład-
nie Zdun Kościelnych, do budowy 
Domu Ludowego, finansowanego 
w znacznej mierze również z za-

sobów Kasy. Akt erekcyjny wmu-
rował 30 V 1930 r. prezydent Igna-
cy Mościcki. Kasa finansowała 
również wykończenie szkoły po-
wszechnej, której w 1935 r. nada-
no imię Marszałka Józefa Piłsud-
skiego, przeznaczając na ten cel 
16 tys. zł. Z jej zasobów korzy-
stał również Wydział Powiatowy 
w Łowiczu, któremu przyznano 
kredyt w wysokości 65,5 tys. zł na 
budowę dróg. Wychodzono bo-
wiem z założenia, że ich budowa 
leży również w interesie miesz-
kańców gminy.

Zduńska Kasa, jak każdy pro-
fesjonalny bank, prowadziła prze-
myślaną i konsekwentną politykę 
finansową, zapewniającą termi-
nowy zwrot pożyczek. Nie mniej 
istotne było również utworzenie 
takiej rezerwy, która pozwoliłaby 
w każdej chwili wypłacić żądany 
wkład. Rezerwy gotówkowe wy-
nosiły więc w październiku 1937 
r. 30,0 tys. zł. Natomiast oprocen-
towanie roczne pożyczek wyno-
siło 8%, a kredytów 6,5%. Z kolei 
koszty administracyjne Kasy sta-
nowiły tylko 0,5% udzielonych 
pożyczek i były najniższe w Pol-
sce. Natomiast członkowie orga-
nów Kasy za czynności związa-
ne z pełnieniem obowiązków nie 
pobierali wynagrodzeń. Dzięki 
temu Zarząd Kasy, jako niezależ-
ny materialnie i nader oszczędnie 
gospodarujący, systematycznie 
zwiększał zaufanie społeczeń-
stwa gminy. Za swoją działalność 
nie pobierał też żadnych honora-
riów.

Wybuch II wojny światowej 
zahamował dynamiczny rozwój 
zduńskiej Gminnej Kasy Pożycz-
kowo-Oszczędnościowej. Kasa 
istniała wprawdzie do końca 
1940 r., ale jej wpływy i znacze-
nie były już niewielkie. Okupant 
niemiecki doskonale zdawał so-
bie sprawę, iż kasy tego typu były 
nie tylko instytucjami kredyto-
wymi, lecz również integrowały 
społeczności lokalne, stymulu-
jąc ich rozwój społeczny i gospo-
darczy. Życie społeczne, a przede 
wszystkim polityczne gminy, ze-
szło do podziemia. Jego organi-
zatorami byli też często działacze 
Kasy, a także ci, którzy z jej usług 
korzystali.

Osiągnięcia Gminnej Kasy 
Pożyczkowo-Oszczędnościowej  
w Zdunach znalazły uznanie 
nie tylko w społeczności ówcze-

snej gminy Bąków, lecz również 
władz państwowych. W 1937 r. 
Zduny odwiedził premier Feli-
cjan Sławoj Składkowski, bliski 
współpracownik Marszałka Jó-
zefa Piłsudskiego. Okazją do za-
demonstrowania polityki rządu 
wobec wsi było otwarcie nowe-
go gmachu Kasy, wzniesionego 
kosztem 2000 zł z jej własnych 
zasobów. Piętrowa siedziba Kasy 
przylegała od wschodu o stare-
go, wzniesionego jeszcze w 1905 
roku, budynku gminy Bąków, zaś 
jej parterowa część była przezna-
czona na siedzibę urzędu gminy.

premier na otwarciu
Uroczystości otwarcia no-

wej siedziby Kasy odbyły się 13 
października 1937 r. Obszerne 
sprawozdanie z tych uroczysto-
ści zamieściła „Gazeta Polska”, 
oficjalny organ rządowy. Obec-
ni byli również przedstawiciele 
innych gazet, dwumiesięcznika 
„Skarbona Wiejska”, a także Pol-
skiego Radia. Dzięki temu zna-
my dokładny przebieg uroczy-
stości, którym nadano wymiar 
ogólnopolski. Premier Składkow-
ski przybył do Zdun kilka minut 
przed 10-tą w licznym gronie za-
równo władz państwowych, jak 
też samorządowych i organiza-
cji społecznych. Towarzyszył mu 
m.in. wiceminister spraw we-
wnętrznych W. Korsak, któremu 
podlegały sprawy samorządowe, 
wojewoda warszawski B. Nako-
niecznikow-Klukowski, wicepre-
zes Państwowego Banku Rolnego 
W. Staniszewski, a także dobrze 
znany w Łowiczu W. Kuphal, dy-
rektor Komitetu do Spraw Kultu-
ry Wsi. Nie zabrakło też starosty 
łowickiego W. Strzeszewskiego 
i pułkownika M. Krudowskiego, 
dowódcy 10 pułku piechoty.

Premiera powitał przed Urzę-
dem Gminy chlebem i solą wójt 
Jan Fabijański, a delegacja dzieci 
z miejscowej szkoły powszechnej 
wręczyła Składkowskiemu bukiet 
kwiatów. Następnie siedzibę Kasy 
poświęcił ksiądz proboszcz Julian 
Karasiński, symboliczną zaś wstę-
gę przeciął premier. Tuż po tym 
w sali reprezentacyjnej na pierw-
szym piętrze rozpoczęło się uro-
czyste posiedzenie Zarządu Kasy. 

Zebranych powitał ks. Karasiński, 
który powiedział m.in.: – „Bo-
gactwo narodu nie opiera się na 
posiadaniu, lecz na wydajności  
i sprawności pracy. Gminna Kasa 
w Zdunach jest przejawem tej pra-
cy, a wyrosła z ducha oszczędno-
ści i samoobrony. Stała się też ona 
kuźnią lepszej przyszłości rodzin 
wiejskich, gminy i całego kraju. 
Bo nie cudem, ale trudem, wia-
rą i ofiarą, zostaniemy silnym lu-
dem!”.

Z kolei obszerne sprawozda-
nie z działalności zduńskiej Kasy 
złożył jej prezes Jan Koza. Pod-
kreślił, że już w 1935 r. była zde-
cydowanie największą tego typu 
kasą w Polsce, zarówno jeśli cho-
dzi o wkłady oszczędnościowe, 
jak też obroty. Nie posiadała też 
dłużników, których dług nie był 
ściągany. Swoje wystąpienie za-
kończył słowami: „Praca na wsi, 
gminie czy w Gminnej Kasie Po-
życzkowo-Oszczędnościowej, 
to składanie cegiełek i budowa-
nie dobra powszechnego. A to 
dobro powszechne jest i być po-
winno niewątpliwym pragnie-
niem wszystkich obecnych. Naj-
większym dobrem jest Polska!” 
Na zakończenie głos zabrał pre-
mier Składkowski. – „Kilkaset lat 
temu – mówił „mocno i dobitnie” 
– w bagnistej doli nie rzeki Bzury, 
wielcy panowie budowali zamki. 
Budowali je w Łowiczu, Socha-
czewie i Łęczycy, ażeby w razie 
klęski i potrzeby lud wiejski miał 
się gdzie nie schronić przed nie-
szczęściem, przed nieprzyjacie-
lem /…/. I oto dziś widzimy, że 
to nie żadni wielcy panowie, nie 
państwo, ale chłopi budują swe 
zamki tutejsze. Takim zamkiem 
jest ta Kasa, bo służy tak, jak daw-
ne zamki, do ratunku w razie nie-
szczęścia, do pomocy, do wzmoc-
nienia ludu tej okolicy. Ta Kasa 
jest zamkiem, bo mieści w sobie 
siłę chłopską, upór chłopski i ro-
zumienie gospodarki chłopskiej, 
która polega na tym, aby patrzeć 
w przyszłość”.

odznaczenia  
dla zasłużonych
Wizyta premiera w Zdunach 

miała jeszcze jeden aspekt. Feli-
cjan Sławoj Składkowski chciał 

bowiem osobiście uhonorować 
twórców tej największej wów-
czas w Polsce Gminnej Kasy Po-
życzkowo-Oszczędnościowej,  
o co osobiście prosił prezydenta 
Ignacego Mościckiego. Szczegól-
nie cenił rodzinę Kozów z Jacko-
wic, a zwłaszcza Tomasza Kozę, 
który założył kasę pożyczkowo-
-oszczędnościową w Zdunach 
jeszcze za czasów rosyjskich.  
Z jej to właśnie środków zakupio-
no sprzęt dla Ochotniczych Stra-
ży Pożarnych tak w samych Zdu-
nach, jak też sąsiednich wsiach. 
Jego syn Jan Koza (1891-1966), 
prezes zduńskiej Kasy, został od-
znaczony złotym Krzyżem Za-
sługi. Natomiast wójt Jan Fabi-
jański (1885-1969) oraz kasjer Jan 
Marciniak (1876-1947) – srebr-
nymi Krzyżami Zasługi. Z kolei 
sekretarz gminy, Józef Krzywic-
ki (1888-1964), oraz znany dzia-
łacz społeczny Wincenty Urbanek 
(1895-1973) zostali uhonorowani 
brązowymi Krzyżami Zasługi.

Jeszcze przed odjazdem do 
Warszawy premier przekazał na 
ręce wójta 500 zł na cele szkol-
nictwa. Natomiast zaproszeni 
goście „udali się na zwiedzanie 
7-klasowej szkoły powszechnej, 
gdzie powitał ich kierownik szko-
ły p. Kazimierz Jędrzejczyk”. 
Stąd udali się do żeńskiej szko-
ły rolniczej w Dąbrowie Zduń-
skiej, gdzie po zwiedzeniu szko-
ły i spożyciu obiadu rozpoczęły 
się obrady pierwszego Krajowego 
Zjazdu delegatów tego typu kas,  
w którym uczestniczyło 150 osób.  
W swoich wystąpieniach podkre-
ślali nie tylko osiągnięcia kas, ale 
także trudności, z jakimi się bory-
kały. Powołany został też Krajowy 
Zarząd Gminnych Kas Pożycz-
kowo-Oszczędnościowych, któ-
rego prezesem został Jan Koza. 
Jednym słowem, Zduny stały się 
centrum bankowości wiejskiej  
II Rzeczpospolitej.

Na zakończenie obrad odczy-
tano list od profesora Władysła-
wa Grabskiego, który ze względu 
na stan zdrowia nie mógł przybyć 
do Zdun. Przypomniał, że gmina 
Bąków już po raz wtóry w jego 
życiu staje na czele gmin w Pol-
sce. – „Pierwszy raz było to – pi-
sał ten wybitny mąż stanu i uczo-
ny – ćwierć wieku temu. Dnia 11 
czerwca 1911 r. w gminie Bąków 
zapadła pierwsza w Polsce zabo-
ru rosyjskiego uchwała o wpro-
wadzeniu powszechnego naucza-
nia i pobudowaniu sieci gmachów 
szkolnych. /…/ Jakże się przeto 
ucieszyłem, gdy rok temu dowie-
działem się z cyfr sprawozdania 
GKPO, że gmina Bąków stanę-
ła na czele wszystkich tych kas  
w Polsce. /…/ Korzystam ze spo-
sobności, by na ręce p. J. Kozy 
przesłać działaczom społecznym 
gminy Bąków serdeczne życze-
nia, by owoce ich pracy były nadal 
płodne i twórcze, jak dotychczas”. 
Twórca polskiej socjologii wsi 
właśnie w gminie widział „naj-
lepsze pole tego, by cały ogół wsi 
mógł się wznieść wzwyż”. Owo-
ce pracy w gminie trwalsze są bo-
wiem niż na innych polach. 

dobiesław 
jędrZejCZyK

Siedziba Gminnej Kasy�Pożyczkowo-Oszczędnościowej�w�Zdunach.
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samochodowe

kupno
��Złomowanie�Pojazdów-�

zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�Rząśno�13,�
tel.�602-123-360.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

��Auto�skup,�całe�i�uszkodzone,�
wszystkie�marki,�najlepsze�ceny,�tel.�
604-191-186.

��Ciężarowe,�busy,�całe,�uszkodzone,�
tel.�509-964-698.

��Dostawcze,�tel.�725-361-836.

��Każdego�Mercedesa,�Toyotę,�tel.�
725-361-836.

��Toyotę�yaris,�tel.�725-562-998.

sprzedaż
��AuDI�80�B4,�1984�cm3�benzyna/gaz,�

1992�rok,�115�KM,�biały,�wspomaganie�
układu�kierowniczego,�klima�do�nabicia,�
centralny�zamek,�tel.�729-450-470.

��AuDI�A3,�tanio�-�właściciel,�tel.�730-
807-126,�698-234-166.

��AuDI�A4�Diesel�150�KM,�2006�
rok,�sedan,�bogate�wyposażenie.�
W�rozliczeniu�przyjmę�tańszy,�tel.�
604-706-309.

��AuDI�A6,�3.0�diesel,�2011�rok,�
kombi,�czarny,�S-line,�507-150-766,�tel.�
604-403-654.

��Avensis,�2.0�Diesel,�2005�rok,�sedan,�
granatowy,�10.500�zł,�tel.�602-584-266.

��CITROËn�Jumpy,�1.6�hDi,�2012�rok,�
tel.�698-108-337.

��DAEWOO�Matiz,�2000�rok,�
tel.�(42)�710-94-59.

��FIAT�126p,�elegant,�1998�rok,�tel.�
668-003-008.

��FIAT�126p,�na�części�lub�w�całości,�
tel.�609-459-539.

��FIAT�Bravo,�1.9�diesel,�2008�rok,�150�
KM,�tel.�538-329-468.

��FIAT�Ducato,�2.2�multi�jet,�2008�
rok,�101�kM,�blaszak,�doinwestowany,�
przegląd,�OC�na�cały�rok,�tel.�
692-008-304.

��FIAT�Grande�Punto�gaz,�2010�rok,�tel.�
503-068-193.

��FIAT�Panda�III,�1.2,�2013�rok,�50.000�
km,�I�wł.,�salon�Polska,�tel.�722-090-134.

��FIAT�Seicento,�900,�1998�rok,�tel.�
600-188-768.

��FIAT�Stilo,�1.4�benzyna,�2006�rok,�
stan�bdb.,�6.700�zł,�tel.�604-144-668.

��FIAT�uno�benzyna/gaz,�2002�rok,�tel.�
608-703-778.

��FIAT�uno,�900,�2001�rok,�stan�dobry,�
tel.�782-069-600.

��FORD�Escort,�1996�rok,�tel.�
608-395-667.

��FORD�Fiesta,�MK6,�2008�rok,�tel.�
698-108-337.

��FORD�Mondeo,�1.9�diesel,�
1999/2000�rok,�stan�dobry,�
klimatyzacja,�alufelgi,�tanio,�tel.�
691-090-338.

��FORD�Ranger,�cięząrowy,�firmowy,�
zabudowany�tył,�4x4,�hak,�sprawny,�tel.�
601-303-395.

��Golf�IV,�1.9�TDI,�2000�rok,�tel.�
661-150-266.

��Golf�IV,�1.9�TDI,�2000�rok,�3.200�zł,�tel.�
602-584-266.

��hOnDA�Civic�IX,�2012/2013�rok,�tel.�
501-620-170.

��Kluczyki,�piloty,�stacyjki,�kodowanie.�
Głowno�Strażacka�2,�tel.�606-319-335.

��LAnDROVER�Discovery,�2.7�diesel,�
2005�rok,�czarny,�507-150-766,�tel.�
604-403-654.

��MAZDA�6,�1.8�sedan�benzyna,�2004�
rok,�tel.�603-624-879.

��MITSuBIShI�SpaceStar�DiD,�2001�
rok,�garażowany,�stan�dobry,�3.000�zł,�
tel.�505-406-307.

��OPEL�Astra,�1.6�gaz,�1999�rok,�tel.�
691-090-215.

��OPEL�Astra�3,�1.4�benzyna,�2004�
rok,�90�KM,�stan�bdb,�tel.�668-764-990,�
694-203-717.

��OPEL�Astra�II,�1.6�8V,�2000�rok,�
niebieski�metalik,�stan�rewelacyjny,�tel.�
537-200-181,�513-375-786.

��OPEL�Astra�kombi�Diesel,�2012�rok,�
tel.�604-403-654,�507-150-766.

��OPEL�Astra�kombi,�1.6�benzyna,�
2008�rok,�tel.�607-142-053.

��OPEL�Corsa,�1.3�CDTI,�2008�rok,�tel.�
781-222-125.

��OPEL�Corsa�B,�1.2,�1996�rok,�
wymieniony�rozrząd,�nowy�akumulator,�
1.000�zł�do�negocjacji,�tel.�570-903-640.

��OPEL�Corsa�C,�1.3�CDTI,�2005�rok,�
tel.�600-369-623.

��OPEL�Corsa,�1.2,�2012�rok,�65.000�
km,�I�właściciel,�salon�Polska,�tel.�
600-944-728.

��OPEL�Corsa,�1.2,�2013�rok,�29.000�
km,�I�właściciel,�salon�Polska,�wersja�
Cosmo,�tel.�695-323-452.

��OPEL�Corsa,�1.2,�2014�rok,�salon�
Polska,�wersja�Cosmo,�tel.�577-694-400.

��OPEL�Insignia,�2.0�CDTI,�2009�rok,�I�
wł.,�tel.�501-240-510.

��OPEL�Meriva,�1.7�CDTI,�2005�
rok,�klimatyzacja,�możliwość�
zamiany�(mniejszy),�tel.�513-329-718,�
513-375-786.

��OPEL�Meriva,�1.7�CDTI,�2004�rok,�
185.000km,�stan�bdb.,�9.500�zł,�tel.�
794-417-114.

��OPEL�Vectra,�1.9�CDTI,�2005�rok,�tel.�
600-369-623.

��OPEL�Vectra�C,�kombi�1.9�diesel,�
2005�rok,�klimatyzacja,�nawigacja,�tel.�
507-225-522.

��OPEL�Zafira,�2007�rok,�tel.�
504-019-557.

��PEuGEOT�407,�2.2�hDI,�2006�rok,�
170�KM,�pełne�wyposażenie,�107.000�
km,�19500�zł,�tel.�605-233-844.

��PEuGEOT�Boxer,�L3h2,�2010�rok,�tel.�
601-052-050.

��PEuGEOT�Partner�diesel,�2000�rok,�
tel.�695-197-672.

��PEuGEOT�Partner,�1.6�TD,�2014�rok,�
198.000�km,�Salon�Polska,�system�
alarmowy,�GPS,�bezwypadkowy,�
3-osobowy-blaszak,�nowy�akumulator,�
tel.�500-041-363.

��REnAuLT�Clio,�1.6�16V�benzyna/
gaz,�2006�rok,�czarny,�6.200�zł,�tel.�
604-706-309.

��REnAuLT�Kangoo,�1999r,�4.500�zł,�
tel.�516-046-664.

��ROBuR,�na�części,�podwozie,�silnik,�
opony�750/20,�tel.�515-628-911.

��ROVER�75,�2.0�CDT,�2000�rok,�
klimatyzacja,�5.500�zł�do�negocjacji,�tel.�
668-043-286.

��SEAT�Cordoba,�1.4,�1999�rok,�
185.000�km,�garażowany,�tel.�
602-318-971.

��SEAT�Leon,�1.9�TDI,�2005�rok,�
rzeczywisty�przebieg�152.000�km,�
bogate�wyposażenie,�możliwa�zamiana�
(tańszy),�tel.�604-706-309.

��Seicento,�1.1,�2008�rok,�van,�tel.�
691-090-215.

��SKODA�SuperB,�2.0�TDi,�2012�rok,�
170.000�km,�czarny�metalik,�cena�
37.000zł,�tel.�660-724-652.

��SKODA�Fabia,�1.2�benzyna/gaz,�
2010�rok,�tel.�698-108-337.

��SKODA�Fabia,�1.4�MPI,�2001�rok,�tel.�
661-162-575.

��SKODA�Fabia�II,�2009/2010�rok,�
kombi,�tel.�502-158-649.

��SKODA�Octavia,�1.9TDI,�2010�rok,�tel.�
726-194-343.

��SuBARu�Forester�II,�2007�rok,�
automat,�4x4,�hak,�sprawne,�tel.�
601-303-395.

��SuZuKI�Grand�Vitara,�1.9�Diesel,�
2007�rok,�tel.�604-285-326.

��SuZuKI�SX�IV,�2009/2010�rok,�tel.�
604-931-629.

��TOyOTA�Corolla�Verso,�2.0�D4D,�
2005�rok,�7-osobowa�(w�rozliczeniu�
przyjmę�tańszy),�tel.�513-375-786.

��TOyOTA�yaris,�1.0,�2007�rok,�
5-drzwiowy,�11.200�zł,�tel.�513-375-786.

��VOLVO�V40,�1.9�diesel,�2003�
rok,�stan�dobry,�tel.�512-115-069,�
509-551-124.

��VW�Beetle,�1.9�TDI,�2004�rok,�
klimatyzacja,�w�oryginale,�stan�
rewelacyjny,�tel.�513-375-786.

��VW�Golf�diesel,�rejestrowany,�na�
dobrym�chodzie,�w�cenie�złomu,�tel.�
666-046-328.

��VW�Passat,�2.0�TDI�kombi,�2010�rok,�
tel.�606-486-555.

��VW�Passat�CC,�1.8,�2010�rok,�salon,�
bezwypadkowy,�możliwa�zamiana�
(tańszy),�tel.�513-375-786.

��VW�Passat�kombi,�1.9�TDI,�2003�
rok,�bogato�wyposażony,�8.200zł,�
(w�zamianie�przyjmę�mniejszy),�tel.�
513-375-786.

��VW�Passat,�2002�rok,�kombi,�tel.�604-
191-027,�600-460-797.

��VW�Passat,�1.9,�1999�rok,�stan�dobry,�
tel.�794-069-532.

��VW�Passat,�2.0�benzyna,�2004�rok,�
kombi,�srebrny,�tel.�603-624-879.

��VW�Polo,�1.4D,�2009�rok,�tel.�
698-108-337.

��VW�Polo,�1.6�TDi,�2009�rok,��
83.000�km,�ABS,�centralny�zamek,�
el.�szyby,�hak,�niebieski�metalik,�
bezwypadkowy,�garażowany,��
stan�bdb,�tel.�570-949-017.

��VW�T4,�1998�rok,�6-osobowy,��
tel.�507-150-766,�604-403-654.

��VW�T4,�2.5�diesel,�1998�rok,�
ciężarowo-osobowy,�stan�dobry,�tel.�
609-459-539.

��VW�Touran,�2005�rok,�tel.�
696-526-474.

��VW�Touran,�1.9�TDI,�2003�rok,�
332.000�km,�biały,�stan�dobry,�tel.�
790-614-653.

��VW�Transporter�1.9�TD,�1998�rok,�
blaszak,�tel.�696-886-742.

inne
��Kredyty�na�zakup�pojazdu��

i�pod�zabezpieczenie.��
Bez�sprawdzania�baz,�tel.��
696-222-731.

��Sprzedam�przyczepkę�
samochodową,�tel.�609-541-373.

��Sprzedam�przyczepę�handlową�
samochodową�3-stronnie�otwierana�
zarejestrowana,�tel.�601-813-186.

motorowe

kupno
��Kupię�WSK,�ShL,�Junak,�motorynka,�

inne,�tel.�513-185-357.

sprzedaż
��Skuterek�yamaha�50,�tel.�507-150-

766,�604-403-654,.

��honda�Deauville�700,�tel.�
531-467-981.

garaże

sprzedaż
��Garaż�murowany,�Korabka:�Matejki,�

tel.�783-644-537.

��Sprzedam�garaż�blaszak�2,5x4�m,�tel.�
695-091-598.

��Sprzedam�garaż�murowany�z�
podłączonym�prądem�na�osiedlu�
Bratkowiece�koło�Intermarche,�tel.�
504-642-132.

wynajem
��Garaż�do�wynajęcia,�okol.�

Konopnickiej,�tel.�603-555-327.

��Do�wynajęcia�garaż�na��
samochód�osobowy�lub�dostawczy,��
ul.�Gdańska,�tel.�602-172-433.

nieruchomości

kupno
��Kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice�i�

okolice,�tel.�502-602-463.

��Kupię�mieszkanie�50-60�mkw.,�tel.�
785-198-619.

��Mieszkanie�(oprócz�III,�IV�piętro),�tel.�
791-000-972.

��Kupię�mieszkanie,�tel.�604-413-669.

 �Kupię ziemię, gospodarstwo lub 
przyjmę w dzierżawę, Śleszyn i 
okolice , tel. 604-188-396.

��Kupię�działkę�budowlaną�na�Placu�
Papieskim,�tel.�726-170-591.

��Kupię�działkę�rolno-budowlaną,�rolną�
w�odległości�do�15�km�od�Łowicza,�tel.�
669-419-321.

sprzedaż
��Sprzedam�tanio�działkę�budowlaną,�5�

km�od�Łowicza,�tel.�509-231-973.

��Dom�160�m2�Łowicz,�ul.�Katarzynów�
sprzedam,�tel.�723-798-953.

��Dom,�Łowicz-Przedmieście,�tel.�
534-767-923.

��Budowlano-rolna,�9.400�mkw.,�
Polesie,�rzeka,�możliwość�wykopania�
stawu,�tel.�603-878-783.

��Mieszkanie�60�m2,�2-pokojowe,�
kuchnia,�łazienka,�umeblowane;�Długa�
16,�tel.�889-465-682.

��Sprzedam�0,77�ha�ziemi�wraz�
z�domem�w�Zielkowicach,�tel.�
784-279-632.

��Sprzedam�działki�budowlane�
Bronisławów�39,�tel.�791-802-472.

��Budowlana,�1.155�mkw.,�media,�
Bełchów,�ul.�Polna,�tel.�517-640-507.

��Sprzedam,�wynajmę�dom,�Łowicz,�
Chrobrego,�tel.�606-910-158,�po�19:00.

��Sprzedam�działki�w�Łowiczu�przy�ul.�
Małszyce,�tel.�604-282-998.

��Sprzedam�do�m�w�Łowiczu,�tel.�
607-651-808.

��Działka�rolno-budowlana,�Antoniew,�
7�609�m,�cena�za�metr�12�zł,�tel.�
506-055-762.

��Ziemia�rolna�z�możliwością�zabudowy�
2,4�ha,�gmina�Domaniewice,�tel.�
794-944-434.

��Działka�budowlano-rolna,�93�ary,�przy�
trasie�S-2,�tel.�883-435-189,�Popów�k./
Łowicza.

��Działka�budowlana�0,48�ha,�Świące,�
tel.�501-240-510.

��Sprzedam�działki�budowlano-
rekreacyjne,�Wola�Lubiankowska�10,�tel.�
693-341-566.

��Sprzedam�ziemię�rolną�4,80�ha,�
Domaniewice,�tel.�726-629-696.
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��Dom,�budynek�gospodarczy�(działka�
660�mkw),�Łowicz,�os.�Górki,�tel.�602-
758-433,�784-046-279.

��Działka�rolna�z�lasem�0,39�ha,�
Otolice,�tel.�793-969-908,�po�16:00.

��Łąka�1,13�ha,�Otolice,�tel.�793-
969-908,�po�16:00.

��Działka�rolno-budowlana�1,19�ha,�
niedźwiada,�tel.�793-449-117.

��Sprzedam�tanio�ziemię�1�ha,�klasa�III,�
Zabostów�Duży,�tel.�516-955-490.

��Sprzedam�dom�Łowicz,�ul.�
Klimeckiego,�tel.�602-883-193.

��Działka�budowlana,�tel.�664-515-620.

��Domaradzyn:�działki�budowlane�
(2.500-3.000�m2),�dojazd�asfalt,�
woda�na�działce,�prąd�w�drodze,�tel.�
601-255-238.

��Siedlisko�z�budynkami�
gospodarczymi�i�domem�mieszkalnym,�
działka�2,54�ha,�tel.�503-047-710,�
Złaków�Borowy�117.

��Działki�w�Maurzycach�od�1.000�
do�2.000�mkw,�uzbrojone�(woda,�
kanalizacja,�prąd),�w�pobliżu�rzeka�
Bzura,�las,�Skansen,�tel.�503-047-710.

��Sprzedam�ziemię�rolną,�Świeryż�II,�tel.�
664-063-688.

��Działka�rolno-budowlana�1,01�ha,�
Mysłaków,�ul.�Łowicka,�tel.�507-811-946.

��Sprzedam�dom�w�Łowiczu,�żwirki�i�
Wigury�7A,�tel.�500-287-713.

��Dom,�Łowicz,�tel.�880-651-700.

��Działki�budowlane�1.500�m2,�
nieborów�(ulice�Wspólna�i�Polna),�tel.�
781-192-860.

��Sprzedam�ziemię�3,5�ha,�Kocierzew,�
tel.�796-855-145.

��Sprzedam�działkę�budowlaną,�1000�
mkw,�tel.�695-542-104.

 �Ziemia 2,85 ha, Świące, tel. 
728-126-602.

��Sprzedam�4�działki�budowlane�w�
Strzelcewie�(ze�świerkami�lub�bez)�o�
pow.�około�850�mwk�oraz�1300�mkw,�
501-213-062,�tel.�501-213-061.

 �Okazja, sprzedam działkę 
budowlaną w Stryków-Smolice, 
powierzchnia 7.700 mb. cena 30 zł/
mkw., tel. 504-216-208.

��Dwie�działki�budowlane�po�1.000�
mkw,�na�granicy�Bednary-Sypień�lub�
całość�86�arów,�tel.�694-804-682.

��Sprzedam�dom�na�ul.�Krakowskiej�w�
Łowiczu,�tel.�661-385-119.

��Sprzedam�kawalerkę�20�mkw.,�
centrum,�tel.�534-834-223.

��Sprzedam�gospodarstwo�4�ha�z�
budynkami,�Wola�Lubiankowska,�tel.�
721-075-171.

��Sprzedam�1,5�ha�ziemi�w�Jamnie,�tel.�
503-599-227.

��Budowlano-rolna,�2,6�ha,�220x117�
m,�rzeczka,�Wola�Szydłowiecka,�tel.�
603-878-783.

��Sprzedam�działkę�1018�mkw,�tel.�
607-141-548.

��Sprzedam�działkę�2.000�mkw.,�
Janowice,�tel.�502-768-210.

��Sprzedam�dom�dwupiętrowy,�piwnica�
bliźniak,�Głowno,�Spacerowa,�98�m�
powierzchni�użytkowej,�860�działka,�
1968�rok�budowy,�cena�260.000�zł,�tel.�
666-606-506.

��Sprzedam�działkę�rolno-budowlaną�
12.500�mkw,�Placencja-Trakt,�tel.�
668-434-902.

��Sprzedam�działkę�rekreacyjną�
312�mkw�nr�39,�w�okresie�PRL�nr�
60�w�ogrodzie�„Relaks�Łowicz”,�
Łódzka�125,�10.000�zł�(w�tym�2.000�
zł�za�uporządkowanie�działki�przez�
nabywcę),�tel.�664-616-302.

��Sprzedam�działkę�lub�działki�
budowlane�o�pow.�ok.�1.000�m�w�
miejscowości�Strzelcew�(na�końcu�
Armii�Krajowej),�tel.�512-895-642.

wynajem
��Wynajmę�warsztat�500�mkw.,�4�

kanały,�wysokość�5m,�ogrzewany,�
duży�plac�parkingowy,�Łowicz�ul.�Armii�
Krajowej,�tel.�601-888-400.

��Wynajmę�lokale�handlowo-usługowe�
w�centrum�miasta.�Łowicz,�ul.�
Stanisławskiego,�ul.�Długa.�Wszystkie�
media,�klimatyzacja,�do�700�mkw.,�tel.�
534-500-595.

��Wynajmę�2-pokoje,�kuchnię,�I�piętro,�
Bratkowice,�tel.�509-853-390.

��Pokój,�tel.�883-363-814.

��Wynajmę�lokal�42�mkw.�w�
centrum�Głowna,�ul.�Strażacka�7,�tel.�
661-951-257.

 �Przyjmę w dzierżawę grunty 
orne pod produkcję zbóż, tel. 
509-662-992.

��Lokal�handlowy�do�wynajęcia,�
Zduńska,�tel.�883-201-761.

��Mieszkanie,�centrum�Łowicza,�tel.�
888-751-723.

��Pokoje�kwatery�Głowno�Osiny,�tel.�
662-911-545.

��Wynajmę�M-3,�57�mkw.,�kuchnia�
umeblowana,�bez�wkładu�finansowego,�
Sikorskiego�bl.�16,�tel.�514-912-420.

��Wynajmę�mieszkanie�48�mkw,�I�
piętro,�os.�Marii�Konopnickiej,�tel.�
697-040-161.

��Szukam�domu�lub�dużego�
mieszkania�(3-4�pokoje)�do�wynajęcia�
na�dłużej,�tel.�796-526-534.

��Kwatery�Głowno,�tel.�723-449-143.

��Wynajmę�2-pokoje,�65�m2,�centrum�
Łowicza,�tel.�881-732-610.

��Wynajmę�mieszkanie�w�Głownie�
przy�ulicy�Swoboda�(bl�5�m�18),�tel.�
509-534-004.

��Do�wynajęcia�lokal�160�mkw�
w�pawilonie:�róg�Warszawskiej�i�
Dworcowej�w�Łowiczu,�tel.�(46)�837-42-
46,�tel.�605-578-502.

��Do�wynajęcia�wiata�1000�mkw.,�
pomieszczenia�600�mkw,�utwardzony�
plac�1200�mkw,�Łowicz�ul.�Bolimowska�
63,�tel.�(46)�837-42-46,�tel.�605-578-502.

��Przyjmę�w�dzierżawę�grunty�orne,�tel.�
693-944-068.

��Mieszkanie�do�wynajęcia,�tel.�
664-817-176.

 �Pilnie wynajmę dom do 
zamieszkania, tel. 534-662-961.

��Wynajmę�mieszkanie�2-pokojowe�M4�
w�centrum,�Łowicz,�tel.�575-003-121.

zamiana
��Zamienię�dom�na�bloki�(38-42�mkw.)�

z�dopłatą,�sprzedam�działki�budowlane�
w�Osinach�k/Głowna,�50�zł/mkw.,�tel.�
512-778-914.

kupno różne
��Bagnety,�medale,�zdjęcia,�starocie,�

tel.�606-941-752.

��Przyjmę�piach,�tel.�723-938-104.

��Przyjmę�czarną�ziemię,�tel.�
512-544-156.

��Kupię�pustaki,�cegły,�tel.�
669-632-088.

sprzedaż różne
 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 

podsyp, tel. 600-895-026.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�
601-239-779.

��żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�601-239-779.

��Myjka�Kranzle,�tel.�604-969-205.

��Drewno�opałowe,�tel.�798-877-090.

��Budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�
885-459-698.

��Kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�
chodnikowe�w�kolorze,�tel.�531-467-981.

��Piec�Eko-Plus�38,�używany,�tel.�
606-362-844.

��Oddam�gruz,�tel.�516-543-061.

��Sprzedam�aparaturę�destylacyjną�50�
litrów�kwasówkę�gazową,�agregat�20�
kW,�VW�Polo�Cupe�1.0,�betoniarkę�150�
litrów,�tel.�601-813-186.

��Zmywarka�beko�nowa,�nieużywana,�
tel.�507-150-766,�604-403-654.

��Segment,�wersalka,�biurko,�tel.�
664-452-627.

��Sprzedam�mozaikę,�zamrażarkę,�tel.�
602-883-193.

��Betoniarka,�tel.�504-507-730.

��Plandeka�11x12,�siatka�do�
zabezpieczania�pryzmy�10x20,�tel.�
501-447-956.

��Pianino,�tel.�577-014-868.

��Tuja�szmaragd�0,62�zł�,�tel.�
518-518-835.

 �Sprzedaż wapna granulowanego. 
Cena 200zł/bigbag (600kg), 330zł/
tona. Dostawa w cenie przy dużych 
ilościach w okolicach Łowicza, 
Skierniewice, Sochaczewa, tel. 
505-068-787.

��Sprzedam�skrzynki�drewniane,�
uniwersalne�400�szt.,�tel.�605-629-839.

��Sprzedam�wełniak�łowicki,�tel.�
691-841-556.

��Betoniarka,�części�zamienne,�
naprawa,�tel.�510-124-700.

��Sprzedam�pompę�do�szamba,�
imadło,�tel.�600-953-269.

��Przecinarka�do�kostki,�tel.�
531-467-981.

��Rusztowania�warszawskie,�tel.�
500-262-573.

��Świerk�srebrny�sadzonki�50-100cm,�
tel.�517-160-370.

��Oddam�drewno�w�zamian�za�
rozbiórkę�stodoły,�tel.�502-181-050.

��Sprzedam�silnik�elektryczny�5,5�kW,�
tel.�506-586-811.

��Sprzedam�kamienie�łupane�na�
skalniak,�tel.�792-058-558,�po�16.00.

��Sprzedam�świeżo�ściętą�dębinę,�tel.�
691-534-457.

��Konstrukcje�dwóch�tuneli�foliowych�
30/8,�tel.�601-495-974.

��Futro�karakuł�długie�rozmiar�48/50,�
tel.�515-628-911.

��Sprzedam�słupy�elektryczne,�
betonowe,�po�rozbiórkowe,�tel.�
531-854-651.

��Kuchnia�gazowa�Amica,�tel.�
728-749-086.

��Maszyny�szwalnicze�wyprzedaż,�tel.�
603-641-489.

��Terma�10,�okap�kuchenny�1987�rok,�
nowy,�tel.�661-222-091.

��Meble�pokojowe.�Tanio!,�tel.�
660-914-401.

��Wysprzedaż�olchy�na�pniu.�całość�
8.000�zł,�węgiel�gruby�polski�850�zł/t,�
koks�400�kg,�miał�trociny�(tanio!),�tel.�
796-280-418,�603-156-770.

��Duży�wypoczynek�+�wersalka,�100�zł,�
tel.�603-708-043.

��nowa�kabina�prysznicowa�80,�tel.�
794-069-532.

��Galanteria�ogrodowa,�betonowa�
w�kolorze,�grille�ogrodowe,�tel.�
531-467-981.

��Sprzedam�tanio�dobry�kocioł�na�eko-
groszek,�tel.�662-638-994.

��Sprzedam�bramę,�tel.�667-360-203.

��Spawarkę�MigMag�380V,�nożyce�do�
blachy,�sztachety�blaszane�grafit,�tel.�
506-771-822.

��nagrzewnica�na�On�850zł,�tel.�
516-046-664.

��Wyposażenie�sypialni,�tel.�
725-623-505.

 �Łóżko rehabilitacyjne, 
materac przeciwodleżynowy, tel. 
697-620-228.

��Sprzedam�świerk�pospolity,�srebrny�z�
gruntu,�tel.�535-666-375.

��Mauzery�1.000�litrów�bez�stelaża,�tel.�
601-286-499.

��Łubianki�plastikowe�używane,�cena�1�
zł/sztuka,�Lubianków,�tel.�601-286-499.

��Oddam�za�uprzątnięcie�4�wiatrołapy,�
tel.�609-941-041.

��Wiata�15x5,5�konstrukcja�z�szyn�
kolejowych,�2.000zł,�tel.�500-385-907.

 �Sprzedam płyty twarde, gr. 4 cm, 
dł. 2x1,2 m, tel. 608-532-119.

��Strój�łowicki�dla�chłopca,�kompletny,�
nowy,�tel.�604-123-630.

��Skrzynki�uniwersalne,�jedynki;�donice�
ogrodowe,�tel.�501-658-261.

praca

dam pracę
��Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�na�stałe�

oraz�pomoc�kuchenną�-weekendowo,�
tel.�504-859-387,�885-353-500.

��Przyjmę�do�pizzerii�kucharza/
pizzermana�na�stałe�z�możliwością�
przyuczenia�oraz�kierowcę�
weekendowo,�tel.�504-859-387,�
885-353-500.

��Zatrudnię�dekarzy�lub�pomocników,�
okolice�Dmosina,�tel.�609-846-316.

 �Monterzy g/k, szpachlarze 
(z prawem jazdy kat. B), tel. 
500-027-261.

��Zatrudnię�osobę�do�rozliczania�
czasu�pracy�kierowców�ze�znajomością�
programu�Tachospeed,�tel.�
666-720-857.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E�w�ruch�
międzynarodowym,�tel.�501-038-542.

��Zatrudnię�mężczyzn�i�kobiety�do�
pracy�w�pieczarkarni,�praca�na�stałe,�
umowa,�kontakt,�tel.�605-081-709,�
503-158-403,�Dąbkowice�Dolne�41,�gm.�
Łowicz.

 �Do ochrony z orzeczeniem o 
niepełnosprawności, praca w 
Głownie, tel. 502-136-701.

��Zatrudnię�tokarz-frezer�lub�młodego�
człowieka�do�nauki�zawodu,�tel.�
602-249-683.

 �Firma Budmax zatrudni 
pracowników do robót drogowych i 
brukarskich, tel. 601-593-011.

 �Zatrudnię pracownika na stałe 
w gospodarstwie rolnym, tel. 
694-919-525.

��Zatrudnię�montażystów,�wysokie�
zarobki,�tel.�602-504-924.

��Zatrudnię�kierowców�kat.�C+E�
w�transporcie�międzynarodowym,�
bardzo�dobre�zarobki,�nowe�stawki,�
3x�weekendy�wolne,�tel.�782-223-211,�
604-237-423.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E,��
kontenery�morskie�po�kraju,�wolne�
weekendy,�wysokie�zarobki,�tel.�
606-438-897.

��Zatrudnię�mechanika�
samochodowego�(samochody�
ciężarowe,�może�być�pomocnik)�do�
warsztatu�w�Łowiczu.�umowa�o�pracę,�
pełny�etat.�Atrakcyjne�wynagrodzenie,�
tel.�606-438-897.

 �Zatrudnię szwaczki, dzianina, 
tkanina, prasowaczki, Głowno, 
tel. (42) 672-76-24, tel. 
692-406-127.

 �Zatrudnię dziewiarza na maszyny 
skarpetkowe, tel. 668-479-265.

��Zatrudnię�automatyków�na�terenie�
całej�Polski�i�zagranicą,�dobre�warunki�
płacowe,�tel.�790-808-190.

��Przyjmę�do�pracy�biurowej�kobietę�do�
30�lat.�CV:�Skup�Złomu,�Łowicz,�Armii�
Krajowej�14.
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��Zatrudnię�inżynierów�lub�
absolwentów�politechnik�wydział�
elektryczny�lub�automatyczny�do�pracy�
w�biurze�i�na�obiekcie,�mile�widziana�
znajomość�języka�angielskiego�oraz�
programu�Eplon,�tel.�790-808-190.

��Zatrudnię�programistów�ze�
znajomością�programu�Siemens�
S7�oraz�znajomością�programu�do�
tworzenia�dokumentacji�elektrycznej,�
tel.�790-808-190.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E�z�
doświadczeniem,�kraj,�tel.�699-902-211.

 �Zatrudnię do ociepleń budynków i 
pomocnika, tel. 513-985-412.

��Przyjmę�do�pracy�na�stację�
demontażu�pojazdów�(rozbiórka�aut).�
CV:�Łowicz,�Armii�Krajowej�14�(Skup�
Złomu).

 �Zatrudnię szwaczkę całorocznie, 
Głowno, tel. 509-571-801.

��Zatrudnię�pracowników�
budowlanych,�tel.�783-997-688.

 �Zatrudnię szwaczki do szycia 
strojów kąpielowych, praca cały 
rok, jedna zmiana, Głowno, tel. 
602-457-089.

 �Młodą energiczną do prac 
biurowo-magazynowych, mile 
widziana obsługa komputera, tel. 
602-457-089.

 �Zatrudnię pakowaczkę do prac 
wykończeniowych na szwalni, tel. 
602-457-089.

��Producent�skarpet�Lowa,�zakład�
w�Łowiczu�zatrudni�Mechanika�
maszyn�dziewiarskich,�dowolna�forma�
zatrudnienia�oraz�godziny�pracy.,�tel.�
508-120-128,�lub�biuro@lowa.com.pl.

 �Zatrudnię pomocnika brukarza, 
tel. 881-319-086.

 �Firma ogólnobudowlana zatrudni 
pracownika, tel. 604-403-654, 
507-150-766.

��Zatrudnię�tynkarza,�tel.�575-353-634.

��Zatrudnię�kierowcę�Kat.�C�z�
uprawnieniami�hDS,�ADR,�tel.�
605-045-641.

��Przyjmę�do�pracy�fizycznej�
pracownika�do�lat�40,�tel.�608-816-582.

��Zatrudnię�kierowcę�na�ciągnik�i�
maszyny�rolnicze,�tel.�519-645-804.

��Zatrudnię�do�pracy�w�gospodarstwie�
rolnym�(krowy�mleczne),�tel.�
692-150-256.

��Zatrudnię�elektromontera,�tel.�
501-036-150.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, stałe 
załadunki: Skierniewice, tel. 
507-477-120.

��Zatrudnię�szwaczki,�praca�
całoroczna,�dzianina,�tel.�602-766-628,�
882-915-436,�po�18-tej..

 �Zatrudnię pomocnika tynkarza, tel. 
537-663-191.

��Zatrudnię�pracownika�do�prac�
wykończeniowych,�tel.�509-299-676.

��Przyjmę�pomocników�budowlanych,�
tel.�665-373-897.

��Zatrudnię�szwaczki�do�zakładu�pracy�
w�pełnym�wymiarze�godziny�i�osobę�
na�końcówkę�produkcji�oraz�zespoły�
chałupnicze�do�szycia�dzianiny,�tel.�
602-241-867.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�
transport�krajowy,�tel.�506-262-509.

��Zatrudnię�kierownika�produkcji�
ze�znajomości�obsługa�komputera,�
tel.�(46)�874-71-70.

��Zatrudnimy�do�pracy�w�lodziarni,�tel.�
609-491-588.

 �Praca-Niemcy-Opieka. 
Zapraszamy na spotkanie z 
rekruterem 5.03.2019, godz. 11:00, 
PPP Łęczyca, ul. Belwederska 38. 
Zadzwoń i dowiedz się więcej: 501-
355-948. Promedica24.

��Przyjmę�ślusarza,�spawacza,�
Łyszkowice,�tel.�506-771-822.

��Zatrudnimy�kierowców�C+E,�transport�
międzynarodowy,�krajowy.W�eekendy�
wolne,�tel.�605-094-166.

��Firma�Polish�Rendering�Company�
poszukuje�pracownika�na�stanowisko�
Kierownik�Produkcji.�Wykształcenie�
min.�średnie�technicne,�tel.�535-101-
706,�570-335-682.

��Posadzkarza�lub�do�przyuczenia,�
Stryków,�tel.�500-037-006.

��Pracownika�ogólnobudowlanego,�
Stryków,�tel.�500-037-006.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�
(chłodnia);�wyjazdy�z�Tesco�Teresin,�tel.�
608-067-847.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.C+E�w�
transporcie�krajowym,�naczepa�
chłodnia,�dobre�zarobki,�tel.�
608-067-847.

��Zatrudnię�mechanika�do�naprawy�
ciągników,�maszyn�rolniczych,�tel.�
883-760-108.

��Firma�BIS�w�Skierniewicach�zatrudni�
doświadczoną�grupę�monterską�do�
montażu�mebli,�na�dłuższy�okres�czasu,�
tel.�601-344-142.

��Zatrudnię�cukiernika-osobę�
z�umiejętnościami�składania�i�
dekorowania�tortów.�Praca�od�
poniedziałku�do�piątku.�Cukiernia�
Milczarek,�Dmosin�Drugi,�tel.�
606-799-177.

��Zatrudnię�mężczyznę�na�stanowisko�
cukiernika/piecowy.�Praca�od�
poniedziałku�do�piątku.�Cukiernia�
Milczarek,�Dmosin�Drugi,�tel.�
606-799-177.

��Zatrudnię�pracownika�do�prac�
wykończeniowo-remontowych,�tel.�
607-343-338.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C,�C+E,�
również�dorywczo�w�ruchu�krajowym,�
tel.�601-385-525.

 �Zatrudnię tynkarza, tel. 
537-663-191.

 �Zatrudnię pomocników do prac 
budowlanych, tel. 697-778-557.

��Zatrudnię�opiekunkę�do�rocznego�
dziecka�na�godziny,�tel.�785-320-625.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, 
transport międzynarodowy. Wysokie 
zarobki, wyjazdy tygodniowe, tel. 
502-605-719.

 �Zatrudnię do szycia skarpetek na 
Rosso, tel. 668-479-265.

��Przyjmę�kierowcę�kat.�B+C�na�
zastępstwa�kierowców,�praca�
dodatkowa,�dobrze�płatna,�tel.�516-489-
137,�511-723-229.

��Zatrudnię�do�pracy�w�ogrodnictwie�
na�terenie�Łowicza,�tel.�795-685-712.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�B.�-�emeryt,�
rencista,�tel.�501-249-461.

��Zatrudnię�szwaczki�na�dwuigłówkę�i�
stębnówkę,�tel.�665-217-483.

��Przyjmę�pomocnika�murarza,�tel.�
662-129-221.

��Przyjmę�do�wykończenia�wnętrz,�tel.�
665-678-474.

��Emeryta�lub�rencistę�na�pracownika�
gospodarczego�z�zamieszkanie�
przyjmę,�tel.�603-112-242.

��Zatrudnię�kierowcę�na�ciągnik�
siodłowy.�Kraj,�tel.�606-289-088.

��Zatrudnię�kierowcę�w�ruchu�
międzynarodowym�stałe�trasy��
w�systemie�PL�-Eu-PL�(wyjazdy�wtorek�
-piątek�),�wymagane�doświadczenie,�tel.�
536-450-010.

��Zatrudnię�pracownika�do�prac�
ogólnobudowalnych��
i�wykończeniowych,�preferowana�
dłuższa�współpraca,��
tel.�537-777-914.

��Zatrudnię�mechanika-wulkanizatora�
do�aut�osobowych,�tel.�787-229-730.

��Gospodarstwo�ogrod.�zatrudni�
operatora�maszyn�rolniczych,�miejsce�
pracy�Gąbin�09-530,�Słoneczna�1.�CV�
proszę�kierować�na�adres:�roman-bula@
wp.pl.

��Zatrudnię�opiekunkę�do�
10-miesięcznego�chłopca,�Wyborów,�
tel.�888-221-143.

��Firma�transportowa�zatrudni�
mechanika�pojazdów�ciężarowych,�
Łowicz�Poznańska�148/150,�tel.�
604-237-423.

��Zatrudnię�pracownika�na�myjnię�
samochodów�ciężarowych,�wiadomość:�
Łowicz�ul.�Poznańska�148/150.

 �Zatrudnię do układania kostki, tel. 
692-789-266.

szukam pracy
��Mycie�okien,�sprzątanie�mieszkań,�

biur,�tel.�730-649-354.

��Podejmę�pracę�jako�kierowca�CE�na�
wywrotkę,�Łowicz-teren,�tacho�na�tarczki�
lub�bus�do�3,5t,�tel.�605-470-435.

usługi wideo
��Wideofilmowanie.�Fotografia,�tel.�

698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. 

698-480-048.

��usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�668-591-725.

��Www.remontystrykow.pl,�tel.�663-987-
289,�721-894-202.

��układanie�kostki�brukowej,�tel.�
724-956-210.

��Kierowanie�budowami,�projekty�
indywidualne,�adaptacje,�tel.�
693-184-322.

��Tynki�maszynowe,�tel.�796-954-454.

��Cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�501-249-461.

��Kompleksowe�remonty,�tel.�
511-568-525.

��Elewacje,�docieplenia,�tel.�
506-964-119.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��Docieplenia�budynków,�tel.�
666-152-315.

��Wykończenia�wnętrz,�remonty,�tel.�
532-115-111.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�609-846-316.

��Malowanie,�renowacja�kominów,�
ocieplanie�budynków,�tel.�739-021-981.

��układanie�kostki�brukowej,�opaski�
wokół�nagrobków,�tel.�667-189-380.

��Tynki�maszynowe,�wylewki,�tanio,�
solidnie,�tel.�604-144-668.

��układanie�kostki�brukowej,�tel.�
667-837-817.

��Malowanie,�panele�podłogowe�i�inne,�
tel.�667-837-817.

��Malowanie,�gładź,�glazura,�tel.�
668-026-851.

��Budowa�domów�kompleksowo,�tel.�
889-586-507.

��Kierownik�budowy,�kontrole�okresowe�
budynków,�adaptacje�projektów,�tel.�
889-586-507.

��Malowanie,�tel.�514-347-542.

��układanie�kostki�brukowej,�krótkie�
terminy,�tel.�883-215-523.

��Wykonanie�konstrukcji�i�pokryć�
dachowych,�remonty,�rozbudowy,�tel.�
726-395-426.

 �Tynki tradycyjne, tel. 537-663-191.

 �Glazura, terakota, tel. 
537-663-191.

��Schody�drewniane.�Komputerowe�
projektowanie�schodów.�Meble�na�
wymiar,�inne�usługi�stolarskie,�tel.�
663-766-557.

��Tynki�ręczne,�tel.�575-661-940.

 �Przecisk, Minikoparka, tel. 
608-612-013.

��Schody,�tarasy�z�kostki�brukowej,�tel.�
667-837-817.

 �Brukarstwo, tel. 791-306-104.

��Malowanie,�tapetowanie,�gładź,�
płyty�k/g,�glazura.�Wieloletnie�
doświadczenie,�tel.�608-685-867.

��Glazurnictwo,�gipsy,�panele,�
biała�zabudowa,�tel.�694-831-111,�
668-510-160.

��Ogrodzenia�panelowe,�metalowe,�
siatki,�betonowe,�łupane,�bramy,�furtki,�
balustrady,�wiaty,�fundamenty,�tel.�
505-700-777.

��Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�Tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�607-612-176.

��Elewacje,�docieplenia,�tel.�
692-986-022.

��Gładź,�malowanie,�glazura,�terakota,�
wykańczanie�wnętrz,�malowanie�
elewacji.,�tel.�609-541-373.

 �Ocieplenia budynków, budowa, 
tel. 513-985-412.

 �Malowanie, tapetowanie, 
glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, wykańczanie wnętrz, tel. 
602-814-481.

��Docieplenia�budynków,�tel.�
608-380-169.

��Tynki,�remonty,�docieplenia,�tanio,�tel.�
510-300-753.

��Budowanie�kominów�z�klinkieru,�tel.�
723-917-819.

��Budowanie�domów�od�podstaw�i�
budynków�gospodarczych,�tel.�723-917-
819;�530-026-584.

��Malowanie,�gipsowanie,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�glazura,�terakota,�
przystępne�ceny,�tel.�695-263-945.

��Ogrodzenia�z�klinkieru�i�bloczków�
ozdobnych,�tel.�516-061-848.

��Krycie�dachów,�obróbki,�rynny,�
podbitki,�papa�termozgrzewalna,�wolne�
terminy,�tel.�789-181-282.

��Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/K,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�797-458-536.

��usługi�koparko-ładowarką,�koparką,�
rozbiórki,�wyburzenia,�tel.�721-771-517.

��układanie�kostki,�prace�brukarskie,�
odwodnienia�budynków,�terenu,�tel.�
782-452-548.

��Gładzie�gipsowe,�zabudowy�k/g,�
malowanie,�tel.�796-689-987.

��Malowanie,�gipsowanie,�panele�
podłogowe,�glazura,�terakota,�tel.�
790-294-337.

��Dachy:�konstrukcje,�pokrycia,�
naprawy,�konserwacje,�malowanie,�
smarowanie,�tel.�609-227-348.

��Cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�
504-960-515.

��Malowanie,�glazura,�terakota,�remonty�
mieszkań,�tel.�799-268-290.

��Bramy�garażowe,�wrota,�drzwi,�
ogrodzenia,�balustrady,�tel.�
506-771-822.

 �Usługi remontowo-budowlane od 
A do Z, tel. 730-786-335.

sprzedaż
��żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�

odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�601-239-779.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�
601-239-779.

��Sprzedaż�części�zamiennych�do�
betoniarek,�koła�zębate�i�pasowe,�
wieńce�żeliwne,�tel.�501-713-102,�www.
rawiko.pl.

��Wózek�widłowy�Linde,�Diesel,�tel.�
607-612-176.

��Wózek�widłowy�Bułgar,�Diesel,�tel.�
607-612-176.

��Brama�4�m,�siatka,�dwuteownik,�
kamień�polny,�tel.�603-609-674.

 �Pojemniki 1.000l, beczki 200l, tel. 
602-234-810.

��Rusztowania�warszawskie,�tel.�
500-262-573.

��Pustak:�bloczek,�nowy,�tanio,�tel.�
603-607-929.

usługi 
instalacyjne

��usługi�elektryczne,�tel.�693-296-530.

��hydraulika�kompleksowo,�tel.�
601-818-310.

 �Elektryk, tel. 506-522-852.

��Wiercenie�studni�głębinowych,�tel.�
608-266-128.

��usługi�hydrauliczne:�kompleksowo.�
Przeciski�podziemne,�przyłącza�
wod.-kan.,�usługi�koparko-ładowarką,�
oczyszczalnie�przydomowe,�również�
jako�podwykonawca,�tel.�601-379-355.

�� Instalacje�elektryczne,�dokumentacja,�
tel.�603-446-412.

 �Montaż instalacji elektrycznych w 
różnych obiektach. Wykonawca z 
uprawnieniami, tel. 882-382-681.

��usługi�elektryczne,�tel.�509-838-364.

��Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
797-458-536.

��usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�Złota�rączka,�tel.�
506-891-289.

usługi inne
��Wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�

koszowymi�27-metrowymi,�tel.�
668-591-725.

��Masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.,�tel.�504-070-837.

 �Zespół, wokalistka, deejay, tel. 
503-746-892.

 �Wycinka drzew, tel. 693-208-999.

��Wycinka�drzew,�tel.�696-008-528.

��Wypożyczę�napis�ledowy�LOVE,�
stół�wiejski,�nalewak�piwny,�ławeczki,�
parasol,�dowóz,�tel.�889-994-992.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��Rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�
wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�
667-732-751.

��Odnawianie�wanien,�tel.�600-979-826.

��DJ,�Wodzirej�poprowadzi�
niezapomniane:�wesela,�poprawiny,�
18-nastki,�imprezy�firmowe,�
okolicznościowe,�tel.�503-399-196.

��Transport�busem�do�3,5�tony,�(9�
miejsc),�tel.�739-021-981.

��Wycinka�trudno�dostępnych�drzew.�
Konkurencyjne�ceny,�tel.�506-660-095.

��Cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�
782-718-483.

��naprawa�telewizorów.�Łowicz,�
Topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
728-227-030.

 �Usługi koparko-ładowarką, tel. 
726-005-701.

��Mycie�i�czyszczenie�kostki�brukowej,�
tel.�607-612-176.

��Przeprowadzki,�tel.�605-303-836.

��Rębak,�tel.�726-811-028.

 �instalacje fotowoltaiczne, tel. 
727-534-450.

��Ogrody�-�projekt,�wykonanie,�
pielęgnacja,�systemy�nawadniające�
http://www.architekturaogrodu.pl,�tel.�
698-668-468.

nauka
��Matematyka,�tel.�791-802-482.

��Kanadyjczyk�polskiego�pochodzenia:�
nauka�języka�angielskiego�i�
francuskiego,�wszystkie�poziomy.�
Korepetycje,�tel.�604-621-125.

��Matematyka,�tel.�601-303-279.

��Korepetycje�z�matematyki,�tel.�
577-499-553.

��Angielski,�profesjonalnie,�tel.�
880-233-777.

��Matematyka,�tel.�607-440-582.

��nauka�Języka�Angielskiego�Jacek�
Romanowski,�tel.�607-440-582.

��Matematyka,�Angielski,�tel.�
515-459-141.

��Matematyka�kl.�I-VI,�tel.�696-740-690.

rolnicze – kupno

płody rolne
��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�

transportem,�tel.�783-112-512.

��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�607-202-732.

��Kupię�zboże,�odbiór�luzem,�tel.�
603-573-567.

��Zboże�paszowe�kupię,�tel.�
693-157-117.

��Sprzedam�pszenżyto�jare,�tel.�
501-713-862.

��Skup�zboża,�tel.�508-471-814.

��Kupię�zboże�paszowe,�tel.�
668-478-617.

��Kupię�zboże�paszowe,�tel.�
726-721-037.

hodowlane
 �Kupię byki, tel. 601-307-164.

 �Kupię jałówki, tel. 601-307-164.

 �Kupię krowy, tel. 601-307-164.

maszyny
 �Kupię maszyny rolnicze, tel. 

883-945-511.

��Każdego�Władymirca,�ursusa,�tel.�
725-361-836.

��Kupię�C-360�3P�/�C-360,�tel.�
604-649-151.

��Kupię�taśmociąg�do�obornika,�tel.�
501-235-087.

��Zetora,�Massey-Fergusona,�
Fortschritta,�tel.�725-562-998.

��Kupię�C-328,�C-330,�C-360,�C-355,�
C-380,�MTZ,�MF-255,�T-25�Władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�
502-939-200.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
��Jęczmień,�Osiny�k/�Głowna,�tel.�

668-852-130.

 �Kukurydza sucha, pszenica 
paszowa, tel. 697-714-463.

 �Zboża jare, sadzeniaki ziemniaka, 
kukurydza, trawy i inne nasiona. 
Firma Nasienna GRANUM o/ Łowicz, 
dowóz od 1tony, tel. (46) 837-23-
05, (46) 837-23-01.

��Siano,�słoma,�mieszanka,�żyto,�tel.�
605-350-355.

��Słoma,�tel.�669-419-342.

��Łubin�słodki,�tel.�669-960-974.

��Sprzedam�słomę�żytnią�w�belach�
owiniętych�siatką,�okolice�Głowna,�tel.�
539-222-282.



31www.lowiczanin.info � ���nr 11������14�marca�2019

REKLAMA

��Sprzedam�pszenicę�jarą,�jęczmień�
jary.�Osiek,�tel.�509-195-030.

 �Sprzedaż zbóż jarych, Hodowla 
Strzelce, KWS, Danko, Bielawy, 
Rynek 14, tel. 607-189-155.

��Jęczmień�jary,�tel.�(46)�838-73-12,�tel.�
797-363-108.

��Zboże,�owies,�pszenżyto�jare,�tel.�
694-075-080.

��Sianokiszonka,�słoma�kostka,�tel.�
730-722-069.

 �Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 
602-235-159.

��Sprzedam�łubin�wąskolistny,�tel.�
669-299-585.

��Sprzedam�pszenicę�jarą,�jęczmień�
jary,�tel.�607-648-748.

 �Nawozy, atrakcyjne ceny, tel. 
509-171-283.

��Jęczmień�oczyszczony,�tel.�
604-871-975.

��Sprzedam�łubin�słodki,�żółty,�
szerokolistny,�tel.�514-642-411.

��żyto,�mieszanka,�owies,�tel.�600-
893-559,�Guźnia.

��Siano�kostka,�tel.�570-980-770.

��Sprzedam�słomę�i�siano�w�kostkach,�
tel.�699-902-211.

��Słoma�baloty�ze�stodoły,�tel.�
660-266-355.

��Mieszanka,�słoma�okrągłe�i�kostka,�
tel.�609-376-037.

��Sianokiszonka�80�balotów,�tel.�
606-951-121.

��Pszenica�jara,�jęczmień�jary,�owies,�
pszenica�zimowa,�tel.�605-278-719,�
Kiernozia.

��Pszenica�jara,�tel.�723-296-983.

��Owies�siewny�Bingo,�
tel.�(46)�838-13-81.

��Słoma,�siano,�baloty,�większa�ilość,�
cena�do�uzgodnienia,�tel.�723-528-039.

��Sadzonki�aronii,�tel.�601-364-070.

��Słoma�z�kukurydzy;�kukurydza,�tel.�
696-425-214.

��Pszenżyto�jare�Mamut,�tel.�
664-187-631.

��Sianokiszonka�w�balotach,�Bednary,�
tel.�661-037-030.

��Sprzedam�ziemniaki�Irga,�tel.�
664-759-891.

��Słoma�ze�stodoły,�tel.�601-320-604.

��Sprzedam�pszenżyto�jare,�pszenicę,�
jęczmień,�owies,�tel.�888-224-626.

��Słoma,�tel.�603-609-674.

��Siano,�słoma�w�balotach,�Złaków,�tel.�
885-228-682.

��Kapusta�kwaszona,�ogórki.�hurt-detal,�
FVAT,�tel.�508-194-191.

��Sianokiszonka,�siano,�słoma�w�
balotach,�tel.�728-468-577.

��Sprzedam�słomę�duże�belki�130,�tel.�
669-137-703.

��Mieszanka�zbożowa,�sianokiszonka,�
tel.�609-473-490.

��Sprzedam�owies,�Domaniewice,�tel.�
784-368-431.

��Sprzedam�siano�kostka,�nowa�Sucha�
51,�tel.�697-892-863.

��Słoma,�tel.�663-790-575.

��Pszenżyto�i�pszenica,�Płaskocin,�tel.�
695-684-362.

��Sprzedam�pszenicę�jarą�do�siewu,�
wykę,�tel.�660-260-127.

��Sprzedam�siano,�duże�bele,�tel.�
503-041-175.

��Sprzedam�owies,�jęczmień,�tel.�
692-121-669.

��Jęczmień,�pszenżyto,�tel.�
509-171-283.

��Łubin�słodki,�żółty�Mister,�tel.�
669-773-567.

��Słoma�sucha,�baloty,�tel.�
662-752-205.

��Siano,�tel.�667-257-460.

��Truskawki,�zboże,�tel.�509-853-384.

��Siano,�kostki,�tel.�664-515-620.

��Pszenica�jara,�tel.�607-167-075.

��Sprzedam�słomę�kostki,�tel.�
501-571-132.

��Pszenica�nawra,�pszenżyto�Mazur,�
jęczmień�Podarek�po�czyszczalni�
Petkus,�I�rok�ze�Strzelc,�tel.�
885-254-502.

��Siano�kostka,�gruz,�Popów�42.

��Pszenżyto,�ok.�2�ton.,�
tel.�(42)�719-56-51.

��Sprzedam�owies,�tel.�608-613-658.

��Sprzedam�bób,�tel.�608-613-658.

��Łubin�słodki,�tel.�692-916-507.

��Sprzedam�pszenżyto,�12�ton,�gm.�
Kiernozia,�tel.�514-429-322.

��żyto,�pszenżyto,�tel.�512-544-156.

��Sianokiszonka�podsuszona,�
sprzedam,�tel.�601-320-604.

��Sprzedam�owies,�tel.�538-455-989.

��Sprzedam�dobrą�kukurydzę,�
tel.�(46)�837-14-61.

��Pszenżyto�12�t.,�słoma�120x120,�tel.�
693-286-129.

��Owies�70�zł,�Waliszew,�
tel.�(46)�838-25-79.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�duże�
bele,�sianokiszonkę,�możliwy�transport,�
tel.�601-662-955.

��Sprzedam�sianokiszonkę�bele�
120x120,�200�szt.,�100�zł/�szt.,�gm.�
Sanniki,�tel.�507-057-551.

��Pszenżyto,�tel.�692-916-507.

��Słoma�w�balotach�z�mieszanki�ze�
stodoły,�Sierżniki,�tel.�609-241-555.

��Sianokiszonka,�tel.�668-146-499.

��Owies,�siano,�duże�bele,�Bielawy,�tel.�
691-063-480.

��Siano�i�słoma�bele�ze�stodoły,�tel.�
664-837-390.

��Sprzedam�czosnek�wiosenny,�tel.�
692-673-808.

��Łubin�gorzki,�tel.�888-043-928.

��Jęczmień,�okolice�Głowna,�tel.�
504-985-644.

��Słoma,�siano�duże�bele,�Wyborów,�tel.�
693-824-706.

��Sprzedam�owies,�pszenżyto,�pszenicę�
jarą,�tel.�606-519-851.

��Sprzedam�zboże,�tel.�501-630-255.

��Słoma,�siano�Guźnia,�tel.�
721-435-360.

��Słoma,�siano,�tel.�726-811-028.

��Sprzedam�owies�i�słomę�bele�
125x120,�Zduny,�tel.�511-133-453.

��Sprzedam�baloty�z�sianokiszonki,�tel.�
604-532-956.

��Owies�do�siewu�Bingo,�tel.�
609-406-170.

��Sianokiszonka�w�balotach,�Kalenice,�
tel.�603-213-798.

��Siano�w�kostkach�I�pokos,�tel.�
790-602-029.

��Siano,�tel.�721-502-525.

��Słoma�z�mieszanki,�baloty�(ze�
stodoły),�tel.�602-555-468.

��Siano�w�belkach�i�luzem,�tel.�
693-143-499.

��Pszenżyto�15t,�żyto�1t,�pszenica�1t,�tel.�
508-192-016.

��Słoma,�siano�bele,�Mąkolice,�tel.�
781-484-941.

��Jęczmień�siewny�po�centrali,�tel.�
794-052-667.

��Słoma,�siano,�tel.�880-877-582.

��Sprzedam�owies�i�słomę,�duże�bele,�
tel.�668-424-376.

��Sprzedam�łubin�żółty,�słodki,�tel.�
606-144-112.

��Pszenżyto�ozime�4�tony,�tel.�
886-746-494.

��Sprzedam�pszenżyto�jare,�tel.�
699-913-337.

��Słoma�w�dużych�belkach,�tel.�
515-628-911.

��Sianokiszonka�50�zł/szt.,�tel.�
603-254-329.

��Słoma�w�kostkach�duża�ilość,�tel.�
513-972-051.

��Sprzedam�bób,�tel.�508-819-982.

��Sprzedam�owies,�słomą�bele�
120x120,�tel.�509-425-237.

��Sprzedam�siano�w�kostkach,�tel.�
518-938-608.

��Siano�w�kostkach,�pszenżyto�jare,�tel.�
607-355-513.

��Sprzedam�zboże�paszowe,�tel.�
668-478-617.

��Sprzedam�zboże�paszowe,�tel.�
726-721-037.

��Siano,�belki120x120,�drugi�pokos,�tel.�
668-409-727.

 �Sprzedam słomę, siano okrągłe 
belki, tel. 788-934-923, Łaźniki.

��Łubin�żółty,�tel.�602-689-205.

��Siano,�słoma,�pszenica,�pszenżyto,�
jęczmień,�żyto,�Przemysłów,�tel.�
665-486-605.

��Siano�120x120,�tel.�509-231-858.

��Sprzedam�jare�pszenżyto,�tel.�
608-613-658.

��Siano�(baloty�120x120);�żyto,�tel.�
607-376-264.

��Sprzedam�słomę,�tel.�512-279-318.

��Sprzedam�buraki�pastewne,�tel.�
668-950-189.

��Łąka�do�ścięcia,�Otolice,�tel.�
691-312-473.

��Słoma,�siano�kostka,�tel.�783-976-294.

��Owies+jęczmień,�pszenżyto,�tel.�
510-084-555.

��Mieszanka�zbożowa�2�t,�tel.�783-066-
397,�Dąbkowice�Dolne.

��Pzenżyto,�jęczmień,�tel.�603-240-034,�
Zielkowice�104.

��Sprzedam�owies,�tel.�691-753-392.

��Pszenica�jara�1�t.,�tel.�503-782-462.

��Pszenżyto�jare,�mieszanka�zbóż�
ozimych,�tel.�601-962-832.

��Słoma�ze�stodoły,�duże�bele,�tel.�
693-944-068.

��Sprzedam�łubin�słodki,�tel.�
696-375-777.

��Sprzedam�marchew�odpadową,�tel.�
602-175-570.

��Łubin�żółty,�tel.�692-434-273.

��Zboże,�słoma,�tel.�880-263-930.

��Owies,�tel.�880-263-930.

��Łubin�żółty�słodki�szerokolistny,�
Bocheń,�tel.�691-671-340,�725-875-589.

��Siano�luzem,�tel.�608-181-983.

��Słoma�w�balotach�125,�tel.�
668-511-760.

��Jęczmień�siewny,�tel.�605-061-691.

��Słoma,�baloty�ze�stodoły�120x120,�tel.�
601-055-556.

��Sprzedam�jęczmień,�owies�siewny,�
tel.�696-526-474.

��Siano,�słoma�(baloty)�ze�stodoły,�
Guźnia,�tel.�880-918-256,�889-910-333.

��Pszenżyto,�mieszanka,�jęczmień�z�
pszenicą,�tel.�791-466-793.

��Sianokiszonkę�w�balotach,�słomę,�tel.�
694-662-049.

 �Świeże wytłoki jabłkowe, 
FVAT, dostawa do klienta, tel. 
693-025-909.

��Sprzedam�siano-kostka,�kiszonkę�z�
kukurydzy,�tel.�693-484-614.

��Siano,�słomę�w�kostkach,�tel.�
665-489-419.

��Jęczmień,�tel.�504-672-586.

��Sprzedam�baloty�siana,�
sianokiszonki,�słomy�i�obornik,�tel.�
694-850-645.

��Siano,�owies,�sianokiszonka,�Marywil,�
tel.�691-125-654.

��Sprzedam�pszenżyto�jare,�Rybno,�tel.�
694-227-489.

��Pszenżyto�jare�Dublet,�owies�Bingo,�
tel.�697-677-530.

��Sprzedam�siano,�belka�okrągła,�tel.�
733-670-995.

��Słoma�i�siano�w�belkach�120x120,�tel.�
507-892-376.

��Sprzedam�łąkę,�Świeryż,�tel.�
662-585-814.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�siano,�
słomę,�Strugienice,�tel.�662-585-814.

��Sprzedam�owies�Bingo,�gmina�
Dmosin,�tel.�696-015-499.

��Mieszanka,�tel.�(46)�837-47-14.

��Sianokiszonka�baloty,�tel.�
880-514-133.

��Sprzedam�mieszankę�zbożową,�żyto,�
tel.�664-157-305.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�słomę,�tel.�
668-424-918.

��Pszenżyto,�tel.�795-083-553.

��Sianokiszonka,�słoma�w�balotach,�tel.�
697-892-925.

��Baloty�sianokiszonki,�tel.�507-429-601.

��Owies,�tel.�502-585-456.

��Owies�bezłuskowy,�rzepak,�soja,�
pszenica�ozima,�tel.�502-585-456.

��Owies�Bingo,�pszenica�nawra,�tel.�
662-018-566.

��Sprzedam�żyto,�Dąbkowice,�tel.�
726-949-291.

��Sprzedam�3,5t�żyta,�1t�łubinu�
niebieskiego�węskolistnego,�tel.�
664-270-461.

��Sianokiszonka,�gm.�Głowno,�tel.�
695-441-197.

��Zboże,�słoma�belowana,�tel.�
600-563-719.

��Sprzedam�3m�saladery,�tel.�
601-926-570.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�
602-387-024.

��Siano�okrągłe�bele,�tel.�607-809-703.

��Sprzedam�żyto,�owies,�pszenicę�jarą,�
tel.�664-766-871.

 �Mieszanka zbożowa, Osiek, tel. 
669-560-392.

��Sprzedam�mieszankę�6�ton,�tel.�
506-173-625.

��Sprzedam�pszenżyto,�jęczmień,�
mieszankę,�tel.�789-319-421.

��Mieszanka�do�siewu,�tel.�512-799-479.

��Sprzedam�owies,�tel.�798-906-448.

��Ziemniaki�paszowe,�tel.�(46)�874-
51-80,�po�20.00.

��Mieszanka,�żyto,�pszenżyto,�tel.�
504-629-438.

��Sprzedam�pszenicę,�jęczmień,�żyto,�
tel.�725-006-362.

��Pszenica,�jęczmień�jare,�Rybno,�tel.�
511-817-875.

��Pszenica�ozima,�pszenżyto,�słoma�
baloty,�tel.�781-995-103.

��Słomą�i�siano�ze�stodoły�w�małych�
kostkach,�tel.�787-436-230.

��Słoma�w�kostkach�ze�stodoły,�tel.�
604-898-691.

��Sprzedam�słomę�w�balotach�ze�
stodoły,�tel.�512-520-546.

��Sprzedam�owies�do�siewu,�tel.�
500-652-384.

��Sprzedam�słomę,�Domaniewice,�tel.�
605-657-256.

��Słoma,�okrągłe�belki,�ze�stodoły,�tel.�
668-035-910.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�603-523-912.

��Sprzedam�siano�w�balotach,�tel.�
509-570-604.

��Kukurydza,�owies,�mieszanka,�
pszenica,�pszenżyto,�łubin�słodki,�
gorzki,�sianokiszonka,�tel.�506-115-015.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�697-
040-147,�po�16:00.

 �Sprzedam słomę 40 belek-125, 
15 belek siana, tel. 608-532-119.

��Pszenica�jara�do�siewu�nawra,�tel.�
791-020-669.

��Słoma�ze�stodoły�120x120,�
sianokiszonka,�Waliszew�Zakrzew,�tel.�
728-764-930,�694-203-717.

��Sprzedam�buraki�czerwone�drobne�
mogą�być�na�paszę.�Kiernozia,�tel.�
665-358-991.

��Sprzedam�siano�w�balotach,�tel.�
667-877-178.

��Owies,�pszenżyto,�żyto,�tel.�
667-988-983.

��Sianokiszonka�belki,�tel.�663-398-358.

��Sprzedam�mieszankę�zbożową�z�
dowozem,�gmina�Zduny,�75�zł,�tel.�
692-996-054.

��Siano�55�zł/duża�belka,�tel.�
609-502-147.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�
726-497-938.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły�w�
dużych�belach�cena�50�zł,�gm.�
Kiernozia,�tel.�793-505-700.

��Sprzedam�siano,�sianokiszonkę,�tel.�
604-910-799.

��Sprzedam�żyto,�tel.�728-329-771.

��Sprzedam�siano,�tel.�602-711-706.

��Sprzedam�owies,�pszenżyto,�jęczmień�
okrągłe�belki,�tel.�669-845-831,�po�
18.00.

hodowlane
��Dojenie�krów,�tel.�726-811-028.

��Jałówka�SM,�termin�02.05.2019,�tel.�
533-179-189.

��Sprzedam�młodego�knurka,�tel.�
603-840-324.

��Sprzedam�byczki,�tel.�726-931-728.

��Sprzedam�jałówki�250�kg�i�kozę�
angloubijską,�tel.�601-141-164.

��Jałówki�cielne�hodowlane,�tel.�
500-803-757.

��Prosięta�20�szt,�tel.�607-363-292.

��Jałówka�na�wycieleniu,�termin�
11.03.2019�r.,�tel.�734-867-958.

��Jałówka�cielna,�tel.�663-361-769.

 �Kupię krowę mleczną, tel. 
692-996-054.

��Sprzedam�owieczki,�tel.�693-830-147.

��Sprzedam�jałówkę�cielną,�termin:�
10�kwiecień;�wagę�2-tonową,�tel.�
607-889-451.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�696-850-411.

��Jałówki:�1�cielna�7-mies.�(nieduża),�
tel.�721-819-250.

 �Sprzedam dwie jałówki na 
wycieleniu, termin 20.03, 
tel. (24) 285-96-01.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. 
694-779-853.

��Sprzedam�3-miesięczną�jałoszkę,�tel.�
503-696-557.

��Prosięta,�byczek�60�kg,�tel.�
691-730-169.

��Sprzedam�3�byczki,�tel.�695-197-672.

��Jałówka�cielna,�biało-czerwona,�
wycielenie�3.04.�Krowa�cielna�7-letnia,�
wycielenie�28.03,�tel.�793-707-234.

��Cielak�(byczek),�tel.�693-543-645.

��Sprzedam�byczka,�jałoszkę,�Simental,�
do�dalszego�chowu,�tel.�693-088-990.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�536-602-532.

��Jałówka�simentalka�na�wycieleniu,�tel.�
603-477-845.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�691-270-829.

��Sprzedam�krowę�i�jałówkę�
wysokocielną,�tel.�609-562-159.

��Koza�mleczna,�kózka�roczna,�tel.�
604-593-167.

��Jałówka�hF,�wycielenie�14�kwietnia,�
tel.�692-665-650.

��Prosiaki,�wialnia�ma�prąd,�okolice�
Sannik,�tel.�732-797-792.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�501-220-604.

��Sprzedam�jałówkę,�tel.�694-657-883.

��Sprzedam�2�jałówki�na�wycieleniu,�tel.�
887-614-924.

��Jałówka�wysokocielna,�Bocheń,�tel.�
697-693-656.

��Krowa�na�wycieleniu,�kwiecień,�tel.�
604-245-140.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�691-989-118.

��Prosięta�11�szt.,�tel.�(46)�830-32-36.

��Sprzedam�prosięta�sztuk�10�waga�
20-25kg,�tel.�509-905-775.

maszyny
��Kupię�kombajn�(Bolko,�Anna,�Karlik),�

sadzarkę,�cyklop,�troll,�rozrzutnik,�
glebogryzarkę,�kopaczkę,�inne,�tel.�
511-713-596.

��Landini�8880,�1993�rok,�stab�bdb,�tel.�
579-074-198.

��Beczka�asenizacyjna�4.000�l,�
stan�bdb.,�śrutownik�bijakowy,�tel.�
600-523-438.

��Sprzedam�kombajn�Bizon�ZO56,�
prasę�Z-224,�tel.�505-473-022.

��Sprzedam�pracę�kostkową,�tel.�
698-489-550.

��Agregat�ścierniskowy-�gruber,�tel.�
505-473-022.

��Rozrzutnik,�grabiarka,�sadzarka,�
śrutownik,�tel.�662-046-407.

��Sprzedam�siewnik�poznaniak,�
kombajn�Anna,�topole�ścięte�6�sztuk,�
do�ścięcia�2�sztuki,�tel.�726-804-454.

��Części�do�rozrzutnika�„Czarna�
białostocka”,�tel.�604-969-205.

��Pług�3-skibowy�„Grudziądz”,�tel.�
604-969-205.

��Części�rozrzutnika:�łańcuch,�skrzynia,�
adapter,�tel.�604-931-629.

��Sprzedam�śrutownik�neuro�
zasypowo-tłoczący,�tel.�798-826-705.

��Rozrzutnik�obornika�z�nadstawkami�
do�kukurydzy,�tel.�606-569-727.

��Prasę,�kostka,�Sipma;�kombajn�
ziemniaczany�Anna;�zbieraczkę�do�liści,�
tel.�667-257-466.

��Opryskiwacz�sadowniczy�Agrola�
1.500�l,�nowy,�cena�do�uzgodnienia,�tel.�
665-488-672.

��Kultywator,�trząsacz�do�siana�
karuzelowy,�beczka�na�osi�1.000�l.,�
opryskiwacz,�pług�3-skibowy,�ładowacz�
do�obornika�na�tył�ciągnika,�obsypnik,�
tel.�510-514-012.

��Sprzedam�maszyny�rolnicze,�tel.�
514-281-118.

��Sadzarka,�spulchniacz�do�mięty,�tel.�
504-514-717.

��Belarus�920,�1221.3,�Farmtrac�550DT,�
tel.�782-479-237.

��Pług�obrotowy�4-skibowy�Kverneland�
na�resorze,�tel.�696-425-214.

��Siewnik�do�kukurydzy�Gaspardo�
4-rzędowy�z�nawozem,�gruber�3m�na�
sprężynach;�wanna�przeładunkowa�do�
zboża,�tel.�664-187-631.

��Ciągnik�C-380,�1976�rok,�tel.�
668-198-217.

��Wialnia�tanio,�obsypnik,�pielnik,�tel.�
603-609-674.

��Sprzedam�wał�posiewny�3�częściowy,�
samoróbka,�Tur�3-sekcyjny�do�MF,�tel.�
783-737-302.

��Pług�5�i�3-skibowy,�maszyny�do�ES,�
tel.�533-561-770.

��Zbiornik�na�mleko�1650�litrów,�
siewnik�do�kukurydzy�4-rzędowy�
pneumatyczny�z�podsiewaczem�
nawozu,�tel.�609-846-254.

��Dojarka�Alfa�Laval�przerobiona�do�
ciągnika,�tel.�692-996-054.

��Sprzedam�C-385�ursus,�tel.�
516-477-037.

��Sprzedam�sadzarkę�czeską�i�
sortownik,�tel.�609-501-056.

��Sprzedam�silniki�i�inne�części�C-330,�
C-360,�używane,�tel.�601-813-186.

��Sprzedam�sadzarkę,�opryskiwacz,�
przetrząsacz�do�siana,�dwukółka,�
siewka,�tel.�667-131-296.

��Sprzedam�rozrzutnik�2-osiowy,�cena�
2.700,�opryskiwacz�400�litrów,�tel.�
505-201-737.

��Ładowacze�czołowe�do�ursus�C-330,�
C-360,�3512,�T-25�hydrauliczne�lub�na�
linkę,�tel.�608-686-489.

��Siewnik�do�kukurydzy�4-rzędowy,�tel.�
603-820-123.

��ursus�355,�1972�rok,�zarejestrowany,�
opłacony,�6.000�zł,�tel.�730-842-712.

��Osie�z�kołami�od�woza,�tel.�
782-593-420.

��Rozsiewacz�Amazone�800l�2szt,�
przetrząsarka�Claas�oraz�Kuhn,�tel.�
695-608-762.

��Przyczepa�rolnicza�3-osiowa,�hL-60,�
hL-80,�tel.�509-282-300.

��Karmniki,�turbomaty�dla�świń,�duży�
wybór,�200�szt.,�tel.�509-282-300.

��Beczki�asenizacyjne�ocynkowane�
4,�5,�6,�7,�8,�10.000�litrów,�oś�
skrętna,�sprowadzone�z�niemiec,�tel.�
509-282-300.
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��Rozrzutniki�obornika�Fortshnitt�T088,�
Welgler,�Bergman,�Strautman�4-10�t.,�tel.�
509-282-300.

��Paszowóz�Silowolf�11�m3,�2006�rok,�
komputer,�waga,�tel.�509-282-300.

��Wycinaki�do�kiszonek�Fell�Kuhn,�
podwójny�nóż,�winda,�duży�wybór,�
sprowadzone�z�niemiec,�tel.�
509-282-300.

��Siewniki�do�zboża�Amazone,�D7,�D8,�
Fiona,�nordsen,�Isaria,�Pottinger,�duży�
wybór,�tel.�509-282-300.

��Talerzówki�3,�4,�4,5�m,�typ�X,�V,�z�
wałem�strunowym,�sprowadzone�z�
niemiec,�tel.�509-282-300.

��Pługi�obrotowe�duży�wybór,�
4-skibowe,�5-skibowe,�6-skibowe�
Kverneland,�Vario�Frost,�Rabeverke,�
zmienna�szerokość�orki,�ramię�do�wału,�
tel.�509-282-300.

��Orkan�do�trawy�Tarup,�1,4-1,6�szer.,�
tel.�509-282-300.

��Agregat�podorywkowy�Gruber,�szer.�
3,�4,�4,5�m.�podcinacze,�wał�strunowy,�
tel.�509-282-300.

��Agregaty�bierne�3�m.�Rau,�z�
hydropakiem,�tel.�509-282-300.

��Mulczer�do�niszczenia�badyli�
kukurydzy�szer.�4,5�m,�tel.�509-282-300.

��Myjka�do�warzyw,�tel.�509-282-300.

��Siewnik�do�kukurydzy�6-rzędowy�
Gaspardo�z�dozownikiem�do�nawozu,�
1999�rok,�tel.�606-596-977.

��Ładowarka�teleskopowa�JCB�14170�
2009�rok,�tel.�509-282-300.

��Ciągnik�rolniczy�Fendt�612�z�
ładowaczem�czołowym�1988�rok,�tel.�
509-282-300.

��Kombajn�do�zboża�John�Deere�
952,�3�metry�heder,�sieczkarnia,�tel.�
509-282-300.

��Kombajn�do�ziemniaków�grimme�SR�
8040,�tel.�509-282-300.

��Taśmociągi�do�warzyw�4m,�6m,�8m�
duży�wybór,�sprowadzane�z�niemiec,�
tel.�509-282-300.

��Przyczepa�10t,�3-stronny�wywrot,�
sprowadzona�z�niemiec,�tel.�
509-282-300.

��Siewnik�do�kukurydzy�4�rzędowy,�
Kleine�z�dozownikiem�nawozu,�
sprowadzony�z�niemiec,�tel.�
509-282-300.

��Sprzedam�opryskiwacz�400�l,�kwas,�
do�naprawy,�tel.�604-260-859.

��Rozrzutnik�obornika,�Orkan,�prasa�
kostkująca,�tel.�663-226-547.

��Bizon�ZO-56�1986�rok,�sprawny�z�
sieczkarnią,�tel.�510-099-950.

��Rozrzutnik�2-osiowy,�tel.�514-518-658.

��Opony�do�przyczepy�rolniczej�
315/60/22.5,�felgi�na�8�otworów,�tel.�
785-641-210.

��Sprzedam�przyczepę�do�bel,�tel.�
608-826-975.

��Sprzedam�siewnik�poznaniak,�tel.�
518-413-676.

��Dmuchawa�do�zboża,�bąk,�tel.�
509-853-384.

��Pług,�siewnik,�glebogryzarka,�
talerzówka,�C-330,�prasa,�Ostrówek,�
kultywator,�tel.�509-853-384.

��Wałki�rozrzucające�rozrzutnika�
Fortschritta�T088,�tel.�692-146-594.

��Kopaczka,�sadzarka,�tel.�660-631-518.

��Pług�2-skibowy,�kosiarka�listwowa,�tel.�
784-743-138.

��Redła�5,�tel.�512-544-156.

��Sprzedam�kombajn�do�zbioru�
buraków,�tel.�504-667-151.

��SameGolden�sadowniczy,�C-360�
(C-355)�zamienię�na�C-330,�tel.�
504-475-567.

��Brony�„3-ki”,�zgrabiarka�„7-ka”,�pług�
„5-ka”,�Kos,�tel.�570-980-770.

��Dozowniki:�paszowe;�antybiotykowe,�
rozrzutnik�1-osiowy,�cyklop,�opryskiwacz�
Pilmet�300�l,�tel.�693-286-129.

��Siewnik�zbożowy�Poznaniak,�
talerzówkę�dużą�na�kołach,�tel.�
665-103-042.

��Siewnik�do�kukurydzy,�rozrzutnik�
Fortschritt�oraz�sianokiszonkę,�tel.�
500-225-198.

��Sprzedam�siewkę�o�nawozu�lejową,�
stan�bdb,�tel.�601-662-955.

��Siewnik�do�kukurydzy�Aeromat-
Becker,�tel.�600-139-605.

 �Sprzedam silos zbożowy Bin o poj. 
130 t. i spawarkę elektrodową, tel. 
692-292-969.

��Przetrząsarka�siana�Pela�4,3�metra,�
Bielawy,�tel.�691-063-480.

��Siewnik�przerobiony�do�ciągnika,�tel.�
664-837-390.

��Agregat�uprawowy�2,1�m,�tel.�
603-741-484.

��Sprzedam�kopaczkę�ciągnikową�do�
ziemniaków,�nową,�tel.�796-409-417,�
577-869-821.

��Sprzedam�C-330,�9.700�zł,�tel.�
600-716-691.

��Sprzedam�siewnik,�siewkę,�pług�
Słoneczko,�tel.�530-930-104.

��Wywrotka�1-osiowa�3,5�tony,�nowa,�
7.000�zł,�tel.�880-709-761.

��Sprzedam�przetrząsarkę�karuzelową�
firmy�Claas�450,�stan�bdb�i�siewkę�do�
nawozu�Lejek,�tel.�609-459-539.

��Sprzedam�w�bardzo�dobrym�stanie�
mało�używany�rozrzutnik�obornika,�tel.�
609-325-990.

��Opryskiwacz�zawieszany�400l�belka�
12m,�przyczepa�zbierająca�zielonkę,�
siano�Kunów,�przyczepa�rolnicza�D-46�
sztywna,�tel.�795-102-365.

��Zgrabiarka�„4-ka”�zawieszana,�tel.�
508-192-016.

��Sieczkarnia�Fortschritt,�opony�20�cali�
do�przyczepy,�tel.�788-278-657.

��Sprzedam�ciągnik�ursus�1234,�1993�
rok,�tel.�785-456-159.

��Sprzedam�zgrabiarkę�7,�bramę�
przesuwaną,�tel.�691-240-698.

��ursus�360�3P,�kosiarka�rotacyjna,�
wyciąg�do�obornika,�śrutownik�walcowy,�
tel.�661-775-117.

��Sprzedam�agregat�uprawowo-siewny�
2,7�m�Ares,�siewnik�poznaniak�2,7�m,�
tel.�697-974-446.

��Sprzedam�T-25,�Władimirec,�
maszyna�do�cebuli,�siewnik�15,��
tel.�882-051-485.

��Sprzedam�wycinak�kiszonek�Fella�
SD95,�podwójny�nóż,�winda,�docisk,�
ładowacz�unhz-750,�tel.�692-996-054.

��Sprzedam�brony�5,�pług�3�i�5,�
opryskiwacz�300�litrów,��
talerzówkę�16,�silnik�5,5�kW,�beczkę�
2.000�litrów,�koła�1000R20,�tel.�
606-132-087.

��Tur�C-360,�tel.�515-236-142.

��Tarcza�siewnika�kukurydzy�firmy�
Kongskilde,�130�zł,�Kutno,�tel.�
609-556-046.

��Prasa�unia�Famarol�łańcuchowo-
walcowa,�stan�bdb,�tel.�660-096-236.

��Sortownik�do�ziemniaków�pucki,�tel.�
513-972-051.

��Siewka�do�nawozu,�opryskiwacz�400�
l,�tel.�697-689-853.

��Sprzedam�ciągnik�rolniczy�
ursus�C-330�z�turem,�stan�bdb,�tel.�
664-142-086.

��Przyczepa�D-47,�tel.�794-301-799.

��Zetor�7211,�beczka�asenizacyjna�4�
m3,�pług�3-skibowy�+1�człon,�kosiarka�
rotacyjna�polska,�przyczepa�wywrotka�
4,5�t.,�tel.�793-303-620.

��Przyczepa�wywrotka�12�t.;�przyczepa�
wywrotka�Pronar�6�t.�jak�nowa,�tel.�
696-059-903.

��Sprzedam�ursus�C-328,�stan�
dobry,�zarejestrowany,�opłacony,�tel.�
691-324-784.

��nowe�talerzówki,�agregaty�
talerzowe,�agregaty�z�hydropakiem,�tel.�
883-760-108.

��Sprzedam�siewnik,�tel.�(42)�710-82-54.

��C360�3P�1986�rok�w�oryginale,�
garażowany,�agregat�uprawowy,�
krótki�2,7m,�dwuwałowy,�nowy�typ,�tel.�
693-108-591.

��Opiełacz�wielorzędowy,�sadzarka,�
brona�wahadłowa�Amazone,�tel.�
668-409-727.

��Pług�Staltech�u-170,�2010�
rok;�przyczepa�samozbierająca�
jugosłowiańska�T-010,�tel.�506-552-043.

��Wialnia,�tel.�602-689-205.

��Sprzedam�dwukółkę�sadowniczą,�tel.�
603-610-952.

��Siewnik�lejek,�pług�2-skibowy,�
kopaczkę�ciągnikową,�sadzarkę,�
obsypnik�V,�tel.�511-995-914.

��Sprzedam�łuskarkę�do�bobu,�tel.�
600-176-795.

��Rozrzutnik�2-osiowy,�tel.�600-176-795.

��Zgrabiarka�karuzelowa�Deutz-Fahr�
3,5�m,�tel.�608-591-942.

��ursus�C-330M,�tel.�726-716-042.

��Sprzedam�przód�ciągnika�C-360�
płaska�oś�z�kołami,�tel.�509-065-711.

��Młynek�do�czyszczenia�zboża,�
śrutownik�Bąk,�kojce�żelazne,�tel.�
513-518-320.

��Sprzedam�kopaczkę,�sadzarkę,�
cyklop,�tel.�693-698-295.

��Rozrzutnik�obornika,�tel.�693-944-068.

��Sprzedam�C-330,�stan�bdb,�tel.�
785-347-906.

��Sprzedam�Cyklop,�talerzówkę�10�
talerzy,�pługi�4-skibowe�Standrol,�
wszystko�stan�bdb,�tel.�600-193-311.

��Bizon�Z-56�1984�rok,�siewnik�
Poznaniak�2,70,�tel.�660-172-279.

��Opryskiwacz�zawieszany�i�inne�
maszyny�rolnicze,�tel.�695-243-117.

��Sprzedam�rozrzutnik�obornika�
Warfama�6�t.�tandem�2006�rok;��
prasa�zwijająca�Sipma�Classic,��
sznurek-siatka�120x120,�2006�rok;�
chwytak�do�bel�2014�rok;��
krokodyl�do�obornika�2014�rok,��
tel.�601-055-556.

��Sprzedam�kosiarkę�dyskową�szer.�
2,40;�przetrząsacz�karuzelowy�4,80�
m;�zgrabiarkę�karuzelową�3,80�m,�
Krone;�rozrzutnik�obornika�2-osiowy,�tel.�
694-662-049.

��Dwukółka�ciągnikowa�z�
dokumentami�i�wagą�suwakową�500�
kg,�tel.�668-003-008.

��Sprzedam�widły�z�karetką�długość�
1,5�metra�od�wózka�Linde,�tel.�
721-330-789.

��Sprzedam�rozsiewacz�do�nawozu�
pojemność�tona,�tel.�721-330-789.

��Opryskiwacz�400�l,�chłodziarka�do�
mleka�lub�mięsa,�ośka�do�wywrotu�
przyczepy,�wałki�przekaźnika,�śruby�
tylne�ciągnika,�przednia�oś�płaska�
ciągnika,�tel.�691-270-829.

��Rozrzutnik�1-osiowy,�tel.��
665-489-419.

��Beczka�asenizacyjna�5.000,�
rozrzutnik�obornika�4t,�8t.,�rozsiewacz,�
przetrząsarka,�tel.�781-581-034.

��Fendt�309C�z�turem�2002�rok,�zestaw�
uprawowo-siewny�3m,�unia�2005r.,�
talerzówka�Famarol�4x5,�glebogryzarka�
Grudziądz,�agregat�uprawowy�unia�
Kombi�3m,�tel.�667-133-737.

��Pług�Rabewerk�4-sklibowy�obrotowy,�
gruber�unia�Kos�2.6m,�sadzarka�
karuzelowa�Sffogia�3-rzędowa,�tel.�
667-133-737.

��Sprzedam�oryginalną�czeską�
sadzarkę,�garażowaną,�stan�bdb,�tel.�
667-276-254.

��Sprzedam�orkan,�zbiornik�na�mleko�
550�l.,�tel.�691-235-038.

��Sprzedam�młynek�do�czyszczenia�
zboża,�tel.�505-812-296.

��Siewka�Kos,�dmuchawa�pionowa�
mała,�tel.�691-691-859.

��Claas�Dominator�76,�header�4�m,�
stan�bdb.,�tel.�721-737-343.

��Gruber�na�9�łap�z�lekką�talerzówką�
szer.�2m,�tel.�607-734-191.

��Siewnik�poznaniak�z�dociskiem,�redło�
„3”,�brony�„5”,�walec�do�ziemniaków,�tel.�
880-500-224.

��Rozsiewacz�Kos,�tel.�668-162-199.

��Sprzedam�sadzarkę,�kopaczkę,�
tel.�(42)�719-60-12.

��Sprzedam�agregat�ścierniskowy�3m,�
tel.�662-585-814.

��Okazja!�nowy�siewnik�zbożowy�
Konkslide�3�m,�po�pokazach,�komputer,�
pełna�elektronika,�za�50%�ceny�
fabrycznej;�ciągnik�Zetor�7711,�tel.�
783-017-131.

��Przyczepa�zbierająca�Deutz-Fahr�
F-327,�tel.�783-017-131.

��Sprzedam�parnik�elektryczny�100�
litrów,�nowy,�Dobrzelin,�tel.�609-325-990.

��Sprzedam�Tura,�cena�2.300�zł,�tel.�
724-644-947.

��Przyczepa�1-osiowa�wywrotka,�
siewnik�2,5�m,�agregat�uprawowy�2,10,�
tel.�723-454-493.

��Siewnik�poznaniak,�prasę�Warfama�
Z543,�tel.�603-312-669.

��Beczkowóz,�przyczepa�
samozbierająca,�tel.�727-472-512.

��Sprzedam�opryskiwacz�sadowniczy�
zawieszany,�pienki�jabłoniowe,�tel.�
510-490-805.

��Sprzedam�chłodnicę,�tłoki,�części�do�
3P,�tel.�725-283-816.

��Sprzedam�kosiarkę�czeską,�tel.�
501-220-604.

��Silnik�C-360�nowy,�siewkę�lejową�
nawozową,�kupię�nadwozie�nysy�521,�
nowe�lub�po�regeneracji,�sprzedam�
Busa�2.5,�przyczepkę�samochodową,�
tel.�690-960-384.

��Sprzedam�siewnik�Kemping,�
rozdrabniacz,�tel.�692-668-521.

��Sprzedam�ciągnik�Same�1981,�85�
KM,�beczki�asenizacyjne�8�m3,�4,5�m3,�
tel.�601-642-705.

��Beczka�100�litrów�metalowa�długość�
3�m,�stemple�budowlane�2,90,�
wóz�konny,�kola�16,�przetrząsacz�5�
widełkowy,�puszorek,�kantarek,�uzda,�
lejce,�tel.�799-047-080.

��Kosz�do�ślęzy,�prostownik�do�wózka�
elektrycznego,�tel.�508-526-191.

��Ciągnik�ES�201�z�przyczepką,�tel.�
607-141-548.

��C-360�3P�1989�rok,�Władimirce�1988�
rok,�1981�rok,�1977�rok,�kultywator�z�
wałkiem�2,40m,�Kos,�tel.�608-686-489.

��Przetrząsacz�siana�hydrauliczny�
składany�szer.�5,20m,�Jastrzębia,�tel.�
691-610-713.

��John�Deere�6330,�115�KM,�2007�rok,�
tel.�501-850-017.

��ursus�C-360�3P,�1998�rok,�tel.�
724-283-881.

��Śrutownik�walcowy,�żmijka�6�mb.,�tel.�
509-112-148.

��Śrutownik�zbożowy�21�rurek,�
sadzarkę�do�aronii�i�porzeczek,�tel.�
721-137-548.

��Sprzedam�siewnik�konny�2,20,�tel.�
506-373-513.

��Kopaczka�do�ziemniaków,�sortownik,�
silnik�11�kW,�tel.�604-245-140.

��Rozsiewacz�lejowy�do�nawozu,�tel.�
607-902-650.

��Agregat�2,4�m,�tel.�794-301-799.

��Sprzedam�siewkę�nawozową�
Kverneland�o�ładowności�1�tony,�stan�
techniczny�bdb,�tel.�601-354-540.

��Sprzedam�siewnik�Poznaniak,�duży�
kosz,�tel.�601-533-397.

��Opryskiwacz�400�l,�tel.�668-035-910.

inne
 �Agrowłóknina z dostawą, tel. 

693-177-813.

��Obornik�bydlęcy�sprzedam,�tel.�
693-157-117.

��Sprzedam�zbiornik�na�mleko�1.000�l,�
tel.�606-569-727.

��Sprzedam�obornik�od�kaczek,�tel.�
502-163-377.

��Sprzedam�koła�do�przyczepy�D-55�i�
hL,�opona�do�ciągnika�12,4/32,�części�
do�siewnika�poznaniaka,�podwozie�na�
tandemie,�tel.�662-944-909.

��Sprzedam�opryskiwacz,�tel.�
602-582-405.

��Obornik�bydlęcy�przegnity,�tel.�
795-102-365.

��Obornik�bydlęcy,�nieborów,�tel.�
781-192-860.

��Sprzedam�ziemię�orną�6,04�hektara,�
Kiernozia,�tel.�693-084-903.

��Dojarka�przewodowa�2006�rok,�tel.�
508-309-423.

��Obornik�bydlęcy,�tel.�665-287-647.

��Sprzedam�basen�do�mleka�Serap�
550�l,�1997�rok,�tel.�602-845-722.

��Schładzalnik�mleka�325,�525,�tel.�
696-425-192.

��Mlekochłodziarka�100l,�mało�
używana,�tel.�794-069-532.

��Basen�na�mleko�250�l,�tel.�
888-822-173.

��Agregat�prądotwórczy,�tel.�
605-350-355.

��Przyjmę�w�dzierżawę�łąki,�tel.�
669-632-088.

��Obornik�10�zł/tona,��
tel.�600-493-285.

��Sprzedam�obornik�30�zł/tona,�tel.�
608-691-072.

��Sprzedam�paśnik�do�bydła,�tel.�
512-520-546.

��Polski�Saletrzak�1.040�zł/t,�tel.�
509-171-283.

rolnicze - usługi
��Białkowanie�obór,�tel.�518-168-598.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��Transport�maszyn�rolniczych,�tel.�
665-734-042.

��Wycinka�i�obcinka�drzew�z�
podnośnika,�tel.�696-049-953.

 �Siew, podsiew, trawy, lucerny, 
siewnikami firmy Vredo, APV, tel. 
660-330-597.

��Dojenie�krów,�tel.�726-811-028.

 �Naprawa ciągników i maszyn 
rolniczych z dojazdem na miejsce, 
tel. 782-273-568.

��Białkowanie,�tel.�726-811-028.

 �Naprawa ciągników rolniczych 
wszystkich marek Skierniewice, tel. 
697-778-780.

��Orka�i�siew�zboża,�tel.�509-339-587.

��Rębak,�tel.�726-811-028.

��naprawa�ciągników�rolniczych,�tel.�
573-447-139.

zwierzęta

sprzedaż
��narybek�kroczek�karpia,��

amura,�tołpygi,�Janinów�Młyn�13,�
Bielawy,�odłowy�koniec�marca,�
tel.�509-267-157.

��Owczarki�niemieckie�po�rodzicach�z�
rodowodem,�tel.�(46)�838-47-78.

��Gęsi�łabędziowe,�kaczki�francuskie�
białe,�tel.�604-871-975.

��Sprzedam�owczarki�czarne,�tel.�
692-119-203.

��Owczarki�niemieckie,�długowłose,�w�
różnym�wieku,�tel.�783-637-875.

��Klatki�na�króliki,�tel.�531-467-981.

��Szczeniaki�owczarka�niemieckiego,�
tel.�515-132-167.

 �Narybek kroczek karpia. 
Rudniczek 26, gmina Głowno, 
odłowy, koniec marca, tel. 
737-773-989.

��Oddam�owczarki�niemieckie�
4-miesięczne�za�koszty�utrzymania,�tel.�
515-277-426.

��Sunia�Shih-tzu,�tel.�722-266-081.

��Oddam�pieski,�tel.�783-090-600.

��Szczeniaki�wyżła,�tel.�604-287-964.
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informacje
�� infolinia PKP�Intercity�703�200�200,�

Koleje�Mazowieckie�22�364�44�44,�Łódzka�
Kolej�Aglomeracyjna�(42)�205�55�15

�� informacja PKS 46-837-38-13
��Krajowe Biuro Numerów 118-913
��Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�VAT)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�VAT)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

telefony
�� �Taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;� 606-486-555;� 600-508-308;�
Dworcowa:�602-774-552

��Taxi bagażowe:�46-837-35-28�
��Powiatowy Urząd Pracy:�46-837-04-20
��Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat�46�837-59-02
��Urząd Miejski:�sekretariat�46-830-91-51�
��Urząd Skarbowy:�46�837-43-58
��ZUS�46-830-17-12
��Łowickie Stowarzyszenie Abstynenc-

kie „Pasiaczek”�Łowicz,�ul.�św.�Floriana�7,�
tel.�46-837-66-92,�pon.-pt.�godz.�16.-20.00.

��Grupa AA „Łowiczanka” spotkania��
przy�Klubie�Pasiaczek�czw.�godz.�19.00.�

��Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie�(siedziba�Stowarzyszenia�
„nadzieja”�ul.�Podrzeczna�3a),��
tel.�46-830-03-63,�czynny:�16.00-19.00.

��Gminna Grupa Abstynencka��
w Bielawach,�czw.�w�godz.�10-11.��
Informacje:�uG�Bielawy,�czw.�8.00-10.00.

��Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach�(dot.�przemocy)��
czynny:�pt.�16-18�tel.�46-838-33-11.

��Samopomocowa Grupa Abstynencka�
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba�GOK),�czw.�godz.�18.00.

dyżury przychodni
��Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).�

��Poradnia Leczenia Uzależnień,��
ul.�ułańska�28,�tel.46-837-37-07

��Poradnia Zdrowia Psychicznego��
ul.�3�Maja,�tel.�46-837-33-07

pogotowia
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Straż pożarna 998�alarmowy
��Policja 997�alarmowy
��Policyjny telefon zaufania�837-80-00
��Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym,�czynna�od�pon.-pt.�godz.�
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Pogotowie energetyki cieplnej �
46-837-59-16

��Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
��Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
��Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
��Warsztat konserwatorski��

ŁSM�46-837-65-58
��Gaz butlowy:�516-053-554,�697-

649-492,�46-837-84-40,�46-837-16-16,�
46-837-66-08,�46-837-41-02,�46-837-30-30,�
46-837-20-37,�46-838-36-36,�509-887-080;�
46-837-47-77,�46-837-44-44

��Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85,�
46-837-07-10,�46-837-20-22,�46-837-26-74,�
46-838-72-62,�602-131-698

��Lecznice dla zwierząt:  
ul.�Starościńska�5,�tel.�46-837-52-48,�
ul.�Chełmońskiego�31,�tel.�46-837-35-24,�
ul.�Krakowska�28,�tel.�46-830-22-86,��
Łyszkowice,�tel.�46-838-87-19�
Bielawy,�tel.�46-839-20-95

��Wojewódzkie Centrum Zarządzania 
Kryzysowego�w�Łodzi�9287;�42�664-14-09,�
42�664-14-10,�26�144-44-05

apteki
��Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

��Kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

��Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

��Bazylika Katedralna:�7.00,�9.00,�10.30,�
12.00,�18.00.

��Kościół o.o. Pijarów: 8.00,�9.30,�11.00,�
12.30,�16.00.�

��Kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�10.00
��Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.
��Kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�Kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść indywidualnych�
(dla�kupujących�bilety�/�karnety)

��Poniedziałek: 13.15-15.00;�20.15-21.45;
��Wtorek:�19.30-21.45;
��Środa:�20.15-21.45;
��Czwartek: 14.15-16.30;�19.30-21.45;
��Piątek: 12.30-13.15;�16.50-18.30;��

19.30-21.45;
��Sobota:�10.00-19.45;
��Niedziela:�10.00-19.45.

boiska i hale 
sportowe

��Boiska Orlik ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel.�735-048-951

��Boiska Orlik ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu�tel.�516-031-268;�czynne:�
12.00-20.00

��Stadion piłkarski w Łowiczu�ul.�Starzyń-
skiego�6/8,�tel.�46-837-62-08

��Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu �
ul.�Jana�Pawła�II�nr�3,�tel.�46-837-51-06

��Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3 
w Łowiczu,�tel.�46-837-51-06,�czynna:�7.00-
15.00�(we�wtorki�7.00–�20.00)

��Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2  
w Łowiczu,�tel.�46-837-09-04;�czynna:�
8.00–�16.00�(czwartek�8.00-20.00)�

��Boiska Orlik przy SP nr 1 w Łowiczu�
tel.�519-130-551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-
20.00,�sob.-ndz.�12.00-20.00;

��Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu�–��
tel.�46�837-36-94

��Boisko przy LO im. Chełmońskiego  
w Łowiczu�–�46�837-42-00

��Boisko Orlik w Popowie�tel.�46�895-15-36
��SP Bąków Górny�–�46�838-79-66
��SP Bednary –�46�8386576
��SP Kocierzew Płn.�–�46�838-48-26
��SP Stachlew�–�46�838-67-29��

(tylko�dla�mieszkańców�gminy�Łyszkowice)
��SP Mysłaków�–�46�838-59-25
��SP Nieborów�–�46�838-56-94
��Gimnazjum Bolimów�–�46�838-03-99
��Kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny�od�8.00�do�zmroku
��Gimnazjum Łaguszew�–�46�838-43-93
��ZSP Błędów�–�46�838-14-76

muzea i wystawy
��Muzeum w Łowiczu�ul.�Stary�Rynek�5/7�

–�czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10.00-16.00�(ostatnie�wejście�15.30).�Bilety:�
normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czaso-
we�3�zł,�rodzinny�(2�dorośli�+�2�dzieci��
do�18�r.ż.)�30�zł;�na�wystawy�czasowe�3�zł;�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�środa.

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,��
tkaniny,�szkło,�porcelana),�malarstwa�
i�rzeźby�czynna�w�kaplicy�pw.�św.�Karola�
Boromeusza;
„Historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,��
militariów,�portretów�trumiennych,�pamią-
tek�powstańczych,�gabinet�kolekcjonera;�
„Etnografia Księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papieroplastyki;�
„Piękno w drewnie ukryte – konserwa-
cja zabytków etnograficznych  
XiX – pocz. XX w. z kolekcji Muzeum  
w Łowiczu” –�stała�ekspozycja�etnogra-
ficzna�w�budynku�muzeum,�na�ekspozycji�
plenerowej�w�skansenie�przy�muzeum�
oraz�w�skansenie�w�Maurzycach.
izba Pamięci Łowickich Żydów�–�
wystawa�stała,�ukazująca�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�Łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
Gminy�żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XIX�i�XX�w.,�wybuch�II�wojny�światowej,�
aż�do�ostatecznej�jej�zagłady.
„Patchwork”�–�wystawa�fotografii�Jerze-
go�Boreckiego,�czynna�do�24�marca.
��Skansen przy Muzeum w Łowiczu –��

do�31�marca�czynny�tylko�z�zewnątrz�
od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�10.00-16.00;�
obowiązuje�bilet�spacerowy�2�zł; 

��Łowicki Park Etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach�–�do�31�marca�nieczynny

��Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary�Rynek�20;�w�ofercie�oprócz�zwiedza-
nia�muzeum:�wejście�na�taras�widokowy�
katedry�(wys.�35�m),�oprowadzanie�po�Ba-
zylice�Katedralnej,�projekcja�15-minutowego�
filmu�o�historii�kościoła,�jego�renowacji��
i�stanu�obecnego,�30-minutowy�koncert�
organowy�i�prezentacja�zabytkowych�orga-
nów;�czynne�od�poniedziałku�do�czwartku�
w�godz.�10.00-16.00,�piątki�i�soboty�w�godz.�
10.00-14.00,�niedziele�i�święta�–�nieczynne.�

��  Galeria Browarna w Łowiczu,��
ul.�Podrzeczna�17.�W�celu�zwiedzania�nale-
ży�umówić�się�telefonicznie:�691-979-262.�

„Anatomia dla plastyków” –�wystawa�
prac�Andrzeja�Biernackiego:�Galeria�
Re:Medium,�Łódź,�ul.�Piotrkowska�113.�
Wstęp�wolny.
��Muzeum Guzików w Łowiczu –�eks-

pozycja�500�guzików,�w�tym�ok.�200�sztuk�
guzików�personalnych;�Galeria�Łowicka,��
I�piętro,�ul.�Stanisławskiego.�

�� izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�
Grupę�historyczną�„Kampinos”�na�I�piętrze�
Baszty�im.�gen.�Klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16.00-18.00.�Wstęp�wolny.

�� izba Pamięci o i wojnie światowej�–��
na�wystawie�prezentowane�są�przedmioty�
wydobyte�podczas�prac�archeologicznych�
w�rejonach�nieborowa,�Joachimowa�Mogił,�
Woli�Szydłowieckiej,�Bolimowskiej�Wsi��
i�Jasionnej�m.in.�bagnety�do�karabinów,�
łuski�od�pocisków�artyleryjskich,�saperki,�
fragmenty�drutów�kolczastych,�„potykacze”,�
fragmenty�umundurowania�i�inne,�uzyskane�
w�ramach�otwartej�w�ramach�projektu�
„Archeologiczne�przywracanie�pamięci��
o�Wielkiej�Wojnie.�Materialne�pozostałości�
życia�i�śmierci�w�okopach�na�froncie�
wschodnim�oraz�stan�przemian�krajobrazu�
pobitewnego�w�rejonie�Rawki�i�Bzury��
(1914-2014);�czynna�w�Gminnym�Ośrodku�
Kultury�w�Bolimowie,�ul.�Łowicka�9,��
w�godz.:�pon.–�wt.�12.00-20.00,��
śr.-czw.�10.00-18.00,�pt.�12.00-20.00.

��„W drodze do niepodległości” – wysta-
wa�z�wykorzystaniem�archiwaliów�znajdują-
cych�się�w�zasobach�Archiwum�Akt�nowych�

oraz�narodowego�Archiwum�Cyfrowego,�
prezentująca�trudną�i�długą�drogę�Polaków�
do�odzyskania�niepodległości�
i�kształtowania�się�polskiej�państwowości;�
czynna�do�15�marca�w�godz.�8.00-16.00;�
Szkoła�Podstawowej�w�Bąkowie�Górny.

��Muzeum Motoryzacji, Nieborów 231a 
–�do�30�kwietnia�wstęp�po�telefonicznym�
uzgodnieniu�(tel.�46�838-50-68,�501-945-
960).�Bilety: normalny�10�zł,�ulgowy�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15.,�emeryci,�renciści)�7�zł,�
dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.

��Muzeum w Nieborowie i Arkadii –��
do�30�kwietnia�czynny:�poniedziałek�–�nie-
dziela�w�godz.�10.00–16.00;�poniedziałki�–�
wstęp�wolny�(z�wyjątkiem�dni�świątecznych):�

„Moda nieborowskich dam”�–�eks-
pozycja�sukien�ostatniej�nieborowskiej�
księżnej�–�Anny�z�Lubomirskich�Radziwił-
łowej,�zrekonstruowanych�na�podstawie�
portretów�znajdujących�się�w�pałacu�
oraz�uszytych�z�fragmentów�zachowa-
nych�historycznych�tkanin;�wystawa�
czynna�do�9�czerwca;
��Nieborów i Arkadia: Ogrody –��

do�31�marca�czynne�od�godz.�10.00��
do�zmierzchu.�Wstęp�bezpłatny.

��Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny�codziennie�w�godz.�7.30-22.00.�
Bilety�do�pałacu�–10�zł�(normalny),�3�zł�
(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�gratis.�
na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” –�wystawa�stała�
dotycząca�historii�kolejnych�właścicieli�
dóbr�sannickich.
„Chopin na Mazowszu i kwiaty 
polskie” –�wystawa�prac�Barbary�Jachi-
mowicz�czynna�do�końca�marca.
��Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-pt.�9.-17.00,�
ndz.�i�święta�12.00-17.00.�Sromów�11,��
gmina�Kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Walewice: w�kompleksie�można��
zobaczyć�m.in.�apartament�napoleoński,��
kaplicę,�poznać�historię�hodowli�koni�rasy�
półkrwi�angloarabskiej. 

Pałac�–�do�końca�kwietnia�zwiedzanie�
wyłącznie�po�wcześniejszej�rezerwacji:�
tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�(ucznio-
wie,�studenci�do�26�lat)�10,00�zł/os.;�
normalny�(dorośli)�–�15,00�zł/os.
Stadnina koni�–�zwiedzanie�indywidu-
alnie�od�pon.�do�pt.�w�godzinach�8.00-
14.00,�po�wcześniejszej�rezerwacji,
grupy�zorganizowane�w�tygodniu�
i�w�weekendy�po�wcześniejszej�rezer-
wacji,�tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�
(uczniowie,�studenci�do�26�lat)�–�5,00�zł/
os.,�normalny�(dorośli)�–�8,50�zł/os.
��Złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej w�wykonaniu�
dzieci�ze�Szkoły�Podstawowej�w�Mastkach;�
wystawa�w�kościele�pw.�Wszystkich�Świę-
tych,�czynna�do�odwołania.

��Żelazowa Wola: Dom Urodzenia Fry-
deryka Chopina i Park�–�Oddział�Muzeum�
Fryderyka�Chopina�w�Warszawie;�żelazowa�
Wola�15,�46/863�33�00;�czynny:�do�30�
marca:�wt.-niedz.�godz.�9.00-17.00�(ostatni�
zwiedzający�wpuszczani�są�o�16.15);�w�pon.�
czynny�tylko�park.�Bilety:�park�i�muzeum�
normalny�23�zł,�ulgowy�14�zł;�park�normal-
ny�7�zł,�ulgowy�4�zł;�wstęp�wolny:�środa.

��„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” –�wystawa�zdjęć�w�du-
żym�formacie;�Zespół�Szkół�Ponadgimna-
zjalnych�nr�1�w�Łowiczu,�ul.�Podrzeczna�30.

��Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na Ziemi Łowickiej”�–�wystawa�
przygotowana�na�podstawie�materiałów�
archiwalnych�prezentowanych�w�2013�r.��
w�siedzibie�Oddziału�w�Łowiczu�Archiwum�
Państwowego�m.st.�Warszawy;�www.�
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

��Sochaczew: Muzeum Kolei Wąskoto-
rowej�–�wystawy�i�ekspozycje�eksponatów�
dot.�historii�oraz�funkcjonowania�kolei�
wąskotorowych�w�Polsce;�czynne:�wt.-niedz.�
w�godz.�9.00-17.00;�bilety:�normalny�12�zł,�
ulgowy�6�zł,�rodzinny�(dla�2�osób�dorosłych�
z�max.�3�dzieci)�35�zł;�dzieci�do�lat�7�wstęp�
bezpłatny;�w�środy�wstęp�bezpłatny.

koncerty
��Sobota, 13 kwietnia:
godz.�20.00�–�Reggae Rock Sounds�
–�wystąpią�zespoły:�Konkubent�(Łódź,�
rock),�n4me�It�(Łódź,�sound�system);�Bez�
Spinki�(Łódź,�rock);�ArtPiwnica�Restaura-
cja�&�Music�Club�w�Łowiczu,�Stary�Rynek�
5/7�(wejście�od�ul.�3�Maja);�bilety:�15�zł.
��Sobota, 8 czerwca:
godz.�19.00�i�21.00�–�Maleo Reggae 
Rockers i Żabson�–�koncert�z�okazji��
30�lat�Czerwca�1989;�Dziedziniec��
Łowickiego�Ośrodka�Kultury,��
ul.�Podrzeczna�20;�bilety�10�zł�(pierwsza�
pula�biletów�już�w�sprzedaży)
��Niedziela, 9 czerwca:
godz.�19.00�–�Lao Che�–�koncert��
z�okazji�30�lat�Czerwca�1989;��
Dziedziniec�Łowickiego�Ośrodka�Kultury,�
ul.�Podrzeczna�20;�bilety�10�zł�(pierwsza�
pula�już�w�sprzedaży)

Kino Fenix 
Łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

Bilety:�normalny�17�zł,�ulgowy�15�zł
��Czwartek, 14 marca:
godz.�16.15�–�Corgi, psiak Królowej�–�
film�animowany,�prod.�Belgia;�reżyseria:�
Ben�Stassen,�Vincent�Kesteloot;�czas:�1�
godz.�32�min.
godz.�17.15�–�Szczęśliwy Lazzaro/sala�II�
–�dramat,�prod.�Francja,�niemcy,�
Szwajcaria,�Włochy;�reżyseria:�Alice�
Rohrwacher;�czas:�2�godz.�5�min.
godz.�18.00�–�Całe szczęście�/premiera�
/�sala�II�–�komedia�romantyczna,��
prod.�Polska,�reżyseria:�Tomasz�Konecki,��
czas:�1�godz.�50�min.
godz.�19.30�– Kafarnaum�/sala�II��
–�dramat,�prod.�uSA,�Liban;�reżyseria:�
nadine�Labaki;�czas:�2�godz.
godz.�20.00�–�Całe szczęście�/premiera
��Piątek – środa, 15-20 marca:
godz.�16.00�–�Chłopiec z burzy��
–�film�familijny,�prod.�Australia,�reżyseria:�
Shawn�Seet,�czas:�1�godz.�39�min.
godz.�17.30�–�Całe szczęście�/sala�II
godz.�18.00�–�Kurier�/premiera��
–�film�historyczny,�sensacja,�prod.�Polska,�
reżyseria:�Władysław�Pasikowski,��
czas:�1�godz.�40�min.
godz.�19.30�–�Kurier�/�sala�II
godz.�20.00�–�Całe szczęście
��Czwartek, 21 marca: 
godz.�17.30�–�Całe szczęście�/�sala�II
godz.�18.15�–�Kurier�
godz.�19.30�–�Kurier�/�sala�II
godz.�20.00�–�Całe szczęście

inne
��Czwartek, 14 marca:
godz.�12.00�–�Projekt X Muza – Historia 
o różnych obliczach: „Wszyscy ludzie 
prezydenta”�–�film�prod.�uSA,�1976,�reż.�
Allan�Pakula,�133�minuty;�przed�filmem�
wykład�Grzegorza�Pieńkowskiego,�filmo-
znawcy�i�wykładowcy�Akademii�Filmu�i�
Telewizji;�sala�kina�Fenix�w�Łowiczu,�ul.�
Podrzeczna�20.�Wstęp�wolny.
��Piątek, 15 marca:
godz.�15.30,�16.40�–�Wirtualna rzeczy-
wistość�–�zajęcia�dla�dzieci�w�wieku�
7-11�lat.�Koszt�5�zł.�Obowiązują�zapisy.�
Biblioteka�Publiczna�i�Dom�Kultury��
w�Zdunach.
godz.�16.30�–�Akcja Bezpieczna 
Kobieta –�warsztaty�i�zajęcia�z�zakresu�
samoobrony;�sala�treningowa�Łowickiej�
Akademii�Sportu,�ul.�Starzyńskiego�1�
(parter�budynku�Łowickiej�Spółdzielni�
Mieszkaniowej).
��Sobota, 16 marca:
godz.�16.00-21.00�–�Drugi Wiosenny 
Maraton Taneczny�–�warsztaty�Jive�
Solo:�Damian�Japko�Jabłoński�(godz.�
16.00-18.00);�Maraton�Dance�Fitness:�
Damian�Jabłoński,�Joanna�Gałka-Wal-
czykiewicz�i�przyjaciele�(godz.�18.-21.00);�
Studio�Rampa�w�Łowiczu,�os.�Kostka�
20.�Bilety:�warsztaty�50�zł,�maraton�50�zł,�
warsztaty�+�maraton�80�zł.

telefony
 � informacja: PKS�42-631-97-06
 �Policja 997�alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
 �Taxi w Głownie�42-719-10-14
 �Filia PUP�w Głownie�42-719-20-76
 �Filia Powiatowego Urzędu Pracy  

w Strykowie�42-719-84-22
 �Urząd Gminy Głowo�42-719-12-91
 �Urząd Miejski w Głownie�42-719-11-51
 �Urząd Miasta-Gminy w Strykowie  

42-719-80-02
 �KRUS�42-719-95-15
��Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych,�teren�ZGKiM�w�Strykowie�
ul.�Batorego�25,�czynny:�wt.–pt.�w�godz.�
10.00-18.00�oraz�w�soboty�7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997�alarmowy;�

w Głownie 42-719-20-20;��
w Strykowie:�42-719-80-07

 �Straż pożarna:�998,��
w Głownie 42-719-10-08,��
w Strykowie 42-719-82-95;

 �Pogotowie ratunkowe��999�alarmowy
 �Lecznica dla zwierząt w Głownie:�

42-719-14-40,�887-894-942;��
w Strykowie:�42-719-80-24�

 �Zakład pogrzebowy  
w Głownie:�42-710-71-90,�42-719-30-24;��
w Strykowie: 42-719-86-16

��Pogotowie wodociągowe 
w Głownie�42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;��
w Zgierzu 42-675-10-00.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie:�
czwartek, 14 marca:
Plac�Wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
piątek, 15 marca:��
ul.�Zgierska�27,�tel.�736-697-733
sobota, 16 marca:
ul.�Sikorskiego�45/47,�tel.�42�719-10-28
niedziela, 17 marca: 
ul.�Swoboda�17,�tel.�607-680-286
poniedziałek, 18 marca:  
ul.�Łowicka�38�A,�tel.�42�719-21-31
wtorek, 19 marca:  
ul.�Sikorskiego�59,�tel.�42�710-12-99
środa, 20 marca:  
Plac�Wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
Apteki pełnią dyżury:�w�dni�powszednie�
od�zakończenia�zmiany�dziennej�do�8.00�
dnia�następnego;�sob.�w�godz.�20.-8.00�
dnia�nast.;�niedz.�i�święta�18.-8.�dnia�nast.
 �Dyżury aptek w Strykowie 
niedziela, 17 marca:   
pl.�Łukasińskiego�15,�tel.�42�719-80-85,�

czynna�w�godz.�9.00-14.00
��Punkt apteczny w Popowie Głowień-
skim nr 35, tel.�42�719-57-57,��
czynny:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.00.
��Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14,�tel.�42�719-65-25,��
czynny:�pon.,�śr.,�pt.�8-16,�wt.,�czw.�8-17.

dyżury
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,�
ul.�Kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie:�
ul.�Kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�Targowa�16:�tel.�42-719-92-30
��Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�Głowno,��
ul.�Kilińskiego�2�pok.�nr�2,�42-719-26-46
��Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;��
Stryków,�ul.�Kościuszki�29:�pon.-pt.�12-16

msze święte  
w niedziele i święta

��Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00

��Parafia św. Maksymiliana w Głownie:�
8.00,�9.30,�11.30,�16.00

��Parafia św. Barbary w Głownie:��
7.00,�9.00,�11.00,�17.00

��Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00
��Parafia Św. Marcina w Strykowie:�

8:00,�9:30,�11:00,�18:00

wystawy
��Galeria Bank&DM w Głownie.  

Galeria Sztuki Współczesnej Bank&DM 
–�indywidualne�i�zbiorowe�wystawy�prac�
artystów�polskich�i�zagranicznych;��pon.-pt.�
9.00-17.00.�Głowno,�ul.�Młynarska�5/13,�
I�piętro.�

��„KoralikAnka”�–�wystawa�prezentująca�
fotografie�biżuterii�wykonanej�w�technice�
haftu�koralikowego�i�sutasz,�autorstwa�Anny�
Kośmider;�czynna�do�15�marca;�Miejski�
Ośrodek�Kultury�w�Głownie,�ul.�Kopernika�
45.�Wstęp�wolny.

koncerty
��Sobota, 16 marca:
godz.�10.00�–�„Tyle słońca w całym 
mieście” – XiV Festiwal Piosenek 
Anny Jantar;�Miejski�Ośrodek�Kultury,�
Głowno,�ul.�Kopernika�45.�Wstęp�wolny.
godz.�17.00�–�Danuta Błażejczyk�–�
wystąpi�z�okazji�Dnia�Kobiet;��
sala�Ochotniczej�Straży�Pożarnej��
w�Dobrej,�wstęp�wolny.

inne
��Czwartek, 14 marca:
godz.�17.30�–�Ziemia ognia: Azerbej-
dżan�–�ilustrowana�zdjęciami�opowieść�
niny�Mikołajczyk�z�PTT�OŁ,�z�podróży��
do�Azerbejdżanu.�Sala�na�piętrze,�Miejski�
Ośrodek�Kultury�w�Głownie,�ul.�Koperni-
ka�45.�Wstęp�wolny.
��Wtorek, 19 marca:
godz.�13.00�–�100 lat Szkoły Podsta-
wowej w Popowie Głowieńskim�–�
uroczystości�jubileuszowe;�w�programie
m.in.:�prezentacja�historii�szkoły,�arty-
styczne�występy�uczniów;�wstęp�wolny.
��Czwartek, 28 marca:
godz.�10.00-13.00�–�„Domki-zawiesz-
ki”�–�plastyczne�warsztaty�wielkanocne;�
Dom�Kultury�w�Strykowie,�pl.�Łukasińskie-
go�4.�Wstęp�wolny,�zapisy�do�22�marca.
��Środa, 3 kwietnia:
godz.�10.00�–�Sensoryka dla smyka�
–�zajęcia�dla�dzieci�od�1�do�3�lat;�Dom�
Kultury�w�Strykowie,�pl.�Łukasińskiego�4.�
Wstęp:�10�zł�Obowiązują�zapisy.
��Sobota, 13 kwietnia:
godz.�16.00�–�„Wielkanocna kartka  
z kalendarza”�–�rozstrzygnięcie�
plastycznego�konkursu�wielkanocnego,�
ogłoszenie�wyników,�wręczenie�nagród.�
Dom�Kultury�w�Strykowie,�
pl.�Łukasińskiego�4.�Wstęp�wolny.

 iNFORMATOR�GŁOWIEńSKI�I�STRyKOWSKI�

OFERTy PRACy
POWIATOWy�uRZąD�PRACy�W�ŁOWICZu
(oferty�z�dnia�13.03.2019�r.)

�� Kosmetyczka
�� Pomocniczy�robotnik�budowlany
�� Pomocniczy�robotnik�w�przemyśle�
przetwórczym

�� Kasjer-sprzedawca
�� Mechanik�maszyn�szwalniczych
�� Rolnik�hodowca
�� Szwaczka�maszynowa
�� Kucharz�kuchni�orientalnej
�� Kierowca�autobusu
�� Monter�izolacji�termicznej
�� Elektryk
�� Sprzedawca
�� Operator�zautomatyzowanej�linii�
produkcyjnej

�� Kierowca�operator�wózków�jezdnio-
wych�(widłowych)

�� Robotnik�gospodarczy
�� Operator�maszyn�produkcyjnych
�� Technik�administracji
�� Kierowca�samochodu�ciężarowego
�� Mechanik�samochodów�ciężarowych
�� Monter�reklam
�� Opiekunka�osoby�niepełnosprawnej
�� Sprzedawca�w�branży�spożywczej
�� Monter�konstrukcji�aluminiowych

SKARB ROLNiKA 
nOTOWAnIA�Z�TARGOWISKA�MIEJSKIEGO�
(ceny�z�dnia�12.03.2019�r.)

� � w�Łowiczu� w�Głownie
brokuły� szt.� 5,00� 4,50
buraki�czerwone� kg� 2,00-2,50� 2,00
cebula�� kg� 3,00� 3,00
czosnek� szt.� 2,00� -
gruszki� kg� 3,50� 3,00-4,00
jabłka� kg� 1,50-2,50� 1,50-2,00
jaja�fermowe� 15�szt.� 7,00-10,00� 6,00-10,50
jaja�wiejskie� 15�szt.� 11,00-12,00� 10,00-12,00
kalafior�� szt.� 8,00� 3,50-7,00
kapusta�biała�� szt.� 3,00� 4,00
kapusta�kiszona� kg� 4,00� 4,00
kapusta�pekińska� szt.� 5,00/kg� 3,50
koperek� pęczek� 2,00� 1,50
miód� 0,9�litra� -� 30,00
marchew�� kg� 2,50-3,00� 2,50
natka�pietruszki� pęczek� 1,50-2,00� 1,50
ogórki�kiszone� kg� 6,00� 6,00
ogórek�zielony� kg� 9,00� 10,00
papryka�czerwona� kg� 12,00� 11,00
pieczarki� kg� -� 7,00-8,00
pietruszka� kg� 6,00-7,00� 8,00
pomidor�malinowy� kg� 15,00� -
pomidor�szklarniowy� kg� 10,00� 8,00-9,00
por� szt.� 2,00-2,50� 2,00-2,50
rzodkiewka� pęczek� 2,50� 2,50
sałata� szt.� 4,00� 3,50
seler� szt.� 4,00� 3,50
szczypiorek� pęczek� 2,00-2,50� 1,50
włoszczyzna�� pęczek� 3,50-5,00� 3,50
ziemniaki�� kg� 1,50� 1,50

ROLNiK SPRZEDAJE 
(ceny�z�dnia�12.03.2019�r.)

Żywiec wieprzowy:
�� Różyce:�3,80�zł/kg+VAT
�� Domaniewice:�3,80�zł/kg+VAT
�� Chąśno:�3,70�zł/kg+VAT
�� Skowroda�Płd.:�4,00�zł/kg+VAT
�� Karnków:�3,70�zł/kg+VAT
�� Kiernozia:�3,90�zł/kg�+�VAT

Żywiec wołowy:
�� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,30�zł/kg+VAT,��
krowy�5,30�zł/kg+VAT;�byki�7,60�zł/kg+VAT

�� Różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+VAT;��
krowy�4,50�zł/kg+VAT;�byki�7,50�zł/kg+VAT

�� Domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+VAT;��
krowy�4,50�zł/kg+VAT;�byki�7,50�zł/kg+VAT

godz.�16.30�–�Akcja Bezpieczna 
Kobieta –�zajęcia�z�zakresu�udzielania�
pierwszej�pomocy�przedmedycznej�
m.in.�tamowanie�krwotoków,�reakcja�na�
zaksztuszenia,�resuscytacja,�udzielanie�
pomocy�małym�dzieciom;�sala�trenin-
gowa�Łowickiej�Akademii�Sportu,�ul.�
Starzyńskiego�1�(parter�budynku�ŁSM)
��Środa, 20 marca:
godz.�17.00�–�„Dziewczyny wyklęte” 
Szymona Nowaka –�spotkanie�
Dyskusyjnego�Klubu�Książki;�Powiatowa�
Biblioteka�Publiczna,�Stary�Rynek�5/7�
(wejście�od�ul.�3�Maja).�Wstęp�wolny.
��Sobota, 23 marca:
godz.�12.00�–�Rajd na powitanie wio-
sny –�zbiórka�uczestników:�Stary�Rynek�
w�Łowiczu.�Wpisowe:�4�zł�od�członków��
PTTK�i�dzieci�pod�opieką�rodziców,��6�zł�
od�pozostałych�osób.�Zapisy�i�szczegóły:��
biuro�PTTK�w�Łowiczu,�Stary�Rynek�
3,��wtorki�w�godz.�16.00.18.00�i�piątki�
15.00-17:00.
��Środa, 27 marca:
godz.�17.00�–�Spotkanie Dyskusyjnego 
Klubu Książki w Sannikach�z�udziałem��
pisarki�Agaty�Kołakowskiej.��
Pałac�w�Sannikach.�Wstęp�wolny.�
��Niedziela, 31 marca:
godz.�13.00�–�„Minęło 100 lat – 
Prezentujemy Salę Radziecką”�–�
publiczna�prezentacja�Sali�Radzieckiej�
przez�Koło�Przewodników�Terenowych�
im.�Anieli�Chmielińskiej�przy�Oddziale�
PTTK�w�Łowiczu;�zbiórka�przed�Ratu-
szem�Miejskim�w�Łowiczu,�Stary�Rynek�1.�
Wstęp�wolny.
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Karate |�V�Turniej�Ogólnopolski

12 medali w Ujeździe
Do walki o medale wrócili po 

przerwie zawodnicy Łowickiego 
Klubu Karate Kyokushin Fighter.  
Nasi wojownicy w miniony week-
end wzięli udział w V Ogólnopol-
skim Turnieju Karate Wszechsty-
lowego w Ujeździe. Wyjazd na te 
zawody, podobnie jak rok temu, 
okazał się bardzo udany. Pod-
opieczni trenera Rafała Antosika 
wrócili z 12 medalami. 

W rywalizacji w Ujeździe 
wzięło udział ponad 200 zawodni-
ków z 18 klubów. Organizatorami 
turnieju byli Klub Sportów Walki 
„KUMITE” Łódź oraz Akademia 
Sportów Walki „Fight and Win” 
Brzeziny. Łowicki klub reprezen-
towało w sumie 17 zawodników: 
dwóch seniorów i 15 juniorów. 

W seniorach walczyli Bartło-
miej Zając oraz Sebastian Wró-

blewski. Nasi reprezentanci oka-
zali się najlepsi i wygrali swoje 
walki, zdobywając pierwsze miej-
sca. 

W kategorii juniorów łowicza-
nie również spisali się rewelacyj-
nie i aż 10 razy stawali na podium. 
W swojej kategorii wygrał Michał 
Strasenbusg, natomiast  2 miejsca 
zajęli: Mikołaj Stań, Filip Hendry-
siak Klaudia Łyczkowska, Szy-
mon Wróblewski i Weronika Ja-
nicka,

Na najniższym stopniu podium 
stanęli: Bartłomiej Wojciechow-
ski, Mateusz Hendrysiak, Kalina 
Petelewicz oraz Filip Dudkowski 

W zawodach brali udział rów-
nież Szymon Kołudzki, Dawid 
Wróblewski, Robert Janicki, To-
biasz Ledzion i Mikołaj Szalkie-
wicz.  zł

Mocna łowicka grupa karateków�na�zawodach�w�ujeździe.
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Lekka atletyka |�Indoor�Track�Run�2019�

Sprawdzili wiosenną formę
Podopieczni trenera Mieczysła-

wa Szymajdy w miniony weekend 
startowali w zawodach w Łodzi 
w hali Rudzkiego Klubu Spor-
towego, gdzie odbyły się zawo-
dy Indoor Track Run 2019, będą-
ce Mityngiem klasy I, natomiast 
dodatkowo dla zawodników z ka-
tegorii wiekowej Masters były to 
Mistrzostwa Województwa Łódz-
kiego weteranów. W zawodach na 
stracie pojawiła się czwórka za-
wodników UKS Błyskawica Do-
maniewice. 

Najlepiej spisał się Tomasz 
Wieteska, który zwyciężył w bie-
gu na 60 metrów. W drugiej se-
rii eliminacyjnej rozegranej w ra-
mach mityngu nasz reprezentant 
zajął pierwsze miejsce z czasem 
7.24 i awansował do biegu finało-
wego. W biegu finałowym Wiete-
ska (PB 7.14) również zajął pierw-
sze miejsce z czasem 7.28 Drugie 
i trzecie miejsce zajęli zawodnicy 
krakowskiego klubu KS Sprinte-
rzy com. Szymon Myrta 7.42 oraz 
Sebastian Bednarczyk 7.73. 

– Po biegu eliminacyjnym wy-
dawało się, iż w finale będzie jesz-
cze lepiej a może nawet uda się 
poprawić rekord życiowy. Okaza-
ło się jednak, że Tomkowi zaginął 
dres, który pozostawił tuż przy li-
nii startu. Trzydziestominutowe 
oczekiwanie na finał bez dresu 
przyczyniło się do znacznego wy-
chłodzenia mięśni Tomka i o lep-
szym wyniku niż w eliminacjach 
można było zapomnieć. Pomimo 
wszystko start ten należy ocenić 

pozytywnie – skomentował trener 
Mieczysław Szymajda. 

W biegach na 60 m, w ramach 
mityngu, zaprezentowały się trzy-
nastolatki Małgorzata Jakóbiec, 
która osiągnęła wynik 9.02 i Mi-
chalina Leszkiewicz – 9.14. Te 
same zawodniczki wystąpiły rów-
nież w skoku w dal, gdzie w gro-
nie starszych rywalek Małgorza-
ta Jakóbiec z wynikiem 4.09 była 
piąta, a Michalina Leszkiewicz  
z wynikiem 3.87 szósta.

– Bardzo cieszy mnie ten wy-
stęp. To był ich debiut w skoku w 
dal oddawanym z belki, gdyż do-
tychczas skakały tylko ze strefy, 
gdzie jest o wiele prościej. My-
ślę, że jak wystartują na stadio-
nie, gdzie będą miały do pomocy 
wiatr w plecy, to stać je w tej chwi-
li aby skakać 30-40 cm dalej – do-
daje szkoleniowiec. 

Małgorzata Jakóbiec wystar-
towała także w konkursie skoku 
wzwyż, gdzie osiągnęła wynik 
142 cm. – Spośród zawodniczek 
w skoku wzwyż do mityngu nikt 
więcej się nie zgłosił. Musiała 
więc skakać wraz z weterankami 
– relacjonuje trener. 

W zawodach w Łodzi w kate-
gorii Masters jedynym przedsta-
wicielem klubu UKS Błyskawi-
ca był 43-letni Artur Leszkiewicz, 
który w biegu na 600 metrów, 
z wynikiem 1.38.27, zajął 6. miej-
sce. W klasyfikacji weteranów 
dało mu to czwartą lokatę, a warto 
dodać, że ten wynik to jego rekord 
życiowy.  zł

Lekka atletyka |��Puchar�Europy�w�Rzutach�w�Samorin

Cyprian Mrzygłód 
dobrze zaczyna sezon

Na kolejny dobry sezon cze-
kają kibice 20-letniego oszczep-
nika Cypriana Mrzygłóda, który 
w tamtym roku zajął 9. miejsce 
w konkursie rzutu oszczepem na 
rozgrywanych w Berlinie Mistrzo-
stwach Europy. Reprezentant Zie-
mi Łowickiej już na stałe wpisał 
się do światowej czołówki i teraz 
zaczyna swoje starty 

Podopieczny Leszka Walczaka 
startował na Słowacji w miejsco-
wości Samorin w Zimowym Pu-
charze Europy w rzutach. Występ 
okazał się bardzo udany i potwier-
dził dobry kierunek przygotowań 
do sezonu. 

 Mrzygłód w konkursie rzutu 
oszczepem uzyskał wynik 79,41 
m i zajął drugie miejsce. Konkurs 

wygrał Białorusin Aliaksei Katka-
vets z odległością 82,45 m, a trze-
ci był Rumun Alexandru Novac  
z wynikiem 78,84 m. W konkur-
sie zaprezentowało się 17 zawod-
ników z Europy. 

Polacy świetnie zaprezentowali 
się również w innych konkurencja 
i wygrali klasyfikację drużynową, 
zatem są powody do dumy. 

Cieszy dobra forma naszego 
oszczepnika, który cały czas przy-
gotowuje się do ważnych tego-
rocznych startów.  zł

Cyprian Mrzygłód już�należy��
do�krajowej�elity�lekkoatletów.
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Piłka nożna�|�Mecz�sparingowy�

Kolejne dwa sparingi Pelikana 2004
Kolejne dwa mecze kontrolne 

mają za sobą zawodnicy trene-
ra Pawła Kutkowskiego z MUKS 
Pelikan Łowicz 2004. Łowiczanie 
najpierw wysoko przegrali wyjaz-
dowy sparing ze Zniczem Prusz-
ków, zaś w ostatnim meczu poko-
nali na boisku OSiR w Łowiczu 
przedstawiciela I ligi wojewódz-
kiej Zjednoczonym Stryków 2:0.

Mecz towarzyski ze Zniczem 
był bardzo trudny dla łowickiej 
drużyny. Znicz to bardzo mocny 
zespół w województwie mazo-
wieckim i górował w tym poje-
dynku, choć zawodnicy z Łowi-
cza ambitnie podeszli do meczu 
to na boisku okazali się zdecydo-
wanie słabsi od trudnego rywala 
z Pruszkowa przegrywając aż 0:9. 

– Dobry przeciwnik, dlatego 
taki wysoki wynik. To drużyna  
z ekstraligi mazowieckiej, czyli  
z najwyższej ligi na Mazow-
szu, jedna z czołowych drużyn 
i to było widać. Mieli przewa-
gę i to oni prowadzili grę. U nas 
było trochę za dużo indywidual-
nych błędów. Natomiast sparing 
był jak najbardziej pożyteczny,  
bo daje pewien materiał poglą-
dowy. Chłopcy mieli okazję zo-
baczyć, jak się gra z trudnym 
przeciwnikiem i myślę, że to bę-
dzie dobra lekcja do wyciągnię-

cia wniosków i do poprawienia 
pewnych błędów. Ale tak, jak po-
wiedziałem, jestem zadowolony  
ze sparingu. Pomimo wysokiej 
porażki niektórzy zawodnicy za-
grali na odpowiednim poziomie, 
niektórzy trochę słabiej i są tego 
świadomi. Najważniejsze teraz 
jest uczyć się na błędach  i wycią-
gać wnioski – ocenił trener Kut-
kowski.

W ostatnim meczu rozegranym 
w sobotę 9 marca Pelikan 2004 
zagrał bardzo dobrze i dzięki temu 
okazał się lepszy od Zjednoczo-
nych Stryków (rywal gra w I lidze 
wojewódzkiej), zwyciężając 2:0 
po dwóch trafieniach nowego za-
wodnika w drużynie – Adama To-
karskiego. 

– Coraz bliżej próby general-
nej, coraz bliżej ligi, a mój zespół 
prezentuje się w każdym sparin-
gu coraz lepiej, co jest bardzo sa-
tysfakcjonujące. Jestem zadowo-
lony z tego sparingu. Jest jeszcze 
kilka rzeczy do dogrania, do do-
szlifowania, gdyż brakuje trochę 
dokładności, precyzji. Ale na to 
mam jeszcze czas, mam dwa ty-
godnie i myślę, że jesteśmy w sta-
nie to dopracować. Najbardziej za-
dowalająca jest forma, dyspozycja 
wytrzymałościowa i dyspozycja 
taktyczna. Bardzo mnie cieszy, że 

zawodnicy w sparingach realizują 
to, co było trenowane przez cały 
tydzień. Na przykład przez ten ty-
dzień treningowy realizowaliśmy 
pracę w obronie i zagraliśmy spa-
ring na „zero z tyłu” z przeciwni-
kiem z pierwszej ligi wojewódz-
kiej, czyli wyżej od nas. Myślę, że 
to my byliśmy drużyną prowadzą-
cą grę w tym meczu i tak napraw-
dę, jeżeli ktoś spojrzałby na to 
z boku, to mógłby powiedzieć, że 
to my jesteśmy drużyną z pierw-
szej ligi wojewódzkiej, a nie prze-
ciwnik. I to cieszy. Oczywiście, 
tak jak wcześniej powiedziałem, 
jest kilka rzeczy, które trzeba do-
szlifować. Pierwsza połowa była 
nieco lepsza niż druga, dlate-
go będę pracował nad tym, aby 
obie połowy były równe. Ale ze-
spół aktualnie prezentuje dobrą 
formę i jest to dobry prognostyk 
przed startem ligi. Kilku zawod-
ników jest w wysokiej formie. 
Są to zawodnicy, którzy mają  
w większości 100% frekwencji na 
treningach, od początku kiedy za-
częliśmy treningi w nowym roku, 
a było to 28 stycznia. Tak więc wi-
dać kto pracuje. Tych którzy nie 
pracują systematycznie, zachęcam 
do pracy na treningach i mam 
nadzieję, że będą brali przykład  
z najlepszych. Ja na tę chwilę je-

stem zadowolony, choć trzeba 
jeszcze popracować nad pewny-
mi rzeczami, aby to wszystko na 
pierwszy mecz ligowy w Kutnie, 
było przygotowane w 100% – do-
dał trener Paweł Kutkowski. 

Pelikan 2004 w ostatnim me-
czu kontrolnym przed ligą zmie-
rzy się na boisku OSiR w Łowi-
czu z RTS Widzew Łódź. Mecz 
zaplanowano na sobotę o 12.  ever

 MKS Znicz Pruszków – MUKS 
Pelikan-2004 Łowicz 9:0�(4:0)
Pelikan:� Radosław� Chrząszcz� –�
Łukasz�Pięta,�Piotr�Strycharski,�Fi-
lip�Stobiecki,�Fabian�Pliszka�–�Ma-
teusz� Gozdowski,� Kacper� Stępień�
–� Antoni� Knera,� Bartosz� Wudkie-
wicz,� Mateusz� Motyl� –� Adam� To-
karski.�na�zmianę�wchodzili:�Wiktor�
Matyjas�i�Błażej�Kozłowski.
 MUKS Pelikan-2004 – MKS 
Zjednoczeni Stryków 2:0 (1:0);�
br.:�Adam�Tokarski�2�(22�i�75).
Pelikan: Radosław� Chrząszcz� –�
Rafał�Wiśniewski,�Piotr�Strycharski,�
Fabian� Pliszka,� Błażej� Kozłowski�
–�Mateusz�Gozdowski,�Wiktor�Ma-
tyjas� –� Bartosz� Tomaszkiewicz,�
Bartosz�Wudkiewicz,�Mateusz�Mo-
tyl� –� Adam� Tokarski.� na� zmianę�
wchodzili:�Kacper�Styszko,�Kacper�
Stępień,�Kacper�Kowalski,�Filip�Sto-
biecki�i�Łukasz�Pięta.

Piłka nożna�|�Turniej�unia�Cup�

Kolejny turniej Soccer Kids 2012
Uczniowski Klub 
Sportowy Soccer Kids 
Łowicz zagrał w turnieju 
Unia Cup, który odbył się  
w Skierniewicach  
w sobotę 9 marca.

W rywalizacji zawodni-
ków i zawodniczek urodzonych  
w 2012 roku wzięło udział aż 15 
zespołów. Rywalizacja toczyła się 
w grupie porannej (grupy począt-
kujące) oraz grupie popołudnio-
wej (zespoły zaawansowane).

Drużyna prowadzona przez 
trenera Mateusza Miazka rywa-
lizowała w grupie popołudniowej  
i rozegrała siedem meczów  
z Borutą Zgierz, TRMF Widzew 
Łódź, Łódzka Akademia Futbolu, 
Unia Skierniewice I, Unia Skier-

niewice II, Lechia Tomaszów Ma-
zowiecki i Stalą Głowno. 

W meczach nie brakowało 
emocji i wielu goli. Zespół Soccer 

Kids spisał się podczas turnieju 
bardzo dobrze, strzelając w sied-
miu meczach aż 39 goli co daję 
około sześciu goli na każde ze 
spotkań. Potwierdza to, że zawod-
nicy z Łowicza zaprezentowali się 
w hali OSiR Skierniewice z bar-
dzo dobrej strony.

– Był to nasz kolejny turniej  
i widać, że z każdym gramy coraz 
lepiej. Chłopcy nie czują już tre-
my jak przy pierwszych turniejach  
i śmiało radzą sobie na boisku. 
Jestem zadowolony, że strzelili-
śmy wiele goli bo to zawsze cie-
szy najbardziej przede wszystkim 
dzieciaków. W meczach nie było 
prowadzonych wyników, tabe-
li więc wynik schodził na dalszy 
plan – ocenił trener Mateusz Mia-
zek.  ever

 Soccer Kids:� Alan� Lasota,� Ga-
briel� Stępniewski,� Krystian� Choj-
nacki,� Oliwier� Osadowski,� Jan�
Kostrzewa,�Jan�Pokora,�Antoni�To-
masik�i�Franciszek�Lis

Gracze Soccer Kids z trenerem Mateuszem�Miazkiem.
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Piłka siatkowa�|�Liga�Amatorska�

WWE i Witonia liderami 
w Kocierzewie

Już trzy kolejki maja za sobą 
miłośnicy siatkówki z gminy Ko-
cierzew Południowy, którzy rywa-
lizują w miejscowej Amatorskiej 
Lidze Siatkówki. W tym roku do 
rywalizacji w lidze amatorskiej 
zgłosiło się ostatecznie 9 ekip.

W tym roku cztery drużyny 
walczą o mistrza w kategorii po-
nadgimnazjalnej.  W kategorii 
szkół podstawowych i gimnazjów 
rywalizuje 5 drużyn.  

Po trzech kolejkach liderem 
jest ekipa WWE Kocierzew, któ-
ra wygrała swoje trzy spotkania. 
Należy pochwalić drużynę Ba-
varii Poland, która chociaż mło-
dego wieku i możliwości grania  
w młodszej grupie postanowiła 
spróbować swoich sił w najstar-
szej grupie III. W turnieju młod-
szych siatkarek i siatkarzy liderem 
jest na razie  Witonia, która wygra-
ła dwa spotkania.  zł

Wyniki – Grupa iii: 
 WWE Kocierzew – WWE Kocie-
rzew V2 2:0 (25-17,�25-17)
WWE Kocierzew: Jan�Buczek�(c),�
Piotr�Buczek,�Dawid�Słubik,�Sewe-
ryn� Grzywacz,� Mateusz� Buczek,�
Michał�Buczek,�Wiktor�Lepieszka.
WWE Kocierzew V2: Jakub�Sku-
miał�(c),�Rafał�Sejdak,�Mateusz�Dą-
browski,� Mateusz� Sierota,� Michał�
Malejka,� Przemysław� Bogusz,� Ka-
mil�Brzozowski,�Kacper�Sitkiewicz.

 Disco Rozrzutniki – Bavaria 
Poland 2:0 (25-11,�25-20)

Disco Rozrzutniki:� Krzysztof� Bu-
rzyński� (c),� Paweł� Burzyński,� Ad-
rian� Wojciechowski,� Mikołaj� Klim-
czak,� Mateusz� Klimczak,� Dawid�
Kotlarski,� Sebastian� Brzozowski,�
Eryk�Woliński.
BAVARiA Poland:� Dawid� Le-
narczyk� (c),� Tomek� Jabłoński,�
Aleksander� Dobrzyński,� Paweł�
Siekiera,� Cezary� Bogusz,� Bartosz�
Skumiał,�Piotr�Siekiera.
 WWE Kocierzew – Bavaria Po-
land 2:0�(15-13,�25-15)
 WWE Kocierzew V2 – Disco 
Rorzutniki 0:2�(18-25,�19,25)

Tabela: 
1.�WWE�Kocierzew 3 9 6:0

2.�Disco�Rozrzutniki 3 6 4:2

3.�WWE�Kocierzew�V2 3 3 2:4

4.�Bavaria�Poland 3 0 0:6

Wyniki – Grupa i i ii:
 Małolatki – Szlachcianki 2:0 
(25-12,�25-18)
 Witonia – Konstantynapolita-
neczki 2:0�(25-14,�25-23)
 Pauza: Torpeda�Kocierzew
 Torpeda Kocierzew– Szlach-
cianki 2:0 (25-20,�25-11)
 Małolatki – Witonia 0:2�(17-25,�
16-25)
Pauza: Konstantynapolitaneczki

Tabela: 
1.�Witonia 2 6 4:0

2.�Torpeda�Kocierzew� 1 3 2:0

3.�Małolatki 2 3 2:2

4.�Konstantylopolitańczykowianeczki 1 0 0:2

5.�Szlachcianki 2 0 0:4

Piłka nożna |�Rocznik�2005

Sparing w trudnych warunkach
Gracze MUKS Pelikan 
Łowicz z rocznika 2005 
rozegrali kolejny  
mecz kontrolny  
w zimowym okresie 
przygotowawczym.

Tym razem zespół trenera Da-
wida Ługowskiego zmierzył się  
z Unią Boryszew i przegrał to spo-
tkanie 0:2. Warto dodać, że mecz 
odbywał się w trudnych warun-
kach atmosferycznych przy pory-
wającym wietrze, opadach gradu. 
Spotkanie w pewnym momencie 
zostało nawet przerwane na kilka-
naście minut.

Zespół Pelikana 2005 przystą-
pił do meczu w okrojonym skła-
dzie, a wszystko przez kontuzje 
i choroby kilku zawodników. 
Szkoleniowiec „Ptaków” mu-
siał radzić sobie bez zawodni-
ków rezerwowych mogących grać  
w polu. Na ławce rezerwowych 
były tylko dwóch zawodników, 
a konkretnie dwóch bramka-
rzy. Spotkanie nie rozpoczęło się  
dla Pelikana dobrze ponieważ już 
w 3. minucie gry rywale obję-
li prowadzenie i w jakimś sensie 

ten gol „podciął” skrzydła łowic-
kiej drużynie. Pelikan 2005 w tym 
meczu przegrywał walkę fizycz-
ną z rosłymi zawodnikami Unii, 
ale w kolejnych minutach miał 
swoje okazje do strzelenia gola, 
ale żaden z graczy Pelikana nie 
znalazł sposobu na pokonanie 
bramkarza rywali. Unia zada-
ła jeszcze jeden skuteczny cios.  
W 69. minucie jeden z graczy  
z Boryszewa pokonał Patryka 

Stępniaka, ustalając tym samym 
wynik meczu. 

– Przegraliśmy pierwszy raz  
w tym okresie przygotowawczym. 
Nie byliśmy zespołem słabszym, 
ale kilka czynników złożyło się 
na naszą porażkę. Przede wszyst-
kim nie poradziliśmy sobie pod 
względem fizycznym. Przeciwnik 
był dużo „większy” od nas i cięż-
ko było z nimi walczyć. Brak za-
wodników rezerwowych z pola. 

Niestety doszły urazy oraz cho-
roby i przy małej kadrze tak bę-
dzie czasami bywać. I na koniec 
pogoda, która oczywiście była dla 
obu zespołów taka sama, ale nie 
przyjemnie się gra w takich wa-
runkach, gdy pada grad i wieje 
bardzo silny wiatr. Nawet sędzia 
przerwał mecz na 10 minut. Pod-
sumowując, nie był to zły mecz, 
ale jeszcze dużo pracy nas czeka, 
żeby wszystko się zazębiło. Za ty-
dzień derby z Widokiem – ocenił 
po meczu trener Ługowski.

Pelikan 2005 w kolejnym me-
czu kontrolnym zmierzy się z Wi-
dokiem Skierniewice. Mecz za-
planowano na niedzielę 16 marca 
na godz. 10.00, na boisku OSiR  
w Łowiczu.  ever

 MUKS Pelikan-2005 – UKS Unia 
Boryszew 0:2� (0:1);� br.:� (3),� (69)

Pelikan-2005: Piotr� Włodarczyk�
(41�Jan�Mikoś�i�60�Patryk�Stępniak)�
–� Maciej� Wojda,� Jakub� Milczarek,�
Krystian� Wróbel,� Kornel� Woliński�
–� Jakub� Oblicki,� Kacper� Misiak� –�
Bartłomiej� Kowalski,� Mikołaj� Mo-
dzelewski,� Mateusz� Skonieczny� –�
Igor�Wróblewski.

Tym razem gracze Pelikana 2005�zeszli�z�boiska�pokonani.
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Piłka nożna |�Mecz�sparingowy��

Pelikan 2006 stracił wygraną
Zawodnicy MUKS Pelikana 

Łowicz z rocznika 2006 byli bar-
dzo blisko wygrania kolejnego 
meczu sparingowe, ale niestety 
równo z gwizdkiem kończącym 
spotkanie stracili gola wyrównują-
cego. Podopieczni trenera Marci-
na Rychlewskiego w rozegranym 
w Łowiczu meczu kontrolnym 
zremisowali z Metalowcem Łódź 
3:3. 

W pierwszej połowie obie dru-
żyny strzeliły po jednym golu. 
Jako pierwsi na prowadzenie wy-
szli gospodarze, którzy za sprawą 
Dawida Jagóry strzelili pierwsze-
go gola w meczu. Rywale odpo-
wiedzieli dopiero w 35. minu-
cie, doprowadzając do remisu. Po 
przerwie gra Pelikana 2006 napa-
wała optymizmem i dobra gra zo-
stała zamieniona w drugiego gola. 
Tym razem na listę strzelców wpi-
sał się Jakub Rychlewski. 

Łowiczanie cieszyli się z pro-
wadzenie zaledwie dziesięć mi-
nut ponieważ w 60. minucie me-
czu Metalowiec wyrównał stan 
rywalizacji. Taki obrót sytuacji nie 
podłamał zawodników z Łowi-
cza, którzy siedem minut później 
ponownie cieszyli się z gola. Jan 
Pietrzak wykorzystał dobre poda-
nie od Rychlewskiego i na trzyna-
ście minut przed końcem meczu 
strzelił gola dającego prowadzenie  
w tym meczu sparingowym. 

Zespół z Łowicza nie zdołał 
wygrać tego meczu ponieważ w 
ostatniej minucie meczu grający 
ambitnie goście z Łodzi strzelili 
trzeciego gola i ostatecznie mecz 
zakończył się remisem.

– Pechowo stracona bramka, 
dosłownie w ostatniej sekundzie 
meczu. W każdym kolejnym me-
czu nasza gra trochę się popra-
wia. Staramy się wyprowadzać 

piłkę od bramki i utrzymywać się 
przy niej jak najdłużej. Nie zawsze 
wszystko się udaje, ale od tego 
właśnie są takie mecze kontrolne. 
Mam nadzieję że w lidze nie bę-
dziemy popełniać takich błędów 
jak teraz. Jestem zadowolony z za-
angażowania chłopców bo ciężko 
dzisiaj pracowali – podsumował 
trener Rychlewski.

Przed graczami Pelikana 2006 
kolejny mecz sparingowy. W so-
botę o godzinie 12:00 gracze Pe-
likana zagrają na boisku OSiR  
z Unią Boryszew.  ever

 MUKS Pelikan-2006 Łowicz 
– MKS Metalowiec Łódź 3:3�
(1:1);�br.:�Dawid�Jagóra�(8),�Jakub�
Rychlewski�(50)�i�Jan�Pietrzak�(67)�
–�3�(35,�60�i�80).
Pelikan-2006: Paweł� Kozanecki�
–�Oliwier�Boczkowski,�Maksymilian�
Czeczko,� Szymon� Kosmowski� –�
Kacper�Adamczyk,�Jakub�Stasiak,�
Jakub�Rychlewski�–�Dawid�Jagóra,�
Jan� Pietrzak.� na� zmiany� wcho-
dzili:� Kacper� Woźniak,� nikodem�
Kosiorek,� Dawid� Przybysz,� Miko-
łaj� Grzejszczak,� Wojciech� Białas,�
Stanisław�uczciwek,�Kacper�Stęp-
niewski�i�Bartosz�Skonieczny.

Jan Pietrzak (z prawej)�strzelił�
trzeciego�gola�dla�Pelikana.
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Piłka nożna |�Turniej�rocznika�2008

Pelikan zagrał w turnieju Wisły Płock
W weekend 9-10 marca 
zawodnicy trenera Dawida 
Suta z MUKS Pelikan 
Łowicz 2008 wzięli udział 
w dwudniowym turnieju 
organizowanym przez  
SSM Wisłę Płock. 
Rywalizacja toczyła się 
równolegle na dwóch 
boiskach Orlik przykrytych 
halą pneumatyczną,  
a do rywalizacji przystąpiło 
aż 16 zespołów z całej 
Polski.

W stawce drużyn rywalizują-
cych w turnieju oprócz Pelika-
na Łowicza stanęły m.in zespoły 
Wisły Płock, Wisełka Bydgoszcz 
(uczestnik półfinału Pucharu Pre-
zesa PZPN), Gol Brodnica, Kosa 
Konstancin czy Akademia Piłkar-
ska Bumerang Wrocław. 

Łowiczanie w sobotniej rywali-
zacji zajęli piątek miejsce w gru-
pie (cztery pierwsze drużyny grały 
w niedzielę o miejsca 1-8, kolejne 
drużyny rywalizowały o miejsca 
9-16). 

Pelikan 2008 w siedmiu ro-
zegranych meczach wygrał 
z Bumerangiem II Wrocław 5:0, 
FC Komorów 4:2, zremisował  

z Gwiazdą Bydgoszcz 1:1 i AP 
Bumerang I Wrocław 2:2 oraz 
przegrał ze Świtem Nowy Dwór 
Mazowiecki 0:3, Wisłą I Płock 
1:4 oraz Dwunastką Włocławek 
0:3. 

W niedzielnych meczach Pe-
likan 2008 najpierw bez proble-
mów poradził sobie ze Stocz-
niowcem Płock, wygrywając 3:0. 
W kolejnym meczu, który dawał 
„przepustkę” do gry o dziewiąte 
miejsce łowiczanie mimo prowa-
dzenie zremisowali z mocnym ze-
społem Kosy 2:2, by przegrać ry-
walizację w rzutach karnych 5:6. 
W ostatnim meczu turnieju łowi-
czanie zagrali dobre zawody i oka-
zali się lepsi od Gol Brodnica, wy-
grana 2:1.

– Przede wszystkim poziom ry-
walizacji był bardzo wysoki. Nie 
było tutaj przypadkowych dru-
żyn, tylko mocne zespoły. W so-
botę byłem zadowolony z gry, 
wyłączając jeden mecz ze Świ-
tem Nowy Dwór, w którym za-
graliśmy beznadziejne, tak trzeba 
to określić. Można powiedzieć,  
że ten mecz oddaliśmy rywalom 
bo byliśmy bardzo słabo zmobili-
zowani i przeszliśmy obok meczu. 
W innych meczach graliśmy na 
dobrym poziomie. W wygranych 
meczach dominowaliśmy, w zre-

misowanych również. W obu zre-
misowanych starciach prowadzili-
śmy, tracąc prowadzenie. niestety 
mecz z AP Bumerang decydował 
jak później się okazało o wyjściu 
naszym z grupy. Prowadziliśmy 
2:0, mieliśmy dwie stuprocentowe 
sytuacji, by zremisować w samej 
końcówce 2:2. Remis dał awans 
drużynie z Wrocławia, wygra-
na dałaby nam awans. Szkoda bo 
później okazało się, że AP Bume-
rang wygrał cały turniej, a w me-
czu z nimi byliśmy lepszym ze-
społem. W przegranych meczach 
z Wisłą Płock byliśmy słabsi, ale 
powalczyliśmy, natomiast w ostat-
nim meczu z Dwunastką przegra-
liśmy 0:3, tracąc trzy gole w dwie 
minuty, które nam rozbiły. Szko-
da bo wcześniej mieliśmy słupek 
i dwie dobre okazje. W niedziel-
nych meczach graliśmy dobrze. 
Szkoda meczu z Kosą w którym 
mieliśmy przewagę, prowadzili-
śmy cały mecz, tracąc gola w koń-
cówce i przegraliśmy po długiej 
serii rzutów karnych. Turniej jak 
najbardziej na plus. Dużo grania 
co mnie cieszy z dobrymi zespoła-
mi. Żałuję tylko wyniku sportowe-
go bo mieliśmy pierwszą „ósem-
kę” na wyciągnięcie ręki. To była 
dobra nauka dla chłopców, ra-
dzenia sobie pod presją rywala,  

z niekorzystnym wynikiem czy 
też w sytuacjach, gdzie prowadzi-
li, które tracili. Z pewnością nie 
mamy czego się wstydzić, ale też 
będziemy chcieli z tego turnieju 
wyciągnąć wnioski – ocenił trener 
Dawid Sut.

Zespół rocznika 2008 w sobotę 
w godzinach 15:00-17:00 rozegra 
trójmecz towarzyski w Skiernie-
wicach, gdzie zmierzy się z Unią 
Skierniewice oraz Lechią Toma-
szów Mazowiecki. Łowiczanie po 
raz pierwszy zagrają w zestawie-
niu dziewięciu zawodników na 
większym polu.   ever

 MUKS Pelikan Łowicz – FC Ko-
morów 4:2;�br.:�Filip�Miazek,�Anto-
ni� haczykowski,� Paweł� Płacheta,�
Eryk�Pietrzak
 MUKS Pelikan Łowicz – Świt 
Nowy Dwór Mazowiecki 0:3; 
MUKS Pelikan Łowicz – AP Bu-
merang ii Wrocław 5:0;�br.:�Anto-
ni�haczykowski�2,�Paweł�Płacheta,�
Patryk�Banaszczak,�Eryk�Pietrzak
MuKS� Pelikan� Łowicz� –� Wisła� I�
Płock�1:4;�br.:�Antoni�haczykowski
 MUKS Pelikan Łowicz – Gwiaz-
da Bydgoszcz 1:1;�br.:�Witold�Ma-
tusiak
 MUKS Pelikan Łowicz  – AP Bu-
merang i Wrocław 2:2;�br.:�Antoni�
haczykowski,�Eryk�Pietrzak
 MUKS Pelikan Łowicz – Dwu-
nastka Włocławek 0:3;
MUKS Pelikan Łowicz – Stocz-
niowiec Płock 3:0;� br.:� Filip� Do-
mińczak,� Witold� Matusiak,� Paweł�
Płacheta
 MUKS Pelikan Łowicz – Kosa 
Konstancin 2:2,� rzuty� karne� 5:6;�
br.:�Szymon�Gawlik,�Patryk�Banasz-
czak
 MUKS Pelikan Łowicz – Gol 
Brodnica 2:1;�br.:�Patryk�Banasz-
czak,�Paweł�Płacheta

Pelikan-2008 Łowicz: Szymon�
Kucharek� –� Szymon� Gawlik,� Filip�
Domińczak,� Witold� Matusiak,� Pa-
weł�Płacheta,�Antoni�haczykowski,�
Eryk� Pietrzak,� Patryk� Banaszczak��
i�Filip�Miazek.Gracze Pelikana wzięli udział w�silnie�obsadzonym�turnieju�Wisły�Płock.
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Piłka nożna |�Sparingi�Pelikana

Przygotowania inaczej niż planowano
Nie tylko wyniki meczów spa-

ringowych, ale i przebieg przygo-
towań do rundy wiosennej może 
martwić Łukasza Chmielewskie-
go. W przedostatnim teście tej 
zimy biało-zieloni zremisowali  
z IV-ligową Pogonią Grodzisk 
Mazowiecki. Wydaje się jednak, 
że większym problemem dla tre-
nera jest zdrowie jego podopiecz-
nych. W sobotę nie mógł skorzy-
stać z usług wszystkich piłkarzy, 
a co gorsza – Michał Wrzesiński 
i Dawid Kieplin przedwcześnie 
opuścili murawę z urazami.

Pogoń to też nie jest przypadko-
wy zespół. Grodziszczanie, choć 
występują w IV lidze, to wyda-
je się, że już teraz mogliby z po-
wodzeniem grać o klasę wyżej.  
Na szesnaście pierwszych me-
czów tylko raz stracili punkty  
i wydaje się, że pewnie zmierza-
ją po tytuł mistrza IV ligi grupy 
południowej. Także w kadrze ze-
społu można znaleźć kilka inte-
resujących nazwisk. Bramkarz 
Sebastian Przyrowski zagrał po-
nad 200 meczów w ekstraklasie, 
a chociażby Norbert Jędrzejczyk, 
Damian Jaroń czy Michał Strzał-

kowski, to piłkarze ograni w wyż-
szych klasach rozgrywkowych.

Trener Łukasz Chmielewski 
przy ustalaniu składu nie mógł 
uwzględnić Grzegorza Wawrzyń-
skiego, który na treningach skręcił 
kostkę. Do tego rekonwalescenci 
Krystian Stolarczyk, Robert Ko-
walczyk oraz Dawid Kieplin nie 
mieli jeszcze sił na rozegranie peł-
nych 90 minut.

Sparing z Pogonią udało się ro-
zegrać na naturalnej murawie na 
boisku Zrywu Wygoda. Na tym 
obiekcie szybciej odnaleźli się 
przyjezdni, którzy już w drugiej 
minucie wyszli na prowadzenie po 
trafieniu Patryka Szymańskiego. 
Pelikan odpowiedział dwadzieścia 
minut później. Kolejną bramkę  
w zimowym okresie przygoto-
wawczym strzelił Damian Szcze-
pański, a asystę zaliczył testowany 
Maciej Kaczorowski.

I tutaj pojawia się kolejny pro-
blem, który ma przed sobą tre-
ner Ptaków. Większość zespo-
łów na początku marca chciałaby 
już mieć zamknięte kadry. Łu-
kasz Chmielewski wciąż poszu-
kuje środkowego pomocnika, a do 

tego przez urazy piłkarzy niejako 
zmuszony jest testować nowe wa-
rianty taktyczne i sprawdzać po-
stawę swoich podopiecznych na 
pozycjach, które nie są ich nomi-
nalnymi. Jak sam przyznaje szko-
leniowiec, byłby to ciekawy mate-
riał szkoleniowy, z którego można 
by wyciągnąć wiele wniosków,  
ale nie na dwa tygodnie przed star-
tem ligi – gdy zespoły wolałyby 
skupić się na łapaniu optymalnej 
formy i szlifowaniu taktyki.

Kolejne bramki widzowie zgro-
madzeni w Wygodzie zobaczy-
li pod koniec spotkania. Dziesięć 
minut przed końcem rzut kar-
ny wykorzystał Sebastian Czapa 
– faulowany był Kamil Nowicki. 
Pogoń zdążyła jeszcze wyrównać, 
a dośrodkowanie z rzutu rożnego 
wykorzystał Maciej Pieczyński.

Jedynym testowanym graczem 
w tym spotkaniu był środkowy 
pomocnik Maciej Kaczorow-
ski, który ma status młodzieżow-
ca. 19-latek jest wychowankiem 
Olimpii Elbląg, skąd trafił do ju-
niorów Lechii Gdańsk. Pierwsze 
kroki w seniorskiej piłce zaczął 
stawiać jednak dopiero w trwają-

cym właśnie sezonie w barwach 
rzeszowskiej Stali.

Pelikanowi znów udało się 
stworzyć ciekawe widowisko  
w meczu sparingowym – co zda-
rza się dość rzadko, ale biało-zie-
loni nie potrafią tych spotkań wy-
grywać. Zimą zwyciężyli tylko raz 
– z Górnikiem Konin.

Łowiczanie szansę na popra-
wę humorów przed wznowie-
niem rozgrywek III ligi będą mieli 
już tylko jedną. W sobotę zagrają  
z rezerwami ekstraklasowej Wisły 
Płock. M,Lis

 Pelikan Łowicz – Pogoń Gro-
dzisk Mazowiecki 2:2 (1:1)
0:1�–�Patryk�Szymański� (2),�1:1�–�
Damian� Szczepański� (25),� 2:1� –�
Sebastian�Czapa�(81�–�karny),�2:2�
–�Maciej�Pieczyński�(86).

Pelikan: Patryk�Orzeł�(46�Mateusz�
Wlazłowski)� –� Kacper� Kaczorow-
ski,�Krystian�Stolarczyk�(65�Michał�
Adamczyk),� Bartosz� Broniarek,�
Michał� żółtowski� (75� Kuba� Jóź-
wiak),� Dawid� Kieplin� (60� Damian�
Kozieł),�Krystian�Mycka,�Maciej�Ka-
czorowski�(65�Filip�Bućko),�Michał�
Wrzesiński� (55� Kamil� nowicki)� –�
Damian� Szczepański� (75� Michał�
Fabijański),�Robert�Kowalczyk�(46�
Sebastian�Czapa).

Piłka nożna�|�III-ligowy�front

Lider pożegnał się 
z pucharem
III-ligowcy zakończyli 
przygotowania do rundy 
wiosennej. Na więcej 
treningów nie ma już czasu. 
W ten weekend wznowione 
zostaną rozgrywki. Ligowcy 
na tydzień przed startem 
rewanżów rozgrywali ostatnie 
tej zimy mecze sparingowe. 
Wyjątkiem były Lechia 
Tomaszów Mazowiecki oraz 
Sokół Aleksandrów Łódzki.

Faworyci do awansu ten rok 
rozpoczęli od zmagań w Pucharze 
Polski. Spotkanie rozegrano w To-
maszowie Mazowieckim, chociaż 
formalnie gospodarzem był So-
kół. Aleksandrowianie rozpoczęli 
zgodnie z oczekiwaniami i wyszli 
na prowadzenie już w 17. minucie, 
gdy bramkę strzelił sprowadzony 
z... Lechii Bartłomiej Maćczak. 

Po zmianie stron jednak to bia-
ło-zieloni przechylili szalę zwy-
cięstwa na swoją stronę. Po rzucie 
karnym wyrównał Piotr Kornacki. 
Gdy dziesięć minut przed końcem 
z boiska za dwie żółte kartki wy-
leciał Eryk Kaproń, wydawało się, 
że teraz Sokół ponownie będzie 
mógł wyjść na prowadzenie. W 
doliczonym czasie gry dość nie-
spodziewanie gola zdobył jednak 
rezerwowy Lechistów – Bartosz 
Snopczyński – wykorzystując ga-
piostwo defensywy rywala. 

Mateusz Lis

ćwierćfinał Wojewódzkiego Pu-
charu Polski:
 Lechia Tomaszów Maz. – So-
kół Aleksandrów Łódzki 2:1 (0:1)
0:1�–�Bartłomiej�Maćczak�(17),�1:1�

–�Piotr�Kornacki�(64�–�karny),�2:1�–�
Bartosz�Snopczyński�(90+2).

Zimowe sparingi:
 Świt Nowy Dwór Mazowiecki – 
Polonia Warszawa 1:1�(1:0)
1:0�–�samobójcza�(19),�1:1�–�Bar-
tosz�Wiśniewski�(85�–�karny).
 Unia Skierniewice – Warta 
Sieradz (iV liga) 2:1� (2:1).�Bram-
ki�dla�unii:�Tomasz�Kolus,�Damian�
Warchoł.
 Sokół Ostróda – Motor Luba-
wa (iV liga) 3:0� (1:0).� 1:0� –� Ka-
mil� Maternik� (11),� 2:0� –� Mateusz�
Dampc�(46),�3:0�–�Tomasz�Panek�
(61).
 Huragan Morąg – Jeziorak iła-
wa (iV liga) 2:1� (0:0).�1:0�–�Joao�
Augusto�(57),�1:1�–�Arkadiusz�Ku-
ciński�(70),�2:1�–�Dawid�Bogdański�
(74).
 Olimpia Zambrów – Olimpia 
Zambrów Juniorzy 9:0. Bramki:�
Kamil�Zalewski�x2,�Michał�Steć�x2,�
Luca� Asatiani� x2,� Mateusz� Osta-
szewski.
 Proch Pionki (liga okręgowa) – 
Broń Radom 1:2 (0:2).�0:1�–�Kamil�
Czarnecki�(30),�0:2�–�Adam�Imiela�
(45),�1:2�–�Wnuk�(56�–�karny).
 Legionovia Legionowo – Ur-
sus Warszawa 4:0� (3:0).�Bramki:�
Piotr� Krawczyk,� Karol� Podliński,�
Eryk�Więdłocha,�Jakub�Karabin.
 Mazur Ełk – Kowalak Kowale 
Oleckie (klasa A) 12:1� (6:1).�0:1�
–� Kamil� Kowalewski,� 1:1� –� Patryk�
Woźniak,� 2:1� –� hubert� Molski,�
3:1�–�hubert�Kalicki,�4:1�–�Kacper�
Jagłowski,� 5:1� –� Gużewski,� 6:1� –�
Rafał�Kalinowski,�7:1�–�Maciej�Zie-
niewicz,� 8:1� –� Kacper� Jagłowski,�
9:1�–�Gużewski,�10:1�–�Krupiński,�
11:1� –� Dawid� Kalinowski,� 12:1� –�
Krupiński.

Piłka nożna�|�Przed�meczem�z�Mazurem

Inauguracja  
bez marginesu błędu
ŁKS 1926 Łomża 
i MKS Mazur Ełk 
to dwa kluby, które 
po pierwszej połowie 
sezonu zdecydowanie 
odstawały od reszty 
ligowców. Pelikan wiosnę 
rozpocznie od starcia 
z przedostatnim w tabeli 
Mazurem. Łowiczanie, 
którzy wciąż muszą  
oglądać się za plecy 
i kontrolować przewagę 
nad strefą spadkową,  
w takim spotkaniu muszą 
zdobyć komplet punktów.

Ciężko też spodziewać się, 
żeby pierwszy w tym roku mecz 
o punkty był weryfikacją dla Peli-
kana. Forma podopiecznych Łu-
kasza Chmielewskiego jest sporą 
niewiadomą. Biało-zieloni w tym 
roku wygrali tylko dwukrotnie. 
Statystykę udało im się poprawić 
w próbie generalnej ogrywając 
6:3 rezerwy ekstraklasowej Wi-
sły Płock. Poza tym udało im się 
ograć jeszcze Górnik Konin.

Z nóg nie zwalają przeprowa-
dzane przez klub transfery. Dłuż-
sza jest lista graczy, którzy zimą 
opuścili klub. Stanisław Ławce-
wicz-Musialik, Bartosz Bujalski, 
Tomasz Dąbrowski, Michał Do-
bkowski czy Sebastian Szerszeń to 

gracze, którzy po pierwszej części 
sezonu postanowili szukać pracy 
gdzie indziej. Tymczasem ciężko 
doszukać się znaczących wzmoc-
nień. Kuba Jóźwiak i Filip Bućko, 
którzy podpisali kontrakty z Pe-
likanem to melodia przyszłości. 
Trener Chmielewski nie boi się 
wprowadzać młodych graczy z re-
zerw czy nawet z juniorów. Cięż-
ko jednak oczekiwać, że już w tej 
rundzie mieliby oni stać trzonem 
drużyny. Na tym tle oczywiście 
wyróżnia się Michał Wrzesiński, 
który wraca do Łowicza po poby-
cie w Pogoni Siedlce. Za wzmoc-
nienie można też uznać Roberta 
Kowalczyka, który całą poprzed-
nią rundę stracił ze względu  
na kontuzję i dopiero wiosną roze-
gra swój pierwszy mecz o stawkę 
w tym sezonie.

Forma Ptaków jest zatem dużą 
niewiadomą. Jeszcze większym 
znakiem zapytania jest postawa 
Mazura Ełk. Gorzej jesienią od 
ełczan spisał się tylko ŁKS 1926 
Łomża. Pomimo tego w klubie 
nie poświęcono zimy na szukanie 
wzmocnień. Ełczanie mają swoje 
problemy finansowe i skupiają się 
na tym, żeby w kolejnej rundzie 
bez przeszkód mogli wystartować.

Łowiczanie nie powinni liczyć 
na łatwy mecz w Ełku. Rywaliza-
cje pomiędzy Pelikanem a Mazu-
rem zawsze były wyrównane. Po-
czątek meczu w Ełku w sobotę  
o godzinie 13.00.  Mateusz Lis

Piłka nożna�|�Sparingi�Pelikana

Próba generalna zaliczona
peliKan łowiCZ  6 (3)
wisła ii płoCK  3 (3)

1:0� –� Damian� Szczepański� (14),�
1:1� –� Patryk� Szczepański� (15),�
2:1� –� Krystian� Stolarczyk� (25),�
2:2� –� Adrian� Szczutkowski� (30),�
2:3� –� Krystian� Białas� (43),� 3:3� –�
Sebastian�Czapa�(45�–�karny),�4:3�
–� Damian� Szczepański� (50),� 5:3�
–�Bartosz�Broniarek�(62),�6:3�–�Ro-
bert�Kowalczyk�(85).
Pelikan:� Patryk� Orzeł� –� Damian�
Kozieł,� Krystian� Stolarczyk,� Bar-
tosz� Broniarek,� Michał� żółtowski�
–� Krystian� Mycka,� Maciej� Kaczo-
rowski�–�Dawid�Kieplin,�Sebastian�
Czapa,� Michał� Wrzesiński� –� Da-
mian�Szczepański;�w�drugiej�poło-
wie:�Mateusz�Wlazłowski�–�Dawid�
Kieplin,� Maciej� Kaczorowski� (70�
Tomasz� Wudkiewicz),� Bartosz�
Broniarek,�Michał�żółtowski�–�Kry-
stian�Stolarczyk,�Sebastian�Czapa�
(70� Michał� Fabijański)� –� Damian�
Szczepański� (60� Michał� Adam-
czyk),� Jakub� Bylewski,� Grzegorz�
Wawrzyński�(60�Filip�Bućko)�–�Ro-
bert�Kowalczyk.

To cały okres przygotowawczy, 
a nie jeden mecz ma wpływ na na-
stroje panujące w drużynie przed 
startem rundy wiosennej. Dobry 
rezultat w próbie generalnej może 
jednak znacząco poprawić mora-
le bądź zniweczyć trud włożony  
we wcześniejsze spotkania. Pił-
karze Pelikana w ostatnią sobo-
tę walczyli o poprawę nastrojów 
przed rundą rewanżową. Czy pró-
bę generalną udało im się zdać?

Łukasz Chmielewski może być 
względnie zadowolony. O ile rzu-
tem na taśmę udało się poprawić 
statystykę i biało-zieloni do ligo-
wej rywalizacji przystąpią po wy-
granym meczu, to trener Ptaków 
wciąż ma przed sobą więcej nie-
wiadomych niż odpowiedzi. 

W próbie generalnej Pelikan 
na boisku w Chąśnie podejmował 
dziewiąty zespół IV ligi – Wisłę II 
Płock. Rezerwy ekstraklasowych 
Nafciarzy to zespół grający o kla-
sę niżej, na boisku było to widać 

i biało-zieloni zwyciężyli pewnie. 
Goście mocno potrafili jednak 
nadszarpnąć defensywę Ptaków.

Wszystko rozpoczęło się zgod-
nie z planem. Nie minął kwadrans 
i Damian Szczepański wyprowa-
dził łowiczan na prowadzenie. 
Przyjezdni odpowiedzieli jednak 
błyskawicznie. Nie zrazili się też 
faktem, że dziesięć minut póź-
niej gospodarze znów prowadzili, 
tym razem po trafieniu Krystiana 
Stolarczyka. W efekcie tuż przed 
przerwą to łowiczanie musieli już 
gonić wynik. Udało im się to za 
sprawą trafienia Sebastiana Czapy 
z rzutu karnego.

W przerwie i w trakcie dru-
giej połowy Łukasz Chmielew-
ski dokonał kilku zmian w skła-

dzie. Pelikan zaczął przeważać 
i przypieczętował wygraną. Du-
blet ustrzelił Damian Szczepań-
ski, na listę strzelców wpisał się 
też Bartosz Broniarek, a wynik 
rywalizacji ustalił powracający do 
zdrowia po kontuzji Robert Ko-
walczyk.

Ostatni w tym roku mecz spa-
ringowy tej zimy postawił przed 
trenerem Chmielewskim więcej 
pytań niż odpowiedzi. Problemem 
wydaje się być przede wszystkim 
postawa defensywy. Trzy bram-
ki stracone w meczu z rywalem 
z niższej ligi w żaden sposób nie 
mogą dawać powodów do zado-
wolenia. Trener Łukasz Chmie-
lewski po meczu narzekał rów-
nież na grę w ofensywie. Jasne, 

ciężko przyczepić się do sześciu 
strzelonych bramek, ale szkolenio-
wiec zwrócił uwagę, że sam pro-
ces konstruowania akcji powinien 
wyglądać lepiej.

Przeciwko Wiśle II Płock nie 
zagrał Kuba Jóźwiak. 18-letni po-
mocnik w minionym tygodniu 
podpisał kontrakt z biało-zielony-
mi. Jest wychowankiem Dolca-
na Ząbkki, a jeszcze jako junior 
związany był z Polonią Warszawa, 
Escolą Varsovia oraz Legią War-
szawa. Wydawało się, że pierwsze 
kroki w seniorskiej piłce posta-
wi w Pogoni Siedlce, z którą był 
związany od początku bieżących 
rozgrywek. W II lidze nie docze-
kał się jednak debiutu i nie zagrał 
ani minuty. Mateusz Lis

Biało-zieloni wygrali ostatni�sparing.�
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Piłka nożna�|�Przed�18.�kolejką�III�ligi

Pelikan rozpocznie,  
rewelacja zweryfikuje 
faworyta

To mecz Pelikana w Ełku bę-
dzie spotkaniem inauguracyjnym 
ligowe zmagania w 2019 roku.  
W sobotę oczy bezstronnych ob-
serwatorów kierować będą się 
jednak w stronę Legionowa. Pla-
sujący się na najniższym stopniu 
podium spadkowicz z II ligi po-
dejmie Unię Skierniewice – rewe-
lacyjnego beniaminka.

Poza tym teoretycznie łatwe 
zadania czekają faworytów. So-
kół Aleksandrów Łódzki zagra  
w Warszawie ze znajdującym się 
tuż nad strefą spadkową Ursusem, 
a Lechia podejmie Ruch Wysokie 
Mazowieckie. 

Z trzecią od końca Victorią Su-
lejówek zagra Polonia Warszawa. 
Zimą z obozu wicelidera płynęło 
jednak mnóstwo niepokojących 

informacji i tak naprawdę forma 
sportowa Czarnych Koszul jest 
wielką niewiadomą.  M.Lis

 18. kolejka iii ligi:�Mazur Ełk – Pe-
likan Łowicz / sob. 16.03.2019,  
godz. 13:00; ursus� Warszawa� –�
Sokół�Aleksandrów�Łódzki�/�godz.�
14:00;� huragan� Morąg� –� Olimpia�
Zambrów�/�godz.�14:00;�ŁKS�1926�
Łomża�–�Znicz�Biała�Piska�/�godz.�
14:00;� Legionovia� Legionowo� –�
unia� Skierniewice� /� godz.� 15:00;�
Victoria� Sulejówek�–�Polonia�War-
szawa�/�godz.�17:00;�Lechia�Toma-
szów�Mazowiecki�–�Ruch�Wysokie�
Mazowieckie� /� niedz.� 17.03.2019,�
godz.� 11:00;� Legia� II� Warszawa� –�
Broń� Radom� /� godz.� 12:00;� Świt�
nowy� Dwór� Mazowiecki� –� Sokół�
Ostróda�/�godz.�17:00.

Drużyna Soccer Kids�z�trenerem�Filipem��Ziółkowskim.

Piłka nożna|�Turniej�rocznika�2012

Spore emocje w turnieju 
Soccer Kids Cup
Uczniowski Klub Sportowy 
Soccer Kids Łowicz 
był organizatorem halowego 
turnieju dla dzieci  
z rocznika 2012 i młodszych 
w Nowych Zdunach.

Do rywalizacji w turnieju przy-
stąpiło dziewięć zespołów. Dwie 
drużyny wystawili gospodarze 
turnieju jak również zespół CRP 
Rybno Boruty Zgierz. Stawkę 
uzupełniły zespoły GOKSiR Lip-
ce Reymontowskie, Włókniarz 
Zgierz oraz Delta Słupno. 

Spotkania rozgrywane były  
na dwóch boiskach równocześnie, 
a w meczach nie brakowało wie-
lu udanych zagrań i wielu goli. Za-
wodnicy Soccer Kids spisali się  
w tym turnieju bardzo dobrze. 
Soccer Kids „pomarańczowi” 
wygrali zdecydowanie wszystkie 
swoje mecze, tracąc w ośmiu me-
czach zaledwie dwa gole. Jeżeli 
chodzi o skuteczność pod bram-
ką rywali również była imponu-
jąca ponieważ zawodnicy trenera 
Mateusza Miazka strzelili około 
40 goli! 

Zespół Soccer Kids „czarni” 
również mogą zaliczyć turniej do 
udanych ponieważ wygrali więk-
szość swoich spotkań i również 
mogli cieszyć się z wielu goli 
strzelonych rywalom. W turnieju 
nie była prowadzona oficjalna kla-
syfikacja z miejscami i szczegóło-

wymi wynikami poszczególnych 
meczów. Każdy z zawodników 
miał okazje zjeść podczas turnie-
ju obiad, cieszyć się z medalu oraz 
specjalnej paczki przygotowanej 
przez organizatorów. 

– Był to udany czas dla chło-
paków. Każdy z nich zagrał dużo 
minut z innymi zespołami i widać 
było, że na tle innych drużyn ra-
dzimy sobie bardzo dobrze. Dru-
żyna „pomarańczowych” spisy-
wała się bardzo dobrze strzelając 
mnóstwo goli i wygrywając każ-
de ze spotkań. Jestem również za-
dowolony z drużyny „czarnych”, 
która nie przestraszyła się rywali 
i grała dobrze, zwyciężając 
w większości meczów. W naszych 
drużynach zagrali zawodnicy  
z grup treningowych z Łowicza, 
Domaniewic, Zdun, Chąśna i Nie-
borowa. Każda z lokalizacji mia-
ła swojego przedstawiciela i jak 
widać w r. 2012 mamy w naszym 
klubie wielu ciekawych zawodni-
ków – ocenił trener Miazek.  ever

 Soccer Kids „pomarańczowi”: 
Alan�Lasota,�Ksawier�Kruk,�Gabriel�
Stępniewski,� Krystian� Chojnacki,�
Tymek� Grzelak,� Aleksander� Le-
bioda,� Oliwier� Osadowski,� Antek�
Tomasik.
 Soccer Kids „czarni”:� Filip�
Jarosz,� Antek� Kowalczyk,� Staś�
żmijewski,� Jan� Kwestarz,� Wojtek�
Dałek,�Jan�Pokora,�Julek�Czekalski�
i�Franciszek�Lis.�
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Piłka nożna�|�Soccer�Kids�Cup�

Ciekawy turniej rocznika 2013
Uczniowski Klub Sportowy 

Soccer Kids Łowicz był organiza-
torem halowego turnieju dla dzie-
ci z rocznika 2013 i młodszych  
w Nowych Zdunach. W turnieju 
towarzyskim wzięły udział dru-
żyny UKS Soccer Kids I Łowicz, 
UKS Soccer Kids II Łowicz, Wi-
dok I Skierniewice, Widok II 
Skierniewice, Widok 2014 Skier-
niewice, Unia I Skierniewice oraz 
Unia II Skierniewice.

Spotkania rozgrywane były 
na dwóch boiskach równocze-
śnie, nie odbywała się klasyfika-
cja zawodów tj. nie prowadzono 
wyników danych spotkań jak i ta-
beli. Zawodnicy Soccer Kids mie-
li możliwość gry z innymi prze-
ciwnikami i co ciekawe w dwóch 
zespołach Soccer Kids wystą-
pili zawodnicy z lokalizacji tre-
ningowych w Łowiczu, Doma-
niewicach, Chąśnie, Nieborowie 
i Zdunach. Gracze mieli okazje  

do wspólnej gry i poznania no-
wych kolegów. Każdy z uczest-
ników turnieju był bardzo zado-
wolony z rywalizacji w zawodach 
i uśmiechy młodych kandydatów 
na piłkarzy były najważniejsze 
podczas imprezy. Każdy z mło-

dych graczy otrzymał specjalną 
paczkę przygotowaną przez orga-
nizatorów i w dobrych humorach 
opuszczał halę w Nowych Zdu-
nach.

– Bardzo udany turniej, za-
równo pod względem organiza-

cyjnym ponieważ wszystko szło 
zgodnie z planem jak i pod wzglę-
dem meczów młodych, naszych 
zawodników. Zagraliśmy na dwie 
drużyny w których wystąpiło 
15 zawodników. Zarówno pierw-
szy jak i drugi zespół bardzo do-
brze radzili sobie na parkiecie, 
a nie wszyscy zawodnicy zna-
li się ze sobą ponieważ trenują  
w różnych lokalizacjach trenin-
gowych. Mieliśmy ciekawy po-
gląd na zawodników i trzeba przy-
znać, że wyglądało to dobrze.  
Każdy z zawodników spędził wie-
le czasu na parkiecie, cieszył się 
z gry i to jest najważniejsze – oce-
nił trener Mateusz Paweł Dzie-
dziela.  ever

 Soccer Kids i: Julek� Czeczko,�
Antek� Wojenka,� Alan� Śmigiera,�
Karol� Pęczkowski,� Jan� Marczak,�
natan�Pęczkowski,�Tymon�Wojcie-
chowski,�Antek�Straszyński.
 Soccer Kids ii: Franek� Słubik,�
Szymon� Matusiak,� Wojtek� Znyk,�
Wojtek� Kowalczyk,� Krzysiu� Kowal-
czyk,�Jan�Gasik,�Filip�Woźniak.

Gracze Soccer Kids podczas�turnieju.
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Koszykówka |�mecz�10.��kolejki�wojewódzkiej�ligi�juniorów��

Juniorzy Księżaka skończyli na 4. miejscu 
Po raz ostatni o ligowe punk-

ty w tym sezonie walczyli koszy-
karze UMKS Księżak Łowicz  
z rocznika 2001-2002, którzy ry-
walizowali w lidze wojewódzkiej 
juniorów.  Nasi koszykarze sezon 
zakończyli wygraną z ŁKS Szkoła 
Gortata II Łódź 85:65.

 Księżacy pokonali tego rywala 
po raz drugi w tym sezonie. Nasz 
team najwięcej punktów zdobył 
do przerwy. Po 20 minutach pro-
wadził już 40:29 i widać było,  
że ma kontrolę nad tym meczem. 
Księżacy byli skuteczni i dobrze 
bronili i nie dali rywalowi szans 
na odrobienie strat. Najbardziej 
wyrównana była ostatnia odsłona, 
w której trenerzy dawali więcej 
pograć rezerwowym. Najskutecz-
niejszym zawodnikiem był Bar-
tosz Dylik, który zdobył 24 punk-
ty dla naszej drużyny.

– Bardzo fajnie, że udało nam 
się ostatni mecz ligowy wygrać. 
Nasz udział w rozgrywkach już 
się kończy. Szkoda kilku meczów, 
bo ze Skierniewicami na wyjeź-
dzie i z Kutnem u siebie, mecze 
były bardzo bliskie sukcesu, a wy-
nik mógł się rozstrzygnąć w oby-

dwie strony. Szkoda ich, bo tak 
moglibyśmy powalczyć o wyj-
ście ze strefy łódzkiej. Niestety nie 
udało się, ale myślę, że i chłopaki, 
i ja wiele się w tym roku nauczy-
liśmy, więc może w przyszłym 
roku uda się dalej współpracować 
i więcej osiągnąć – podsumował 
cały sezon trener Kobus.

Księżak kończy rozgrywki 
na miejscu czwartym, ze stratą 
dwóch punktów do trzeciej dru-
żyny – Pro Basket Kutno. Po tym 

sezonie pozostaje pewien niedo-
syt. Po cichu liczyliśmy, że uda 
się awansować do rozgrywek stre-
fowych  drugiego miejsca. Liczy-
liśmy choć na brązowy medal,  
ale nie udało się. Za rok kolejny 
sezon. 

Warto podkreślić, że nasi dwaj 
podstawowi gracze z rocznika 
2002 – Dylik i Szymon Gładki 
pozostają w wieku juniora i dalej 
będą filarami naszej ekipy w nad-
chodzącym sezonie.   zł

10. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki juniorów U-18:
 ŁKS Szkoła Gortata ii Łódź 
– UMKS Księżak-2001 Łowicz 
65:85� (17:23,�12:27,�17:15,�19:20)�
Księżak:� Bartosz� Dylik� 24� (2×3),�
Szymon� Gładki� 17� (1×3),� Kacper�
Dudek� 15� (3×3),� Andrzej� Górniak�
11�Arkadiusz�Bazak�6�oraz�Michał�
Kuliński�7�(1×3).�Stanisław�Górniak�
3�(1×3),�Łukasz�Pińkowski�2�i�Kac-
per�Pięta.
Najlepiej dla ŁKS ii:� Mikołaj� Ba-
ranowicz� 19,� Igor� Supcziński� 11�
(3×3)� i� Dominik� Wróblewski� 10�
(2×3).
 Pozostałe wyniki: SKS�Start�Łódź�
–�ŁKS�Szkoła�Gortata�I�Łódź�38:119�
AZS� PWSZ� Ósemka� Skierniewice�
–�KKS�Pro-Basket�Kutno�84:63.
 Zaległy mecz 9. kolejki woje-
wódzkiej ligi koszykówki junio-
rów U18:� KKS� Pro-Basket� Kutno�
–�SKS�Start�Łódź�152:55

1.�ŁKS�Szkoła�Gortata�I�Łódź�(1) 10 20 1064-502

2.�AZS�PWSZ�Ósemka�Sk-ce�(2) 10 18 906-760

3.�KKS�Pro-Basket�Kutno�(3) 10 16 889-754

4. UMKS Księżak-2001 (4) 10 14 734-770

5.�ŁKS�Szkoła�Gortata�II�Łódź�(5) 10 12 709-807

6.�SKS�Start�Łódź�(6) 10 10 598-1217

Juniorzy Księżaka Łowicz�już�zakończyli�sezon.

Koszykówka�|�Wojewódzka��liga�koszykówki�młodziczek�młodszych�u13���

Rywalizację zaczęły od porażki
W minioną sobotę zawodnicz-

ki Księżaka-2006 Łowicz, zaczę-
ły rundę play-off ligowego sezo-
nu wojewódzkiej ligi koszykówki 
młodziczek U-13. Nasze dziew-
czyny spisują się w tym sezonie 
nie najlepiej i pozostała im walka 
o miejsca 9-12. 

Dodajmy, że w Księżaku nie 
gra obecnie najlepsza zawodnicz-
ka Patrycja Tomaszkiewicz, któ-
ra zasiliła Ósemkę Skierniewce, 
walczącą o wysoką lokatę w wo-
jewództwie łódzkim. Pod nie-
obecność liderki, która zdobywa-
ła większość punktów, ciężar gry 
muszą brać na siebie pozostałe za-
wodniczki, co zaowocuje w kolej-
nym sezonie. 

Podopieczne trenera Marcina 
Salamonika, w sobotę, 9 marca 
zagrały w Łowiczu pierwszy ligo-
wy mecz rundy play-off o miejsca 
9-12. Łowiczanki nie wystarto-
wały najlepiej. Przegrały wyraź-

nie całe spotkanie 46:85. Nasz 
zespół w każdej kwarcie był słab-
szy. Rywalki były szybsze i lepsze 
technicznie i szybko powiększały 
przewagę. Najsłabiej łowiczanki 
radziły sobie w trzeciej odsłonie, 
którą przegrały 4:25. 

W ostatniej kwarcie grają już 
najlepsze piątki i tu dziewczyny 
powalczyły z rywalkami (20:17).

Mecz rewanżowy obydwu ze-
społów odbędzie się w tę sobotę, 
w Aleksandrowie Łódzkim.  zł

 UMKS Księżak-2006 Łowicz 
– UKS Basket Aleksandrów 
Łódzki 46:85�(11:23,�11:20,�4:25,�
20:17)�
Księżak: Julia�Muras�11,�Julia�Pu-
chalska� 11,� Zuzanna� uczciwek� 7,�
Zuzanna�Wiercioch�6,�Oliwia�Ster-
pińska� 5,� Patrycja� Szkup� 4,� nata-
lia� Strugińska� 2,� Antonina� Kuleta,�
Chelsea� Puchalska,� Aleksandra�
Wróbel.�
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Łowiczanki nie radziły sobie w obronie z�wyższymi�rywalkami.
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PROGNOZA POGODy�|�14.03.2019�–�20.03.2019

SyTUACJA  SyNOPTyCZNA:�
Pogodę�kształtować�zatoka�niżowa.��
napływa�ciepła,�ale�wilgotna�masa�powietrza�
polarno�morskiego.

CZWARTEK – PiąTEK: �
Zachmurzenie�duże�z�przejaśnieniami,�przelotne�
opady�deszczu.��Widzialność�dobra,�w�czasie�
opadów�umiarkowana.�Wiatr�południowo-
zachodni,�umiarkowany,�6-7�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�+�7�st.�C�do�+�8�st.�C.
Temp.�min�w�nocy:�+�4�st.�C�do�+�3�st.�C.

Sobota�–�niedziela:��
W�sobotę�zachmurzenie�duże�z�przejaśnieniami,�
przelotne�opady�deszczu,�ale�w�niedzielę�
pogodnie,�bez�opadów�oraz�wiosennie�ciepło.�
Widzialność�dobra,�w�czasie�opadów�
umiarkowana.�Wiatr�południowo-zachodni,��
słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�+�10�st.�C�do��+�17�st.�C��
w�niedzielę.��
Temp.�min�w�nocy:��+�6�st.�C�do��+�5�st.�C.

PONiEDZiAŁEK – WTOREK – ŚRODA: �
Zachmurzenie�duże�do�umiarkowanego,�bez�
opadów.�Widzialność�dobra.�
Wiatr�zachodni,�słaby�i�umiarkowany,�3-6�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�+�10�st.�C�do��+�14�st.�C.
Temp.�min�w�nocy:��+�4�st.�C�do��+�2�st.�C.

BIuRO�METEOROLOGICZnE�CuMuLuS

PROGNOZA BiOMETEOROLOGiCZNA:�
Pogoda�na�ogół�niekorzystnie�wpływać�będzie��
na�nasze�samopoczucie.�

Szachy |�II�Memoriał�T.�Rakowieckiego

MVP juniorów 
dla Kacpra Zakrzewicza

W dniach 2-3 marca na Wy-
dziale Ekonomiczno-Socjolo-
gicznym Uniwersytetu Łódz-
kiego odbywał się II Memoriał 
Tomasza Rakowieckiego. W tych 
niecodziennych dwudniowych 
rozgrywkach brała też udział pię-
cioosobowa ekipa z UKS „Pałac” 
Nieborów. 

Turniej był bardzo silny, gdyż 
wzięło w nim udział aż 184 mi-
łośników gry na deskach, w tym 
aż pięciu arcymistrzów z Preze-
sem Polskiego Związku Szacho-
wego Radosławem Jedynakiem 
na czele. 

Pierwszego dnia rozegrano 
turniej szachów błyskawicznych  
na dystansie 11. podwójnych rund. 
Tu najlepiej z naszych spisał się 
Norbert Jagura uzyskując w sumie 
11 punktów, czyli przyzwoity wy-
nik 50 %. Z kronikarskiego obo-
wiązku podajmy, że popularnego 
blitza wygrał sławny arcymistrz 
Michał Krasenkow ze zdobyczą 
18,5 punktu. 

W niedzielę rozegrano 11 rund  
szachów szybkich, w których 
tryumfował Mistrz Międzyna-
rodowy Maciej Klekowski. Bar-
dzo dobrze w zawodach grał 
Kacper Zakrzewicz zajmując  

w klasyfikacji końcowej wysokie  
36 miejsce na 98 startujących. Su-
mując wyniki dwóch dni Prezes 
Łódzkiego Związku Szachowe-
go Sylwester Bednarek wręczył  
3 puchary MVP dla najlepszych 
zawodników dwudniowej impre-
zy. Mistrzem Memoriału został 
Michał Krasenkow, najlepszym 
do lat 10 Łodzianin Antoni Bro-
decki, natomiast MVP w katego-
rii junior przypadło zawodnikowi 
UKS „Pałac” Nieborów Kacpro-
wi Zakrzewiczowi. 

Kacper potwierdził dobrą for-
mę, którą planuje podtrzymać do 
majowych Mistrzostw Wojewódz-
twa Juniorów w Spale.  Fischer

Kacper Zakrzewicz i Arcymistrz 
Bartłomiej Heberla ze�swoimi�
weekendowymi�zdobyczami.

R
O

B
E

R
T�

C
h

O
Jn

O
W

S
K

I)�

Turniejowi darta przyglądała się przedstawicielka�płci�pięknej,�
kibicując�zawodnikom�w�piątek,�8�marca.�

Dart�|�26.�turniej�XX�edycji�OMŁ

W Dzień Kobiet, 
z kobietą w tle

Dzień Kobiet przypadający na 
8 marca z pewnością zatrzymał 
w domach kilku zawodników, 
którzy uczestniczą w piątkowych 
zawodach rzutek, stąd ponowny 
spadek frekwencji. W 26. turnie-
ju OMŁ wzięło udział łącznie sze-
ściu uczestników.

Niestety, w Łowiczu kobiety 
nie wykazują zainteresowania tą 
dyscypliną i w rozgrywkach bio-
rą udział tylko panowie. Nie jest to 
jednak regułą i w wielu turniejach 
udział pań nie jest czymś niety-
powym. W piątkowy wieczór za-
wodom w rzutach lotkami przy-
glądała się przedstawicielka płci 
pięknej, kibicując zawodnikom, 
ale sama, mimo posiadanego do-
świadczenia w tej grze, nie miała 
jeszcze odwagi stanąć do rywali-
zacji.

Turniej odbywał się w syste-
mie “każdy z każdym” i do trzech 
zwycięstw. Najszybciej wyma-
gany wynik osiągnął lider roz-
grywek, Jacek Kocus, który już  
o 80 punktów wyprzedza w kla-
syfikacji generalnej Sylwestra 
Grzankę. Miejsce drugie zajął 
Michał Kryszkiewicz, a za nim 

uplasował się Artur Wójcik. Na 
kolejnych pozycjach znaleźli się 
odpowiednio: Marcin Wroński 
(4), Paweł Adamczyk i Marcin 
Podrażka (5-6).

Kolejne spotkanie darta od-
będzie się w następny piątek,  
15 marca, w barze Maja w Łowi-
czu przy ul. Dworcowej 8.    Gogo

 26. turniej XX edycji Otwartych 
Mistrzostw w darcie 501 d.o:�

1.�Jacek�Kocus�–�ŁKD�Leg�Łowicz�(1) 400

2.�Sylwester�Grzanka�–�ŁKD�Leg�Łowicz�(2) 320

3.�Michał�Kryszkiewicz�–�ŁKD�Leg�Łowicz�(3) 266

4.�Artur�Wójcik�–�ŁKD�Leg�Łowicz�(4) 216

5.�Marcin�Wroński�–�ŁKD�Leg�Łowicz�(5) 192

6.�Paweł�Adamczyk�(6) 182

7.�Łukasz�Burzyński�(7) 146

8.�Marcin�Podrażka�(9) 136

9.�Artur�Borowiec�(8) 130

10.�Marcin�Wyszogrodzki�(10) 106

11.�Mariusz�Siekierski�(11) ��54

12.�Artur�Siekierski�–�ŁKD�Leg�Łowicz�(12) ��30

13.�Sebastian�Cichal�(13) ��30

14.�Przemysław�Jankowski�(14) ��18

15.�Bogusław�Zagawa�(15) ��16

16.�Bogdan�Adamczyk�(16) ����8

17.�Dariusz�Dudziński�(17) ����6

18.�Kamil�Kozieł�(18) ����4�

������Tomasz�Kromski�(18) ����4

JA
C

E
K

�K
O

C
u

S
.

Sport szkolny |�Miejskie�Igrzyska�w�koszykówce�chłopców�

Siódemka przed Dwójką i Jedynką
W czwartek, 7 marca w hali 

OSiR nr 2 na ulicy Topolowej od-
były się Miejskie Igrzyska Dzie-
ci w minikoszykówce chłopców 
dla uczniów z roczników 2006 
i młodszych. Do rywalizacji o trzy 
miejsca premiowane awansem na 
zawody powiatowe zgłosiły się 
cztery zespoły.

Faworytem miejskich mi-
strzostw była SP 7 Łowicz,  
w której szeregach jest najwięcej 

zawodników trenujących koszy-
kówkę w klubie UMKS Księżak 
Łowicz. Po losowaniu organizato-
rzy przeprowadzili półfinały i me-
cze o 1. i 3. miejsce. Okazało się, 
że walka była bardzo wyrównana 
i zacięta. 

 W finale reprezentacja Szkoły 
Podstawowej nr 7 pokonała zespół 
SP 2 Łowicz 26:18. Choć w pew-
nym momencie podopieczni Bar-
tosza Włuczyńskiego remisowali 

z ekipą trenera Zbigniewa Łaziń-
skiego 18:19

Zacięta walka toczyła się rów-
nież o 3. lokatę, która dawała 
awans na mistrzostwa powiatu ło-
wickiego. W tym pojedynku lepsi 
okazali się uczniowie z SP 1, któ-
rzy pokonali SP 4 – 12:10.   zł

Półfinały:
 SP nr 7 w Łowiczu – SP nr 4  
w Łowiczu 31:2

 SP nr 2 w Łowiczu – SP nr 1 
w Łowiczu 13:8

 Mecz o 3. miejsce: Szkoła�Pod-
stawowa�nr�4�w�Łowiczu�–�Szkoła�
Podstawowa�nr�1�w�Łowiczu�10:12

 Mecz o 1. miejsce: Szkoła�Pod-
stawowa�nr�7�w�Łowiczu�–�Szkoła�
Podstawowa�nr�2�w�Łowiczu�26:18

 Klasyfikacja końcowa:
1.�SP�nr�7�w�Łowiczu�(awans�do�zawodów�powiatowych)

2.�SP�nr�2�w�Łowiczu�(awans�do�zawodów�powiatowych)

3.�SP�nr�1�w�Łowiczu�(awans�do�zawodów�powiatowych)

4.�Szkoła�Podstawowa�nr�4�w�Łowiczu

Sport szkolny�|�Miejskie�Igrzyska�Młodzieży�Szkolnej�w�koszykówce�dziewcząt��

Trzy zespoły z awansem na powiat 
Koszykarki ze Szkoły Podsta-

wowej nr 7 w Łowiczu wygra-
ły Miejskie Igrzyska Młodzieży 
Szkolnej w koszykówce dziew-
cząt, które odbyły się w czwar-
tek  7 marca w hali OSiR nr 2  
na ulicy Topolowej. Do rywali-
zacji o trzy miejsca premiowane 
awansem na zawody powiatowe 
zgłosiły się cztery zespoły, zatem 
jedna ekipa musiał pożegnać się  
ze szkolną rywalizacją. 

Faworytem miejskich mi-
strzostw była ekipa SP 7, w której 
szeregach jest najwięcej zawod-
niczek trenujących koszykówkę  
w klubie UMKS Księżak Łowicz.  
W sumie rozegrano cztery poje-
dynki systemem pucharowym.

Reprezentacja SP nr 7 (nauczy-
ciel Stefan Staszewski) w finale 

pokonała drużynę z SP 1 Łowicz. 
Team Iwony Górskiej w decydują-
cym spotkaniu  zagrał bardzo do-
brze, ale w końcówce to Siódemka 

lepiej trafiała do kosza i wygrała 
zawody. 

W meczu o awans z 3. miejsca 
Szkoła Podstawowa nr 2 w Łowi-

czu pokonała Szkołę Podstawową 
nr 4 w Łowiczu 23:10.  zł 

Wyniki dziewcząt
Półfinały:
 SP nr 4 w Łowiczu – SP nr 7 
w Łowiczu 18:46
 SP nr 2 w Łowiczu – SP nr 1  
w Łowiczu 10:34
 Mecz o 3 miejsce: SP� nr� 4��
w� Łowiczu� –� SP� nr� 2� w� Łowiczu�
10:23
 Mecz o 1 miejsce: SP� nr� 7��
w� Łowiczu� –� SP� nr� 1� w� Łowiczu�
28:20

 Klasyfikacja końcowa
1.�SP�nr�7�w�Łowiczu�(awans�do�zawodów�powiatowych)

2.�SP�nr�1�w�Łowiczu�(awans�do�zawodów�powiatowych)

3.�SP�nr�2�w�Łowiczu�(awans�do�zawodów�powiatowych)

4.�SP�nr�4�w�Łowiczu

Ekipa Pijarskiej obroniła tytuł mistrzów�powiatu�łowickiego.
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Koszykówka |�12.�kolejka�wojewódzkiej�ligi�młodzików�u-14�M

Cenna wygrana młodzików Księżaka ze Startem 
Cenne zwycięstwo odnieśli 

młodzi koszykarze UMKS Księ-
żak Łowicz z rocznika 2005-
2006. Łowiczanie powoli zbliżają 
się do zakończenia sezonu w lidze 
młodzików do lat 14. Nasz zespół, 
w sobotę, 9 marca, zagrał kolej-
ny ligowy pojedynek. Podopiecz-
ni trenera Dragana Ristanovića 
pojechali do Łodzi, gdzie zagrali 
z Łódzkim Startem. Księżacy spi-
sali się dobrze i wygrali 65:54. 
To drugie zwycięstwo ze Star-
tem w tym sezonie. W Łowiczu,  

w pierwszej rundzie łowiczanie 
wygrali 72:63. 

Księżacy bardzo dobrze zagra-
li do przerwy. Pierwszą odsło-
nę wygrali 21:11, a drugą 16:11.  
Po zmianie stron mecz był bardzo 
wyrównany, ale Księżacy nie po-
zwolili na odrobienie strat łodzia-
nom.  

W spotkaniu ze Startem naj-
skuteczniejszymi zawodnikiem 
był Miłosz Liberski, który zdobył  
24 punkty. Drugim strzelcem  
w naszej ekipie był Oliwier Koła-

czyński (rocznik 2006), który tra-
fił 11 oczek (1x3).  

Po tej wygranej Księżacy plasu-
ją się na 4. miejscu w tabeli i mają 
jeszcze szanse na brązowe meda-
le w rywalizacji wojewódzkiej. Do 
końca rozgrywek pozostały jesz-
cze dwa mecze.  zł

 SKS Start Łódź – UMKS Księ-
żak-2005 Łowicz 54:65� (11:21,�
11:16,�14:16,�18:12)
Księżak: Miłosz� Liberski� 24,� Oli-
wier� Kołaczyński� 11� (1x3),� Bar-

tłomiej� Myszkowski� 6,� Michał�
Warzywoda� 5,� Antoni� Wróblewski�
5,�Gabriel�Wojda�7,�Wojciech�Szy-
gulski�4,�norbert�Wojda�2,� Ignacy�
Krawczyk�1�i�Kajetan�Kowalski.�

Tabela U-14 M:
1.�ŁKS�AZS�uŁ�SG�Łódź 20 10 1099�–�390

2.�ÓSEMKA�AZS�Skierniewice 19 10 1166–�476

3.�SKS�Start�Łódź 16 11 742�–�848

4.�uMKS�Księżak�Łowicz� 14 10 729�–�653

5.�Pro-Basket�Kutno 14 10 673�–�789

6.�AZS�ÓSEMKA�Skierniewice 10 12 416�–�797

7.�ŁKS�SG�II�Łódź 12 10 461�–�1330
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Sport szkolny�|�Powiatowe�Igrzyska�Młodzieży�Szkolnej�w�piłce�siatkowej�dziewcząt�

Siatkarki z Domaniewic 
obroniły tytuł mistrzyń

Siatkarki ze Szkoły Podstawo-
wej w Domaniewicach w tym 
roku obroniły mistrzowski tytuł, 
wygrywając zawody powiatowe 
w piłkę siatkową. W turnieju Po-
wiatowych Igrzysk Młodzieży 
Szkolnej, który odbył się w po-
niedziałek, 3 marca, w hali sporto-
wej OSiR nr 2 w Łowiczu wzięło 
udział sześć drużyn. 

Dziewczyny z Domaniewic, 
trenujące na co dzień siatkówkę 
w klubie Asik Domaniewice będą 
reprezentować nasz powiat w pół-
finale wojewódzkim. Tu szanse 
na zwycięstwo są duże, ponieważ 
podopieczne trenera Arkadiusza 
Stajudy grają na parkietach ligi 
wojewódzkiej i będą liczyły w dal-
szej rywalizacji. W meczu finało-
wym SP Domaniewice pokonały 
pewnie ekipę z SP 2 Łowicz. 

Trzecie miejsce i pamiątkowy 
puchar wywalczyły dziewczyny 
z  Gimnazjum nr 2 w Dzierzgów-
ku, które w decydującym poje-
dynku wygrały z SP 1 Łowicz. 

W składzie zwycięskiej druży-
ny Szkoły Podstawowej w Doma-
niewicach grały: Szkoła Podsta-
wowa w Domaniewicach: Baleja 
Natalia, Czubiak Kinga, Dziuda 
Zuzanna, Golan Weronika, Kacz-

marek Gabriela, Klejs Patrycja, 
Konecka Wiktoria, Koper Julia, 
Kurczak Natalia, Olesińska Alek-
sandra, Perzyńska Julia, Stopczyk 
Kinga, Walczak Kinga, Wiesio-
łek Oliwia –  nauczyciel w-f Arka-
diusz Stajuda.  zł 

Wyniki:
 Grupa A: Gimnazjum� nr� 2��
w� Dzierzgówku� –� Szkoła� Podsta-
wowa� w� Bielawach� 2:0� (25:13,�
25:12),� Szkoła� Podstawowa� nr�
2� w� Łowiczu� –� Gimnazjum� nr� 2��
w� Dzierzgówku� 2:0� (25:8,� 25:15),�
Szkoła� Podstawowa� w� Bielawach�
–�Szkoła�Podstawowa�nr�2�w�Łowi-
czu�0:2�(15:25,�10:25).�

1.�Szkoła�Podstawowa�nr�2�w�Łowiczu� 4�pkt.

2.�Gimnazjum�nr�2�w�Dzierzgówku� 2�pkt.

3.�Szkoła�Podstawowa�w�Bielawach� 0�pkt.

 Grupa B:� Szkoła� Podstawowa�
nr� 1� w� Łowiczu� –� Szkoła� Podsta-
wowa�w�Kocierzewie�Południowym�
2:0�(25:20,�25:16),�Szkoła�Podsta-
wowa�w�Domaniewicach�–�Szkoła�
Podstawowa� nr� 1� w� Łowiczu� 2:0�
(25:21,� 25:3),� Szkoła� Podstawowa�
w� Kocierzewie� Południowym� –�
Szkoła�Podstawowa�w�Domaniewi-
cach�0:2�(13:25,�13:25).�

1.�Szkoła�Podstawowa�w�Domaniewicach� 4�pkt.

2.�Szkoła�Podstawowa�nr�1�w�Łowiczu� 2�pkt.

3.Szkoła�Podstawowa�w�Kocierzewie�Płd.� 0�pkt.

 Mecz o 3. miejsce: Gimnazjum�
nr�2�w�Dzierzgówku�–�Szkoła�Pod-
stawowa�nr�1�w�Łowiczu�2:1�(25:16,�
23:25,�15:11).�

 Mecz o 1. miejsce: Szkoła�Pod-
stawowa�nr�2�w�Łowiczu�–�Szkoła�
Podstawowa� w� Domaniewicach�
0:2�(9:25,�19:25).�

 Końcowa klasyfikacja:
1. Szkoła Podstawowa w Domaniewicach 

      (awans do zawodów ½ finału wojewódzkiego)

2.�Szkoła�Podstawowa�nr�2�w�Łowiczu

3.�Gimnazjum�nr�2�w�Dzierzgówku

4.�Szkoła�Podstawowa�nr�1�w�Łowiczu

5-6.�Szkoła�Podstawowa�w�Bielawach

������Szkoła�Podstawowa�w�Kocierzewie�Południowym

Trzy najlepsze drużyny�mistrzostw�powiatu.�

Sport szkolny�|�Siatkówka�dziewcząt�

Siatkarki z Dwójki  
i Jedynki z awansem

Cztery reprezentacje szkół  
z Łowicza wystartowały w turnie-
ju siatkówki, który rozgrywany 
był w ramach Igrzysk Młodzie-
ży Szkolnej. Zawody odbyły się  
w hali OSiR nr 2 w Łowiczu  
w środę, 27 lutego. W igrzyskach 
startują uczennice z roczników 
2003-2005.

Po rozegraniu 6 spotkań oka-
zało się, że do finału powiatowe-
go zakwalifikowały się dwie dru-
żyny: Szkoła Podstawowa nr 2  
i Szkoła Podstawowa nr 1 im. Ta-
deusza Kościuszki w Łowiczu.

Zdecydowanie najlepsze były 
dziewczyny z SP 2 (do niedawna 
Gimnazjum nr 2), które dość gład-
ko wygrały swoje trzy pojedynki. 

Walka o drugie miejsce była 
bardzo wyrównana. Zespoły zgro-
madziły taką samą liczbę punk-
tów, a o awansie zadecydował bi-

lans setów, który najlepszy miały 
zawodniczki z SP 1 Łowicz.   zł 

 Wyniki: Pijarskie� Gimnazjum��
w� Łowiczu� –� Szkoła� Podstawowa�
nr� 1� w� Łowiczu� 2:1� (21:19,� 16:21,�
15:11),� SP� nr� 2� w� Łowiczu� –� SP��
nr� 3� w� Łowiczu� 2:0� (21:9,� 21:13),�
SP�nr�1�w�Łowiczu�–�SP�nr�3�w�Ło-
wiczu� 2:0� (21:19,� 21:16),� Pijarskie�
Gimnazjum� w� Łowiczu� –� SP� nr� 2��
w�Łowiczu�0:2�(18:21,�2:21),�SP�nr�2��
w�Łowiczu�–�SP�nr�1�w�Łowiczu�2:0�
(21:10,�21:12),�SP�nr�3�w�Łowiczu�–�
Pijarskie�Gimnazjum�w�Łowiczu�2:1�
(19:21,�21:12,�15:13).�
Klasyfikacja końcowa:

1. SPnr 2 w Łowiczu    6 pkt.  

      (awans do zawodów powiatowych)

2. SP nr 1 w Łowiczu    2 pkt.  

      (różnica setów -1) (awans do zaw. powiatowych)

3.�Pijarskie�Gimnazjum�w�Łowiczu�� �2�pkt.�(różnica�-2)

4.�SP�nr�3�w�Łowiczu�� �2�pkt.�(różnica�-3)

Dziewczyny z SP 2 Łowicz�wygrały�miejskie�eliminacje�w�siatkówkę.�
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Sport szkolny |�Miejskie�Igrzyska�Młodzieży�Szkolnej�w�siatkówce�chłopców

SP 2, SP 7 i Pijarska z awansem na powiat 
Widać, że siatkówka to 
popularny i lubiany sport, 
dlatego w eliminacjach 
miejskich rywalizowało  
pięć szkół, które walczyły 
o awans na zawody 
powiatowe. Prawo  
do dalszej gry miały 
zespoły z trzech  
pierwszych miejsc.

Turniej miejski chłopców roz-
grywany w ramach Igrzysk Mło-
dzieży Szkolnej był wyrównany, 
ale najlepiej zaprezentowali się 
uczniowie ze Szkoły Podstawowej 
nr 2 w Łowiczu, którzy w finale 
pokonali 2:0 ekipę SP 7 Łowicz. 

W zawodach, które roze-
grano w czwartek, 28 lutego,  
w hali OSiR nr 2, rywalizowano  
w dwóch grupach, z których po 
dwie ekipy awansowały do pół-
finałów. W tym roku mistrza Ło-
wicza zdobyli  młodzi siatkarze  
z Pijarskiego Gimnazjum Kró-
lowej Pokoju w Łowiczu. Pod-
opieczni nauczyciela wychowania 
fizycznego Mariusza Kwiatkow-
skiego wygrali swoje trzy poje-
dynki i pokazali, że będą fawo-
rytami powiatowej rywalizacji.  
Drugie miejsce zajęli uczniowie 
Szkoły Podstawowej nr 7. Dru-

żyna Dawida Ługowskiego ma  
na pewno szansę na rewanż w za-
wodach powiatowych. 

Ważny był mecz o 3. miejsce, 
premiowane na awansem do dal-
szego etapu szkolnych rozgry-
wek.  Tu wygrali reprezentanci 
Pijarskiej, pokonując 2:1 uczniów  
z SP 3 Łowicz.  zł

igrzyska Młodzieży Szkolnej  
w piłce siatkowej chłopców – 
wyniki rywalizacji:  
 Wyniki grupy A: Pijarskie�Gimna-
zjum�w�Łowiczu�–�SP�nr�2�w�Łowi-
czu�0:2�(22:25,�19:25).
Tabela: 

1.�Szkoła�Podstawowa�nr�2�w�Łowiczu� 2�pkt.�

2.�Pijarskie�Gimnazjum�w�Łowiczu� 0�pkt.

 Grupa B: Szkoła� Podstawowa��
nr�7�w�Łowiczu�–�Szkoła�Podstawo-
wa�nr�1w�Łowiczu�2:1�(21:15,�13:21,�
16:14),� Szkoła� Podstawowa� nr� 3��
w� Łowiczu� –� Szkoła� Podstawowa�
nr� 7� w� Łowiczu� 1:2� (13:21,� 21:16,�
6:15),� Szkoła� Podstawowa� nr� 1�
w� Łowiczu� –� Szkoła� Podstawowa�
nr�3�w�Łowiczu�0:2�(14:21,�18:21).

Tabela:
1.�Szkoła�Podstawowa�nr�7�w�Łowiczu 4�pkt.

2.�Szkoła�Podstawowa�nr�3�w�Łowiczu 2�pkt.

3.�Szkoła�Podstawowa�nr�1�w�Łowiczu 0�pkt.

 Mecz o 3. miejsce:� Pijarskie�
Gimnazjum� w� Łowiczu� –� SP� nr� 3�
w�Łowiczu�2:1�(19:21,�21:10,�15:12)

 Mecz o 1. miejsce:� SP� nr� 2��
w�Łowiczu�–�SP�nr�7�w�Łowiczu�2:0�
(21:12,�24:22)

 Klasyfikacja końcowa:
1. Szkoła Podstawowa nr 2 w Łowiczu  

     (awans do zawodów powiatowych)

2. Szkoła Podstawowa nr 7 w Łowiczu 

      (awans do zawodów powiatowych)

3. Pijarskie Gimnazjum w Łowiczu 

      (awans do zawodów powiatowych)

4.�Szkoła�Podstawowa�nr�3�w�Łowiczu

5.�Szkoła�Podstawowa�nr�1�w�Łowiczu

W miejskich eliminacjach wystartowało�pięć�drużyn.
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Szachy |�Mistrzostwa�Łowicza

Pierwszy triumf  
Dominika Fudały

W pierwszy piątek marca  
w Gimnazjum nr 1 w Łowiczu 
odbył się 3 turniej blitza z cyklu 
Mistrzostw Łowicza w szachach 
błyskawicznych na rok 2019. Do 
rywalizacji na nowej, debiutanc-
kiej sali gry o mistrza marca stanę-
ło 39 miłośników królewskiej gry. 

Rozegrali oni aż 11 rund sys-
temem szwajcarskim, a podkre-
ślić należy bardzo wyrównany po-
ziom w czołówce, w której to nie 
było zawodnika bez porażki. 

W zawodach zwyciężył (po raz 
pierwszy w tym roku) Dominik 
Fudała notując na swoim koncie 
9 punktów i tylko lepszym współ-
czynnikiem pełny Buchholtz wy-
przedził Norberta Jagurę, który na 
osłodę został najlepszym junio-
rem turnieju. Trzeci był z połówką 
straty do wymienionych Pałacow-
ców Zdzisław „Twardy Orzech” 
Orzechowski.  

Klasyfikację ranking 1400 wy-
grał Jan Beta, a najlepszą dziew-
czyną była Magdalena Walczak. 

W grupach młodzików tryum-
fowali: Małgorzata Karolak do lat 

10 i Antoni Topolski do lat 8 (obo-
je UKS „Jedynka” Łowicz). 

Po trzech odsłonach cyklu li-
derem jest Norbert Jagura mający 
na swoim koncie 28 punktów, na 
drugie miejsce dzięki zwycięstwu  
w marcu wskoczył Dominik Fu-
dała (24,5), a trzeci jest Kacper 
Zakrzewicz (23,5). Dominik dzię-
ki zwycięstwu otrzymał przepust-
kę do kończącego sezon szachowy 
grudniowego Turnieju Mistrzów, 
w którym są już na 100 % Kacper 
Zakrzewicz, Norbert Jagura i Ro-
bert Chojnowski.

Kolejny turniej odbędzie się  
w piątek 5 kwietnia.    Fischer

Sensacją dnia była porażka 
Romana�Zimochockiego�
�z�Magdaleną�Walczak.
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Koszykówka�|�27.�kolejka�I�ligi

Nadal bez przełamania na wyjeździe 
Nadal bez przełamania na wy-

jeździe pozostają koszykarze 
Księżaka Syntex Łowicz. Łowi-
czanie w wyjazdowym meczu 
27. kolejki I ligi koszykówki mę-
skiej, w sobotę, 9 marca, przegra-
li z Biofarmem Basket Poznań. 
74:81. Nasi koszykarze z bilan-
sem 10 zwycięstw – 17 porażek 
zajmują 14. miejsce w ligowej ta-
beli. Walka o utrzymanie w I lidze 
trwa, ale robi się co raz trudniej-
sza. Do zakończenia rundy zasad-
niczej pozostały już tylko trzy ko-
lejki. 

W pierwszej rundzie Księżacy 
pokonali u siebie ekipę z Pozna-
nia,  jednak Biofarm u siebie nie 
pozwolił na wygarną. 

Najsłabsza w wykonaniu Księ-
żaka okazała się pierwsza kwar-
ta, którą przegrali dziesięcioma 
punktami,15:25, głównie przez 
słabą skuteczność rzutów. Słabe 
otwarcie ustawiło ten mecz. Nasz 
team musiał gonić wynik. Do ko-
sza najlepiej trafi ał Arkadiusz Ko-
bus i Mikołaj Stopierzyński, na-
tomiast pozostali mieli problemy 
z celnymi rzutami. 

Druga kwarta była już zdecy-
dowanie lepsza, bardziej dyna-
miczna i przynosiła punkty, na 

które wszyscy czekali. Księżacy 
zaczęli obrabiać straty jednak przy 
stanie 25:20 sędziowie odgwizda-
li faul niesportowy, a potem uka-
rali faulem technicznym Micha-
ła Kwiatkowskiego i to nieco 
wyprowadziło nas z równowagi. 
Miejscowi ponownie odskoczyli 
na 10 oczek (30:20) i kontrolowali 
mecz. Tuż przed przerwą Księża-
cy mieli dobry okres gry i szybko 
odrobili 7 punktów, przegrywając 
do przerwy tylko 33:36. 

Trzecia kwarta była bardzo wy-
równana. Łowiczanie nie pozwo-
lili gospodarzom odskoczyć dale-
ko i na każdy zdobyty przez nich 
punkt odpowiadali tym samym. 
W pewnym momencie Biofarm 
wygrywał już 60:49, ale łowicza-
nie „wrócili do gry” i dogonili ry-
wala do stanu 60:58. 

Czwartą kwartę zaczęliśmy od 
stanu 62:58. Mocny doping gru-
py łowickich kibiców na pewno 
pomagał naszej ekipie, ale zmę-
czenie nie pozwoliło na utrzyma-
nie dobrego wyniku. Gospodarze 
świetnie zaczęli ostatnią odsłonę 
i wyszli na prowadzenie 68:58. 
Księżacy gonili, Kobus jeszcze 
trafi ł „trójkę”, punkty zdobył Jan 
Grzeliński, ale strat nie dało się 

odrobić i przegrana w Poznaniu 
74:81 stała się faktem.   

Trener Mikołaj Czaja zastana-
wia się cały czas nad wyjazdowy-
mi porażkami i narzeka na kło-
poty kadrowe, które w końcówce 
sezonu trapią zespół. 

– Z utęsknieniem patrzę na 
ten koniec sezonu, mam nadzie-
ję szczęśliwy i utrzymamy się, bo 
tu już nie ma kim grać. Mikołaj 
Motel nie może grać, wychodzi 
na chwilę i schodzi, bo narzeka 
na ból kręgosłupa i nie wiadomo, 
czy ma sens, żeby on do końca se-
zonu wychodził, jak ma grać, tak 

jak gra. Na niego więc nie ma co 
liczyć – mówi nasz szkoleniowiec. 

– Michał Kwiatkowski wcho-
dzi na dobrą zmianę i zostaje wy-
rzucony do szatni przez sędziego, 
za faul niesportowy i techniczny. 
Łukasz Ratajczak od samego po-
czątku łapie trzy faule i większość 
meczu ogląda z ławki. Mikołaj 
Stopierzyński, w momencie, kie-
dy ich dochodzimy i gra bardzo 
dobre zawody, spada na nogę i już 
do końca meczu grać nie może. 
A niestety bez zawodników to się 
nie da grać. Znowu do dyspozycji 
mamy tylko Arkadiusza Kobusa, 

Marcina Salamonika, bardzo sła-
bo grającego Jana Grzelińskiego, 
który musi grać, bo nie ma go kto 
zastąpić i tak to wygląda. A i tak 
uważam, że cały czas trzymaliśmy 
się blisko. W końcówce pojawiły 
się niecelne wolne, skuteczność 
nasza tragiczna, jak na każdym 
wyjeździe, ale mimo to cały czas 
byliśmy blisko. Nie można myśleć 
o zwycięstwie, jak nie ma kim 
grać, niestety – podsumował po-
rażkę trener Czaja.  zł 

 Biofarm Basket Poznań – KS 
Księżak Syntex Łowicz 81:74�
(25:15,�11:18,�26:25,�19:16)
Księżak:� Arkadiusz� Kobus� 27�
(4×3),� Mikołaj� Stopierzyński� 17�
(1×3),� Marcin� Salamonik� 8� (3×3),�
Jan�Grzeliński�5,�Łukasz�Ratajczak�
2� oraz� Michał� Świderski� 6,� Miko-
łaj�Motel�4,�Michał�Kwiatkowski�3,�
Daniel�nieporęcki�2�i�Bartosz�Włu-
czyński.�
Najwięcej dla Biofarmu:� Mikołaj�
Kurpisz� 26� (3×3)� i� Marcin� Flieger�
22.�
Sędziowali: Jacek� Dolski�
(Gdańsk),�Robert�Klukowski�(Gdy-
nia)�i�Cezary�Kurowski�(Elbąg).�
Komisarz: Mariusz� Jakubów�
(Szczecin).

„Jesteśmy zawsze tam, gdzie nasz Księżak gra”�–�kibice�wspierali,
ale�wygrać�się�nie�udało.�

Koszykówka�|�Zapowiedź�28.�kolejki�I�ligi����

W sobotę mecz z Kotwicą Kołobrzeg 
Powoli kończy się runda zasad-

nicza w I lidze koszykówce. Ko-
szykarze Księżaka Syntex Łowicz 
w sobotę, 16 marca podejmują 
u siebie Kotwicę Kołobrzeg, 
z którą na wyjeździe przegrali bar-
dzo wyraźnie 66:98. Ekipa trenera 
Mikołaja Czai zdaje sobie sprawę, 
że teraz już nie ma miejsca na po-
rażki, jeśli chcemy rundę play-out 
zacząć z górnej pozycji (miejsca 
11-13). Te miejsca pozwolą nam 
zagrać pierwsze dwa mecze u sie-
bie w starciu do trzech wygranych, 
które będzie decydowało o pozo-
staniu w I lidze. W  Łowiczu Księ-
żacy są bardzo groźni, zatem jest 
szansa na udany rewanż. 

O fi nałową ósemkę walczyć 
będzie KK Jamalex Polonia 1912 
Leszno w starciu z KS Górnik 
Trans.eu Wałbrzych. Trudno ob-
stawić tu zwycięzcę. Nasz poten-
cjalny rywal w rundzie play-out 
KKS Polfarmex Kutno walczy 
u siebie z mocnym PTG Rawlplug 
Sokół Łańcut. Czy jest szansa 
na drugą niespodziankę z rzędu?

O miejsce 9-10 walczy Elek-
trobud-Investment ZB Pruszków. 
W tej kolejce będą podejmować 
WKK Wrocław i muszą wygrać, 
aby uniknąć play-outów.   zł

 28. kolejka i ligi koszyków-
ki męskiej (2019.03.16): KS�

Księżak� Syntex� Łowicz� –� MuKS�
Energa� Kotwica� 50� Kołobrzeg�
(sobota,�godz.�18.30),�KK�Jamalex�
Polonia� 1912� Leszno� –� KS� Gór-
nik� Trans.eu� Wałbrzych� (sobota,�
godz.�17.00),�KKS�Polfarmex�Kut-
no�–�PTG�Rawlplug�Sokół�Łańcut�
(sobota,� godz.� 17.30),� AZS� AGh�
Kraków�–�Biofarm�Basket�Poznań�
(sobota,� godz.� 18.00),� GKS� Ty-
chy�–�STK�Czarni�Słupsk�(sobota,�
godz.� 18.00),� Elektrobud-Invest-
ment� ZB� Pruszków� –� WKK� Wro-
cław� (sobota,� godz.� 18.00),� WKS�
Futurenet� Śląsk� Wrocław� –� KK�
Enea�Astoria�Bydgoszcz�(niedzie-
la,�godz.�19.00),�SKK�Siedlce�–�KS�
Pogoń�Prudnik.�

Koszykówka�|��I�liga

Księżacy w trudnej sytuacji
Koszykarze Księżaka Syntex 

Łowicz w sobotę, 9 marca poje-
chali na mecz do Poznania, gdzie 
walczyli o zwycięstwo z ekipą 
Biofarm Basket. To już końcówka 
rundy zasadniczej i tu trzeba było 
ten mecz wygrać. Niestety, ekipa 
trenera Mikołaja Czai przegra-
ła 74:81 i nadal jest w trudnej sy-
tuacji. Tradycyjnie, na wyjeździe 
zawiodła skuteczność i nasz team 
nadal ma na koncie tylko jedno 
wyjazdowe zwycięstwo. 

Dość nieoczekiwanie lider ta-
beli – WKS FutureNet Śląsk Wro-
cław przegrał w Słupsku. Czarni 
po słabym początku rozgrywek 
walczą o miejsce w fazie play-off 
(1-8) i są już na 5. pozycji. 

Nasi rywale z Pruszkowa mie-
li szansę na zwycięstwo w starciu 
z KK Enea Astoria Bydgoszcz. 
Tu „Asta” była faworytem, 
ale do zwycięstwa potrzebna była 
dogrywka. Pruszków prowadził 
już 72:69, jednak miejscowi tra-
fi li „trójkę” i doprowadzili do do-
grywki, w której był już lepsi i wy-
grali mecz 82:78. 

Górnik Trans.eu Wałbrzych za-
gra z AZS AGH Kraków. Akade-
micy w miniony weekend sięgnęli 
po tytuł Mistrza Polski w katego-
rii U20 i w starciu z Górnikiem 
chyba jeszcze świętowali ten ty-
tuł, przegrywając bardzo wysoko 
56:91. PTG Rawlplug Sokół Łań-
cut podejmował  KK Jamalex Po-
lonia 1912 Leszno  i długo prze-
grywał, ale ostatecznie pokonał 
rywala 86:82.  

WKK Wrocław zagrał u siebie 
z  KKS Polfarmex Kutno. Nasi ry-
wale zza miedzy spisują się ostat-
nio słabo, ale tym razem spisali 
się rewelacyjnie i sprawili niespo-

dziankę. Jako drugi zespół wygrali 
w tym sezonie we Wrocławiu. 

Ostatnia ekipa z tabeli SKK 
Siedlce podejmowała  MUKS 
Energa Kotwica 50 Kołobrzeg 
i kibice Księżaka na pewno wo-
leliby, by tu wygrali gospodarze.  
SKK prowadziło już 81:80, jednak 
Kotwica wygrała mecz 86:81.  zł

 27. kolejka i ligi: Biofarm Ba-
sket Poznań – KS Księżak Syn-
tex Łowicz 81:74 (25:15, 11:18, 
26:25, 19:16), KS� Górnik� Trans.
eu�Wałbrzych�–�AZS�AGh�Kraków�
91:56,�SKK�Siedlce�–�MuKS�Ener-
ga� Kotwica� 50� Kołobrzeg� 81:86,�
PTG�Rawlplug�Sokół�Łańcut�–�KK�
Jamalex� Polonia� 1912� Leszno�
86:82,� WKK� Wrocław� –� KKS� Po-
lfarmex� Kutno� 85:88,� STK� Czarni�
Słupsk� –� WKS� Futurenet� Śląsk�
Wrocław� 80:71,� KK� Enea� Astoria�
Bydgoszcz� –� Elektrobud-Invest-
ment� ZB� Pruszków� 82:78,� KS� Po-
goń�Prudnik�–�GKS�Tychy�107:88.
 Zaległy mecz 22. kolejki: WKS�
Futurenet� Śląsk� Wrocław� –� AZS�
AGh�Kraków�72:52

1.�WKS�Futurenet�Śląsk�(1) 27 47 2433-2113

2.�KK�Enea�Astoria�(2) 27 46 2314-2098

3.�PTG�Rawlplug�Sokół�(3) 27 46 2325-2152

4.�GKS�Tychy�(4) 27 42 2297-2214

5.�STK�Czarni�Słupsk�(6) 27 42 2155-2084

6.�WKK�Wrocław�(5) 27 42 2099-2142

7.�KS�Górnik�Trans.eu�(8) 27 41 2040-2009

8.�Biofarm�Basket�Poznań�(9) 27 41 2082-2115

9.�KK�Jamalex�Polonia�1912�(7) 26 40 2079-2042

10.�KS�Pogoń�Prudnik�(10) 27 40 2262-2275

11.�Elektrobud-Investment�ZB�(11) 27 39 1905-1957

12.�MuKS�Energa�Kotwica�50�(12) 27 38 2192-2252

13.�KKS�Polfarmex�Kutno�(14) 27 37 2076-2213

14. KS Księżak Syntex (13) 27 37 2147-2351

15.�AZS�AGh�Kraków�(15) 26 34 2007-2131

16.�SKK�Siedlce�(16) 27 33 2187-2452
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Piłka nożna |�Mecze�sparingowe�PelikanA�II

Przegrana z wymagającym rywalem
Gracze KS Pelikan Łowicz pro-

wadzeni przez trenera Jarosława 
Rachubińskiego przegrali w pró-
bie generalnej przed rozgrywki 
IV ligi z ligowym rywalem Zjed-
noczonymi Stryków 0:5 w spa-
ringowym meczu rozegranym na 
boisku OSiR w Łowiczu. Był to 
ostatni mecz kontrolny przed roz-
grywkami ligowymi.

Łowiczanie zagrali w tym me-
czu w bardzo młodym zestawie-
niu. W obronie wystąpili zawod-
nicy z roczników 1999, 2000, 
2002 oraz 2003. Niestety przed 
przerwą Zjednoczeni wykorzy-
stali proste błędy w obronie Pe-
likana i na przerwę schodzili 
z dwubramkowym prowadze-
niem. Po przerwie przewaga ze-
społu ze Strykowa była również 

widoczna. Zespół Zjednoczoczo-
nych górował nad młodym łowic-
kim zespołem warunkami fi zycz-
nymi i doświadczeniem. Rywale 
w drugiej odsłonie meczu zdo-
byli kolejne trzy bramki. Młodzi 
gracze Pelikana II mieli w tym 
meczu trzy, czy nawet cztery do-
godne okazje do zdobycia gola, 
ale w żadnym z tych przypadków 
nie potrafi li z zimną krwią skiero-
wać piłki do siatki.

– Była to niby próba general-
na przed spotkaniami mistrzow-
skimi. Nasza gra obronna wyglą-
dała, mówiąc delikatnie, niezbyt 
dobrze. Ona musi ulec poprawie, 
bo będzie nam bardzo ciężko. Gra 
obronna to nasza „pięta Achilleso-
wa”, nie mówię tu o formacji de-
fensywnej, ale o całym zespole. 

Ale formacja defensywna nie spi-
sywała się w tym meczu najlepiej 
– ocenił trener Jarosław Rachu-
biński.

Zespół rezerw w najbliższą nie-
dzielę o godz. 12:00 wznowi roz-
grywki ligowe. Rywalem Pelikana 
II będzie LKS Kwiatkowice,  ever

 KS Pelikan ii – MKS Zjedno-
czeni Stryków 0:5�(0:2)
Pelikan ii: Oktawian� Zimny� (46�
Andrzej� Rutkowski)� –� Dawid� Ko-
nikowski,� Dominik� Wójcik,� Miłosz�
Owczuk,� Marcel� Wnuk� –� Patryk�
Papuga� (75� Jan� Kaźmierski),� hu-
bert� Matyjas,� Kuba� Jóźwiak� (46�
Adam�Doroba),�Adam�Siekiera�(55�
Filip�Balik)�–�Jan�haczykowski�(75�
Dawid� Kaczmarek),� Przemysław�
Kochanek�(46�Maciej�Dudkiewicz).

CZWARTEK, 14 MARCA:
 10.00� –� hala� sportowa� OSiR�
nr�1�w�Łowiczu,�ul.�Jana�Pawła�II�3;�
Powiatowa Licealiada Szkolna 
w koszykówce chłopców; 

PiąTEK, 15 MARCA:
 19.00� –� Bar� Maja� w� Łowiczu,�
ul.� Dworcowa� 8;� 27. edycja XX 
Otwartych Mistrzostw Łowicza 
w darcie 501 d.o.;

SOBOTA, 16 MARCA:
 10.00� –� hala� sportowa� OSiR�
nr� 2� w� Łowiczu,� ul.� Topolowa� 2;�
Puchar Ligi XX edycji SAM, 
czyli Siatkarskich Amatorskich 
Mistrzostw Łowicza;
 10.00�–�Stadion�Miejski�im.�10�PP
w� Łowiczu,� ul.� Jana� Pawła� II� 3;�
Sparingowy mecz piłki nożnej 
juniorów młodszych B2: MUKS 
Pelikan-2003 Łowicz – GKS 
Ksawerów;
 12.00�–�Stadion�Miejski�im.�10�PP
w� Łowiczu,� ul.� Jana� Pawła� II� 3;�
Sparingowy mecz piłki nożnej 
trampkarzy C1: MUKS Peli-
kan-2004 Łowicz – RTS Wi-
dzew Łódź;
 18.30� –� hala� sportowa� OSiR�
nr�1�w�Łowiczu,�ul.�Jana�Pawła�II�
3; 28. kolejka i ligi koszykówki 
seniorów: KS Księżak Syntex 
Łowicz – MUKS Energa Kotwi-
ca 50 Kołobrzeg;

NiEDZiELA, 17 MARCA:
 9.30� –� Stadion� Miejski� im.� 10�
Pułku� Piechoty� w� Łowiczu,� ul.�
Jana� Pawła� II� 3;� Sparingowy 
mecz piłki nożnej trampkarzy 
młodszych C2: MUKS Peli-
kan-2005 Łowicz – MLKS Wi-
dok Skierniewice;
 11.00� –� hala� sportowa� OSiR�
nr� 2� w� Łowiczu,� ul.� Topolowa� 2;�
14. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki żaczek U12: UMKS 
Księżak-2007 Łowicz – MUKS 
Widzew Łódź;
 12.00� –� Stadion� Miejski� im.�
10�PP�w�Łowiczu,�ul.�Jana�Pawła�
II�3;�18. kolejka iV ligi piłki noż-
nej: KS Pelikan ii Łowicz – LKS 
Kwiatkowice;
 14.00�–�Stadion�im.�10�PP�w�Ło-
wiczu,�ul.�Jana�Pawła�II�3;�Sparin-
gowy mecz piłki nożnej młodzi-
ków D1: MUKS Pelikan-2006 
Łowicz – UKS Unia Boryszew; 

PiąTEK, 22 MARCA:
 19.00� –� Bar� Maja� w� Łowiczu,�
ul.� Dworcowa� 8;� 28. edycja 
XX Otwartych Mistrzostw Łowi-
cza w darcie 501 d.o.�

SOBOTA, 23 MARCA:
 16.30� –� Stadion� im.� 10� PP
w� Łowiczu,� ul.� Jana� Pawła� II� 3;�
Sparingowy mecz piłki noż-
nej młodzików młodszych D2: 
MUKS Pelikan-2007 Łowicz – 
LKS Tur Jaktorów.� Gogo

Cyprian Mrzygłód
dobrze zaczyna
sezon. str. 34 

Próba generalna
Pelikana zaliczona
– wygrana z Wisłą Płock. str. 36 


